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U. 8. BEKATE SELECT COMUIITTRE 70
STUDY COVERNITHTAL OPEFATIONS WITIH DRSPRCT
TO INTELLIGENCE ACTIVIPIEE (SSC)

I RE: ALLLGAPION HNUIBER ONE

Reference is rade to S8C lotter datoed January 8,
1976, asking for FBI responses to clght guestions concerning
gach of five allcgations of ¥BI misconduct and abuse, In
nodification of the S8C letter, Mr. John T. L11liff, SSC ‘
Domestic Intelligence Task Force Director, advised
¥r. W. G. Cregar of this Burcau on January 12, 1676, that the
gurpose of this inguiry iz to lcarn vhat information is provided
to the Attorney Ceneral congistent with hkis oversight
responsibilities once an allegation surfaces in the media.

The following response concerns allegation Nurkerxr
Onc wiitich rcads:

The Morch 20, 1975, edition of the New York Times

J reported that "the Federal Bureau of Investigation
has carried out Lidnappings of a anurber of persons
in the United States that it believed to bo
clandestine asgents of forgigpn intelligence sexvices,

' according to two former FBI agents." ‘

Pursuant to a conference between representatives
of the FBI and Mr. L11iff, S88C, on January 12, 137G, it wvas
entablished that 2llecation Number One dealt with an investiga-
tive technique and not an allcgation of persenal nrisconduct
and abuse. s a consequence, yepliecs to the 58C's quastions 4

Assoc. Dir. d

e om— are inappropriate and unnecessary. N

Aest. D 1 - The Attorney General W / "
pdnin— ORIGINAL AND ONE COPY TO THE ATTORNEY GENERAL v ‘ )
Ext. Affairs .

Files & Com. — JWJ 2 cmlm\Q

- A
. ‘ (‘
L B
Gon I —— (1) - Qéa/f ~ \ﬁgb Q@Q]K»/ “Uﬁ»‘

inspection b]OTE H 5\ !

Intell. :
. 2 « !

From 8 Bval — ¥ oa copy of referenced letter is attached to yellop of

Spec. Inv. instant LHM. #his document is prepared in response to yu- i trLucsl ol isinot for dissemdy

Training nation outside your Commi‘tee. Its use &3 limi'~1 to official proccedings by

Legal Coun.

o e R your Committee and the content may not be disclosed to unauthorized person~
Direcpmr Sec'y: MAIL ROOM [_] n%ﬁ%@?%%%ﬂﬁwess app?”oval Of the FBI . GPO : 1975 O - 569-920
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» JOUN G, TONER, TEXGS VICE CHAIRMAN . . .
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WALYER . . MONTUALT, MINN. BARRY GOLDWATER, ARIZ,
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FREDERICIK A. O. SCHWART, JR., CHIEF COUNSEL
CURTIS R, SMOTHERS, MINORITY COUNSEL

e e

© SELECT COMMITTEE TO . .
STUDY GOVERNMENTAL OPERATIONS WITH -
RESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES

(PURSUANT TO S. RES. 21, JATH CONGRESS)
WASHINGTON, D.C. 20510

January é, 1976
p
L
Michael E. Shaheen, Jr., Esqg. '
Special Counsel for Intelligence Coordination
Office of the Deputy Attorney General

U. S. Department of Justice

Washington, D.C. 20530

- K . N

Dear Mike:

One of the subjects which the Committee will be address-
ing in preparing its legislative recommendations involves
the adequacy of the FBI's inspection procedures for handling
allegations of misconduct and abuse. In this regard we are
forwarding herewith a list of several such allegations which
have been made during the past few years and concerning each
of which we would appreciate your supplying us with the
following information: .
1. How did FBI Headquarters first become aware of

the allegation?

»

2. Was an investigation or inspection conducted?
If not, was any other action taken?

3. HBow was the decision made to conduct (or.not to
conduct) an inspection or investigation, or to take
{or not to take) other action?

4. Which Division, or operating level (headguarters
or field), conducted the inspection or investigation?

5. How was the decision made as to which Division or
operating level was to conduct the inspection or
investigation?

"6. Was the original allegation reported to the Attorney
General or any other Department of Justice official?

am e vt s Alam v e v
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o Michael E. :Shaheen, Jr. : : =
., Page 2 ‘ January 8, 1976 s

s * 7. Were the results of the inspection or investi-

gationh reported to the Attorney General or any
other Department of Justice official? :

8. Was prosecution or administrative action (e.g.,
/// - -suspension or dismissal) considered or taken?
¢ e, 1f any of the allegations on the attached list
were made today, would they be handled by the
newly-created office of Professional Responsibility?
‘In what manner would they be handled? If an investi-
. gation were deemed warranted, which agency's personnel
v would do the investigating. In this regard, please
"+ also advise concerning which agency's personnel will
be investigating recently-reported allegations that
agents of the FBI "attempted to coerce" a House
Select Committee on Intelligence witness "into
repudiating his testimony before the select panel."’

Answers to gquestions 1 - 7 should be accompanied by full
- - back-up documentation,  including memoranda, inspection or
‘investigative reports, 302's,personnel reports, and communi-~
cations to and from the field.

Your continued cooperation is appreciated.
Yours very truly;

TEoDIL

John T. E11iff
Director
Domestic Intelligence Task Force

LNW 68262 Docld:32989576 -Pagée 5




o " |LEVI ASKS INQUIRY

},: Speclal foThe fiew York Tiowes " +
WASHINGTON, Jan. 6—Al- -

has asked the Justice Depart-”
ment's new internal inspection -,
unit to investizate an assertion . -
by the House Select Committee, -
on Intelligence that the Federal- .-
Bureau of Investization at-.-
{empted to coerce a commiltee~
witness into repudiating his tes-,_a-
timony before the select panel.-

\ ) . . A Justice Department <pokes- -

man said that Mr, Levi, re-~ -
sponding to a request for infor- ..
mation about the incident from
: A. Searle Ficld, the committea’s
A oo T . |staff director, had assigned tha! ~
[ ‘ . ’ matter for investization to the ;'.
\ Co. department’s newly created Of-;
oL fice of Profesional Responszhxl-
. . N Ity.

: . " In a letter to Mr. Levi last. -
‘ week, Mr. Field reported that
-ithe witness, Martin L. Kaiser,
had disavowed part of his com-_
mittee testimony after a six-
hour interrbgation by F.B.IL:
agents,
Mr. Kaiser heads a \'(arvfand

r - - |eompany that makes electronic
- . . . - . eavesdropping equipment for”
- ' I -7 lthe F.B.I and other Federal -
- . c o . ‘flaw enforcement agencies. 1
B - .. His testimony ‘before  the -
House Commitice in October ~-
raised the possibility that some
F.B.1 agents had received kick- .
backs when another efectronics«
company sold to the F.B.I mate- .
rial it had acquired from Mr..
Kaiser's concern.

-;.

Rl

.

-
.. 9 Cwrmws o e

IN ATTACK ON F.B.L. .

torney General Edward H. Leviwl-
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- LT < . LIST OF ALLEGATIONS

1. The March 20, 1975 edition of the New York Times
reported that "the Federal Bureau of Investigation has
carried out kidnappings of a number of perscons in the United
States that it believed to be clandestine agents of foreign
intelligence services, according to two former FBI agents."”

2. The August 11, 1975 issue Of Time Magazine reported
the discovery of "Bureau manuals, documents and reports" in
the apartment of a KGB "operative" who was described as the

""mistress" of an FBI agent.

3. The August 11, 1975 issue of Time Magazine also
reported that in 1961 a Bureau agent was "suspected of giving
FBI reports to the Soviets." : “\ .

4. The March 29, 1975 edition of the Washingtén Post

reported allegations that an FBI agent had been "brlned by

a member of the Mafia." . . _ )

5. A recent edition of Time Magazine reported that
"sensitive" FBI documents. "were carried off in an FBI truck
to West Virginia's Blue Mountain Ridge Club, a Shenandoah

" Mountain Hideaway used by innermost FBI officials for regular

poker games with CIA and other c¢cronies. The papers were
burned inthe Club's large fireplace." -

T e . SRPPUOS—
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nrd-Former Agents Say

4 ey v - 1 ‘ . . 7
a2 e By JOHN M. CREWDSON ‘charged with & crime, to habeas
- Ly Boecial to Tha Xew York Times corpus and to the assistance
. 2 WASHINGTON, March 19—i0f counsel, among others. .
% +The Federal Bureau of Investi-| Kidrapping, the former ageat
d-isaid, was a last resort use:

-

) .gation has carried out ki .
¢ nappings of a number of When mno alternative mearns
't persons in the United States:tould be quickly found to nter

"z that it believed o be clandes-;T082l¢ & suspected subversive.

’
+
1
r
'
{
t
¢
]
¢
!

: jepoe
1

TLWE HCO0uprio - T Rl R
g o = 2 LYoy : : " o’ ' : out
- = SM5E. SEfss 2E= 5228 435 ; tine agents of foreign intel-!%¥ ;"t ‘tl;lr}(\n h;’: no a f)"uff
!5"5 9% L€ .23E535 e, 02y . _ligence services, according .to'rﬁgr Z’[: xch% act“"j &t’o“e; ~°1, >
) meES a'g Z25°L8e W Ysus £T5 :two former F.B.L agents with;Z-"h OO on ér\l:ilce ot wis
PP E RS 88 _E S ERER oE i.direct knowledge of such oper-{°WD ‘gence service. -
'%%E’”ﬁx_g"o Sz & Sgeg 508 ~  _ations. It was, h_e said, “the tyve
& g .58=8 sy °ex 1 £8%, o538 " One of tha former Egen,ts:of}hmg that's never done iign:-
igg Em_EEESEfs, 25 £= Y3 g .. *placed the number-of such kid-:1y- . -
RS ROEC 0. 222 m_y~ 3 ;‘C.;, ‘nappings over the years at’ Both men denied that physi-
g & g §@<’ w2 é‘*—: .; 3 g ”‘Nﬁf 9 ¢ “fewer than 10" and said that,ical torture was ever embloyee
EfgS Soeg” .Sg 2 8085 0y 35 " .83 far as he knew, the tech-tin 'such cases, although one
) g “TgE2HE w® BT Fesg ‘. nique had not been employed:said that, when a suspect had
lg“‘g;g‘:‘:’???é-:f: Suo2 o2 . FL0T8N y the bureau since the mid-'been located, “You'd pick him
"g SESR2EM28E5 S E T ngd g - hiineteen-sixties. up and take him somewhere
Y &3 s 58« 2= e ‘55 gg*ggc : .He said that its use had’'and work him over.” .
N BOL S D09 ¢ oY 4 e - Jeen pceasioned by such coldl  The victims were often threat--
CC°~QEG $B30=4%¥3F S¢gieo F i f .y
o, o geextE £52e SEdH T53=¢c o dwar incidents as the Cubanlened with death as punishman:
s Egg 2 m‘c;,': w B gg = ag_g)“ ! gmissile crisis “when things.for noncooperation, he added,
. g I 2 §§ CEE oS3 - EL®,3 swere pretty rough,” and that!although neither - official re-
-8 "".;-:’g rs;t}__ & ﬁ_; -5.:.’:::,':‘_1 €8 5% Jie was “certain that this is;called any instance in which
. « 2’.’.“'1_: 55 o.e >§ o 'g;;g F oo > E' .. Solonger going on.” | ia hostage had been murdered.
E 558, 825, E828C85g,5928< . ¥ A spokesman for the burean]| One of the former ageats
’ §‘M§E av s : e 5= é-:-: ;am;_’ o_g Al . faid only that the bureau would. maintained, however, that men-.
R v.2 E‘o‘.g 58852 5°52 E52= ., -zdopt-“a no-comment posture”ital duress was an importan:
Y a9_.5S% 8-3 SEFECYT ;:_’c-a_: Eaof .o ewith Tespect 10 the kidnapping!part of such interrozations, an-
, = *ZS °.5'§ 2 cg.E ;o 5§ f SLLESZS|- : ‘_’-“08&10715- . he described one cuse in which:
88 § = 5_8' Y Er R : . 4~ APattern in Targets a person was seized and
‘& 3 >, 9 L 2P us o« B s il 4 det od FB.I Heaf,
MUY wemefER2RUcow  JUE Sgmil ¥ etained in an F.BI ‘safa
. nmae = Fa g E&-q SL=E 8?;:&_'— a5 . . Both of the agents said that. house"” for “‘several weeks. "
%"g.gsgmﬁ w8 g2 oS &% §§§ 2gijl; -  With one possible exception, i e e
! . ~Hi STee = j - sthe ftargets selected by the Absence Not Noticed
Y . . el < FBI for kidnapping were sus-l Because the man was not

L

pected intellizence operativesioperating under diplomatic cov-
from Communist countries who'er, as many joreign espionaes
had entered the Un:ted Statesiagents do, and was not other-
fllegally with forged Americaniwise an official personage; his
passports and other identity extended absence went publiciy
documents, urnnoticed,» the former agent
‘ i . The use of the kidnapping’said.
. AP 1 fechnique was also confirmed.] The spy., he sald, knew his
e X ‘ #ithough not in detail, by two!captors only as “U.S. intel
|

[
}
\

othet former F.B.L apeats. ligence dgents,” at lexst ooz,
"in separate interviews, the'of whom was with him con-,
two former agents who de-istantly. ,
‘s¢ribed the alleged kidnappings] “Someone slept I the same:
left open the possibility that{bed with him. We even wen:-

f ‘fn one instance the bureau hadiwith him to the bathroem,™'
. ] i erred In kidnapping a person:he said. 1
e e . | who proved not 10 be a decp-i After weeks of intensa fnser
3 ©over spy but - & legitimate!rogation the man b-oke
- - T Hmerican citizen, iagreed to become a dou

] One of the agents conceded.|agent and was told, i :ie
5; ‘however, that in every case}furmer agent's words:
f the practice was “completely] *“You are & {ree
L] wronz—completely in violationjvou know what that r

s [ of civil liberties. 'No question, If you leave here 2nd o ot
} gbout it,” he added. ikeep vour promises we i,

«’ But he said, “In the businessido notluag further ¢ v oz B0
of Intelligence, vou're faced;vou have made @ cie i omnme

man, v

’wiﬂl the concept of expediency.jand we whl ake you =2 yoor,
That oftentimes {eads you into|word.” .« cmmmm m L

extra-legal activines,” .
+ Btmnin cen mld gy e S 3 ‘ ‘J
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F B.1.Has sznapped Suspected Formgn szes in U. S,

Mpanized ¢&rimo  figures, but'whcn be wes & small child

the Sovixt X.G.B., or seccret
. ! Inzme he gave wag
police, or regresontatives of)u 'yt residont of the county,
othee  Sovietbloce intz-m;;cnsc semears  whom” tha: yecerds
services, - cleik end otheny there ronem-

i *“Youd idmufy your manlofficn of the F.B.1.
{and follow him to dcvclog who “Thank God the resident
‘he was contacting ho.e, u"’unuu was-oii. the ball,” one of

salways ran the risk of Xosing e
him in 200 waillon peaple s dnd checked tha matler ou

W Ll -

they recalled” e-rann wald lec.‘a Sqviet intelligence agent whojof  the
ecseelly into the recoinder’s of-!

eourdy seat pesr the Canzdian| When the local F.B.L agents

:clcr" thiat b2 had loft the vegiod wae mzde “to hit birl”

ypictzd pgenl posizg 83 B0 |the tovmspoople, their puspl-la “stemn” oo, 3
tAmencen citize . cions piqued, notified the local[added  thot *“this wus rouga
business,” thouph neithzr pero-

vided specific dolails of dhe
1 cideal to which thy wnion was
farner sgeat said, Ubut yOU'.LTo . rees szid, “nnd went over SUb)CCted
Eoth gmces descaibud the

Y. operation as & success but de-
»  Op2 instance in. which that . Licked ts Sovist clined to eltboiate on its pre-
‘concern played &a impwetsal; The F.BI, he cald, placed]cice disposition or the subject’s

¢ epart wes descrited by the twolthe mvutcnous stranger under |fresent whereabouts.
fetwer g ents, tsurveillance and eventually be-! Que -of the fonner | eguids

t In the euly r.‘nz{et')-"lxtxcs.!cmno convinced ¢hat he wag|maintzised, hoirevee, tig ueaelPes:
."ﬂ 'J otk wes ex -Jmﬂly

dangercus,” the gecend foumer
F.BI men gaid. “You cruld
result of the kidnapping or! £ chot, yeu could gut‘arrut-

‘border end msked for @ copy|became concemed thet they lnwrrO'euuomwwhxlc sitermp-
, of his birth céstifizate. - would lose the cuspect, the nqg L0 eLonpe. - .
The man explained to ths|source goccumed, a declslo Jhe former egrat eaid t!mufm:)ui theze points, adding that
am-our,h the bureau never'no mention of kidpapping was

sources said,

was reserved {or Cperatives ofland wzs now seeling to doc- directly from J. Edgar Hoover,
lument his fzmily hlslo& The {ihe late F.B.L director, @ spe-

t of cially piclted team of agents

seized 4ha pusgect and rushed
him to a secivded “safe house”

!
}
Tha tochnlqua ooy ’P—«I‘UCU- Bered had cuffer ] e painanent|of ths burvay for fntewogation,
3 Jecly useful, he explained, whonipelvic iajury s a youth, the two
¢ Jhe FBL feawed that # was| e inquiring man eppeared| One of the feemur apuds
3
§
i
}
]
!
]

.abcut to lose track of @ suw-(14 vk pu featly, however, and{dezcribed the interrogetion as
znd the -othes

euspected  espicnage?

had pcmtrau,d the . Unitedjagents anolvc.i in these cp*rn-l
fice: in a nwal Middls West|States illepally, 'Uons hzd ever dicd «s & durcct

hicune -

After raceiving nuthmznt:o-nlopm(od e formalized “kxdmlp‘)chr made {n wriling md t}ut
ping squzd,” at oce dme thcrclccquucnlly no cecord of Ut
w23z a coterfe of agents who
“could and would” carry out
illegal high-risk operations such
as burglsrica and kidausppings.
r\ But by the mid-ninetocn-six-

ties, hLe gaid, these rnen hadi
couvinced  that  Mr.
Heover would no longer back
them end {pey roluszd (o un-
dertake auch vrock without “pa-
pasr’t or writteh authorizations,
which Mr. Hoovar m.s anwill-
ing to give.-,

Teo D:fg*x 3 15 Accest

“You'd call a guy up and

ask him ¢o do soracihing,” t.heI
source recalled, “and he'd Te-|
mind you that ht hed two
kids In college end he could’

see lx::s coticement down ahe!

"The first former agb.:z con-

exists within ¢the bureau's files.

operaticnls was  Yvery, vr:yl
closely held,” he 2aid, being
limited to Mr. Hoovee, wl'.o!

Knowledge of the krdnapging

personally spproved exch of
them; a handful of top officlals,
and the egents fa tho XMrj
who carried thent Gut.

"Ncbody will sdmit a dm.n
thing,” he $eid, iting oul
the: the crine orabd:‘ax cing
carries no. statute “of limita-
tions. -

The lawryexs lntervi“wd in
conncttion with the legality
ot these opertriong Stk
however, that Fedaral and stals

)
-~

Papiret Ty

C b eme b S K. VIR M
. .
* . » .

kxdnappmg statutes had proba-
ilJy not besn violated by the
agents who camed out theje
abductions, 2ince N0 raN3u(
was extracted. '

e B
LR iy ¥

Pecause “ths best L“.tc:‘;:,:
of the country would not't
served by pursuing that inves-
tigation,” the mun declined ¢
Wentify either the F.B.L ag2n
or the suspected subversives in [

voived ‘inJthe kidnéppinge.
e \j‘ A
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RN B Y A
. . - . .
| . 3 ! ot | .
| . . . o - ! .
| . i [ Bseduced by the KGE ,
IR - ’ .
[ ! /y White concentiating its cfiorts upon
: . . ‘ ¢ ﬁ the c1, Senator Frank Chuichi's spe-
. ’ . .o ‘ cial committce that is investipating U.S.
* . N intellizerce programs has alo been ac-
. . ) H cumulating data on the oL Last week
‘ . : " < T learned that the comnuttee hus
’ : . v ) heard some stasiling reports of mis-
RO . ‘. : ‘ "f deeds, break-ins and cover-ups, inciug-
L e ing the story of an a2nent whese mis- -
. ] _ .. {ress-was linked 10 the Savict KGn.
: . . . . The atfair was discovered in 1663
- . o A e . when a Cia souree in Moscow reparied
2. . - . _;"__ that LGH ofiicials were jubilunt about .
. ey I - 1-” ) 3guiny, onc of lhgi_r ofRratives in bed
- .. " withantagzent. Tocheck vt the ClA's :
... . A e report, the T8I broke into the apartinent ,
. . v : 23 of the vooman, a middle-aged waiiress,
. . . . H and discoversd bureau manuals, docu-
) . ) 1 ments and veports. Some 18] ofiicis
- .. {3 urged prosceution, but 2. Ldgar Fleaver's
. . . -t . '5)"! pa!::cc {;um'q of deputies stepped the -
. . ('i © - quiry to avoid cmbarrassing the bureau
. - - . -. e and its toss. The agent was simply .zl
. . - ) RO ;‘-.3 JJowed to resizn. The KGB aiso appears
) ) . . s 3 to have penctrated the ¥RI in 19l In
- N . . mee T i}j ’ " this case, the ageal suspected of piviag
: ) e - %3 FRL reparts 12 ilie Sovicts fa poiyeraph -
sl e B - . e . . ‘; ... .- test on him vas iconclusive) was. fied . -
< - ) - v ! on a nuszor techaicality.
y . v R L * The Church commiitce hias also
g . - - } turned up cvidence of 2 varicty of extra-
- . : : . R “legal activitics practiesd by the 111 The
Lt - A & Wncau is said to have maintained spe-
N : . Y cial schodls to train anents in the weh- -
. oy ; : ‘ niques of the “tag job” a cuphemism
f. . . - for breaking and entering. The aradu-
) . , atcs—Jockpickers, Lerplars and a fow
, . Te kK safectackers—manaed 10 steal some -
. . : cade books from foreisn embassics. For
.u this they received “incontive awards™ )
. - ) ranging from S250 (0 S309.
The Senaters would dike to kuew
more about the privaic files Hoover kept
N . oo, on public officials and what usc hie made ’
N ) . of them. John Mehr, a former top 18 of-
- : = . v ficial, has told 114 that e had been .
i : questioacd thies times by e commnitice
. © . T about the dossicrs assembled by-1Heo-
_ . ‘ ver on scores of people. Just what hap- ; - -
pened to some of the fides atter Hoo- ¢ -
. 2 ver'sdeath in 1972 §s still a mystery.
. ,' -
. g LS :.'" L ‘f.f" - LR XY S
. - - i - -
.~. -
L ‘.
. - .o ' - . . . * . ,
AY ) : . *
- i .‘ - '
3 .l
. . .
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Justice Dept. Tooks Into Burcan Dribe Investigation

-~ o

. The informed source said:pered by the FRI's handling of:
fKelley's requests, which \\'crc';ll}c case b_cx'orc Kelley becamer
Fil and,‘dxrccwr Rit July, 1973, oue
source said. -

Chicf amongz these problems
— which were confirmed by a

i N " Dy Nonald Kessler

~  Wash!ntloa Post Staff Wrniter
- Shertly after he became di-j known to only a few
rector of the FRI, Clarence .\I.Edcparlmcm officials amounted;
Kelley twice made unsuccess-jto  “pressure” and an "at-i

FBI Bid to Kill Probe Charg

.
ged

FBI as a member of the Luchcese
New York Mafia family.
Caputo is allezed to have
bribed Stabile.
The trial, however, centers
on the question of whether Ca-

ful attempts to stop a Justice'tempt to suppress it [the in-lsecond source — was the fact!puio lied when he told 2 ~rand

‘Department  investization of jvestizationl.”

an allezation -that an FBI 1, th pro ] c i

'xgcnl had been bribed by a:cutors said,-is a fact-finding, allevation bclpre attempting

imember of the Mafia, accord-.23ency that normally does rotito gather evidence against
1express opinions on whetherihim.

The FBI, the former prose-;frouted Stabile with the bribe,

jthat the FBI immediately con-jjury he had not admitted to

FBI agents that he paid off
New York city policemen. .

Reached at his Hawiay, Pa.)
country home Caputo, 71, said

Ing to an informed source.
- The charge was leveled;
against New York FBI agent,
Joseph Stabile by two fellow,
New York agents. One said
Stabile had admitted to him*
that he took the bribe. :
An investigation was closed
when it turned up no cvidence*
against Stabile. But the two.
agents who made the accusa-|
tion told the Justice Dcpm‘l-g
raent's orgainized crime :
force in Brooklyn that the FBI
investigation had Dbeen 2’
’ “cover-up,” the source said.

This triggered a Justice De.;
- ,partment investigation, which,
+fs continuing, the sourcesaid.
| Desnite the origin of the;
‘Justice Department investiza.l
tion, the source said, Keliey:
.asked high-ranking :

depart.}
ment officials in 1572 to cail!
the Brooklyn prosccutors off}
the case on the grounds thel
. FBI had found no vislations of |
law.
In additinn, the source said,”
. ‘Kelley complained that the
Justice investigation was hurt-
ing FBI morale. .
. During the cnsuing dispute, -
he said, llenry E. Petersen.
then chief of the Criminal Di..
vision of Justice, intormed the

Brooklyn prosccutors ot Kel- |
ley's attempts and toh! Kelley -

the investization.
tinue. .
Another source said Peter.
. * sen later cited the New Yark
Incident to show the need fur
an inspector geneval within®
the Justice Departaant o po.-
lice the FBI.

Petersen, who has since left
the Justice Department. con.,
firmed recently that Kelley*

! wanted the investi-ation stopa
ped but could not recail Bngw,
he had made his views Snown.:
Peter~en said he would not?
dispute that it was in the {orm
‘ol o request,

I “Fhere was a difference of
soniniun, and  wltanately i
opiniun of the Cromnal e
tston prevainled, and the PRI ae-
'qlgk-w(i i that eginion,” he
| said. .

would con.

NW 68262 Docld:32989576 Page 11

_ness.

an investization started b_\'l‘ In doing so, the source said.|of the charge he paid off an
Justice should be continued. jthe FBI ageat gave the agent,FBYI azent, “I got nothing to
Another former federall treatment it would not give:do with this.”
prosecutor said the FBI, onlothers suspected of criminal] Asked if he is a member of
rare occasions, has expressed: behavior. the mafia, Caputo §nid. “come
such an opinion based on man-] In addition. the source said,ion. I have nice children. My
power considerations. But FBI!at that same time the FBI vio-ikids went to nice Cathalic’
intervention when it is a tar-t lated its own procedures byischools. They say you're with
get of the investigation wouldifailing to inform the Justicejthis, with that.” ’
be “improper.” the former Jus-i Department that it was con-{ AMany of the essential facts
tice Department official said.}ductinz an invostization of the strrounding the bribe allega-r
Sources familiar with theibribe allegation. jtion - inciuding the identity of
bribe allezation attribuated] An FDI spokesman said Kel-!the accused aent. Stabiie -
Kelley’s action to a feelingiley cannot commient on thelwere revealed in pre-trial tes-
long neld by FBI leaders that, bribe allegation because manytimony taken last month for-
any hint ol corruption woullief the sarie issues will bejCaputos pending  perjury:
frreparably  damage the bu-iraised in 2 Brotklyn pcrjuryitrial.
reau’s image and effective-jtrial scheduled to begin April, _—
114 H

)

Although Kelley's attnmpts§ The trial, to be held in us. }
were unsuceesstul, the Justice: distriet Court. is of John Ca.y
investisation had been ham-{puto, who is identified by tth

f
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62-116395 |  January 26, 1976

U. S. SENATE SELECT COMMITTIEE %0

S D , _ :
s°§ STUDY GOVERMMENTAL OPERATIONS WITH
298 RESPECT ¥0 INTELLIGENCE ACTIVITIES (55C)
53 . :
533 RE: ALLEGATION HUMEER THO |
] . p : . . .
! & % )
3§§ Reference is made to Senate Select Committee (S88C)
LS lotter dated January 8, 1976, askiag for FBI responses to
-9 eight guestions concerning each of . five allegations of FBI
23 misconduct and abuse. In modification of the 88C letter,
28 Mr. Johm T. Elliff, SSC Domestic Intelligence Taask Force
HR . Director, advised Mr. W. O. Cregar of this Bureau on
’fﬁa Janwary 12, 1%76, that the purpose of this inguiry is to
Sk learn what information is provided to ths Attorney General
R consistent with his oversight responsikilities once an
=5 allegation surfaces in the media. |
-3S
_fg The following response cencerns Allegation Number
~§8 Two which reads: . : .
3§ The August 11, 1%75, issue of Tiwe Nagazine } : |
RN reporied the discovery of "Bureau manuals, ' ' |
_;;g documents, and reports® in the apartment of PN\ |
"E§ a KGB "operative® who was described as the
e "migtrészs” of an FBI Agsnt. \»DC{
£y The response below is in the order and by numerical. =~ !
S deaignation corraspoqding to the auestiows raised., !
.D:!: .
*j§§ vpﬁ) : 1. How did ¥BI hcadquarters first become .
ER2 Y _ _aware of the allegatlon? fw /2 ! .
A ' This Bureau had 1earnea through its
Dep. AD v, — . sensitive intelligence sources that Soviet jkff
Asst. Dir.: )
Admin. ___ l - Mr. Adams 1l - Mr. Jenkins 2 = Mr. Mintz (1 - Mr. Hotis)
Comp.Syst. — N1 - Mr. Bassett 1 <+ Mr. Walsh : l - Mr. Wannall .
A AWML - My, Cregar 1 - Mr. Phillips

Gen. Inv.
ident.
inspection
Intell.
Laboratory

TFWimiw® | (@:3) 1 Wh’
NOTE: NMAbove information pertaining to Allegation Number 2 was made
available to the Administrative Division by Supervisor James E.
Nolan, Jr., Intelligence Division, which Division handled the orlgi-

. nal inquiry. A copy of referenced ‘letter is attached to yellow o
spoc. v, instant LHM. -Material being supplied to the SSC will be delivered

" Teaining with the LHM by Legal Counsel Division. A set of such material is

Legal Coun. being retained by the SENSTUDY 75 PrOJect. . .

Telephone Rm. :

Director Sec’y —  MAIL ROOM :l TELETYPE UNIT 4. - g LRI
NW 68262 Docld:32989576 Page 12 bRIGINAL AND ONE COPY TO AG.




" Re: U. S. Senate Select Committee

intelligence was targeting against our
personnel and was attempting to overhear -’
their conversations in restaurants in the
area of the New York Office. .The head of
‘the New York Office was deeply ‘concerned . R
~ over this activity and because of this- w R
prior knowledge was concerned in July,’ e
1968, that a waitress employed in a nearby
.restaurant appeared to have a great deal
.of knowledge concerning matters pertaining
to the FBI in New York and an undue interest
"in FBI personnel. .

2. Wap an investigation or inspection
.. . conducted? If not, was : any other
. action taken?

As a result of the above, a disoreet .
physical surveillance was instituted on -
‘that waitress in July, 1968. _ :

o How was the decision made ‘to conductjf.-

' {or not to-conduct) an inspection or.
 investigation, or to take (oxr not to
take) other action? o L

: --The decision to conduct this investi-‘ftnw

. .gation.was made by the then head of the

. New York Office since the possible pene-
tration attempts were directed at that

office according to our sources. o

"._4. Which Division, or operating level
' (Headquarters or Field), conducted -
~ the inspection or investigation? .

g - The surveillanoe activity was conducted .
e by Agents of the New York Office.

o 'l5, ‘How was the’ decision made as to which
. ... Division ox operating level was to
: - conduct the inspection or investigation?

No inspection or: personnel investigation
was instituted until, as a result of the S
surveillance on the waitress, it was revealed '

" NW 68262 Docld:32989576 Page 13




| Re: U, S. Senate Select Committee

that a Special Agent of the New York Office
had remained overnight at this female's
apartment on July 17-18, 1968. As a result
of this revelation this Special Agent was
promptly interviewed the morning of July 18,
1968, by two Special Agents in Charge in
New York.

6. Was the original allegation reéorted to
the Attorney General or any other Depart-
ment of Justioce official?

A review of Bureau files does not indicate
that this incident wae reported to the Attorney
General or any other Department of Justice
official at the time.

7. Were the xesults of the inspection or
investigation reported to the Attorney
General or to any other Department of
Justice official? -

A letter classified "Secret” was furnished
to the Attorney General on August 6, 1975,
concerning this matter. Delivered with this
" memorandum is the backup documentation.

8. Was prosecution or administrative action
(e.g. suspension or dismissal) considered
or taken?

The Special Agent involved resigned
following his intexview effective close of
business that date, July 18, 1968,

1 - The Attorney General

MW 68262 Docld:329839576 Page 14
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|
PRANK CHURCH, 1DAHO, CHAIRMAN . Y
Joyna. Tow:n TLXAS, VICE CHAIRMAN , 1

PHILIP A, ;v-n-r i e HOWAMDH. BAKER, JH.. TENN, ! !
1
i

t
l
WALYER .°, MONTZALY, MINN, BARRY GOLOWATER, ARIZ, i

YIALTER D, MUOOLILTON, KY,. CHARLES MC C. MATHIAS, JI*., MO, l

pooERT MonTA. K ey = senen, o Wlnifed Siafes ﬁ%cnaie

WILLIAM G. MILLER, STAFF DIRECTOR
FREDERICK A, O. SCHWARZ, JR,. CHIEF GOUNSEL

CURTIS R, SMOTHERS, MINGRITY COUNSEL SELECT COMMITTEE TO

STUDY GOVERNMENTAL OPERATIONS WiTH
RESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES

(PURSUANT TO S, RES. 21, ATH CONGRESS)
WASHINGTON, D.C., 20510

H

January 8, 1976

|
Michael E. Shaheen, Jr., Esq. '
Special Counsel for Intelligence Coordlnatlon
Office of the Deputy Attorney General

U. S. Department of Justice

Washington, D.C. 20530

Dear Mike:

One of the subjects which the Committee will be address-
ing in preparing its legislative recommendations involves
the adequacy of the FBI's inspection procedures for handling.
allegations of misconduct and abuse. In this regard we are
forwarding herewith a list of several such allegatlons which
have been made during the past few years and concerning each
of which we would appreciate your supplying us with the
following information: .
1. How did FBI Headguarters first become aware of

the allegation?

2. Was an investigation or inspection conducted?
. If not, was any other action taken? .

3. How was the decision made to conduct (or not to
. conduct) an inspection or lﬁvestlgatlon, or to take
(or not to take) other action?

4. Which Division, or operating level (headgquarters
or field), conducted the inspection or investigation?

5. How was the decision made as to which Division or
operating level was to conduct the inspection or
investigation?

6. Was the original allegation reported to the Attorney
General or any other Department of Justice official?




.
e

v

i
" Michael E.’ Shakeen, Jr. ‘f -
, Page 2 . . January 8, 1976
| |
o 7. Were the results of the inspection or investi-
gatioh reported to the Attorney General or any
other Department of Justice official?

8. Was prosecution or administrative action (e.g.,
/// - -suspension or dismissal) considered or taken?
i
g '9, If any of the allegations on the attached list
were made today, would they be handled by the
newly-created office of Professional Responsibility?
'In what manner would they be handled? If an investi-
gation were deemed warranted, which agency's personnel
. ‘would do the investigating. In this regard, please
- also advise concerning which agency's personnel will
be investigating recently-reported allegations that
agents of the FBI "attempted to coerce" a House
Select Committee on Intelligence witness "into
repudiating his- testimony before the select panel."’

Answers to questions 1 - 7 should be accompanied by full
- back-up documentation, including memoranda, inspection or
investigative reports, 302's,personnel reports, and communi-
cations to and from the £field.

Your continued cooperation is appreciated.

Yours very truly,

_éondt

John T. E11liff
Director
Domestic Intelligence Task Force

.

NW 58262 Docld:32983576 Page 16
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LEVI ASKS INQUIRY
IN ATTACK OF FBIL .

*': Spectal to The New Yorx Times .,
WASHINGTON, Jan. 6—At- -
torney General Edward H. Leviw
has asked the Justice Depart-’
ment's new internal inspection -,
unit to investizate an assertion . -
by the House Select Commiltec.+
on Intelligence that the Federal- .-
Bureau of TIavestigation at-..-
tempted to coerce a commitiee-..
witness into repudiating his tes-..~
timony before the select parnel.- |
A Justice Department spokes-_«-
man said that Mr. Levi, re-., -
sponding to a request for infor- .-
niation about the incident from
A. Searle Field, the committee’s ..
staff director, had assigned tho. °
matter for investization to the ..
department’s newly created Of- -]
fice of Profesional Responsibil-
ity. o
In a letter to Mr. Levi last. -
week, Mr. Field reported that |

-lthe witness, Martin L. Kaiser, -

had disavowed part of his com-
mitiee testimony after a six-
hour interrogation by F.B.I.-
agents, L.
Mr. Kaiser heads a Maryland
company that makes elcctronic
eavesdropping equipment for
the F.B.I. and oiher Federal -
faw enforcement agencies. '
His testimony before the -
House Committee in October.~-

-~

e
-~
¢

-fraised the possibility that some

F.B.I. agents had received kick- .
backs when anoiher electronicsy
company sold ta the F.B.I, mate- .,
rial it had acquired from M.
Kaiser’s concern.

~

NW 68262 Docld:3 Slb-RageiT
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LIST OF ALLEGATIONS

l1. The March 20, 1975 edition of the New York Times

- reported that "the Federal Bureau of Investigation has

carried out kidnappings of a number of persons in the United
States that it believed to be clandestine agents of foreign
intelligence services, according to two former FBI agents.”

2. The August 11, 1975 issue of Time Magazine reported
the discovery of "Bureau manuals, documents and reports" in
the apartment of a KGB “operative" who was described as the
""mistress" of an FBI agent. : .

3. The August 11, 1975 1§sue of Time Magazine also
_reported that in 1961 a Bureau .agent was “suSpected of giving

FBI reports to the Soviets.” :} .\

4., The March 29, 1975 edition of the Washlngton Post
reported allegations that an FBI agent had been “brlbed by
a member of the Mafia."

5. A recent edition of Time Magazine reported that
"sensitive” FBI documents. "were carried off in an FBI truck
to West Virginia's Blue Mountain Ridge Club, a Shenandoah .

" Mountain Hideaway used by innermost FBI officials for regular
poker games with CIA and other ¢ronies. The papers were

burned inthe Club's large fireplace.™
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. .
‘charged with a crime, to habeas
icorpus and to the assistancs

¥ Boecial to The New Yorx Times

) ’ . » __jof counsel, among otfers.
;. WASHINGTON, March 19 Kidnapping, the former ageat

‘ The Federal Bureau of Investi-| ! > X
. 3 .gation has carried out k:d;ii"’l“‘g-ﬂ i aaltl:frgavtris:::mm:;i:
‘ . . : H £ ber of - . < Pan
fappings of 2 num could be quickly found to tntas-

.

=": persons in the United States: . -
" . that it believed to be clandes-:;?gf“’,‘f‘u :nuf phei—nCteid-pzugvfix:Z:
. tine agents of foreign intel-:9F 10 lum” alm ind cis
Eoge . Dok agent willing 10 report 1o ine
- _ligence services, according to'2f b renc 2
“two former F.BI agents withis -2l °"".t e activities of his’
Pt PSP jown intelligence service, .
i.direct knowledge of such oper-} )
g pe | It was, he said, “the type

~  Ations. ) A A
- <" One of the former agents;o{'thmg that's never done lign:-

.. *placed the number-of such kid-1y- i L
‘nappings over the years at; Both men denied that phvsi-
¢ J“fewer than 10" and said that,ical torture was ever empioyze
) " .as far as he knew, the tech-lin 'such cases, although one
'\ \nique had not been employed:said that, when a suspect hag
; ’by the bureau since the mid-:been located, “You'd pick hi=
. lniheteen-sixties. up and take him somewhere
.He said that Its use had and work him over.” .
- %been pccasioned by such cold! The victims were often threat
¢ dwar incidents as the Cubanlened with death as punishmesnt.
¢ gmissile crisis “when things.for noncooperation, he added.
awere pretty rough,” and that!although neither - official re-
She was “certain that this isicailed any instance in which
10 longer going on.** | a hostage had been murdered.
A spokesman for the bureaul One of *he former agents
- v paid only that the bureau would.maintained, however, that mea-.
.adopt- “a no-comment posture”ital duress was an impartant
.| ewith respect to the kidnappingipart of such interrogatons, a
. allegations. . he described one case in whizh
—— & person was seized and
A Pattern In Target detained in an F.B.I. ‘safe
o, - Both of the agents said that,lponcen for “several weeks ™
: ‘with one possible exception, s s s
.~ sthe fargets selected by the Absence Not Noticed
- FBI for kidnapping were sus-l Because the man was no:

[N
2 Mo By YOHN M. CREWDSON
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.- mcy

pected intellizence operativesioperating under dinlomatic cov-
from Communist countries who'er, ag many foreign espionzze
had entered the United Statesiagents do, and was not other

filegally with forzed Americaniwise an official personages ;
passports and other identity extended absence went pubiiciy
documents. urnoticed,s the former agemt
i ... The use of the kidnapping'said.
. o 4 fechnique was also confirmed,| The spy. he said. knew hiz
S0 ‘ @though not in detail, by twolcaptors only as “US. intel.
|

pother former F.B.L apents. ligence égents,” at least ons.
"in separate interviews, the'of whom was with him con-¢

two former agents who de-istantly,
. #cribed the alleged kidnappings! “Someone slept in the same,
left open the possibility thatibed with him. We even wen::
-l 't one instance the bureau had!with him to the bathroom,"™"
. . J erred In kidnapping a person;he said. i
.- who proved not 10 be a decp-| After weeks of intence inrer.
vover spy but -& legitimate!rogation the man boke ard
S . American citizen. . lagreed to become a dovsie
One of the agents conceded.iagent and was (4, in ke
however, that in every case]lfurmer agent's words:
the practice was “completely] “You are a {rer muan. Do
wrong—completely in violationivou know what thy? rieins”
of civil liberties. No question:1f vou leave here 2:5d <o ot
2bout it,"” he added. Skeep your promises we wi
«" But he said, “In the business{do nothng further 1o v np Eo1.
of lIntellizence, vou're faced,you have made a e .t
;\;):dz the concept of expediency.jand we wiil tahe yuri vl yuur.
N .

~

.
-
.
.
A b R T o

at oftentimes leads you imo|;yox~d.£' . el o o oo Y
extra-legal activies.” . o
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F B.I Has Kidnapped Suspecz‘ed Fore gn szes in U S.

Jxganized ¢érimo ﬂw.r*:x, but|
wrns resarved for operatives of
the Sovist K.G.B, or secret
police, o representutives of
othie Sovistblos iuwlli;;ence
gorviees,

Tho t.,chnlqua VoS pxﬂcu-
Jzoly useful, he explaired, whon|
ﬁ"e I‘.B.L feared that # swas

spcut o lose track of @ sus-
pcc =d agent posizg 8s 8n
lAm\.nc:n citizen
i Youd iJmufy your man
{and follow him to develop who
+he was contzeting haws,” the
fareaner ageat said, “bat you
ralways ran the risk of losing
him in 200 milllon people”
+  Oc2 instencs dn whach that
‘concern played &0 Hnpocioat
cpart wes descrivad by the two!
fortor noents. |

¢ In the c.x!/ r}m{cc.)-..lxtws,,umc conwinced ¢hzt he was|maintaised, howevee, tlg noaelre:
a Sgviet intelligence egent whojof  the suspected espicnage:

2y recalled’ a-rnnn walked;
iecsuslly into the recoider’s of-!
fice: in a uwal Middls West!
courky sext near the Canadian
‘border and ssked for @ copy

+ of hiis birth céatifinate, -

The man explained to the
!dcr thit he had left the region:

whm be wos a cmall child
and wes now seeking to doc-
ument his fzmily histo 'I'he
name he gave was

a forow cesident of the co_wty.
scinsane whom® the recerds
clerk and oihesy (heve rehem-
bered had cutfencd a pamarent
palvic injury as a youth,

The inguiring man spptared
to walk pu!eol y, however, and
the tovrnspeople, their suspl-
cions paqucd notified the Jocal
office of the F.B.I.

“Thank God the resident
apent was on the ball,” one of
the sourcesszid, “and went'over
and checked the matter out”

. Livked tg Sovist -

The F.B.L, he caid, placed
the myvsterious stranger underj
surveillance and cvcnluni(y bé-

had prmlnud the. Umtcd;

Stutes illzpally,

When the fucal FB.Y ogentsiresult of the. kiduupping o 5&4 o, yeu could getarrest-

becamme concerned thet  they)
would lose tho cuspect, the
source geccumted, @ declsio
vus mede o hit Birn”

After roeeiving eutbmz«t.ronlopc*atcd @ formalized "kxdnap-levcr made {n writing md (hx(

directly from J. Edgar Hoaver,
the late F.B.L directur, o spe-
cially picked team of agents
seized tha ruspeet and rethed
him to o seciuded “gafe house
of $hs bureaa for Intevopation,
the two sources sxid,

Cite of the {cemer epeots
2ecribad the interrogstion as
a “sten” one, sl the other
added thit *this wes rouga
businers,” ticuph neither pro-
vided specific dedails of 4hs
crdeal to which the nhan was
subjectad. |

Eoth gources descaibsd the
operation as a success but de-
clintd to elebeiate o its pre-
cise disposition ¢s the subject’s
Present whereabouts,

Oue rof the krm::r‘ epus

agents fnvolved in thess opera-
tions had ever died as a direct

inwrmvu...on, 7 while sttemp?-
ing to cscape. -
Jhe foumer ey

- But by the mid-ninstesn-six-

,eaid tzmnmmcd thece points, adding dat

ping squ2d,” at oce tUme there
was a coterie of agents who
“could and would” carry out
illegal high-rislc operations such
&g burglaries and kidasppings.

tics, e oiid, these wnant hadl
bheoone - coitvinced  that  Mr.
Yoover would no longer back
them end <pey rofusad ¢o un-
dertalke puch vrock without “pa-
per’ or written authorizations,
which Mr. Hom'cn- wrs unwill-|
ing ¢o pive. . .
Teo D "ﬂuuﬁ w Awy‘

“You'd call & guy up and
asic him to do soracthing,”™ Ult'
source rocslled, “and he'd re-|
mind you that ho hed two.
kids In colleze end he could’
S“Jhm rotizenont down ahe!
T3 Wik eas excz.-*dmg!y
idangercus,” the gecond foimer
F.B1 men aaid. “Yoeu cald

The @irst former erge.zct oo

slthourh  the bureau meves'no menticn of kidpapping was

lconsequently no cecord of It

exists. within ¢the bureau's filea.

Knowledge of the ludnapping
operaticnrs  was  “very, vy
closely held,” e ezid, being
limited
personzlly approved eish o
themy; & handfu) of top n{hciais
and ¢he egents in the b\,
wha carried :hc'u cut,

“Nevody will edmit & dan.n
thmg," he said, pointing oul

the crimne lddnagzing

cnmc.s wo atslute "of limlla.
tions,

The lawyers mterv{“m\d {n]>

connettica with ths  legalily
of these operttions sald,
however, that Fedoral end stats
k)dnappmg statutes had proba.
ibly not been violated by the

agpents swwho carried out thei:
abductions, zince no Tanses:

was extracted.

Pecause “the best L,t\. L8
of the country would m'
served by pursuing that inves-
tigation,” the mon declined to
identify either the F.B.L agen
or the suspacted subversives Iys
voived ‘inethe kidnappinga

f.l(-‘.\

to Mr. Hoower, whal
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S e R ; = geduced Ly the {GB -
. ) . ) N /)/? While concentrzting its cfforts upon
: e, o 2 ‘ the Cis, Senator Frank Chureli's spe-
DA : - . cial committee that is investigating U.S,
A _ . . ) N intellipzeree prozeams has al.o been ac-
, . ... - P cwmulating daua on the rpn Last veek
. . . . T .ue TivE Jearned that the coramtice has
- 3 . - . . K - heard sonie staviling reparts o_f nis-
oo .. ; R - . . : , .d:‘cds. break-ins and cover-ups, includ-
| =~ . N ing the story of an apent whese mis-

L . ) . fress-was linked (0 the Saviet KGR,
" oLl . - L3 The atfair was discovered in 1963
- - R - S . when & €14 source in Moscow reparied
e L. T . R that KGE officials were jubilant about . .
. L e L. N 1"} . petting one of their operatives in Led
) . “ . x withan it agent. Tochack oot the CIAs :

.. - T report, the 7RI broke inta the apartinent
f - .. ’ - % : i of the vooman, a middlc-aged waitress,

. ) SR Lo e e E and discoversd buirzau manuals, docu-
: monts and repornis. Some 18 ofiiciale

I . . . .- .. {i

Ny . - . e L 4"% . vrged ;-rosccutia:x.t:-ut}.[dgnr! femvers

t o C e e T . N - e palace guard of deputios stepped the 1~
N , o C < e Th 7 - yuiry fo avoid embarrassing the burcou -
L.t N - C AR S . and its boss. The agent wus simply al- ~
4o . . R s Jowed to resizn. The KGB alsa appears

I . : . - M ) to have pencirated the ¥piin 19ol. In

Tthis case, the aseal suspected of piviug

PRI sepasis (9 e Sovicts a polverank . .
- test on him was inconciusive) was fued |, . .
ona minor technicality, )

© The Church commitice has also

turned tp-cvidence of 2 varicty of extra~

" Iegal activitics practiced by the 111 The

buncau is said to have maintained spe-
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. <. . . - . cial schoodls 1o train anents in the tech- .
.o gy Y O . niquas of the “kag jdb” a cuphicmisim
78 e « -~ for breaking and eniering. The gradu-

. . . . atcs—lockpickers, berglars and a fow
! R Ce safectackers—mana 1wd (o steal some -
- ’ . coide books from forcien crabassios. For
o J this they received “incentive avards™
. ranging [rom S250 10 $3500.
. . The Senaters would dike 1o hnow
L. ) more about the privaie files Honer hept
. . . . 1. - oa public officials and what use ke made
- o .. of them. John Moehr a former o) 114 of-
) =- : v ficial, has told 71 that he had been
- . e ‘ questroncd thres times by the comniittee
. ’ : abaul the dossivrs assembled by Ho-
. ) ver on seares of people, Just what hap- .-
) penvd 1o some of the tles after Hooe
. : A ver'sdeathin 1972 isstill a mystery.
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Justice Dept. Looks Ynto Burcan Bribe Tuvestigation .
T WT;':;[ 'Bo 7 'Er{o*g-_q ™ 7 R |
. fi—y ! oA '{t A Ty ‘tfj' ° RS ¢ 3 me ':(
FBI1 Bid to Kill Probe Charged
o . , .
i_ ! By Ronald Kcs;slm' .% The informed source said:pered by the FBI's hnndlinhg of ' FBI as a member of the Luchese

Washiritton PGEt Statt Wrter VKelley's requests, which wereithe casc before Kelley became: New York Mafia family.

" Shortly after he became di-} known to only a few FI3I ana!Sirector .Zl" duly, 1973, onei  eupuo §s alleged to have
souree salc. bribed Stabile.

g Al . v Toi R
gectar of t}\e FEL Clarence . dcpa:r.mcnt oif.cxals amnun}cc\i hicl among these problems| The trial, however., centers
(Kelley twice made unsuccess-jlo “pressure” and an “at-l__.yhich were contirmed by alon the question of whether Ca-
ful attempts to stop a Justice'tempt to suppress it {the in-isocond source — was the fact!yuto lied when he told a rand
"Department investigation ofjvestigation).” jthat the FBI immediately con-ljury he had not aduntted to

; f
an allezation -that an FBI}

-~

The FBI, the former prose-ifronted Stabile with the bribe!¥BI agents that he paid off
fasent had been bribed by ajcutors said, is a facbfihding!alle'.'auon before attemptin2|Now York city policemen.
g gency that normally docs rotito gather evidence against] Reached at his Hawley, Pa.

member of the Matia, accord-.8 - 0 2
tne to an informed source. 1 eXpress opimons on whetherihim. country home Capu[o' %1, said
I

The charge was lc\-eled§"‘" .im‘csti:znl,ion started bhy{ 1In gloing so, the source said.)of the charge he paid off an
against New York FBI agent Justice should be continued. jthe FBI ageat gave the agent;FBL azent, “[ got nothing to
Jaseph Stabile by two fellow. Another  former federal! treatment it would not give-do with this” .

New York azents. One said Prosecutor said the FBI, onlothers suspected of criminalf Asked if he is a member of
Stabile had admitted to him’Tare occasions, has expressed; behavior. _ | the mafia, Caputo saic. “come
that he took the bribe. :such an opinion based on man-|  |n addition, the source said,;on. I have nice children. My,

An investization was closed 'POWer considerations. But FBI'at that same time the FBI vio- kids went to nice Catholic
when it turned up no evidence intervention when it is a tar-lated its own procedures byischools. They say you're with,
against Stabile. But the two, 3¢t of the investization would!failing to inform the Justicej(his. with that. )
agents who made the accusa. D€ “Improper.” the farmer Jus-i Department that it was con-! Many of the essential facts
tion told the Justice D(‘pnrt-':“"c. l)epax-trpcn_t_olxm;l said.! ductinz an investigation of thcls_urrou_ndmg.thc .l)n.n'e :,I.lcg. -
ment's orgainized erime sivike! Sources familiar with thetbribe allegation. . ition- including tie identity of
force in Brooklyn that the FB['.IS_“" ¢ allezation ntmhua}cd; An FBI spokesman said I\ct-;the accused agent, b'.a_buc
investization had  been n:.\el!cys action to a ft‘ellngilo,\_' cannot _commcnt on thc;“_'erc revealed in prc-tr:n‘l tcs.-'
“cover-up,” the source said. ;long h_cld b;’ FBI le;dcrs that, bribe :«l!c'.'auon_ hecausc_man,\'gu.mony taken lqst morntl for
This trizgered a Jusiice De.. 30 hint of corruption wou'.dgot'_ the same issues will beg(-fmutos pending  perjury
partment investigation, whici, frreparably damage the bu-iraised in a Brooklyn perjuryitrial
His continuing, the source said. » Feaw's image and lecctl\'c-itxl;al scheduled to begin April, — -
'V Bespite 1l . : ness. 114, :
!Ju.?[{,::'}(;eli:ftmog,;";“;;-,‘?;s;il._?:i Althouzh Kelley's attempts! The trial. 10 be held in us. |
‘tion, the source said, Keliey:Were qnsu'cccsstul. the Justxccf district Cour:, is qf' Joiin Ca-y
asked  high-ranking dcpml_.xm'esngauon had been hanmjputlo, who is identified by thcl

ment officials in 1573 to cail; -
the Brooklyn prosecutors off} .
the case on the grounds the) f
FBI had found no violations of . : R 5
law. :
In addition, the source said,’
“Ketley complained that the
Justice investization was hurt-
ing FBI morale. ;
. During the ensuing dispute,-
he said, Heary E. Petersen,
then chief of the Criminal Di-,
vision of Justice, informed the .
Breoklyn prosccutors ot Kel ' >~
lov's attempls and teld Kelley - . .
the investization would cone .
tinue. . ,
° Another source said Peter- - s
sen fater cited the New Yark
Incident to show tie need fur
an inspectov xencral within® .
the Justice Departraent to po.-
lice the FBI. |
Petersen, who has since left
the Justive Department. ton.)
firmed rvecently that Kelley:
wanted the investiution stop-:
ped but could not recasl bows .
ke had made his views known..
Pelersen said he would notl
dispute that it was in the {orm
of &t reauest,
' “There was a difference of . .
povinioun, and  ullimately give .
opinelt o the Creisteal e
sion prevaded, and the FI ae.
quicseetd in that vpunen,” he
it '
' .o
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62-116395 January 26, 1976

'S U. S. SENATE SELECT COMMITTEE TO
F ) STUDY GOVERNMENTAIL OPERATIONS WITH
§.
©w
L=

RESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES (SSC)

RBE: ALLEGATION NUMBER THREE

Reference is made to Senate Select Committee (SSC)
letter dated January 8, 1976, asking for FRBI responses to
eight questions concerning each of five allegations of FBI
misconduct and abuse. In modification of the SSC letter,
Mr. John T. El11liff, SSC Domestic Intelligence Task Force
Director, advised Mr. W. O. Cregar of this Bureau on
January 12, 1976, that the purpose of this inquiry is to
learn what information is provided to the Attorney General
consistent with his oversight responsibilities once an
allegation surfaces in the media.

and is not for di
ed to official proceedings
be disclosed to unauthorized person-

onse to your request
press approval of the FBI .

Its use i3 limit

A,

The following response concerns Allegation Number .
Three which reads:

The Augqust 11, 1975, issue of Time Magazine
also reported that in 1961 a Bureau Agent
was “suspected of giving FBI reports to th

our Committee and the content may nut

This document is prepared in.resp
nation outside your Commillee

8 Soviets." :

§ The response below is in the order and by numerical

8 designation corresponding to the gquestions raised. '

Q .

.g . B .

§ UW@y/ l. How did PBI Headquarters first becom Lﬂoc‘

N awvare of the allegation?

R = : . . Y/ ﬂ—-
In March, 1962, a hand-printed letter iw/ (2

Assoc. Dir was sent to then Director John Edgar Hoover
Dep. AD Adm. _ .
Dep. AD Inv. 1l - Mr. Adams 1l - Mr. Jenkins 2 - Mr. Mintz (1 - Mr. Hotis)
Asst. Dir.: l - Mr. Bassett 1 - Mr. Walsh 1l - Mr. Wannall

imin. — 1l - Mr, Cregar 1 - Mr. Phillips \0@) 90’{
E::p;":iu. FW:gjw w (13) "U&

‘fFites 2 Com”’ > NOTE3 Q(Above information pertaining_tq Allegation Number 3 was made
Gen. Inv. available to the Administrative Division by Supervisor James E.

wew. — Nolan, Jr., Intelligence Division, which Division handled the-ori%i—
Inspection nal inquiry. A copy of referenced letter is attached to yellow o

instant LHM. Material being supplied to the SSC will be delivered
::TTZH_“ with the LHM by Legal Counsel Division. A set of such material is

being retained by the SENSTUDY 75 Project. g%
GPO : 1875 O - 56 0 '

Spec. Inv.

Training R

:‘7";‘?;:“&“_ m} ORIGINAL AND ONE COPY TO AG.
Director Sec’y —  MAIL ROOM[__] TELETYPE UNIT[ ] r 0 » ] ‘
WW 68262 Docld:32989576 Page 22
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Re: U. S. Senate Select Committee

- which stated that a man would be in a cer-~-
tain telephone booth in Rockville, Maryland,
on March 14, 1962, between 8:15 p.m. and :
.8:45 p.m. According to the note this man ..

" should be followed to £ind out who was '
selling FBI reports to foreign officials.

2.  Was.an investigation or inspection
. conducted? If not, was any other
action taken? .

:An investigation was immediately
initiated. : -

3. How was the decision made to conduct (ox

' not to conduct) an inspection or investi-
gation, or to take (or not to take) other
action? - :

The letter upon its - receipt in the Bureau

' was referred to Intelligence Division - (then
-Domestic Intelligence DPivision). Special
Agent Richard D, Cotter, Number One Man to

Section Chief W..R. Wannall, Nationalities
Intelligence Section, acting for Assistant _

.~ Director William C. Sullivan, made the deter-
" mination to conduct active investigation.,,
.Special Agent. Cotter prepared a memorandum. ..

_ from Mr. W, R, Wannall to Mr. W. C. ‘sullivan - -
dated March-14, 1962, -advising of the receipt
of the letter containing the allegation and.
setting forth his instructions to the Field
for active investigation. .This memorandum
was approved by then Director J. Edgar Hoover.

4. Which Division, or operating level (Head~-
' quarters or Field), ¢onducted the inspection
or investigation? s

" The investigation was originally conducted
by the Baltimore Field Office with subsequent .
" ¢ investigation being conducted by the Washington
._Field Offioe. ' .

15. How was the. deoision made as to which

-Division or: operating level was to: conduat.
.the insyection ox investigation?

_NW 68262 Docld:32989576 Page 24




';Roj' U. s. Sehaté_select Committéet

since this was an investxgatxve matter
in the intelligence field, it was the
decision of the Intelligence Division that
it should be handled by the Baltimore Field
9ffice, in whose territory the phone booth
‘was located. ' . L _

Was the original allegation reported to the
- Attorney General or any other Department of
;iJultice official? : .

T 6...

. A review of Bureau files does not indicate .
 that the original allegation was ever reported
‘to -the Attorney General or to’ any othey Depart—
‘ment of Justice official.- ' _

7. Ware the results of the inspection oY

or any other Dapartment of Justice official?

A 1etter classified "Secret" was furnished to
the Attorney General on August 6, 1975, concerning
 this matter. Delivered with this memorandum is
the backup docunmentation.

Was prosecution or administrat;ve action
(e.g. suspension or dismissal) oonsidered
ox taken?

» ' No. JInasmuch as 1nvestigat10n was unable to
" substantiate the allegation that a Bureau Agent
.was furnishing information to the Soviets, no

- administrative action was taken in connection
with the allegation. However;'a suspected
Special Agent was censured: for an unrelated .
violation of Bureau regulations as a result of

our . investigation.

‘1 = The Attorney'ﬁeherhl. |

NW 68262 Docld:32989576 Page 25
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: JONI% G TONER, TEXAS, VICE CHAINMAN . {
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PHILIP ALHARY, MG . HOWARD H. BAKER, IR, TENN,
WALYERY , MONTALT, MINN. BARAY COLDWATER, ARIZ,

> WALTER . SWIDDLILTON, KY, CHARLES MC C. MATHIAS, I, 34D,
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WILLIAM G, MILLER, STAFF DIRECTOR
FREDERICK A. O. SCHWARTZ, JR., CHILF COUNSEL
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SELECT COMMITTEE TO
STUDY GOVERNMENTAL OPERATIONS WITH
RESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES

(PURSUANT YO S. RES. 31, HTH CONGRESS)
WASHINGTON, D‘C.‘ 20510

: ' Januarf 8

Michael E. Shaheen, Jr., Esqg.

Special Counsel for Intelligence Ccordlnatlon
Office of the Deputy Attorney General

U. S. Department of Justice

Washington, D.C. 20530

Dear Mike:

One of the subjects which the Committee will be address-
ing in preparing its legislative recommendations involves
the adequacy of the FBI's inspection procedures for handling.
allegations of misconduct and abuse. In this regard we are
forwarding herewith a list of several such allegatlons which
have been made during the past few years and concerning each.
of which we would appreciate your supplying us with the
following information: . ,
1. How did FBI Headguarters first become aware of

the allegation?

2. Was an investigation or inspection conducted?
If not, was any other action taken?

3. How was the decision made to conduct {or not to
- conduct) an inspection or investigation, or to take
(or not to take) other action?

4. Which Division, or operating level (headquarters
or field), conducted the inspection or investigation?

5. How was the decision made as to which Division or
operating level was to conduct the inspection or
investigation?

6. Was the original allegation reported to the Attorney
General or any other Department of Justice official?




N T . . g '
e : . oo oo
b . by
. : I J
.*  Michael E.’ Shaheen, Jr: : |
. Page 2 o ' January 8, 1976
' i
o 7. Were the results of the inspection or investi-
gatioh reported to the Attorney General or any
other Department of Justice official?

8. Was prosecution or administrative action (e.qg.,
/// - -suspension or dismissal) considered or taken?
¢ ’9. If any of the allegations on the attached list
were made today, would they be handled by the
newly-created office of Professional Responsibility?
'In what manner would they be handled? If an investi-
gation were deemed warranted, which agency's personnel
o would do the investigating. In this regard, please
- also advise concerning which agency's personnel will
be investigating recently-reported allegations that
agents of the FBI "attempted to coerce"” a House
Select Committee on Intelligence witness "into
repudiating his testimony before the select panel."’

Answers ‘to questions 1 - 7 should be accompanied by full
-+ back-up documentation,  including memoranda, inspection or
‘investigative reports, 302's,personnel reports, and communi-
cations to and from the £ield.
Your continued cooperation is apbreciated.
Yours very truly;

ESAIS

John T. E1l1liff
Director
Domestic Intelligence Task Force

»
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LEVI- ASKS INQUIRY

IN ATTACK OF F.BL.

‘r, Special to The dNew York Times *y,
WASHINGTON, Jan. 6—At- -
torney General Edward H. Leviw’
has asked the Justice Depart-®
ment's new internal inspection -,
unit to investizate an assertion . *
by the House Select Committee, '+
on Intelligence that the Federal- .-
Bureau of Investigation at-,.-
tempted to coerce a committee~ .
witness into repudiating his tes-..~
timony before the select panel.. ,
A Justice Department spokes- v
man said that Mr. Levi, re-~ .-
sponding to a request for infor- --
mation about the incident from
A. Searle Ficld, the committee's ..
staff director, had assigned tha! -’
matter for investization to the .
department’s newly created Of- ..
fice of Profesional Responsibil- ;.
ity. T
" In a letter to Mr. Levi last. ”
week, Mr. Field reported that,
-{the witness, Martin L. Kaiser, °
had disavowed part of his com-
mittee testimony after a six-
hour interrogation by F.B.I.:
agents, ) .o
Mr. Kaiser heads a Marvland
company that makes electronic_
eavesdropping equipment for |
the F.B.I. and other Federal .
‘Hlaw enforcement agencies. »
His testimony before the -
House Committee in October.~ -
-fraised the possibility that some |
F.B.L agents had received kick- .
backs when anothier electronics
company sold to the F.B.I. mate~ .,
rial it had acquired from Mr..
Kaiser’s concern.

~
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LIST OF ALLEGATIONS

1. The March 20, 1975 edition of the New York Times

- reported that "the Federal Bureau of Investigation has
carried out kidnappings of a number of persons in the United
States that it believed to be clandestine agents of foreign
intelligence services, according to two former FBI agents."

2. The August 11, 1975 issue of Time Magazine reported
the discovery of “Bureau manuals, documents and reports" in
the apartment of a KGB "operative" who was described as the
""mistress" of an FBI agent. :

3. fThe August 11, 1975 issue of Time Magazine also
A reported that in 1961 a Bureau agent was "suspected of giving
FBI reports to the Soviets." W

: 4, The March 29, 1975 edition of the Washington Post
reported ‘allegations that an FBI agent had been "Drlbed by
a member of the Mafia."

5. A recent edition of Time Magazine reported that
"sensitive" FBI documents. "were carried off in an FBI truck
to West Virginia's Blue Mountain Ridge Club, a Shehandoah

"~ Mountain Hideaway used by innermost FBI officials for regular
poker games with CIA and other c¢ronies. The papers were
burned inthe Club's large fireplace." : -

.
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: ,rg By JOHN M. CREWDSON lc.harged with a crime, to hafxas
. Epecial to The New York Times corpus and to the assistancs
£

of counsel, among others.

WASHINGTON, March 19—1%" * ! .
+The Federal Bureau of Investl-|  Kidnapping, the former agen:
' ;) ;gation has carried out kid-iSald, was 2 last resort uses
- & fnappings of 2 number ofsWhen no _alter?ame means
persons in the United States: could be quickly found to inter-
"t that it believed to be clandes—.-r?_g?‘e,‘:‘l S‘fﬁﬁeidn.zuzvggﬁff;
;. line agents of foreign intel-!gien"t Wil ‘;o e e

; ligence services, according to'3f Hg oo of oo
4 +7two former F.BI agents with:f-B.I, on the activities of his

S i i intelligence service. .
%y i.direct knowledge of such oper-{O¥n intel .
- ‘.'héimions. o of P ne was, he said, “the type

© ... One of the former agentsi"f};hing that's never done lign:-
.~ "».1, +placed the number-of such kid-11y- ) o
‘neppings over the years at’ Both men denied that physi-
¢ ;“fewer than 10" and said that,ical torture was ever empioyec
" ~&8 far ag he knew, the tech-lin such cases, although ons
s (ique had not been employed:said that, when a suspect had
y the bureau since the mid-:been located, “You'd pick him
ingteen-sixties. up and take him somewhere_
i - & He said that {ts use had!and work him over.” .
- .~ “been pccasioned by such coldl The victims were often threst..
o war incidents as the Cubanlened with death as punishment.
. gmissile crisis “when thingsfor noncooperation, he added,
awere pretty rough” and that!although neither - official re-
Jhe was “certain that this isjcalled any “instance in which
1o longer going on.”" |’ a hostage had been murdered.
A spokesman for the bureau|l One of the former agents
‘ . o8aid only that the bureau would. maintained, however, that men-.
) sadopt “a no-comment posture"ital duress was an imporiare
" wwith Tespect to the kidnappingipart of such interrozations, anc:
Rllegations. . he described one case in wnizh-

——- attern eta & person  was seized and
A Pat In Targ detained in an F.B.I ‘'safa

PR - Both of the agents sald that,Ipoycen for “several weeks."
‘with one possible exception, ] s nrn et
“the targets selected by the Absence Not Noticed
F.B.L for kidnapping were sus-| Because the man was not
pected intellizence operativesioperating under diplomatic cov-
from Communist countries wholer, as many foreign espionaze
had entered the United Statesiagents do, and was not other-
Hlegally with forged American!wise an official personages his
passports and other identity!extended absence went pubdiic.y
documents, urnoticed,s the former agent
1 . The use of the kidnapping'said.
o 1 fechnique was also confirmed,| The spy. he said. knew his
~ IR ‘ flthough not in detail, by twolcaptors only as “U.S. intel
!
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other former F.B.I agents. ligence dgents,” at least ons,
"In separate Interviews, theiof whom was wath fum con-¢
two former agents who de-|stantly, i
. “scribed the alleged kidnappings| “Someone siept in the came.
* left open the possibility that!bed with him. We even wwen:
-l 'fn one'instance the bureau hadwith him to the bazhroam,””
erved In kidnapping & person:he said. ;
. ) who proved not t0 be a deep-| After weeks of intensa intar.
vover spy but-a legitimate!rogation the man brone a-:
American citizen., . agreed to become a <oub.:
One of the agents conceded.|agent and was told, i i
however, that in every caseiformer agent's words:
the practice was “completely| “You are a {re~ fmao
wronz-—~completely in violationivou know what a2 r.zisy”
of civil liberties. No question.lf you lrave here i v oo
2bout it,” he added. tkeep your pPromiss we gy
s But he said, “In the businessido nothing further <« vo; . -
of intelligence, vou're faced,you have made & izt . it
fwith the concept of expediency.|and wo wil (ake yuu ¢ yuor,
That oftentimes leads you inlo|word” . commea oee b7 g

extra-legal activities,"” . .
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After eeceiving nuthmm.ronlopmted e formallzed “kxdmp-uever made {n writing and thxt
directly frora J. Edgar Hoaver, {Ping squzd,” at one time there|consequently no cecord of it
the late F.BL director, 8 spe-| VS ]3 c(;:icrie o)fd agents wholexists within the buresu’s files.

: c Vg “ecould =2 would” carty out{ Knowledge of the kidnapoin

cufl!y picked tf.:am of ag‘;cnu illegal high-risk operations suchicperstions &w {g “very, p;c,f,
seized dha guspect and swshed|pg urgisries and Midnuppings.|closely held” he seid, beinz
him to a sechded “safe houss” o But by the mid-ninetscn-six-{limited to Mr. Hoover, who
of tha bureau for Intewogation, {ies, he said, these mnen hed|personzlly approved ezzh ¢f
the two sources said, beoone - couvinced that Mr.|them; a handful of top ufficlals,

Oae of the fermer epetalHoover would no loniger back [and ¢he egents fa the lt ld

daseribed the interrogation as|ikem end tgey vofused to un-jwho carritd them out.
a “atern” one, and the otherldertake such viock without “pa-j  “Nelody will sdmit @ da..“
added thot “this was rougalper” or written eutharizations,|thing,” ha said, nting out
business,” thouph neither pro- which Mr, }loc'vur wns unwill-{ thet the crimne ladnagping
|vided specilic delails of dbc|ing to give. -, - carries ©o stalute “of limita
cideal to which the asdtt was J—

anpesos >t tions.
subjectad, . Teo Dangeroug 1 Acsey

Both SL)UAYL.‘] de.,c.\.m;d the “vou'd call a guy up and The la+ vyers !ntéM’NL‘d {n

% cked the inattzr out” Ot connettion with the legality
and checked operation a2 o success but de-j 23K him o do soracthing,™ the ™0y o0 " orrerions gs.‘..'d,
v Ope instence in which that]. source rocslled, “and he'd re- “]

pecpiet:
Linked ts Sovist
. clined to elebainte its pre- 3 aral and
‘ooncern played e mnpoctant ¥ o subjoctsi mind you that it fad two popioroc that Fedoral and stats

Xgsnized &rime ﬁzu«a. but whe_'x Se wss & omall child
was ceservod {or operatives of and wes now sceling to doc-
the Soviet K.G.B., or sm:“"‘m }):és family histo t f

name ave was o
police, or represcotatives of z!on«.z'x;'du.to,' the county,
othze Sovict-blec intr.lh,cncc scrnsotn  whom: tho: records
s-:rvicz;x. ) clerk end olheny there romem-
. " B tﬁnll) qus vi;d E"ﬂhcu- bered had cuffered a privannent
Jrsly use & explaired, whon

Ipelvic iajury as g youth,
«dhe FBIL feaed thxt 3 was

The inguirlng man Tppared
.about o lose track of & sus-f1, vk perfeatly, however, and
.p»ctwd agent posizgg 43 an

the tovmspeople, their guspi-
JAmencan citizen, cions piqued, notified the Jocsl
i You'd iderdify your man
{aad follow him to develop who

oftice of the FB.I.
*Thank Go ide
+he was contacting hsoe,” the Think  God the  resident
forener agent £2id, “but you

j&pent was on the ball,” one of

4 he sources ssid, “and wentover

valways ren the cisk of losing L8 Sourc N
kim in 200 milbon

e b e eny pat Uo P o germ o PR

V.

~ vt -

- g

e eald, placed t .
spart wes deserined by the two! T B e ot disposition oo whe subjoct's ids in college and he could'idn2pping statutes had proba

)m rotirament down the

the mysterious stranger underifresent wherenbouts, - iRly not bean violated by the
lorwer g cnts. |sucveillance snd eventually be-

In the early rinstesi-s Ixtxcz.lmmo corwinced that he wasimaintzined, however, th2 ucae
‘they recalled! a-men wilkeda Sqviet intedligence egent whojof dhe  euspeeted - espicnage:
ieaseslly into the recoider’s of-! had  penclrated the . United|agents tavolved in thess c'm'u-i
fice' in a rurul Middls West!States illepally, ‘UO‘)S hid ever diod as & dxrcct
county sext pear the Canadian) When the Jocal FB.I opgentslresult of the, kidnupping o
‘barder and msked for o copy{became concerned ¢hat ﬁ‘ey hwm}Vumon, cr while atesn-
. of hiz birth cértifizate. - would lose the cuspsct, the ing<o ewnpe - :

The rhan explained to the(source eucoumnted, a declsio, Jhe foumer
:der" thit hie had left Gie vegion  was made “to hit kird” slthough  the

gneat eoid ﬁ:un
bureau neves

Oune ‘of the kmn.,r‘ A «ts e

mﬂj *” .

S ‘?J’U"k vEg eme'dumly
d..n~ erous,” the gecond forner
FBI men gaid. “You cald
Tget ehot, yeu could g.wa:mt-

led >

The first forme age::! écn-
firmed thece points, 2dding that
no meuticnt of kidpapping was

agents who carried out the
abductions, zince 'zo Tan3eetty
was extracted.

Because “ths best L.tx&.;ts
of the country would nol'bai;
served by pursuing that inves-
tigation,” the mun declined ¢
Wentify either the F.BI ageals
or the suspected subversives i5e
volved ‘insthe kidnepginsa
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o , i [Bseducedbytheken -
N /)/? While concentiting its cfiorts upon
; I 5 ‘ the Cla, Senator Frank Chureli's spe- .
: . > . cial committee that is investigating U.S.
‘ . N intellizerce prosrams has alo been acs
) . . < cummtating: data on the B Last week
‘ . i ' . D TIME fearned tiiat the committee has )
: -’ . V- . heard some staviling reports of mis-
R . . ) h deeds, bicak-ins and cover-ups, inslud-
R : T f ing the story of an azent whese mis-
. ) . o gress-was linked to the Sovict Kon.
. : . . . L The atfair was discovered in 1963
- - e T M . when a CIA souree In Moscow repoaried
P . . R thal KGE officials were jubilunt about .
L e n > - l . getting, one of their opratives in ted
- <. .. § withan 1Bt arent. Tocheck out the CIAs
.. . T . report, the £BI broke inta the 2pariment .
R . t- : of the vooman, a niddic-aged waitress,
. - . e - and discoverad buizau manuals, docu-
) . . . {'3 ments and sepoits. Some 1B ofiicials
. . X .. i urged prosecution, but X Edgar Jleaver's
I . . s . }f palace guard of deputies stopped the in-
- : I8 - quiry to avaid embarrassing the burcou
Lol . - N a3 and its boss. The agent was simply al-
. P - o ;‘-.'% Jowed to resiza. The KGB aisa apyears
. . - <5 _ '* 5 1o have penctrated the Fii in 190l In
- .t . W T 1’3 '.ﬂ'.ls case, thé. ageal su;pcctcd of piving:”
.. ) <o . 3 FRI reports 19 ihe Sovicts (a poiveraph .
. AR . e T . :; .. - test on him was inconclusive) was. ficd -
< ) ’ 9 | on a minor technicality.
: . " NI .f; ° The Church commitee has also
e .- - > } turned up-evidence of 2 variety of extra-
. . . . R " Iegal activities practesd by the 111 The
- Lt . - * . ;1 Durcau is said (o have inaintained spe-
N N . : <. o cial schodls (o train arents in the wechs :
: R c- 4 niques of the “tag job.” a cuphemisin
.. - . g for breaking and eaiering. The gradu-
. . . atcs—lockpickers, burplars and a few
. oot . " . - safecrackers—munazed 10 steal somg
s . y code books from forcion embassies. Por
- this they reccived “incentive awards™
: . - ) ranging from S250 (0 $309.
. . The Senators woeld iike to know
. more about the privaie fites Hoover kept
. . . on public officials and what use he made ’
. . . . of them. John Mehr.a former top 18 of-
.o ~. v ficial, has told 11t that he had been |
- 3 N questioned thies tmes by the comnitice
. . : aboul the dossices assembled by-11eo-
- . . - ver on scares of people. Just what hap- .-
peacd 1o some of the frles aller Hoo- o
' : A ver'sdeathin 1972 isstilla mystery.
- "' -
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l: Justice Dept. Tooks Tute Burean Bribe Tnvestigation

@‘ m:xﬂ ”7‘2*5';{ P 21 X K\"H e - "53
o FBI Bid to Kill Probe Charged

1
. , : O ,
i "+ By Ronald Kessler . The informed source said:pered b-‘i the I'BU's handling of' FBI as 2 member of the Luchese
W7 wamuiion P Sttt weter I Kelley's requests, which \\'crci1:}° case’before Kelley beeame! New York Mafia family.

" Shortly after he became di- known to only a few FBI and';‘;:j'f_gg’;ai:l" July, 19'3'_ OnCl  caputo is alleged to have i
rector of the FBI, Clarence M. departmert officials amounted:™ ., - : : bribed Stabife. !

. X - i o, " hicf ameng these problems|  The trial, however, centers 2
JKelley twice made unsuccess-jlo - “pressure and an  “atl__ \nich were conrirmed by alon the question of whether Ca- PR S
ful attempts to stop a Justice'lempt to suppress it [the in-Isccond source — was the fact! puto lied when he told a xrand i -
"Department investigation of;vestigation).” {that the FBI immediately con-ljury he had not admutted to . o -
an allesation -that an FBi! The FBI, the former prose-ifrouted Sta!lnl? with the bribe! BRI agzents that he paid off v §
Ygaent had been bribed by a;cutors said, is a facl-finding,allevation before attemptinifxew York city policemen. I
imember of. the Malia, accord-,33¢ncy that normally dues potilo gather evidence 2gainst| Reached at his Hawley, Pa) Lo
tng {o an informed source. rexpress opinions on whetheriim. . ., lcountry home Capute. 71, said ;o
"The charge was leveledan investization started ‘byl In daing so, the source said.}of the charge he paid off an P
szainst New York FBI agent Justice should be continued. [the FBI agent gave the agent;FBI agent, “[ got nothing to P
Joseph Stabile by two fellaw, -Another former federal treatment it would not give.do with this” i
New York agents. One said Prosecutor said the FBI, onlothers suspected of criminal] Asked if he is 2 member of I
Stabile had admitted to him!Fare occasions, has expressed; behavior. the mafia, Cnputo.s‘,a:d. "come b_:.&
that he took the bribe. :Such an opinion based on man-| In addition. the source said,ion. I have nice children. My, H A

An investigation was closed'Dower considerations. But FBI!at that same time the FBI vio- kids went to nice (':atho_lir ] -
when it turned up no evidence »tervention \\'he.n it is a tar-llated its own procedures _bygsu:‘\ool§. They say you're with :
against Stabile. Dut the two,$¢t of the investization would)failing to inform the Justicejthis, with that. . . i
agents who made the accusa. be “improper.” the farmer Jus-i Department that it was cou- Many of the essc'x.m'.:al facts -
tion told the Justice D‘\pm‘l_;llcl_‘. l)cpar(r.ncn.t.oln(‘l;.l sn:d.{ducxin'z an investigation of the S}:rroupdln;.thc 'bn.:)e aglcga-- .
ment’s orgainized erime sirikei Sources familiar \‘.'l.lh the!bribe allezation. . jtion - including the 1(1.0!‘.:!_5_\' of -
foree in Brookivh that the FBlilf,“h c‘ allezation aunhuagcd’, An FBI spokezman said Kel-ithe accused a'__.'cnt. b::_xbnc . . H
investization had been o Kelley's action to a rcclmgi]o_\_' cannot Fommcnt on the!\\_'crc revealed in pre-tr:a‘l 'CS-_

“cover-up,” the source said. Jlong h.cld by FBI leaders that, bhribe :nl!e'._'atmq l)ecausc.mnn,\'glz_mony taken last month for i:

This trizgered a Justice De..20y hint of corruption wou'.(l;of_ th_c. same  issues wﬂl. bc.(.;_mutos pending  perjury ? .

partment investigation. “.hid‘_'xrrcp'ara_bl.\' damade t_hc ’bu-!ra_lsea in a Brookiya .DCI‘JU!‘_."'[U‘ML . .

s continuing, the source said. Ireaw's image and effective-jtrial scheduled to begin Aprity B i

! Desoite the origin of the"05S: . %H' . . R i

-Justice Department investiga-l Althouzh Kelley's attempts; _Th_e tr:f)l. to be held Inus. !

"tion, the source said, Kul;eyif""rc qgs\.:_ccess‘ful, :)hci Juleuc-cf district Logr:_.'xs 9{_ Join cii::l

.asked high-ranking dop:u-t-';"“°5“°““°“ had been \am-,pt:to, \.h? is identified by the .

ment officials in 1873 to cail} L se—— ' P

the Brooklyn prosecutors off| ¥

the case on the zrounds the} : .

FBI had found no violations of; ¥

law. i : 3 s
In addition, the source said,’ : N

‘Kelley complained that the ' . :

Justice investization was hurt. :

ing FBI morale. . ‘

. During the ensuing dispute, :

he said, lenry F. Petersen, 2

then chief of the Criminal Di-, : :

vision ol Justice, intarmed the -

Brooklyn prosccutors ot Kel R » €

ley's attempls and tokl Kelley - . :

the investization would con- . :

tinue. . . ¢

" Another source said Peter- . s ‘ :

sen later cited the New Yark ! 4

incident to show tie need far [

an inspectov Zenerval within® « PO

the Justice Department tu po-- ' K .

lice the FBI, ‘ . 3 ;

Petersen, who has since left -
he Justive Department, cone ' :
firmed recently that Kelley: *
wanted the fnvesti-iition stupe .
ped hut could not reca’l Bow. . - §
he had made his views known,! : N
Petersen said he wounld autd ' *
dispute that st was in the form - .i- 4
of a requcest, ) A

“Ihere was a difference of . . I! }

oninion, and  aliimately e . 1
opitmont o1 the Ceammniat b : b
sion previsled, awd the ¥ e t £
quicsced in that wwimoen,” e it
“said. . ' b
t e - . ] ~ 5
- . i s - r > ~
- P ) . .
. : /i . B .
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1 - Mr. J. B. Adams
1 - Mr, T. J. Jenkins
I -Mr. W. V. Clevelandy, . *
2— Mr. J. A, Mintz
(1 - Mr. J. B. Hotis)

1 - Mr, H. N. Bassett
1-Mr. E. W. Walsh

62-116395 January 26, 1976 1 - Mr. W. R. Wannall
1 -Mr. W. O. Cregar
1 - Mr, S. F. Phillips
1 - Mr. R, J. McCarthy
1 - Mr, W. P. Baker

Y. 8. SENATE SELECT COMMITTEE TO
STUDY GOVERNMENTAL QOPERATIONS WITH
RESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES (S8C)

RE: ALLEGATION NUMBER FOUR

Reference is made to S8C letier dated January 8, 1976,
asking for ¥FEI responses to ecight gquestions concerning each of five
allegations of ¥FBI misconduet and abuse. In modification of the S8SC
letter, 1ir, John T. Eiliff, SSC Domestic Intelligence Task Force
Director, advised Mr. ?3. 0. Cregar of this Bureau on January 12,
1976, that the purpose of this inguiry is to learn what information is
| promded to the Atlorney General consisient with his oversight
responsibilities once an allegation surfaces in the media.

‘The following response concerns Allegation Four, which reads:

| "The March 29, 1875, edition of "The Washington Post' reporied
| allegations that an ¥BI Agent had been 'bribed' by 2 member

‘ v i of the Mafia. "

3

J’ The response below is in the order and by numerical designa~-

tion corresponding to the guestions raised. /
b me aware of th

N

Dep. AD Adm. _ 1. How did ¥BI Headqguarters first beco

\
20 - allegation ? ‘
Admn ' \': :
Comp. Syst.
s At _ORIGINAL AND ONE COPY TO AG. w\ ,

Gen. Inv.
Ident.

Inspection

el _WPB:rar; bvm\ﬁv;éﬁ!&
Loboratery _ﬂ )

Plan. & Evol. This document is prepared in response to é U e mst omd i3 10 74foc«- dissemi-
Spec. Inv. nation outside your Committee. Its use % f zA@B;; ceedings by
your Commitiee and the content may not be d@sclosed to unauthorized persona
kegol Cose. nel without the express approval of the FBI .
elephone Rm. __
Director Sec’y — MAIL ROOM[ ]  TELETYPE UNIT[ ] GPO : 1975 O - 569-920
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U. 8. Senate Select Committee to
Study Governmental Operations With
Respect to Intelligence Activities (SEC)

FBI Headquarters was advised on February 10, 1973,
by the New York Office of the FBI,

2. Was an investigation or inspection conducted? If not,
was any other action taken?

Yes, a personnel matter investigation was instituted on
February 8, 1973.

3. How was the decision made o conduet (or not to conduct)
an inspection or investigation, or to take (or not to take) other aetion?

It has always been the operating procedure of the ¥BI {o
immediately institute appropriate inquiry into any allegation made
concerning ¥FBI personnel.

4, Which Division or operating level (headquarters or field)
conducted the inspection or investigation?

The New York office of the FBI and the ¥BI Headquarters!
Inspection Division conducted the investigation.

5. How was the decision made as to which Division or
operating level was to conduct the inspection or investigation?

Upon the recommmendation of the Assistant Director in Charge
of the New York office of the ¥BI, that office conducted an in depth
investigation into the allegation. In August, 1973, after receipt of
information which added a new dimension to the matter, the Director
of the FBI instructed that the Inspection Division conduct all additional
inquiry. .
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U. 8. Senate Sazleet Commiites to
Study Governmental Operations With
Resnect to Intelligence Aectivities {88C)

6. Was the original allegation reported to the Attorney General
oy any oflier Department of Justice official ?

Yes, by lefter to the Deputy Attoxrney General dated June 19,
1973, captionad "John Caputo ~ Results of Inquiry Concerning Alleged
Bribery of ¥FBI Agent in Anti-Racketeering Matter' and by letter to
the Attorney General, with a copy to the Deputy Attorney General, dated
July 25, 1973, bearing the same caption.

7. Were the results of the inspection or invegtipation reported
to the Attorney General ox any other Department of Justice official ?

Yez, a report dated July 25, 1973, cantioned "John Caputo;
Tugene Statile; Bribery, ' was furnished to the Organized Crime and
Racketeering Section of the Department of Justice on September 12,
1973, A report in the matier ecaptioned "John A. Caputo, I Al.,
Bribery, Perjury, " dated Iiay 23, 1875, was furniched to the
Attorney General by letter dated June 4, 1975, Being delivered with
this merorandur is a copy of that report together with a copy of the
June 4, 1975, letier to the Attoracy Ceneral,

8. Wag prosecution or administrative action (e. g., suspension
or dismissal) congidered or {aken?

Ho prosecutfive action was taken against FBI personnel inasmuch
a9 no information was developed which would in any way corroborate
the allegation. It should be noted that John Caputo is currently awaiting
trial in United States District Court, LEastern District of New York, on
perjury charges relating to the bribery aliegations.

Although the extensive investigation digd not ¢stablish any evidence
of dishonesty on the part of ¥BI personnel in connection with the allegation,
it wag determined that three Agents had been derelict with respset to
longstanding administrative policies of the I'BI. As a result, two of the
Agents were censured and transferred and ihe third Agent was censured,
placed on probation, transferred, and suspended for five days without pay,

1 - The Attorney General
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U. S. Senate Select Committee to
Study Governmental Operations with
Respect to Intelligence Activities (SSC)

NOTE: A copy of referenced letter is attached to yellow of instant
letterhead memorandum. Material being supplied to the SSC to be
delivered with this letterhead memorandum by Legal Counsel Division.
A set of such material is being retained by the Senstudy 75 Project.
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CURTLE L. SAOTHERS, MINGIMESY COUMSTL SELECT COMMITTER TO

ETUDY CGOVERNMEMTAL OFERATIONS WITH ‘ -
* MESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES

{FUnTUANT To 3.7ES. 21, $4TH CONGRESS)
) _ WASHINGTON, D.C., 20510
. Tl ’ _' e

. - . .
-~ - . \ , . . -_
. . -

. .- January B, 1976

- s . R B CoL - . - P

: P 1 E J/

g T M T

Elchael E. Shaheen, Jr., usq., . _

Special Coansel for Intelligence Coordlnatlon o
- ffice of the Deputy Attorney General .
T . S, Denar tment of Justice * IR
@ash%ngcou, D.C. 20530 . .

Dear Mike: ‘ e

.. : One wf the SUbjeCuS which the »ommlttee will be address-

. ing in prenarlhg its legisiative recommendations involves

. " the adegu=mcy ©of the FBI's dinspection procedures for handling
allegaticms of misconduct and abuse. In this regard we are
forwardimg herewith a list of several such allegations which
have beem.mwae during the past few years and con cerping-each
of which we would apprecxate your supplylng us w1gh the.
¢ollow1nw irnformation: .

1. Bow did FBI Headguarters first becouse aviare of.
the allegation? : '

2. Was an investigation or inspection conducted?
. If not, was any other action taken?

3. Blow was the decision made to conduct (or not *o
- ~@onduct) an inspection or investigation, o; to take
for not to take) other action? :

\Vzd. %¥hich Division,. or oneratlng level (headquarters
©&r field), conducted the inspection or investigation?

5. How was the decision made as. to which Division or
. (operatlng level was to conduct the inspection or
: 1nvest1gatlon°

6. Was the original_allegation reported to the Attorney
$Seneral or any other Department of Justice official?
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. 7. Were the results of the inspection or investi-
gation reported to.the Attdrney General or anv
eﬁher.ﬁe;artmenL of Justice official?-

8.  Was prosecution or admlnlstra tive action (e Gy
: -suspension or dismissal) considered or taken?

8. If an& of the allegations on the attached 1ist -

- " were made today, would they be handled by the

newiy-created office of Professional Responsibility?
In what manner would they be handled? IZf an investi-
gaticn were deemed warranted, which agency's personnel
would do the investigating. In thls regard, please
.also advise concerning which agency's personnel will-
be investigating recently-reported allegations that.
agents of the FBI "attempted to coerce"” a House
Seiect Committee on Intelligence witness "into
repudiating his testimony before the select panel.”

Answers to questions 1 -~ 7 should.be accompanied by full

- back-up. documentation,  including memoranda, inspection or

NV 68262

inve;tigativ@ reports, 302° s,personnel reports, and communi-~

cations to and fron the field. - . , -

-- - ¥our continued cooperatlon is appreeiated.

L Yours very truly,

0B

. John T. Elllff
e - - Director
. Domestlc Intelligéence Task Force

-
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S .ffx-r" ;?vaIST'OF ALLEGATIONS ;

- - 1. The March 20, 1975 edition of the New York Tim

R reported that "the Federal Bureau of Investigation'has e
carried out kidnappings of a -number of. . persons in the United
States that it believed to be clandestine agents of forsign
intelligence services, according to two formexr FBI agents.“

2. ‘The August 11, 1973 issue of Time Magazine renorted
the discovery of "Bureau manuals, documents and reports” in
the apartment of a KGB.'"operative" who was described as the
‘"mistress” of an PB* agent. : p : -

L I

- ' 3. 'The August 11, 1975 issue of .Time Magazine also.
~.  reported that in 1961 a Bureau agent was "suspected of giving
. FBI reports to the Soviets." - . ,

. Z) The March 29, 1975 edition of the Washington Post
reported ‘allegations that an ¥BI agent had ‘been “bribed by
& member of the MaLla.“ ” . - _ -

5. A recent edition of Time Macrazlne repo* ed that
“gensitive” FBI documents "were carried oif in an FBI truck
. to West Virginia's Blue Mountain Ridge Cluo, a Shenandecah
JHMountain Hldeaqu used by innermost’ FBI officials fors:regular
poker games with CIA and other cronies. The papers were
burned inthe Club's large fireplace.” :
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Zoedial to The Kew Yors Tines ;CO'pus ard w0 the assistance

WASHINGTON, March 190 counsel, among otners.

The- y . Kid ing, the formeragent
8 reau investl-l Kidnapping, th T as

B Federal Bureau of 1 said, was & last resort wsen

3 gatzon has carmied out  Kid-i :
s z pumber of When no alternative meants

- . . . . R

T ' - . . . nappings of

7 - ~-'":‘pefs%nsg in the Uoited St ates» could be guickly found fg wtar-

- S pected suovers:
lindes-: :roga IE R .\US

-that it believed 20 e cla es-; jor to “ura’ _‘u'n into 2 douzia

. tine . zgenty of formgn intels! e
£, T
ligence services, according to’3R20% wxllmg 10 Topadi 10 o
-'two former F.B.I agents with' .3.I. on the acuvities of nis
o i
i1direct. knowledge of such oper-|O¥N inteliigence service.
I 1t was, he said, "the tyma

-~ ations.
T % One of the former agentsOf thingthat's never done lign-

*. splaced the number-of such kid- y.” o 3
‘nappings over the years at’ Both men denied that physi-

J“fewer than 10” and said that,'cal torture was ever empiovas
_.33 far 23 he ¥n e, the tech-lin 'such cases, althouzh cne
', (ique had not been emploved:said thar, when a suspect na
Ey the bureau since the mid-j0een located, “Youw'd pick him
ninetsen-sixties. iup aand t2ke him ;omewhere‘
3 He said that lts use had 2nd work him over.” |
N heen pccasioned by such coldl  The victims were oftsn threat-s
: #war incidents. as the Cubanlened with death as pumshment.
' "m.ﬁl?e crisis  “whan things.or noncooperation, ha addag..
iwere pretty rough.” and tra:xakhouvn neither eofficial pe-
C T e was “certain hat tnis isicailed any instarce’in whica
© 7. Toiongergoing on." iz H:»=.a~c had been murdareg.”
. A spoKkesman for the bureau! Orz of the former agentst
‘ ,32.:5 en%y that'the bureaa wouid mznizined, however, thal men-:
: 24 “2 no-comment posiure’ital duress wa< an poooriant:
! Qw:‘z Tespect {0 the kidnapping ;rs. £r of such intermzaiiors, ang
. ©7 allegations o & described one case 1 wniz
: i A?at{emin‘rarget! izﬂa;i):;onin w:: Fs_e%zled "sa::‘
: . ¢ =Dt eds-
e g v}fﬁﬁﬁ ‘*';gs‘if;’;“ ::;gpg‘ég I house” for “several weeks.’
* i v . .
“the targets selected by the| Abgence Not Noticed
- F.B.I for kidnapping were sus-i Becausa the man was not
. Dbected intellizence operativesionerating under diplomatic cov~
f\ {from Communist countries wha'er, as many foreizn espionzes
it had entered the Umited Statesiagents do, and was not other-
{ filegally with forgad Americaniwise an official persomages s
. i passports and other identity|extended absence went pubiich
I "3l documents, ! nnoticed, the former sgent
1
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" The use of the Lxdnaapmo saxd

techmque was also confirmed,| The spy, he said. knew hia

£lthough not in detail, hy {wolcapmrs only as “C.S. intels

pih:r{ommrFB! ;*:-rxts llxgence agents,” at lfu( ong,
In. separate Interviews, thelo! whom was with him con-}

wo former agents wiho de-istantly.
* rpiribed the al!eveé kidnappings] *“Someone sleﬂt in the sams!
§eft open the possxhshtv thatibed with him, We even wants
‘f one'instance the bureau had!with him to the "bathroom,™:
erred In kidnapping a person:he said,
who proved not 10 be a deep-| After weeks of xntc"c- intef-
over spy but & xegx*amatezroz:xuan 1he man droke and:s
Amecican citizen. . reed t¢ become a doudle

One of the egents conceded, l’g»m and was t0id, In tha,
however, that in everv cace;formef agent's words:
the practice was "com':!ete!vl “You sre & {ree man. I}o'
wronz—completely in violsitonivou know what that means?,
of civ:l liberties. No question, If yvou leave hetre and <o nat |
#bout it,” he added. keep vour promises we wut:,
s But he said, “In the businessido nothing further ® you. Sty
of lnzelhhence vou're facedyvou have mude a comnuiment:
#ith the concept of expediency.|and we wiil tahe you & yousy
Thst oftentimes fexds you 1O Word” a1
extm-iegal dclivines” - .
Tes g | eae fedig 3 e - .

- . — 2 h’.\.j
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BT Has deﬁapped Suspected F@z‘*@zgn sze& in ULS.

'anizcd ¢rime  flgures, bu!i

wrar vessved for opcrauvw ot‘i

the Sotlst, K.G.B, ov cf‘cvttl

wlice, or gepresontstives  of

thee  Sovit-blos imrlh;;cnm

suevicos, :

Y. Thy teehnlgue vwas p..:ﬂcu-

© ey useful, he explainéd, whon|

) e FB.L feared that it wag)

", Jdkeut to lese touck o @ sus-|y

'.pc..tt.J gsent positg @3 sn
fAmerican citizen,

§ 'You'd Mestify. ycm‘ man

L3

he was contzcting hove,” the
Jorer npeat s2id, “bot you
valways ran the glsk of fvsing
Bim: in- 200 willon puople’
.+ Op2 Inztancs dn swhach hst
i ‘concera p!aycd £ Hnporesit
< peat ves Ceseridd by dv’ tep!

|

foeraer v eats, : |
la tha culy nmintlcen-sixties,!

fand follow him to develop whoj.

w}wa &5 was & senall child
and was nbw secking to doc-
ument his fzmily history: The
name he gave ruag at of
& fomase susidont 6 tho'county,
sumeony . wWhom'
clerk end otherr thers tendn-
bered Had suffere d o prangaoent
pelvmm;uyzsnymth. .
’Iﬂi‘ mnquiring fan &ppeared
wiilk ;}uf vetly, hovever, and
the wwnwpLople, theie Luspt-
“{cions piqued, notified the lecal
oflice of the F.B.I.

“Thank God t{xe resident
spent was on the ball” oge of |
the sources sxid, “and went'over
and chiecked tho matter out”

. Licked ta Sovist
The FB.I, he ¢aid, glaced

the* recerds

Alter mcx.mms .n.r!‘uv.,ﬂzni:eni
directly from X Lchs:r Hoover,
the Jate F.BIL dircctod, o spe-|
cially picked team of agents
seizsd (ha ruspest hd pwshad
hims to a gockuded “'safe houss”
of {he buread for Bitenogation,
the two sources suid,

Cue of the formur epads
daseribad the interropation "as
a oo’ oue, end the olhee
addsd it “this vea eouga
businens,” thouph neither pro-
vided specific dolaiis of ihs

cirfeal to which the o was
sub}ectcd; .

Both duarces deserdnd the
operalion 2s o success but de-
clined to elehoaute o ifs. pre-
cise disposition or the subjuct's

the mysterious stranger nndz.ru‘.xas:n t srheresbouts.

surveillance snd eventually be-
camo convinced ¢hat he was

- cthey rtu.llcd’ a-men walhed a Savist intefligonce ag
©essually into the recondec’s of-had

f

ent whoijof the | guspected
pmurzmi the . Um{ed;agevts favolved in these of

Oat -of the fenncr, ‘wpeats
reaiatained, borever, Ut neae
&pt{.«n:;:c.
ra.{
tiong hzd ever died us a dxrcct

e But by the sdd-ninetocnsix-

simind you that hd had two

frozd”

opmted « formaltzed "mdnnp aevcr mndc {n writing md thu
ping squzd,” ot oce time therelconsequently ne cecord of h
was a coterle of wpents wholexista, within the buceau's fik
“could and would” carty oul] Knowledge of the yﬁmgm\lrs
iltegal high-risk opetationis suchjoperations  was  *very, very|
ns burglsries and kidasppings.fclosaly beld,” he 23id, Wicy
limited to Mr })owa‘. wlo:
ties, he piid, those ren hedipers a'x..lly app:o\cd exch cf
beeemns coavinced  that Mrjthere; s handlul of top olliclals,
Heover waould ro longer backjand the ezents L e fxd.!
them end tpey sofused to un-{vwho carried them &t
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dertake m;ch work without “pa- "Nobody vill admit @ dm;:;
par’t or writken authorizitions,thing,” ha sxid, pointing ou®
wehich Mr. }lom*ur piz:h uuwle thet he criwne of kilaappisg
ig 2o give, carrits wo atatute of limila-
Teo !}r:,gcra.s to Aecept  [lions.
“You'd call a guy up and!’ The lawryers mlerviewud fni,

ask him to do gercthing,” the connettion  with ' the legalily

- ' jof  these oberationy  sald,
source rocalled, “and be'd Te-jy el b Fedneal end giato

kidnapping statuies had proba.
ihly not been viclated by the
epents who carried out the
abduéticns,
was extracted.

kids In college and he could;
we Ida mumnuxc cowa' the,

."’ﬂas wf.:r’k za exce'dmg!y

tnCe no ranjoci:

idangercus,” the gecond former
FBIL men aaid,. “You ald

fico in.a el Mddls WesiiStates fhepally. ° }

couedy sey pear (he Canadinn

When i}v jucal BB npeatsiresul of the' kidnuppiny er'got whot, yeu could petarnests

Docause “the best L*.tcrt,;tﬁ

served by pursuing thai inves-
tipution,” the man declined 2

of the country would not'Zajs

‘boeder and ssked for a copylbecame concemnad 4hat u.cyiintcrm‘;u.‘un, or while sénpt-led”

¢{ hils birth cértifizate. would lose the suspect,

to thelsource eogounted, o declsio

the ing to egcape, -
Iho fonmer 8peal,esid tiu.t;

The first fonnar agest con-
firmad thess goints, adding that

dentily either the F.BL s22.0
or the suspected subversives I5e

" ‘l“lw man expisingd ,
' lziez;gtm; ha }m; }gf; &ha gw- h)p vgg,,g gzzd; §~5g hxg }m‘z. :Jibwgh the hurc-m mvu no mention of kidnapping was volved ‘instha ksdmp*in,n.
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Due duced Ly the {GL.

,p/f? W hm. concentiating its cfiorts upen
the ¢y, Sonaiow Frank Clueel's spe-

cial committee that is investigating U5,
inteliperce prosrams has al.o bece Ze-

Cun‘nu%:'(in,', data on the L Last weck

T T learned that the commitice has

heard some starthing 1eponts of mis-

. d ceds, hreak-ins and cover-ups, inciud-

ing the stoiy of an azent whese mis-

. ix“ss was Hnked (o the Sovict kon.

G443

The allair was discovered in 1463

. wwhep a Cla saurce in Mossow reporicd

that k66 officials were yxbll‘mt.'ztm.

- petting one of theirgperatives in ted

vithan 1 starent Tochock out the CIATs
yepoart, the T8I brole into the apartinent
of the voomrn, o niddic-aged waltress,
and discovercsd burcau mianuals, docu-
ments and yeperts, Some 181 ofi

urged prosecution, tut 2. Ldgar Jieaver’s

palace puard of deputics siepped the fu-
ng the burstu

was simply al-

B aisa apyears

I‘i in 191, In
13

ssi
angd its boss. The ancit
G
to have peng trated the x
this cade, the aseat s
FRL reporis (9 i S:-\u. h
icst on him was 1.n0'1-‘1usnc} “=.s. Tt
on.a minor technicaliny. o
* The Church conmittee has giso
m) of extra.

{urned upc\'i\’:nu dfa var
" Jemal :x.d\x.“, rroeticed lyz B The

buwrcaw s saiveto have maintainnd spe-
cial schoals to truin anenis in the toch-
niques of the “Fag ,:m. a cuphcmisn -
for breaking and eniering. The aradu-
ates—lockpickers, berslars and a fow
safecrackers—-nninazed (0 steal some
cade books from m:cx“n embassics. or
this they received “iacentive awards™

ranging from S250 (0 $509,

The Sonators would dike to kaow
more about the pxi"'-ic s Toover ket
on public officials and what use ke made
of them. John Mehir aformer top i Bt ol
ficial, has rofd P that e Iml boen
questionad thies times by the comnsitice
about the dossiers assembled by fieo-
ver on scores of peaple, Just what hap-
pc.)u( to some of the files atter Hoo-
var'sdeath in 1972 isstill a mystery.
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A A L e g - * 5. H NP - a T
: - N - - .i.:' Te. o‘ . ~ 3 R Lot v
LT . - ; et + s e o s S R T * -
Vg oLy ) TRy . - B v
e e T CUEVE ASKS INQUIRY o e 7
. . oo . S : v oy ' L. o e v
S DL IN ATTACKON FBL A
" . . 7. L L . - 3 ' Sotcie! 1o The Yew VYork Times A .; : P,
o . e ettt L] WASHINGTON, Jan. 6—At . _ o T
R ] © * forney General Edward H. Levie : . N s
. . S © Bas asked the Justice Depart- . K
: . menl’s new, internat inspection -, - .- A . SF
- ) -, . unit to inveslizate an assertion ¢ . ) S J T
S . .. ..~ by the House Sclect Committee,'r - - o ST
. L T e T LT .on Intelligence that the Federal - .- . N P : .
SRR e Bureau of Investigation at-,,- e : J. ) T
- e - tempted to coerce a commilteer.s S L
: : PR . © jwitness into repudiating his tes-n v . = . ot s

. PN ] 7.+ jiimony before the sclect panel.- R ' A
. LT g IR A lustice Department spokes- »' - C L . - e

R S T - iman sald that Mo Levi, reen: oo L PR ;
L - X ko spoading to a request for iafor- .- - N e ‘ .

ST e T . mation about the incidént {rom - . LT LT
e - © A Searle Field, the committea’s - B T : ’

-~ L f SR . staff director, had assigned tha! = | ' ' LTl LT

LT I s ’ matter for investization w0 the L. Lo R

e TS T L department’s newly created Of..! S . . : e

’

e S . . [fice of Profesional Responsibil- . SR N L el
. N . L. " In a letter to Mr.. Levi last. - . e . e e :

: . .. week, Mr. Field reported that | . .
oy g ) ‘ - - -ithe witness, Martin L. Kaiser, * : L ’ T

. 1had disavowed part of his com- |- ey : . -
LS . - . -Imitteé testimony after a.sixe ~ - . B L -
ST e i . - thour interrbgation by F.BI.-" T
R P . agents: ; LT ’ . " S ‘ .
L - .o - .} Mr. Kaiser keads a Marvland ‘ ) : : T
et e STl . " - leompany that makas electronic - ‘ - - . . -
I N : eavesdropping equicment for” L. : oo
Ceoe e . Jthe FBI and oier Federal = 7 - . B : : .
e e S +law enforcement agencies. : . " .- T

- el . .- e .His testimony befora the-. . R - .
) . R . #House Commitiee in October ~° ' T s : o
- -, .. 4raised the possibility that som v e - .
- - '3{F.B.I agents had received kick- .. to- T
s - - -lbacks when anoiker electroaics, | T . .
.- . . ticompany sald {o the F.B.L mate-" . - : S
" ‘ ojrial it had acquired from Mr.. . . . . )
. «{Kaiser’s concern. .
- > .
. -
. L 4
- ~ *
- . ) *
. . . .
Y . N ‘. -
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SRS S : o ;
- ¥ Justiee Pept. Tooslhs Tulo Naveanw Vribe Yovestigation ] c
. . . . < . . h . T3
A .Y 5 T 2T WD 'zi T !
Py Bid to K3l rrope Lharged
-f e alul b N R _ ¥ ulldail 20U :
i.-'- - By-Ronald Kessler - . The informed source said:ipered by the FBUs handling of 1 F5BI as a member-of the Luchese
- 3.7 Washington PSRt Staft Writer i Kelley's Tequests, which werej 2 case belore Relley beeatie: New York Mafia family. i
oL i ?Sh_ottly after he became di-f known to only a fow FBI and%é;f_ﬁg’;i&n July, 193, one Caputo it allezed to have H g
- tectar of the FBI, Clarence M. denartment officials ameented; .. . ibribed Stabile: by
N . R N . i1 Cuiel among these problems] . Thb trial, however. centers y !
,Relley twice made unsuceess-ite pressure and an at-f._“.hich were confirmed bY 2l gn the. q'_-cs.lion of \x};cth or Ca- P
. i(u: attempts' to stop a Jusxice-:cms_}t to suppress it {the in-%sc{;omi souree — was the dactlguzg lied when-he told a Trand P,
.Department  investigation ofjvestizationl” i that the FOI immediately 2ot-liyey ke hed not aduutted to PO
. sn afiezation that an FBIF The FBL the former prose-ifrouted Stabile with the bribeiral agents that ke paid off R
. Yaoent had been bribed -by a,cutors said, is a fact-findingi ailezation Lefore atlemplnd! New York city policemen. i
RPN imember of the Matia, accord-:33¢ncy that normaliy does not:lo gather evidence 3gainsl{ Reached at his Hawiey, Pal Do
- - . {tn2 to an informed source. express opimons on whetheor:him, . " icountry home Caputo, 71, szid PFr
: . = “The - charge was leveled) 3t investization sitarted. byj In doing so, the source said.jol the charZe he paid oif sa il
. . aoainst New York FBI agent Jus}zcc snouid-be com:nfmd. it_he ¥hI gzent gave the agent; F21 aqent, [ sot nothinZ to Pog
) . Joseph. Stabile by two Fellaw. -inother  former federalifreatment it would znot gzive do with this” . 3 1
. INew York awents. One said prosccutor said the TBI, oniothers suspected of criminal] Asked if ke is a2 memberof I
- {Stabile had admitted to him-T3TC wccasions, has expressed: behavior. he mafia, Caputo said. “come h-i,_
- [that he took the bribe. such an opinion baged on man-{  In addition. the source said,'on. I have nice chiidren. MMy,
* An investization was closed Power considerations. But FBI' at that same time the FBI vio- kids went to nice Catholic !
when it turned up ne evidence - MieIvention witen it is a. tar-! Ipted it own procedurss _byischools. They Say roure with, } .
- 25ainst Stabife. But the two S0 of the Investization wouid!failing to inform the Justicejtnis. wiih that.” . . { H
agzents who niade the accusa- be "improper.” the former Jus-i Department that it was con- Many of the essential facts H -
tion told the Justice Depart. ¢€ Departr}xzcn}»o;i:c;;{ safd.‘duetin: an investization of the s_'"rou.ndm;.":hc !)r;_ne alleza- sey
) teat’s orzainized crime sirike Fourees familiar \*:s‘t'it mcjhri’se alleration, < aten- including the z:i‘cn i St
foree in Brooklyn that the Fpt.Dfibe allezation atiribuated:  An VDI spoiesman said Kel-fthe accused ageni. Stabiie - -1 08
investization had been ‘ixeiﬁ:}‘s actign to a feeling,ley cannol commient on the;were revealen in ::-re-:::nil tes- . I
e ' “eoverup,” the source said.  on% held by FDI leaders that bribe allezation becayse manyitimony takon fast month for® 2y
* '{ ‘This triggered a Jusiice De- 88Y hint of eerruption wo:ﬂdfa:'. the same isstes wiil he;C«j‘putos pending  perjucy: it
- ) . Ypartment investization, which i!‘!‘ﬁifa!'gbi_\' damaze {im _hu--m_lsed in :*._Bmﬁklyn “.)et:m\-'_\'gma!.- o
iis continuing, the souvee said, 't§3;‘§ image and e!fecm-e-%rmz scheduled to begin April, . .
K T o . ness. t14, H :
- K J«.‘?tf::ge;gfmf ;’;&u:mo;g‘:‘?: Althouzh Reliey's attempts)  The trial, 10 Ye held Inus. i . B
Zion, the source said, Reliey. Sof8 .tx:ixfz:'cce:sﬁzi, me‘ Justice- Cistrict Court, is qf__ Johin C..-;
. a3ked  highranking - depari.t investisation had besn _ilam-‘;uim, x.lm: is identiffed by thel . 4
N ment officials in 1473 to catl: . . . 1
) the Brooklyn prosccutors offi - . r &
. the case on the grounds the; T T L .
. e FBI had found no visiations of | - oo o
- law, .o D - . :
. * Inaddition, the source said,” X -
. ‘Kelley complained that the
Justice investigation was hurt. .
ing FBI raorale. ;- - -
A . .. During the ensuing dispute, : - . .
; - Che said, Henry K. Petorsen.
: then chicf of the Criminal Di-.
vision of Justice, itftormed the o
Brooxlyn prosceutors ot Kel
R Jey's attompts and told Kelley - -
. the investization would cone . . ) . :
tinue, . . . i
- . * Another source said Peter- . -
. - sen later cited the New Yok, . : i !
* incident to show the need fur - .
) . s inspector general within® . . N
the Justice Departraent to pus-
lice the FBI. HER
Petersen, wha has since loft!
the Justice Department. Cortter " R .
. {firmed recently that Kelley, .
z wantod the investi-zitian stupe: .
o {ped but conldnat reeall hows . .
Fie had made his views Snown.t ) ’ . : . i
- Petersen sant he would natl . '
- dispute that 1t was in the feem s
| . of a2 request, 7 -
] “There was a difference of . ’ . . 4
opiniuni, and ullanately e . 1t
opiunt 01 the Crnnnad e * N
sivn prevanded, and the FBYE e v . by
quicsced in that epinion,” he " - ’ . fig
rald. i R O
U . ) ¢
N : . - f rr : . P - o

|t

|
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62-116395 January 26, 1976

U. S. SENATE SELECT COMMITTEE TO
STUDY GOVERNMENTAL OPERATIONS WITH
RESPECT TO INTELLIGENCE ACTIVITIES (SSC)

edings by
d persolm

y aot be dosclosed to unauliiorize

RE: ALLEGATION NUMBER 5

4 to ofjisial proce

Reference is made to SSC letter dated January 8, 1976, asking
for FBI responses to eight questions concerning each of five allegations
of FBI misconduct and abuse. In modification of the SSC letter, Mr. John
T. Elliff, SSC Domestic Intelligence Task Force Director, advised Mr.
W. O. Cregar of this Bureau on January 12, 1976, that the purpose of
this inquiry is to learn what information is provided to the Attorney General

consistent with his oversight responsibilities once an allegation surfaces
in the media.

pequost ard is not for dissemi-

T
[

v,

ne FBI .

»
o {2

. s
foa49 '

The following response concerns Allegation Number 5 which reads:

nered 1 respnie” 10

ey YO
Cosin ™'

wittce ol Tl condo: ™ 5
glthout the express approval of 1

A recent edition of Time Magagzine reported that "sensitive”

o FBI documents "were carried off in an FBI truck to West

o5 Virginia's Blue Mountain Ridge Club, a Shenandoah Mountain

NN Bideaway used by innermost -¥BI officials for regular poker

§h ) games with CIA and other cronies. The papers were burned

S3s p 8 in the Club's large fireplace." “

"g Qs = ¢ o

2 S5 The response below is in the order and by numerical designation

& S 32 corresponding to the questions raised. . W

(

o Ao A 1. How did FBI Headquarters ﬁmme aware of the allegation?
Dep. AD Inv. G’m

Asst. Dir:

Admin.

Time Magazine dated Decernber 15, 1975, on pages 10, 11 and 12,

come v+ contained an article captioned "Hoove_r'é Political Spying for Presidents."
Files & comWithin this article, and specifically on page 11, column 3, paragraph 2, the
G- Iv- —ypticle states:

.. 1 - Mr. H. N. Bassett
nepecin 1 - Mr. Adams 1 - Mr. Walsh w““’) HN g) 5,/
Intell. :

p

Loboratory 1 - Mr. Jenkins 1 - Mr. Wannall

Plan. & Evol. 2 - Mr. Mintz 1-Mr. W. O. Cregar

e (1 - Mr. J. B. Hotis) 1 - Mr. S. F. Phillips

Legal Coun. JAC:imh (13) ORIGINAL AND ONE COPY TO AG.
;el::::n:::_—_ MAIL ROOM[__] TELETYPE UNIT[ ] See Note Page 3.

GPO : 1975 O - 568-920
WW 68262 Docld:32983576 Page 46 .




U. 8. Senate Select Committee to
Study Governmental Cperations with
Respect fo Intelligence Activities (S3C)

"Sefore Secretary Gandy could look at them in Hoover's

house, the most sengitive papers were carried off in an FBI
truck to West Virginia's Blue Ridge Club, s Shenandoah Niocuntain
hideaway used by innermost FBI officials for regular poker games
with CIA and other ¢ronies. There the papers were burned in
the club's large fireplace. Precisely who ordered this destrue~

* tion and carried it out has not been disclosed. The threc-story
club, valued at up to 3200, 000, burned to the ground in a fire
of undetermined cause on Nov. 23. No evidence of arson has
bsen discovered, '

2, Was an investigation or inspection conducted? ¥ not, was
any other action tazen?

An investigation was conducted on Decamber 16 and 17, 1975,

3. Eow was the decision made to conduct {ov not to conduct})
an inspection or investigation, or to take (or not to take) other action?

Based on an inquiry eonducted by the Inspection Division in January,
1075, inguiring into the "Cificial and Confidential' files of former Director
J. Edgar doover amwd subsequent inquiries made by the Inspection Division
concerning these papers, this Time Nagazine article set forth an allegation
which had not previously come to the attention of the ¥BI. Accordingly,
inguiry was made concerning this allegation in order to advise both the
Director of the FDI and the Attorney General as to whether there was any
validity to the allogation.

4. Vhich Division or operating level (Headguarters or field)
conducted the inspection or investigation?

The Inspection Division, FBI Headguarters.

5. Iiow was the decision made as to which Division or operating
level was to conduct the inspection or investigation?

An article appeared in the January 19, 1975, issue of The Washington
Posat which in part stated the ¥BI "during 3. Edgar Hoover's reign” compiled
files containing information on the personal lives of senators and congressmen.
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U. 8. Senate Select Committee to
Study Governmental Operations with
Reapect to Intelligence Activities (SSC)

Cn January 21, 1975, FBI Director Kelley instructed the Inspection Division
to econduct inguiry concerning the ""Official and Confidential® files of Nir.
hicover. The resulis of that inquiry were submitted {o the Attorney General
by memorandun: dated February 11, 1875.

The allegation set forth in the Time Liagazine article dated
December 15, 1975, and the reference to "sensitive papers” being taken
frorm Mr. Hoover's house appeared to be alluding to Mr. Hoover's "Official
and Confidential’ files. The Inspection Division, having previously been
charged with responsibility of conducting inquiry concerning these particular
files, inifiated action on its own to resolve this latest allegation.

6. Was the original allegation reported to the Attorney General
or any other Depariment of Justice oificial?

Yes, by letter to the Attorney General dated December 24, 1975,
Delivered with this memorandura is the back~up documentation.

7. Were the results of the inspection or investigation reported
to the Attorney General or any other Department of Justice official?

Yes. Cee response to question number € sbove.

8. Was prosecution or administrative action {e.g., suspension
or dismissal) considered or taken?

The inquiry failed to develop evidence in support of the allegation
concerning the alleged transportation and destruction of "sensitive papers. ™
Accordingly, no further action was warranted.

NOTE: A copy of referenced letter is attached to yellow of instant LHM.
Material being supplied to the SSC will be delivered with this LHM by Legal
Counsel Division. A set of such material is being retained by the Senstudy
75 Project.
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Vnited Slafes ,f'bcna{e

SELECT COMMITTEE TO

N

CURTIS R, SMOTHERS, MINORITY COUNSEL,
. . BTUDY GOVERNMENTAL OPERATIONS WITH

. RESPECT TO INTELLIGENGCE ACTIVITIES'
B R CPURSUANT TG 5. RES. 21, 14TH CONGRESS)

“a ' c WASHINGTON, D.C. 20510

.'/
-

' -~January 8, 1976
) - . g
 M1chael E. Shaheen, Jr., Esq. . :
Special Counsel for Intelligence Codérdination
Office of the Deputy Attorney General .

U. S. Department of Justice
Washington, D.C. 20530

Dear Mike:

One of the subjects which the Committee will be address-
ing in preparing its legislative recommendations involves
the adequacy of the FBI's inspection procedures for handling
allegations of misconduct and abuse. In this regard we are
forwarding herewith a list of several such allegations which
have been made during the past few years and concerning each
of which we would appreciate your supplying us with the
following information:

1. How did FBI Headquarters first become aware of
the allegation?

2. Was an investigation or inspection conducted?
If not, was any other action taken?

3. How was the decision made to conduct (or not to.
conduct) an inspection or investigation, or to take
(or not to take) other action?

4., Which Division, or operating level (headquarters
or field), conducted the inspection or investigation?

5. How was the decision made as to which Division or
operatlng Tevel was to conduct the inspection or
investigation?

6. Was the original allegation reported to the Attorney

General or any other Department of Justice official?
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‘ 7. Were 'the results of the inspection or investi-
gation reported to the Attorney General or any
other Department of Justice official?

8. Was prosecution or administrative action (e.g.,.
- -suspension or dismissal) considered or taken?

9. If any of the allegations on the attached list
- were made today, would they be handled by the
- - ) ) newly-created office of Professional Responsibility?
" In what manner would they be handled? 1If an investi-
. gation were deemed warranted, which agency's personnel
would do the investigating. In this regard, please
‘also advise concerning which agency's personnel will
be investigating recently-reported allegations that
agents of the FBI "attempted to coerce” a House
Select Committee on Intelligence witness "into
repudiating his testimony before the select panel.”

Answers to gquestions 1 - 7 should be accompanied by £full
- back~up documentation, including memoranda, inspection or
investigative reports, 302's,personnel reports, and communi-
cations to and from the £field.

Your continued cooperation is appreciated.
Yours very truly,
John T. E11liff

Director
Domestic Intelligence Task Force

NW 68262 Docld:32983576 Page 50
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" LIST OF ALLEGATIONS -

|

1. The March 20, 1975 edition of the New York -Times

- veported that "the Federal Bureau of Ipvestlgatlon has g
carried out kidnappings of a number of persons in the United

States that it believed to be clandestine agents of forelgn
intelligence services, according to two rormer FBI agents.”

2. The August 11, 1975 issue of Time Magazine reported

the discovery of "Bureau manuals, documents and reports" in

the apartment of a KGB "operative" who was described as the
‘"migtress" of an FBI agent. 5}¢c£k :}V<=14: <

3. 'The August 11, 1975 issue of .Time Magazine also
reported that in 1961 a Bureau agent was "suspected of 'giving
FBI reports to the Soviets." wOFo Sgtaor”

4. The March 29, 1975 edition of the Washington Post.
reported allegations that an FBI agent had been "bribed by
a member of the Mafia." CZ4VZUJ¢M“L T

5. A recent edition of Time Magazine reported that
"sensitive" FBI documents. "were carried off in an FBI truck
to West Virginia's Blue Mountain Ridge Club, a Shenandoah

1 Mountain Hideaway used by innermost FBI officials for regular
. poker games with CIA and other cronies. The papers were

burned inthe Club's large fireplace."
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o "0 |LEVI ASKS INQUIRY | - - < . .. o emEs
. * . . -
R  L'IN ATTACK O FBL L
‘ : ; b, SoechttoTneNewYorzTimes - v, : .
* WASHINGTON, Jan. 6—Abt-
forney General Edward H. Leviw
has asked the Justice Depart-® .
ment's new internal inspection -, . /
unit to investizate an assertion . ¢ y,
by the House Select Committeg . : )
- .on Intelligence that the Federal- .-
- Bureau of Investigation at-.-
- : tempted to coerce a commitice-.; .
" {witness into repudiating his tes-.~ = .
. timony before the select panel.- | ks . -
- . - A Justice Department spokes-, + . . .
e . o < yman said that Mr. Levi, re-. - ) ’
- . .-, " isponding to a request for infor- .-
’ mation about the incident from
A, Searle Field, the committea’s
staff director, had assigned tho! -~
matter for investization to the
department’s newly created Of-]-! - . S
fice of Profesional Responsibil- |, ’ .
: ity. ) o
- " In a letter to Mr.. Levi last. -
’ week, Mr. Ficld reported that
-ithe witness, Mariin L. Kaiser, °
had disavowed part of his com- |- .
mittee testimony after a six- = . .
hour interrogation by FBL-" - -
jagents, T
Mr. Kaiser heads a Maryland
- jcompany that makes clectronic_
- . R . eavesdropping equipment for | -
: . the F.B.I. and other Federal - . -
c o law enforcement agencies. 1
- His testimony_ before the-:
House Commitiee in October -
raised the possibility that some
F.B.L agents had received kick- .
backs when anoiher electronics. .
company sold to the F.B.I. mate~ . -
rial it had acquired from Mr..
Kaiser’s concern. .

LR

TR IEIIR e X0 B TR IR 21

. . 2o ot

NW 68262 Docld:32989576Rage-52—




L

2
e
+
[]
i

T
(]
ing

ique
The

y of know
‘one

.
.

meeting
empha-
game, That

re playing for
ployed

hls wor
-and ap-
telligence
knowl-
dlagainst the domestic left or i

techn
or olhers

eported their expe-
n govern-

rcame triple
pping,
is

s
.

-1n

gonts

was a {ough

eon

agent said,
man,

did 'k
n appointed
F.B.L

d that, to h
t was never em

1ien you'

keeps,” he said,

an
‘Playing for eeps’
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a20m conrmnpbrn et s sen acn ]

By JOHN M. CREWDSON ‘charged with a crime, to habeas-
Boectal to The New Yorx Times jcorpus end to the assistance:
WASHINGTON, March 19—-—1°f c.ounsel: among others. -
The Federal Bureau of Investl-] Kidnapping, the former agent.
;gation has carmed out kid-iS3ids, was a dast resort usel
‘nappings of a number fiwhen no alternative means:
O persons in the United 'Statesic,"“ld be quickiy found to nters
"t that it believed o be clandes-;F283te & suspected subversive.
.""tine agents of foreign intel-{2r 10 “turn” him into a doudle
. ‘ligence services, according to+23SNt Willing o, report 4o the
: * 1580, on the activities of his:
»*two former F.B.I. agents with! . . - .
i"direct knowledge of such oper-|OWn intelligence service, - !
ations. It was, he said, “the type:
% One of the former age,-,ts;o{‘f:hmg that's never done ligh:-
: "-placed the number-of such kid-tly. :
nappings over the years at’ Both men denied that physi-
JS“tewer than 10” and said that,'cal torture was ever empioved
.as far as he knew, the tech-lin such cases, although on
“'. (nique had not been employed:said that, when a suspect had
Ey the bureau since the mid-'Deen located, “Youw'd pick him
inateen-sixties. lup and take him somewhere
3 He said that its uss had’and work him over.” :
deen pccasioned by such cold]  The victims were often threat.:
twar incidents as the Cubanlened with death as punishment:
* gmissile crisis “when thingsifor noncooperation, he added..
«were pretty rough,” and thatlalthough neithér official re-
Jie was “certain that this isjcalled any instance in which!
w0 longer going on.” . | 2 hostage had been murdered..
A spokesman for the bureau| One of the former agents:
«3aid only that the bureau would:maintained, however, that mea-:
.adopt “a no-comment posture’!tal duress was en imporiant”
wwith respect to the kidnappingipart of such intermozatinns, and:
allegations. . he described one case in whizh!
a operson was seized and
detained in an F.B.Il ‘“safe
house” for “several weeks,”

-

*

¢ ~~ APattern in Targets

: :-%;)th of the ag;lnts said that,
wi one Ssible  exception, . s
. 1%the targefspose[ected byp the Absence Not Noticed
- FB.I for kidnapping were sus-l  Because the man was not
pected intellizence operativesioperating under diplomatic cov-
from Communist countries who'er, as many foreign espionage
had entered the Un:ted Statesiagents do, and was not other-
tilegally with forged Americaniwise an official personages his
passports and other identity]extended absence went pubdliciy
documents. urnoticed, the former agent
4 .* The use of the kidnapping'said.
1 tachnique was also confirmed,| The spy, he said, knew his
‘ fthough not in detail, by twolcaptors only as “U.S. intel
|

other former F.B.I spents. ligence agents,” et lrast one,
“In separate interviews, thelof whom was with him con-|
two former agents who de-istantly, ) i
" rsdribed the allegee kidnappings| *“Someone slept in the same
* Jeft open the possibility that|bed with him. We even went!
'fn one'instance the bureau had!with him to the bathroom,™!
erred In kidnapping a person:he said.
. | who proved not to be a deep-| After weeks of intense intes-
©over spy but & legitimate!ro;:ation the man broke and:
v | American citizen. . agreed to become a double!
| _ One of the agents conceded.|agent and was told, in thej
however, that in every cac<eiformer agent's words: i
the practice was *‘completely] *“You aire a {rce man. Do}
wronz—completely in violationivou know what that means?;
of civil liberties. No questionif vou leave here and do not:
about it,"” he added. tkeep vour promises we wiil!
«° But he said, “In the business!do nothing further <o you. Buti
of " intelligence, vou're faced;vou have made a commiiment:
Avith the concept of expediency.|and we wiil ¢ake you &t yourl
That oftentimes lesds you into| word.” g

1 woiigmp W Feeede
extra-Jegal activiies,'” .
100y Sama Bl K Y Pt

]
!
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F B.I Has sznapped Suspected Forezgn szes in U.S.

')f[;zmzcd ¢rime ﬂgurc:. bul whc.-.\ i was r zmall c.‘nld
a3 gessrved (or operatives of‘nnd w:g m;w sxedimzf to, deC-
S ument his femily his
lhc..-Sovlat }S'G'B" o ceav;h‘mw b gave us 3, st of
olice, of apreseatelives o a forezer susidont of the county,
othee SUVL'»“‘NO" lutcnig;tnoc smcens whom the recerds
gurvice. : clerk end ortheny thers romen-
"+ The t.,chnlquo vias P-‘"ch besed had suffere ) o prampaent
Jesly useful, he explained, whonipelvic injucy 28 a youth, <
.ﬁ"e FB.L feued that # was The mqu{:{nrf man appeared
abcut (o lose ek of @ sus-fig yoalic purfeetly, however, end
peoted  sgent positg 89 20jihe townspecple, their gus
tAmerican citizen. . cions piqued, notfied the local
b o“Youd idendfy’ ycur mani ctiow of the F.B.1L
| he resident
jagent was on the {zali ” oge of

directly from J. Edgar loover,
€ithe late F.BI direcior, & spe-|Y
cislly picked team of agents
seizad ¢ha pusowct and 1ushed
him to & geckuded “safe houss”
of the buresu for Intcausstion,
the two sources suid.

One of the formar epada
d2seribed the interrogation as
-la “2terna® cas, end the othee
addesd st

nty

vided apecific dolsiis of dhe
cideal to which the noan was
subjcctcd. .

{aad follow him to develop who|  wr
she was contacting ho{;c," the! Thank God
Sforener apent s2id, “bat you .. v
always an te cisk of losing g&%\igig?}&a "‘:::ig:: t&f " Both -sowrces descadbud the
him in 200 milkton pecple’” . cten - operm:on as a success but de-
« Op2 instance in which that . Liked to Sovidt clined to elchoaute on its pre-
‘concern played en imp wun} The F.BI, he cald, placedicise disposition or the subject’s
vpurt wreg deccritad by the twolthe mystarious stranger underifresent whiveabouts,
fetmor v cats. rsurvcmax;cc and eventuilly bc-z One -of the fonuor, ogeats
¢ In the c,rly vissteen-sixties, lcame convinced that he was
they rowllcd' & -msn walked.a Sqvist inteligence agent whojof ‘the guspected espionage.
waseslly into the recoider’s oth:xd penstnated (he , Unitediapents invoxved in these o,-;sw’i
fice: in @ rerul Middls WestiStates illepally. ° Inons fizd ever ditd us a d;re(t
courty seat pear the Canadisn]  When the Jocal PB.I agents
-boeder “and asked for & copy|became. concerned ¢hat tiey interroygution, or while aRempt-
»¢f his birth certifizate. vrould “lese the cuspoct, the ing (o ercape. -

The man -explained to thalsource gucounted, @ declslo
.'dcrk that he had left &ig region' was muds “to hit Linn”

g s vt

ltegal high-risk operations such
as burglarica and kidnippings.

hcs. he osid, these et hed
beoone
Heover would no longer back
them end tpey rofused to un-
dertake guch vrardc without “pa-
“this wes gougalpar” or writlen aulhodizstions,
busings,” though neither pro-jwhich Mr. Hoovor vy vgwill-
mg o sl\i’\n

ask him to do soatacthing,”
source recallad,
imind you that ht hed two
kids n college and he could’
e lés gotitement dowa he

maintaived, horever, L ‘oaelrezdt,
idangercus,” the second former

F.B.1
resu of the kidrapping er'Eot uhot, you could geterrest-

Jhe fonner egent esid t.mnfumtxi thzaze points, adding that
:Jtl*mmh the bureau paves' no mention of kidnapping was

mﬁammkuﬁ ti--ro b

Alter receiving auﬂwnwmicmtui a formalized “kidnap- |cvcr made (n wrlting md thxt
ping squzd,” at oce ¢me therelconsequenlly no tecord of It
was a coterie of agents wholexists. within the buceau's files.

“could and would" cimry oul

~ But by the mid-ninstecn-six-
|
Mr.

coxwmct.d that

mme s
sl

Teo Dangerars to Accest

“You'd call a guy up end
the
“and he'd re-

"K‘t:xs v&nk wes exwu}mgly

men eaid. “You ocuuld

>

The first fonner egeat con-

operalicns  was  Yvery, vesy
cleszly beld,” he aid, bur"i
lirmited to Mr. Hou\u‘ who! A

Knowledge of the ksdnapping

persoadlly approved exth cof
them; & handlul of top otficlais,
ard the eqents fa the ﬁcld
who carried them wat.

1 "Noercdy will edmalt & dan
thing,” he $nid, ating out
thet the crine ofukwm sing
carfits o stal th of lunita-
tions.

‘The lesryers mtervicwud in
connetuion with the legality
of these operttions  sald,
however, that Fedaral end state
k:dnapmny statutes had prota.
hly not bean violated by thel
apents who carried out the
abducticns, zince no Tan3ue:
was extracted,

Pecause “tha best L.&cr AL

NONCIRL

PRI T Yy

of the country would not'te
served by pursuing thut inves-
tipation,” the man declinad t2
mentify either the F.B.I 23500
or the suspected subversives
volved ‘inethe kidnappinga

i d

e —

e erethe 2B a%e seer cmes

e, o
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DR | ¢ [ Biseduced iy the KGB P
. ’ . e .
! /)/? While concentiating its efforts upon ’ ) ;
N o : ¢ ’ the CIa, Senaior Frank Church's spe- L
. * . M cial committee thatis investigating U.S, Y
E . N intelliperce prozrams has ako been ac- ;
... L K cumnulating data on the IBL Last week i
* . ’ . - T1ME learned tiat the committee has T f,
: -° . S . heard same stariling reports of mis- N
< * = . ° e Y deeds, break-ins and cover-ups, inciud- 1
o . * : L -5 ing the story of an arent whese mis- = F
. ) . ’ . % tresswas linked to the Saviet KGH. : F
. Do < .. . . The affair was discovered in 1968 1
: - . LT e ol . when a Cla saurce in Moscow reporied £
.- . o that KGi offivials were jubilant abou .
. SRV LT s v’l getting: one of their operatives in Led - .
: . . K sithan 1t arent. Tochack out the CIATs :
. . R = seport, the TBI broke inta the 2pattinent .
Lo . - : .~ iy of the v.oman, a middic-aged waitress,
. y . . : K and discaversd turean manunls, docu-
) - . . . fi ments and reports. Some 18! ofiisials
. - ; H urged prosecution, but 3. Ddgar [leaver's
D . . c E -4 palace guard of deputies stopped the is-
o : . " quiry 1o avoid cmbarrassing the bursou
.« °- . - - RS and its boss. The ageat was shmply al- *
. . s DOl ‘3 Jdowed to resicn. Th2 KGB aiso appears
: ' - . to have pencirated the FBi in 19l Ia
o Tyt K ol d ) ,k " this case, the apeat suspected of piving -
. . ) . . - ’ 13 FBI repasis 10 3iie Sovicts (@ polveraph -
R A x - R ] . test oa him was inconslusive) was, fied -,
.- . . " v ona minor technicality.
. 0 Tt .f * The Church commiitee has also
s ] .- ) 1 turned up evidence of @ varicty of extra-
R . : .o °. . g " Jogad aviivitics practiced by the i, The
LN . : . e S | Wwcau is said te have snaintained spe-
. - . . . 5 ci.:xl schools to-truin agzents in the u:_ch-
i P R . niques of the “taz jpb” a cuphemisin
R . ‘ - for breaking and eniering. The gradu-
. . ates~—lockpickers, burplais and a fow
. Lo : . . .4 safeciackers—niana ed o steal some .
. : cade boaks from forcign embassics, For
- - ) this they received “incentive awards™
N . - ' ranging from $250 ta $509,
. ; . The Senaters would dike o kaow
. more about the privaie files Hoover kept
. .. . on public ofiiciais and what use e made ’
- * . ofthem. John Mebr.aformertop 1 51 of-
) = v ficial, has toid Tt that be had boen
. i ) questivacd thies times by the comnsitee
. . . ) about the dossicrs ascembled by fHeo-
. . * ver on scores of people. Just what hap- ; .
pencd to some of the tiles afier Heo-
. A ver'sdeath in 1972 is stll a mystery.
. ; . .
- . N 2P ¥ ar LR R
¢ . . L 3 - -
14 : *
. hid . ‘. . . ,
) * . . *
) . " .
. * . N L
. -
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/; Justice Dept. Tooks Into Burcan Bribe Investisaiion
. ° ¥ 5 °TT T ki R ¥ ,
IG 10 Nill Froge Linarged
: b B A LA LR S0 WL by
1% - By Ronald Kessler . ° The informed source said:percd by the ¥BUs handling of1 FBI as 2 member of the Luchese
~ " WasniditenpGitsuttWnter I Kelley's requests, which werejthe case beiore Relley became! New York Mafia family. '
? Shortly after he Lecame di-{ known t0 ouly a few FBI nnd!:!;:lif:tco;aiiln July, 1973, onc Caputo is alleged to have
fector of the FBI, Clarence M.” department officials ameunted; . - S " Bl bribed Stabile. ! 1
: oS s o iratt d wate -}19 am_on;txcs_p pro cr'ns The trial, _howa_vgx;. centers L
Kelley twice made unsuccess-jto “pressure” and an  “atl__ vhich were confirmed by alon the question of whether Ca- S
_fulattempts to stop a Justice tempt to suppress it [the in-!second source — was the dact!nyto lied when he told a zrand
‘Department investigation of jvestigation).” ithat the FBI immpdiale)y ton-ljury he had not admitted to b
flesation that an FBl¢ The FBI, the former prosc—!fronted_ Stabile with the br_lbe?r'm agents that he pawd off :
an aties : - id, i f inding: allezation before attemptinZ] \ew York city policem i
iazent had been bribed by a,cutors said, is a act-{inding: alleg a8l N3} New York city policemen. . i
imember of the Mafia, accord-.a3ency that normally does rotito gather evidence against| Reached at his Hawiey, Pa., :
ling to an informed source. express opintons on whetherilim. .. |country home Cuputo. 71, said S
. The charge was leveled;an investization started by| Indeing so, the source said.|of the charze he paid off an .
ssainst New York FBI agent Justice should be continued. Ithe FBI azent gave the agent;FBL agent, I got nothinZ to i
Joseph, Stabile by two fellow, -nother former federali treatment it would mnot give do with this” :
New York avents. One said Prosccutor sajd the FBI, onlothers susyeeted of criminal] Asked if he is 2 member of
Stabile had admitted to him T3r¢ oceasions, has expressed, behavior. the mafia, Capuio §aid, "come Yoo
that he took the bribe. such an opinion based on man-{  In addition. the source said,’on. I have nce children. 1y, i
An investigation was closed Power considerations. But FBIlat that same time the FBI vio-'kids went to nice Catholic ’I :
when it turned up no evidence - intervention \\'hep itisa tar-llated its own procedures ‘bygs(-guoolg. They say you're with, .
against Stabile. But the two S°t of the investisation wouid:failing to inform Ule Justicejthis. with that ) I i
agents who made the accusa- be “improper.” the former Jus-i Department that it was con-| Many of the cssential facts i .
tion told the Justice Depart- v€ Depariment otficial said.iducting an irvestiZation of the{surrounding the bribe allega- e
raent's orgainized crime sirike: .\'ourcus :am_xlxar wx_zh the!bribe allegation. ) 1tion -~ including the :d_cn: v of HE
force in Brooklyn that the FB[;[LI‘”) ¢ allezation attribuated!  An FBI spekesman said I\cl-';thc accuse‘d ageat, sSwbiie - 1
" investigation had  been Kelley’s action to a feeling.lev cannol comnlent on thc;\\"crc rcve.'—;.cﬂ in pre-trial tes- :
N “cover-up,” the source said. jony h_cld b;,' FBI Iegulers that, bribe atlezation l)Ccause‘man_\'.-u.rnon:»‘ taken lqsi momh‘ for~ ‘l;
This trizaered a Justice De- 31 hint of corruption wouldgof_ the same istues w:ll_ be!(fi?UIOS pending  perjury i
3 Ipartment investization, whicit n‘rcqar@ly damane t}m ‘bu-;ra‘xsed in a_Bro:;!\'l_\‘n .pcrjur_y{lr:al. "
ifs continuing, the source said. ,rga;xs imaze and c)fccuve-gt!;xal scheduied to begin April, . .
. ' e : i ness. i14 ;
i !Jul_)é:fmtc the origin ?f ‘-l,l,‘ci Although Kelley's attempts, The trial, to be held in us. i
stice Department investizga-® A o iy e e g T
b tion, the source said, I{ul:ey:f‘"c qnsu}.cc:si'..l. the Jusiice: district (.051.._. is gt_Jo::n Ca-l
asked high-rankina dcpm.‘_-:m\'csu;auou kad been hant puto, who is idemtified by thcl
ment officials in 1673 to catl: e .
the Brooklyn prosccutors of(! -
the case on the grounds the;
. FBI had found no visiations of
law.
In addition, the source said,
‘Kelley complained that the
Justice investization was hurt
. ing FBI morale. ; :
b # . During the ensuing dispute, . -
he said, Ilenry K. Petersen. :
then chief of the Criminal -, :
\ vision of Justice, igtonned the
Brooklyn prosecutors ot Kel- 1 '
ley's attempls and ield Kelley - . : )
the investization would con- . * Ny )
tinue, . H N
I/ * Another source said Peter- . - i :
R sen Iater cited the New York ] -
B Incident to show tie nee:l for H
an inspector general within® . [ .
the Justice Deparument to po- .
lice the FBI. i ¢
Petersen. who has since feft .
the Justice Department. con-: } :
firmed recently that Kelley ! K
l wanted the investi Gition stop-s H .
ped but could-nat reeall hows . - - . N .
he had made his views &nown.' . .
‘ Petersen sand he would not! ' *
: dispute that it was in the {orm ,‘.
' of a requust. . -
P *There was a difference of It
I joniniun, and  ultanately tie . '
gpitan o1 the Conutat e . -
N sion prevaled. and the FBI pe. . ; } T
quic~cod in that upinion,” he .
aid. ; o
! .
. . .!,' - 4
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S8C Request 1/8/76
Allegation Number 2
Question Number 7

Excisions are for reason of priwacy or due
to Third Agency/sensitive foreign intelligence
operations considerations.
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A wepregceniative of Ci) adviged this Buveau on
July 31, 10%5, that Ur, Strobs Talbort of "Iime" magamine
contnciad Co8 and indicaoted that he was preparing an article
conscruin 2 aed co up by the F2i of a Sovier intel-
ligence pen a w York Diviscican during 1588, )
Acgcording information from two Sourcss that
2 wvaitress Soviet agent and vas involved
with a Spse 21 aggirmed to the Iiew Yovik Divie ?
gion. 4&cc thig Spoecial Apent was permitted
To résign quicetly, dvioad L4 that nccowding To ong s
of his sources, £IA losrned of this perclrmation from a CIA - F -
source in Iogcoy and passed the information to the FBI., Talbsrt
stated he To8 trving to Find ocut Trom LA, whether this story
would endanger GiLlg scurce. gééiafvissi Talibert that thers was
npothing in theiy f£iles coanceraing such an epigode, /
!
Talbert's story appears in the issue of "Tinme" dated -
hugust 11, 1875, However, in the articie, the waitress is up=
sowod and the FRT ig also allegod teo have brolien into her )
apartacnt. There is an adcditiounl wveiderence in the grticlies to
a 1961 penetrztion of the ¥LI by the Sovietls. '
. ¢
Palbort’s story ls o distorticn of an incident ine
volvine a formaor Swecinl Ament coi _fhe How York Division with a
ait adfEax T tayiss T i wos capleyed in a deli-
c Hew York DI office-and
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‘he Attorney Genexral

-

d oe blne, 1req10nted by FEX personnel.
ih cthers in the arca, was also Iros

which wag, for a porl
zgonx i, ag the Coviet LiSbion to the
an

ryy
That reotauvrant, alos
gusnted Ly Zavic P
Untdted kntions ig ic
oy York, This LJ:C

93

:ebed wiﬁhin two hlozks of our oXfice in
had learnsd through its sensitive inte 1«

igence uufce that doviot intelliscnce was tayroeting against
cur persouncl and wug atiempiting to overhear their coaversa tlons
in resta qnss in the area. .

(’)

d of cur Hew Vorls Division was de
1
ho g

hes op
thic Boviet f ”T&V“,y ag hy vas algo concoyrancd
tos ThaBlex Do aphad of ¥ office matters,
mversationn with ol povsconnel at tho celle
G=Rwey coumanted on such maticrys as travel by FBE
plexid= tasr adninisivative maticorg and appeared Yo
have an hn&b&&& nowladge ¢f and interest in the sctlivities
of our law York Divigmion. & dimcreset physical surveillance
ezX= ii&u&yﬁlﬁ@aﬂw 7 o and thot cuevellliisnce revealed
that SA ined overnight at her apariment,

Twhg intervicwed on
Boen having an affa
yoars, - He donied unc b3

'ified “ubofdauzuﬁq aneve?, ne aild acait that
vivan her sush nonclassiriod documents as the “FBI Iaw
Enforconent Bulletin.” No evidence was developed indifating

: e had any 'n*e?liﬁcncg role . 2nd she was interviewed
1968, and degnied LA ad divuigod ¢lassifled

N l“" s g1 < £33 T v [«
ﬁauﬁ*“” to her. L4 regl July 1&, 19863,
With regard to the 156 tor, the "fime® avticle
o ossentialiy acournto with the excspiion thet the {pscial
e - o - it oyn ot 1w e ofe Ty o, o} be JIC RN i1
ﬁgarh in gusstiocn h&$ not fived on a mincy cechnicality,
sut resigned in 1065 FYollowing information having boen dg-

N -

volopﬂa that he had Loisilied “CPOnbw.

in en rl 1962, the IBI xeccived a Yetter signed by
cre Karl Bruclkox uizbixg that 1?2 we covered a tolcphnoiie bsoth
in the Waghington, D, €,, suburbs at a speciiled time, we

NV 68262 Docld:32989576_Page 60.. are s - vy - .




N ’ AR -
v [ . v . . o Y
K A . e
~ ® ® *
ACIPR A 4 . y -
< - -
SRCRET- -,
The Attorney General
would identify an individual vio was selling I'BI reports on
Toroirn ofdicials. 'Yhat letier, we novw beliove, was written
. by a Yovict inteclligeonce oifficex.

Yo c%yoragﬁgggwtplephone booth in

‘:‘93“-‘5%?;. £ =
Aal ie. L LCRT W Geccasad,

T
| ER T
R R TR

forney SAﬂ

aquestion and
was

observed in.

the teliephene LooGH i tﬂeugbecifie tima. SA [Bpencer] was
gliven & wolvmraph cexaminntion and no attompt at deCeption was
noeted in his denial. I the abgsence of any egvldence egtab-
Ilishing he had conmiticed esvionrge, the orly course open was
to reassiga Pim in nounsengivive matiers and this was dons.,
souvee, this Inreau subseguently
leaw furnished two reporis to the
Sovi ct pay the money he agsied for, hs
. " Lind es of the woports in guestion weye
miss ur Vashington Ficld Office,

PR noive investignilon and analysis, 1t was’
coacluded ©hatT & ok vas the individual xcferred to in
the Druciker ilotier and vas the individual sbout whom the sourcs
provided indormaticn. Wo did 2ot have ot the fime, and we do
not have today, however, aumissible evidasuce To prove this.

This informntion is beling fLurniched to you because
I vmunt vyou to bhe awaro of all the fzcts and to know that
thore was ne Covel=-upn,

Tho "Mme™ mapazine story, as i¥ relagics fo the 139G8
matter, is imaccuraio in That 1t aviribuates the criginal in-
formation sbout ¥oi panotyation to aiggégfaurce whicih is no¥
the cassd ih thot 1t silesges that the waiiress was a &GS agoent,
and there vas no covidenge o sunpoyt that assertion; and in

at it statos we brolk? ianto her cparitment and roecovered Gocu-

tha
-rents and reporis,
the i 5 reocovored ware public scurce punlic
no cover-un., Lhe YOI took psrsonnol action to
somnel natiexr.
Itnclos
article.,

~
L)

o

tom hae

o dlk

NOTE ¢

———————

See memorandum W, A, Branigan to Mr,
dated 8/5/75 captioned same, nrepared by JEN:y
N S*'E‘R Erc

w 3 -
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vihioreas she consented to the lnterview and

tiongs. Tucore was
resolve o pore

ed for your information is a copy of the "Time"
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SSC Request 1/8/76
Allegation Number 3
Question Number 7

. Excisions are for reason of privacy or due
to Third Agency/sensitive foreign intelligence
operations considerations.

‘For Retention
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f’ The Attorney General August 6, 1975
<

1; / Divector, ¥FBL N
./ ; :

4

“TIME" MAGAZINE ARTICLE - = (7 i fs
./ TCOnCERNING KGB PENETRATION / P2 S
OF ¥B1 I 1061 AID 1938

:E N A ...x..»i\:é.f‘: Eg ?JOR X EY L4 a.i '.;1. &

/

& reprecentative of il advised this Buvrezu on
duly 21, 198758, that iy, Strebe;Taibert of "Tinme” magazine
can@actad.géé.and indicoted that he was preparing an article

conccrning an alleged cover-up by the F0% o0f g Soviet intelw
ligence penetration of our Hew York Division during 1888,

ﬁccarding to Talbert, he has lunformation from two sources that

G 2 wvaltress nared[ﬁéqieﬁjwas a Soviet agena and was zﬁvclved
with o Special Acent of the FRI agsisned to the HNew York Divie !
sion. “According %o yar%evt, this Special Agent was permitited

B tc rogign guiatly. 2ibort advioed I ftuat according to ong

“his ¢ ource s, CIA leavned of this penetration from a _LIA .

oource in Hoscow and passed the informntion to the FBI. Tatbart
stated he was trying fto find cut from LIi whether this story
wvonld eundanger £E8°s scurec. CLA adviged Talibert that thers was
nothing in their f£iles concerning cuch an episode. /

Talbert®s story appears in the issue of "Time" dated
August 11, 1975. However, in the articze, the waitress 18 ule
named apd the FRY is also aiiegmd o have broken inte her

- apartnent. There is an additional reference in the article fo
a 1981 peonetration of tThe FLI by the Soviets.
t
e Talbort’s story is a distoriion of an incident in~
¥ volvine a formey Special Agent of_the Now York Division with a
waitress namvdtzazﬁﬁ‘ggvé‘ﬁi rkinlwas employed in a delis-
Assoc. Dir. catessen which was cng block from our New York ?BI 0£L1c9 and
Dep. AD Adm. é/ -~ 1
b no e Enclosure- E10s RECI ¢a— fo7 Z .
Asst. Die.: JE:N M yi - A LL :N T]:l"{" PI‘LGEKJ
Admin. (3) L U N ERERRET
Comp. Systs — g ! S . Iy A :_ %_mm,
Ext. Affoirs —__ ! -—”"’"’fﬁ/‘w’\ AL N + \ '
iJI \h— o~ o b 4 9 ,’
Files & Com. . sglfiied by 40 }. AUG 10 1078 ¢
er Inv: —— AUG 'E’*:é‘% it grom GDS, Categories 2 andS3 AUG 191975, . 4
enl. —_ B atharne S e ¥
ererion "ue onDecfa ssification Xnde;*nlie y R
intell. \,\J' A ’.“Z
Laboratory e IONAL SECURITY IN Eﬁl‘ ‘\}
Plan. & Eval, \§\ ‘P - Ul’lauthOI'lzed DlSC{tggﬁ ~Y
Spoc. Inv. 3 ¥ -~ Su'b I, ’i&
o % Ject ‘to’ Crlmmah Fnetis @ 2
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The Attorney General

wiich wag, for a period of time, freqguented by FBI nerson261°
That reuizu?an s 2loug with cothers in the ares, was also fvg-
guented by | ovieﬁ peygonnel, as the Scoviet Mimsion to the

- United L@ﬁguﬁs 1 located within two hilocks of our office 1&
New York. This DBurcaun had learned through its sensitive inici-
ligence eawces ha Soviet intelligence wes tavgeiiag against
our personnal and wag atlempiing €o overhear thely coaversations
in restaurants in the area.

The then head of cur Hew York ﬂ “»103 was desply
concernsd about this Soviet zetiviiy am hy was slso concorned
over the knowledge that|[BEdLeh sarvkinihad of FBI office matiters,
\82xETA), in her conversatlions with IBI peorsomnel at the delle
categsen, citen coauented on such matters as tyavel by R
 personnel or on other administrative matiers and appearsed o
have an unusual knowliedge of and interes t 1? the sctivities

o ouy liew York ﬁxvi”iona 4 discreet physical surveillance
w»s 4nsu&zu@cd onbldinl eikin and thoat rugveilignse revealed

et SA Hohn Ging Wyacmﬁﬁ remained overnight at hey apariment,

SA\Frictan) vas interviewed on July 18, 1968, and
admitted thet he had been having an affaiy with(BGirh Lorey.
ovey the Iagst three yearsg, He denied undsy oath fufﬁzunxnv
hor any classifiod indowrmation. However, he did adait that
‘he had ngev her such nonclzssiiied docu 19n£ ag the “FBI Law
Ea;a“aemsnt Bulletin.” No evidence wag developed inditating
R 1P had any 1nteli¢g@%ee role, and she was iuvterviewed
on July iﬁ 1968, and denied BAN nant had diveliged classified
matters Lo hee. "GA I5TeD rosigned on July 18, 1968,

: to the 1961 matlier, the "¥ime"” avticie
R s&cvui iy accowrntc wiith the excepticon that the Opscia 1
not "fired on a minory technicality,'

lowing infdormation having been de-

b&t re%xgned in 1365 Foll
¢ FalilsiZied reporits.

veloped that he had
in ecarily 18862, the ¥FBI received a letter signed by

« one Karl Brucker staiing that if we covered a telephone booth
in the Waghington, D, €,, suburbs 2t a specified time, we

HEORET
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The Attorney Gensral

would identify an individual vio was salling FBX reporis on
Foreign officisls., That leitor, we now bezlieve, was wriitten
by a Soviet intelligonse ofiicex.

Wa acvefud the &e?ephene booth in question and
orney 848 \WLELS - BEEP, now deceased, was observed in.
z,he telephons boot th a% the gpecified time. 8A |ETEncey) was
given & nolygraph ezamination and no attocmpt at desception vwas
noted in his denisl. In the absence of any gvidence ssiab-
Iishing he had commitied espionags, the ouly course open was
to reassign Pim in nonsensiltive matters and this was dons,

From & gensitive source, this Burean Lbseiuc rtly
learned that sn ¥8I man had fuvnished two veporis to the
Soviets but vhen they did not pay the money he asiked for, he

“hod broken with them. Coples of the reoports in guestion weye

migsing frem the fliles of our Vaghington Pield Gifice.
Aftey Aﬁb@ﬁSl{?_iﬁVéﬁ 1oatd

on and Q*~§ysﬂkﬁ it was
goncliuded that 3dvd

< 3
‘ ¢ he g dual referved to in
the Brucker letter znd wws the iné vidual
2T v
e

zboui whom the gourco
pfe%ia@d information, Ve did :

the time, and we do
not hove today, however, admlsclbl uce to prove this.

¥
s B §‘~3 ““
@ ot

This information is being furnished to you Lecausse
I want you to ba aware of all the facts and to kncw that
there was DO COVES=UR.

. Tha "lima® magaéxne story, a8 it relaltes fo ¢
matier, is ingsccurate in That 1t sittributes the original
formation shout ¥BI peneiration to a LiA source whi 1 is
the aase; in that 1t silieges that the waitvress was-a LGB »
and there was no evidence to support that ass rtion, and in

that it states we broke into her aparitmont and recovered dodu-

-ments and reports, vhereas she counsented to the interview and

the items recovered were public source publiications. There vas
no cover-up. Lne FBI took psrseonnel action to resolve 8 pepr-=
sonnel matier.
Enclosed for your information is a copy of the "Time"
NOTE:; article.
y /See memorandum W, A, Branigan to Mr, W, R, Wannall
dated 8/5/75 captioned sameé ?repared“by JEN:yi .-

w3 e
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SSC Request 1/8/76
Allegation Number 5

Questions Numbered 6 and 7

For Retention
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OPTIONAL FORM NO. 10
~-- JULY 1273 EDITION
GEA FPMR (42 CFR) 101.11.6

UNITED STATES GOVERNMENT
Memorandum

:" The Attorney General ' pate: December 24, 1975

-~ P S i

: Director, FBI

er: "OFFICIAL AND CONFIDENTIAL" FILES OF . B
J. EDGAR HOOVER

Reference is made to my memorandum captioned "United
States Senate Select Committee on Intelligence Activities, ' dated July 186,
1975, with enclosures setting forth results of our inquiry into the dis-
posrtlon of files maintained in the office of former Director J. Edgar
Hoover.

‘ Time magazine dated December 15, 1975, on pages 10, 11,
©~ and 12, had an article captioned '"Hoover's Political Spying for Presidents
Within ’chls article, and specn”lcally on page 11, column 3, paragraph 2,
.the article states:

"Before Secretary Gandy could look at them in Hoover's
house, the most sensitive papers were carried off in an FBI
truck to West Virginia's Blue Ridge Club, a Shenandoah Mountain
hideaway used by innermost FBI officials for regular poker games
with CIA and other cronies. There the papers were burned in
the club's large fireplace. Precisely who ordered this destruc-
tion and carried it out has not been disclosed. The three-story
club, valued at up to $200, 000, burned to the ground in a fire
of undetermined cause on Nov., 23. No evidence of arson has
been discovered."

“POLAMAMOD R0 5ISINO UOWDU

* 19 oY} jo eoLddy ssasdre 2y1 RQIUPM 12U
0SIP 20 20% TV JUIU0D 2YY PUD o.;3nUtlo) 4NOA
“JULDSSIP A0S J0U SU PUD 3SoNDOL SNOR 03 9SUOUSIL Uy PoLDdILd SY JUIUNI0P ST,

9807087
vrrsV 03 Deyilidy, S 957 5]

Prior to the publication of this particular issue of Time magazing
Sandy Smith, a Time magazine reporter, advised this Bureau that he had
corroborated the above~ci’fed matter through three sources. Smith indicatedg
that J. P. Mohr, former Assistant to the Director, within 48 hours of
My, Hoover's death had ordered the destruction of these files and that an
Agent had taken these iiles to the Blue Ridge Gun Club where they were
burned.

“uos.od pozrLouInEln 03

fiq sbugpassosd v,

1 - Messrs. Adams, Moore, Wannall {Cregar), Mintz (Sent Separately)

¢ JACDRLg (1)
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" The Attorney General

Investigation was conducted by the ¥BI concerning this
particular allegation appearing in Time magazine.

T On December 16, 1975, Mrs. Hulda Weese, Route 9, Sweet
.. Springs Community, Loudoun County, Virginia, was interviewed at her

residence and advised she had been the caretaker and cook at the Blue

Ridge Rod and Gun Club located in Loudoun County, Virginia, since

April 8, 1971. She stated that on that date she and her family moved

into the residence at the club and she resided continuously at that location

until November 23, 1975, when the club was destroyed by fire.

Mrs. Weese was questioned concerning the allegation appearing
in the above-cited Time magazine article to the effect that an FBI truck
had delivered certain records to the club which were then destroyed in
the club's fireplace.” Mrs. Weese stated that it would have been virtually
impossible for anyone to-have-destroyed records-in any of the three fire~
places of the club without her knowledge because she and hér family resided
at the club on a continuous basis since April, 1971. She also advised she
was the only one who had keys fo the front and back doors of the clubhouse
and pointed out that as caretaker one of her responsibilities was to insure
that only members or guests accompanied by members were allowed
admittance to the clubhouse. Mrs. Weese stated that there was an iron
fence located across the driveway approximately 60 yards from the club-
house which was kept locked at all times except when members were present
at the club, Mrs. Weese also commented that she had four watchdogs at
the club who were very alert for the presence of strangers or in fact any-
one. She advised that one of her responsibilities was to keep the fireplaces
clean at the clubhouse which she did and at no time did she observe any-
thing in the fireplaces indicating that any records had been destroyed.

Mrs. Weese stated emphatically that at no time did anyone come to the
club and burn records in the fireplaces or anywhere else.

Concerning the fire at the club on November 23, 1975
Mrs. Weese stated she had left the club for a short period of time to per-
form an errand and left behind her son and some of her friends at the club-
house. She related that at approximately 4:00 p.m. her son observed
smoke cominy from the attic of the club arcund the windows and chimney
and her son alerted the other occupants of the clubhouse as well as {he
local fire department. She stated that a number of lire departments
responded to the fire but were unable to extinguish the fire with any degree

NYY-B8262-Boceld 32589576 Page-58.
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The Attorney General

of success. She continued that a fire marshal, one Oliver Dube, was e
present on the scene and when she questioned h1m as to the cause of the

fire he advised that it had apparently been an accident and was probably =
caused by defective electrical wiring in the building,

On December 16, 1975, Oliver R. Dube, Fire Marshal,
~ Loudoun County Fire and Rescue Service, Leesburg, Virginia, was inter-
- viewed concerning this particular fire and stated he responded fo the scene
" within one hour of its having started, had examined the ruins, and had
“come to the conclusion the fire was of "accidental origin. " Mr. Dube
advised that his investigation had not been concluded as yet but felt sure
the fire started because of defective electrical wiring in an area near
the ceiling level of the first floor. He volunteered he did not observe
anything at the scene or find any evidence indicating the flre was caused
by arson. :

On December 17, 1975, Mr, John P. Mohr, former Assistant
"to the Director, FBI (now retired), advised in response to our request for
an interview with him concerning the allegation in this matter that he had
- .already testified with regard to the disposal of Mr. Hoover's papers
before the Subcommittee, headed by Chairperson Bella Abzug, and thought
that his testimony in th1s regard should suffice. Mr., Mohr further advised
that he had contacted his attorney, Mr, Brian Gettings, who is representing
him in connection with matters relating to the FBI mvolving U. S. Recording
- Company and Mr, Hoover's files, and his attorney had counseled him not
" to be interviewed in connection therewith, In proffering his declination to-.
be interviewed in this regard, Mr. Mohr orally advised that he had nothing
whatsoever to do with taking any files as alleged and was highly incensed
that such an allegation should be made,

Concerning the above information, I wish to refer to my memo-
randum to you captioned "John P, Mohr, former Assistant to the Director,™
dated December 22, 1975, wherein I furnished you with results of a dis-
cussion I had with Sandy Smith of Time magazine on December 19. 1975,

In my memorandum I pointed out under item 4 that Smith made reference
to the '"Blue Ridge Club'-and Smith's feeling that this club was the place
where Mr. Hoover's records were burned shortly after Mr. Hoover's
death, -

=



'_I’he Attorney General

{

The above information concerning our inquiry about this
. allegation is being furnished for your information and I will subsequently
.- . inform you as to the results of our ongoing inquiry concerning the U. S.
" Recording Company as well as other allegations raised by Smith in his
" conversation on December 19, 1975. -

1 - The Deputy Attorney General _
Attention: Mr. XK. William' O'Connor

verver

e -

; G
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ALLEGATION NUMBER 4

QUESTION NUMBER 7
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The Attorney General | June 4, 1875

Director, ¥FBI

JOIW CAPUTO, AND CT hERS
PRIBERY;
INFORD iATIC’*I MEMOBANDUM

R_merence is ma&e to my letter datzd Mav 6, 1675, captmxuc?

as above, ,
) : ngferenced letler advisod woy that the T 21 was in reesipt of
hoarvsay informaticn frgm one Guikisrmn Jowers allzsiny impreper
, Caclivity on foe part &fi@?csw‘a ptarbils™ op oo oa odnbile Yond cas
YLl adams.” Utave Adams' was said to be emploved by the

. Invastigation conducted by the FHI in an effort to davalod
evidance in support of the nliszalicns bas hoan aorasistod and no
SeVILSRIE Was unovercd te salgtimiiale Lae olle nsloas, s .M;f.-z = S
our zwaﬁﬁmﬁm are centained in repert of Ins 592 cter Clarvg £ Lrown
dated Mav 23, 1873, af New Work, New mm, capt meu a.s ab‘.,ve a
copy of wiich is atinched.

’C*n M;w 28 and 29, 13’1:}4 "“Qe‘emai Ag'»nt Joseph é:tahl}ms

. interviewed rezarding these allegaticns. He categoricalle dshiés |, /
o involvement in the allesed improeper adivities. A ecov of an | F2-392 ;
: setting out results of cur interview Wi ﬂ@mmm@is L
a*tached ' . o e T S R e i

Unless advised to the contrarv by vou, no add titicoal m},.g
tigation will e cenducted into the allegaticns of improper conduct on- . < »

the part of I’nﬁeral 1aw enfcrce*nent emplovees made by Qynm@ ;975
Sowers.

This document 18 mepared in 'response to your request and, is %ot for dzssem%

wtgidn mory Committee. - Its use is limited to official proceedings by
Encms“res wszif nCoOmm e and the content may not be disclosed to unauthorizéd person-
nel without. the express appmval of the F'BI .

/Xc/s/-ms /’)A’pf V774 L i) S

L g? 7,@«/4(7
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
B .

¢

g samspne  arees s ou

" 1-STRIKE FORCE, EDNY (ENCS.2)
Copy to: * 1-STRIKE FORGE, SDNY (ENCS.2)
4 INSPECTOR CLARK F. BROWN/mgh NEW YORK, NEW YORK
Report of: 5/23/7% Office:
Date:
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ngpa: Investigation conducted based on hearsay allegations

55%, suggesting possible corrupt activity in violation of the i
%ﬁ Bribery Statute on the part of (SA JOSEPH STABILE)or an '
§§ unidentified Federal Law Enforcement Officer, referred to 4
R variously as "JOE STOPPS", "JOE STUBBS" or "THE FED"

f§§ and a person referred to as "STEVE ADAMS". The hearsay

= 8 allegations were made by GUILLERMO SOWERS who is in

3R protective custody of the Kings County Prosecutor's

83 Office, BrooklYn, NY, as a material witness to the killing

38 of JAMES NAGI 6/17/74. Background data reltative to SOWERS,

gff including results of polygraph examination given him by

&3 Kings County District Attorney's Office, set out. In

. part, SOWERS claimed JAMES NAGI had a corrupt relationship

© with one ("JOSEPH_STAMBILE" or "JOSEPH STABILE",) commencing

& early Sumwmer of 1972 and in May, 1974. 1Interviews with

=2 NAGI's wife, girlfriend, brother, sister, parole officer,

criminal associates and law enforcement contacts, including :
FBI, NYCPD and NADJARI Commission, failed to gorroborate :
SOWERS' hearsay allegations regarding STABILE Jor STEVE
ADAMS; Interviews disclosed NAGI knowWn as FBI, police

and NADJARI Commission informant at various times in his
criminal career. During 1970 and 1971, NAGI was productive:
FBI informant assigned to SA JOHN GOOD. SA GOOD_ has no
reason to believe NAGI was ever in contact witthA STABILE.
Miscellaneous personal records of JAMES NAGI, including
address books and notations of names and phone number:bwere

teg qnd the €ovicrt mar not
nel wisicwi tne express apyroval of the FBI

reviewed and nothing identifiable with (JOSEPH STABILE
name, telephone number, residences and/or confidentia
telephone numbers was found. @Allegations regardlng A
STABILE's)corrupt association with COLOMBO La Cosa Nostra
(LCN) family members JOSEPH GENTILE, ANTHONY TUZIO, GREGORY

FBI
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Synopsis (conk'd) ‘

SCARPA, CHARLES PANARELLA, GEORGE and WHITEY
© TROPIANO and non-LCN mermber WILLIAM CUTOLO have
not been corroborated in any manner. At time
GENTILE was alleged to have a corrupt association
, with(SA STABILE)) FBI's New York Office, in 1972,
- had GENTILE exténsively covered with Title III
wiretap and microphone surveillances, which i
produced extensive evidentiary material against
GENTILE and his associates. CBA STABILE )was
privy to GENTILE investigation which in€luded
highly successful electronic surveillance coverage
of GENTILE's residence from 9/19 to 10/19/72.
Writtén record regarding fatal flaw which scuttled
e 7 the GENTILE prosecutive case clearly does not
attach culpability to(ﬁA.ﬁlABlLE)in any manner.
Reason why prosecution of US Secret Service case
against PAUL DE PALO, CUTOLO's brother-in-law, has
not moved forward is clearly out of scope of SA
STABILE's sphere of influence. There is no employee
named "ADAMS" wurrently working in NY FBI Office.

===
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ENCLOSURES

TO: STRIKE FORCE, EASTERN DISTRICT OF NEW YORK (2)

TO: STRIKE FORCE, SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK (2)
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DETAILS .

P

On April 15,1975, GUILLERMO SOWERS, also known
*as PETE SOWERS, was 1nterv1ewe& by SA FORD W. COLE, at whlch time
he furnished the following information in part:

SOWERS said that one of the reasons that JAMES
NAGI was kllled was due to the fact it was believed NAGI was talking
to the police. SOWERS said that he heard from TROPIANO and CUTOLO
thait NAGI was aware of the existence of other "connections" the mob
had within law enforcement.

One such individual was a JOE "STUBS" or "STOPS",
an FBI agent in New York. JOE "STOPS™ reportedly had provided
information to organized crime people regarding impending gambling
charges against JOE COLQMBO before any indictments came out. SOWERS
learned of the existence of JOE "STOPS" sometime in 1972. Later, in
1973, when NAGI was still an accepted associate, he was having a
problem in a Federal hijacking matter. CUTOLO and SOWERS were dis-
cussing this at a restaurant in Brooklyn. SOWERS stated, "Why don't
you see what JOE *STOPS' can do?" CUTOLO responded that JOE "STOPS”
was not longer able to help, as he has been sent to Massachusetts.

JOE "STOPS", according to SOWERS, was not the type
who was available to "nothing guys", but was contacted by the "big

guys", like CHARLIE PANARELLA from Staten Island. Another individual,

supposedly in the FBI, who SOWERS was told was proving information
was someone named "ADAMS". He heard of this individual in February,

1974. One of the reasons SOWERS became an informant was that he e

feared performing a hit on NICKY "BOOTS" CAPUTO for TROPIANO and
CUTOLO.

-
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Dul’a of transcription Mav 59 1975
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- Mr. Guillermo Sowers, also known as Pete and Bill, was inter-

viewed on the premisés of Borough Tall, Brooklyn, New York. Prior to

- the interview he was placed under oath and he furmshed the following state~ i
ment -

. "April 30, 1975

; Brooklyn, N.Y,
¢

", Guillermo Sowers, being duly sworn, hereby make the
following free and voluntary statement to Clark Brown and Edward D.
Hegarty who have identified themselves to me as employees of the Federal. ;
Bureau of Investigation and have advised me the purpose of the interview
is to obtain from me any information I may possess regarding improper
activities of employees of the Federal Bureau of Investigation.

"I was born Jan. 20, 1943 at Havana, Cuba. ' |

~

e ™ . . ‘

_ "I have never offered a bribe for any reason whatsoever to any
eraplovee of the F.B.I, I have never directly received any information of
any type from an employee of the FBI, At no time did anyone ever tell
me that they had offered a bribe to an employee of the FBI or had ever

- received confidential information from an employee of the FBI.

: I recall having a conversation during the early summer of 1972
with George Tropiano, William Cutolo and James Nagi regarding a
problem Nagi was having with law enforcement in New Jersey regarding
a hijacking or a kidnapping or possession of a shotgun or some other
crime, Cutolo asked Tropiano about 'Joe Staps or Stubbs' Tropiano left
to make a telephone call. When Tropiano returned he told Nagi he would
try to help him out. On the following day Cutolo, in my presence, gave
Nagi a piece of paper which bore the name, as I now recall,((Joseph
Stambile! or 'Joseph Sta,bi_lg—‘) or something like that. The piece of paper
also bore a telephone number. Cutolo told Nagi to call this person and
make an appointment to discuss his, Nagi's problem. Cutolo told Nagi

[

imerviewed oo APTil 30, 1975 /|« Brooklyn, New York Filocs

Inspector Clark F, B; own and Y
wy___Special Agent Edward D. Hegarty bhg barc dicored___ May 5, 1975 !
(\\n-'\ . L. ;
This document contcins neither recommendutions nor conclusions of the FBL. It is the properly of the FB! and is looned to your agency:
it and its contenls ore no! to be distributed oulside your agency.
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it would cost him, Nagi, a few dollars. I don't think Tropiano was pregent
on this second occasion. I think both of these conversations took place at
"Burger Prince,'a restaurant at 65th and 8th Ave., Brooklyn, N.Y,, during
the early affernoon. Eutolo was anxious to help Nagi because Nagi had just
Eompleted a $22,000.00 score for Cutolo and Tropiano, The score was an
armed robbery of the Co-Op Supermarket, Bronx, N.Y., in May 1972. On
.the first occasion Cutolo described 'Joe Stubbs' as a Federal Agent. :

"Subsequent to the above two occasions I was involved with Cutolo,

_Tropiano and six or seven other persons including Andy Carlisi, Anthony
Villaroll and Greg who was a fence at 76th St and 13th Ave. in Brooklyn,

a little discount store. Greg was a white male,atout late 30's or 40's,
5'8"~10", Italian background, Mario Tropiano was also involved; '"The
Greek' who was arrested for shooting someone at Tiffany's Diner about

two or 3 years ago; 'The Greek's" brother who is a foreman at a downtown
pier, .This group was active in hijacking during the summer of 1972 in the .
area of 39th St. and 2nd Ave., Brooklyn, N,Y,; JFK Airport; and 'Greenpoint!
a t&ucking terminal in Brooklyn, N,Y.; and at Cooper and Jarrett (phonetic)
i New Jersey. Cutolo furnished me a handwritten list of New York State
license tags, 4 cars and two frucks or 5 cars and two trucks, and told me

to watch for them because they were being used by *The Feds,' The iist
included the type of car, color and license tag number, The cars were
Plymouth, Ford and Dakes. One of the trucks was a former telephone
repair panel truck paintgd black. The second truck was a three-quarter
" panel truck which bore the name 'Emery Air Freight' and was painted white
with blue lettering.

"On several occasions I spotted several of the cars at the piers,
39th St. and 2nd Avenue area when I was planning a hijacking. Villaroll,
Nagi, Carlisi and some of the others also spotted some of these cars when
- they were with me. I never saw these cars at JFK Airport, Inever saw
the black panel truck. About 25 or 30 times during the summer of 1972 I
saw the Emery Air Freight truck at JFK Airport, air freight section, the
area of 39th and 2nd Avenue, Brooklyn and around the Burger Prince
Restaurant. Every time I saw the truck-there were 2 guys in it; always
the same two. One of thesztwo was about 5' 10", 200 pounds, late 30's
or 40's, brown hair, Irish appearance, the second guy was white male
. also and he was in his mid-thirties, 5' 8", 160 pounds.

- -."When Cutolo gave me the list of vehicles he told me that he got
it from 'his friend, the Fed.' Ithink Villaroll, Nagi, Carlisi and some of
the others involved in the actual hijackings saw Cutolo give the list to me
at the Burger Prince, . .
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" "Around April or May or sometime in the first half of 1974 I gad
‘a conversatlon with Cutolo and I think, but am uncertain, that George )
Tropiano was also present. On this occasion Cutolo sald that his 'connection’
and by 'connection’ I bélieve he was refering to !Joe Stubbs' was originally
Woe Gentile's also known as ‘Joe Lane's® connection. On other occasions

"during 1974 Cutolo told me that 'Colombo’ had received information regarding -

an indictment of Colombo before the indictment was returned. Cutolo
indicated that he, Cutolo, obtained this information from 'The Fed' and
passed it on to Colombo.

"On Saturday June 15, 1974, George Tropiano, Cutolo and I had

a conversation at Burger Prince, Tropiano said that he had received a
telephone call that Nagi was either cooperating with or was going fo
‘cooperate with the Nadjari Commission and that we would have to kill Nagi
within the next two days. On June 17, 1974 Nagi was murdered. Abouta
month later Cutolo told me that he either called 'Joe! who was 'in Boston'
or he was going to call 'Jo¢ and tell him that he, Cutolo, 'took care of the
problem and that he, Cutolo was going to see hlm. Cutolo also said that
130e" was no lonber m town and was then in 'Massachusetts.,*

"I recall that in about J.\‘_Ld,:y of 1874 James \acl and I had & con-
versation in a corridor of the Bronx Court House, 1618t Street and Grand
Concourse., Nagi was planning a shakedown of Someone whom he did not
name, Nagi wanted 'silgncers’ some 'badges' that I previously had in my
possession. Two of these badges were FBI badges and two New York City
Police Department Detective Shields. Ihad obtained these 4 badges from
Cutolo who obtained them from George Tropiano, according to Cutolo., -
Linda Nagi, wife of James Nagi, was present and she might have overheard

. the conversation. James Nagi said when I told Him I didn't have the badges
any longer, that he would have to see 'Joe’ and would have to 'go out of
town," Linda Nagi is a white female, mid 20's, 5' 8", wears glasses and
operates a beauty salon around Lucas and Clifton Streets, Brooklyn, N.Y.
Nagi and Nicky 'Boots’ Caputo wanted the silencers for purpose of using’
them to kill George Tropiano.

"Other than Cutolo, George Tropianc and James Nagi no one
else> ha sdiscussed 'Joe Stapps' with me, ’

"I recall during a conversation I had with Cutolo during 1974 that
he said Joe Stapps was receiving $1000. 00 a month for infermation he was
providing to Cutolo and cthers. Culolo also told me that 'Joe Stapps® was
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either working for or was going to work for 'Whitey' Tropiano's men., 'yy
Cutolo also told me that his brother-in-law Paul De Paola {phonetic) was
having a problem with,Denis Dillon, Federal Strike Force, and that his

riend 'The Fed' was giving him information regarding this matter. I

learned of the De Paola matter in 1974 but the actual interest of Dillon
in De Paola was before 1974." Signed Guillermo Sowers,"

- In addition to the above information Sowers sa1a he wae associated

with George Troplano and William Cutolo during the period of April, 1972,
until September 1972, and from January, 1974,-to November, 1974,

A spread of eleven photographs mcludmcr that o@ Joseph S’cabﬂe)

was shown to Mr. Sowers. He did not identify any of the potos.
A second spread of nine photographs was shown to Mr. Sowers.
He identified photos of William Cutolo and George Tropiano.

- Mr. Sowers advised that his correct date of birth is January 20,
f943 rather than 1942, He is married to Louise Scavone, 514 Ocean
Parkway Brooklyn, New York, and has one child, At present he is in
protective custody as a materlal witness to the murder of Jaines Nagi,
June 17, 1974, Prior to custody he resided at 275 Webster Avenue,
Brooklyn, New York,

“
The interview began at 10:3%a.m.; he was placed under oath at
10:44 a.m, He signed the sta.temen’c at 3:43 p.m., and the interview was
terminated.. ‘

)
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. Mr, Gulllemno Sowers born January 20, 1943 at Havana, Cuba,
was %nverwewed at Borough Hall, Brooklyn, New York, by deard D. Heoarty and
Clark ¥, Brown, Qurmo* the mtervzew Mr, Sowers sa;d that he was associated with
“George Tropiano and William Cutolo during the period April, 1972, until
September, 1972, and the period from January, 1974, to November 1974. During
these periods W:Llham Cutolo said that he and Georrre Tropiano had a connection
with a person na.med ""Adams" whose first name Sowers believed was "Steve"
who was employed by the "Treasury Department, ' Cutolo claimed "Adams" was

furnishing him and Tropiano with information and that often the information furnished .

by "Adams" cost as much as §5,000.00.
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interviewed on__ APril 30, 1975 s »__Brooklyn, New York Filo #

Inspector Clark F, Brown and Supermsor )

.. .
v Edward D, Hegarty:wmij . Date dictated May 5, 1975
. N .

This “document contoins neither recommendonons nor conclusions of the FBIL, It is the property of the FBl ond is loaned to your ogency:

it ond its contenls are not lo be distributed ouiside your agency.
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Date of transeription .5 / 1 6/ 75

Mr. GUILLERMO SOWERS was interviewed at the New York Offfce
of the Federal Bureau of Investigation, 201 East 69th Street,
‘New York, N. Y. 10024d. At the outset of the interview, both
Special Agent Pearce and Special Agent Rohr identified themselves
as Special Agents of the FBI. Then Special Agent Pearce advised
SOWERS that the purpose of the interview was to gquestion him in
f detail about any knowledge that he may have regarding any member
". . of the Federal law enforcement establishment being connected
J with any criminal group operating in the City of New York. Mr.

SOWERS then fugnished the information set out below:

- SOWERS was born in Havana, Cuba, leaving there for the

“ United States in 1959 in orxder to take up permanent residence in

+ Miami, Florida. 1In 1961, he joined the U. S. Marine Corps
and was discharged honorably on November 16, 1963. From his
last duty station in Quantico, Va., he returned to Miami, where
he remained for several years working in various supermarkets.
In 1967, he left Miami and went to New York City. There he again
began working at various jobs and diffexrent supermarkets. In
197 while he was so employed he met an Associated Foods
truck driver named ANDY CARLISI. CARLISI and SOWERS soon worked
out a scheme whereby they would leave a certain number of cases
containing groceries on CARLISI's truck at the tiwe of deliverv.
CARLISI then sold these cases and divided the-profit with
SOWERS. In addition to this scheme, SOWERS and CARLISI had a
method whereby they were able to defraud the off-track betting
company for several tNousand dollars every week.

- At some point during their association, CARLISI told SOWERS
about his friends BILLY CUTOLO and GEORGE TROPIANO, who CARLISI
described as members of the COLOMBO "family" of La Cosa Nostra (LCN).

The introduction was made at the cocktail lounge of the Leader
Bowling Alley on Coney Island Avenue and 18th Street, Brooklyn, N.Y.
Present at this meeting were WILLIAM CUTOLO, ANDY CARLISI and SOWERS.
Also din the lounge, but not participating in the meeting, were
three other people identified to SOWERS as JIM NAGI, ANTHONY

. VILLEROEL and NAGI's girlfriend. At this time, SOWERS was employed

" as the manager of a supermarket in Codop-City, Bronx, New York.

Interviewed én__.5/14,15/75 at New.York Fils #__58-1854
Supervisor J. ROBERT PEA’RCEj\: g _
and Special Agent KLAUS C.RDH Date dictated ___5/16/75
KCR:DJG ' -
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It i; the property of the FBl and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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‘In early April CARLISI arranged to introdice SOWERS to WILLIAM CUTOLO.
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CUTOLO proposed that SOWERS provide him with enough informatg%n
of the operation at this store so one of CUTOLO's men could hold up
the cashier when there was a large quantity of money in the
cgshier's office. SOWERS provided CUTOLO with the necessary
information and then demanded to be given $10,000.00 in advance-
for any cooperation in the planned holdup. At one or more meetings
held after ths one, SOWERS was introduced to CUTOLO's boss
GEORGE TROPIANO. This meeting took place at the Burger Prince
located on 65th and 8th Avenue,. Brooklyn, New York. On none
of these meetings was the holdup and SOWERS demand for $10,000
discussed. On April 19, 1972, JIM NAGI and ANDY VILLEROEL held up
. the supermarket where SCWERS was working and escaped with over
- $20,000.,00. ‘

Subsequent to this holdup SOWERS went to the Burger Prince
at 65th and -8th Avenue, Brooklyn; N.Y., and demanded his share
of the.holdup from GEORGE TROPIANO. TROPIANO told him that L
the money had already been split and that there was nothing left ‘ !
for him. TROPIANO did extend an invitation to SOWERS that he
jQirr his group and participate in further jobs with them. Since
SOWERS had been fired by the supermarket and was now unemployed
he agreed to join TROPIANO's group.

. Shortly after this meeting, SOWERS also learned that NAGI
had only turned $16,000.00 of the money robbed from the super-
market over to CUTOLO,and TROPIANO.  Out of this $16,000.00, NAGI
was given a cut of $2,500.00. SOWERS did not know if either
CUTOLO or TROPIANO were aware that NAGI and VILLEROEL had held
out about $5,000.00 on them.

At the time that SOWERS joined the TROPIANO group he impersonated
"PETE CATENA, nephew of GERRY CATENA, an LCN leader. CUTOLO i
and TROPIANO made inquiries about him and then accepted him :
in their group. This took place sometime in early June 1972. i
After SOWERS had been accepted in the group, NAGI, CUTOLO and !
TROPIANO and SOWERS were standing outside the Buxger Prince,
when NAGI began complaining about a problem he was having with T
the law in New Jersey. .NAGI said that the problem arose out of B
an arrest some time ago for hijacking, robbery and possession of .. ;
a weapon. NAGI asked CUTOLO and TROPIANO if they could do »

- something for him in this matter. Specifically, NAGI wanted to

know what was going on in the case. CUTOLO turned to TROPIANO

and asked him, "What about our friend? You know Joe, the Fed.

Maybe he can help". TROPIANO told CUTOLO that he would see what

he could do and then went into the Burger Prince to use the

public telephone loccated there. CUTOLO, NAGI and SOWERS also

went into the Burger Prince. CUTOLO went behind the service counter
while NAGI and SOWERS remained on the other side. i

[ I I
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After TROPIANO finished’his telephone call, he had a short private
conversation with CUTOLO and then went outside. CUTOLO .caime back to
where NAGI and SOWERS were standing and took out his wallet. g rom
the wallet he removed a small card, about the size of a regular
business card. Then he pigked up a napkin and wrote the name(JOSEPH
STAMBILE or J STABILE,)as well as a telephone number on this
napkln. CUTOLO used a black felt tippéd pen to write down the name
and numbers. Some of the letters in the last name ran together when
they were written on the napkin. After CUTOLO had finished writing
the name and the telephone number, he handed it to NAGI and told him
to call this guy and arrange to meet him somewhere where they can't
be observed. NAGI would then have to explain his problem to this
person and perhaps this individual could help him. - SOWERS in answer
‘to specific questions stated that he did not know if a meeting
between NAGI and the individual; whose name had been placed on the
paper(STAMBILE or STABILE,) ever took place. NAGI never told him
that a*meeting took place. The only reason he knew NAGI had a
problem with a case in New Jersey was because NAGI said so. In
answer to a specific question, SOWERS said that this was the only.
occasion that the complete name(ﬁOSEPH STAMBILE or JOSEPH STABILE
ever was used. SOWERS said that thereafter, when talking about
their alleged contact, CUTOLO or GEORGE TROPIANO would use the name

JOE Bhe Fed, JOE STUBS or similar name. They never used JOE singularly .:

as there were a lot of JOES involved in the CUTOLO-GEORGE TROPIANO
operation. SOWERS assumed that CUTOLO, TROPIANO or JIMMY NAGI, when
referring Lo SCE The Fed or JOL STUDRS mean:((JQSEPH STAMBILE o» JOSEDYH
STABIIEﬁ)even though SOWERS was never told that theése nicknames yere in
reference to the complete name(?OSEPH STAMBILE oxr JOSEPH STABILEfs

After joining TéBPIANO‘s group, SOWERS was put to work as the
driver for a hijack group operating primarily in the Brooklyn .area.
Included in this group were NAGI, VILLEROCEL and CARLISI. Prior to
taking off on what was either the second or third job in which he
participated, CUTOLO furnished SOWERS with,a list of cars, trucks, and
license numbers used by Federal law enforcement agents. When CUTOLO
gave SOWERS this list, SOWERS and the others were in the Burger Prince.
CUTOLO produced the list from his wallet and copied it on a napkin
which he then gave to SOWERS. The list contained the descriptions
of three cars and two trucks, as well as the license numbers. The.
cars were listed as a blue Ford, green or brown Plymouth and a
blue Dodge, all with New York State license tags. One truck was
described as an old telephone truck painted black, the other was
a white truck with Emery Air Freight painted on the side. The.
trucks also had New York license plates. CUTOLO bragged that he
had obtained this list from his friend JOE The Fed and then told
SOWERS that he should be alert for these cars when going out on any
hijack job. When he was in the car en route to the hijack job,
SOWERS gave the identities of these cars and -trucks to the other
men in his group and asked them to be‘’on the lookout for these
particular vehicles.
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CUTOLO and TROPIANGC sold a lot of the hijack loads that they
had to a fence named GREGG SCARPA. SCARPA operated a discount
store on 76th and 13th Avenue, Brooklyn, N.Y¥Y. During 1972,

" SOWERS met SCARPA at his store on three different occasions. ® At
each 'of these meetings SOWERS was in the company of GEORGE TROPIANO.
At one such meeting, which concerned itself with a load of liquor
from Montreal, a man dressed in a business suit came into the
$tore in order to talk to SCARPA. The man, who came in to see
SCARPA was a white male in his late 30s and gave the impression
of being some type of law enforcement officer. On several other
occasions ‘when TROPIANO had to see  SCARPA, SOWERS drove him to
the store but was told to remain in the car while TROPIANO met with
SCARPA. . }

SOWERS continued to work for CUTOLO and TROPIANO until the

end of 1972, when he broke away from them. In January 1974,

JAMES. NAGI contacted SOWERS and told him that he had been given
a contract by CUTOLC and TROPIANO to kill SOWERS. In order to
avoid being . killed by NAGI, SOWERS went to see CUTOLO -and TROPIANO
in order to ask for another chance and to find out why the order
to exetute him had been given. TROPIANO and CUTOLO did not
explain why he was to be killed but did take him back into their
groyp. SOWERS continued to work for CUTOLO and TROPIANO throughout
1%74' and eventually became the leader of his own criminal group

undexr the supervision of CUTOLO and TROPIANO.

As soon as he began working fd; CUTOLO and TROPIANO, CUTOLO began
telling him about his connection JOE The Fed. In March or April 1974,

TROPIANO, who had a problem relating to a current court case, wanted
to find out what was Yoing to happen in this case and told CUTOLO

in front of SOWERS that he would have to go see JOE The Fed, in order
to find out what's going on. As a rule when CUTOLO and TROPIANO talked

about this connection they either called him JOE, JOE The Fed or JOE
STUBS. It was SOWERS impression that in this conversation and in

.others relating to this individual, when TROPIANO and CUTOLO referred
to JOE, JOE The Fed or JOE STUBS that they were talking about(IOSEPH

STAMBILE or JOSEPH STABILE,) whose name he had seen on the piece of
paper given to NAGI by CUTOLO in 1972.

. In 1974, QUTGLO and TROPIANO were involved in a smuggling opera-
tion where they smuggled cigarettes and liquor into New York from North-
Carolina. Part of the liquor was sold in New York City, while another !

part was sent to a buyer in Bridgeport, Conn. This buyer cheated
CUTOLO and TROPIANO out of $45,000.00 in the sale of this liguor.
SOWERS was sent to Bridgeport in order to speak with this individual
and to recover CUTOLO's and TROPIANO's monev. Prior to the time

that he was going to Bridgeport, SOWERSvas asked.bhy CUTOLO to tell him
when he was going to Bridgeport because he, CUTOLO, wanted to go with

him because he could go to see JOE The Fed in Boston, Massachusetts.

Also about this time in early 1974, TROPIANO and CUTOLO came up
with a scheme to shake down one of the men who was buying the ligquor
they were smuggling into New York City. In order to carry out

12
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this shakedown scheme, SOWERS and several other men

were to pose as police officers and demand that the men pay ,
them for their silence in the smuggling case. CUTOLO or TROFTANO
furnished SOWERS with a small box containing a bag in which were
five ‘police shields, four policée ID cards and two sets of FBI
identification carxds. The FBI identification cards consisted

of two parts that folded, one over the other. One side of the
cards had the®blue letters FBI printed on it. The other side

had U.S. Department of Justice printed on it in smaller blue
letters. Neither CUTOLO, nor TROPIANO ever told SOWERS where they
had obtained the badges and identification cards. '

on oma Ay

After he 'had received these badges and identification cards,

SOWERS began to carry a police badge and identification card
- on his person until he was stopped by the police. At this time, he
had to throw the identification card and badge away in orxder to
avoid an arrest for impersonating a police officer. Shortly
after this, TROPIANO told SOWERS to return the badges and
identification cards because the shakedown deal was off. JIM NAGI
found out about these badges and identification cards because
SOWERS showed him the badge and identification card that he was
using. In May, 1974, NAGI approached SOWERS and asked him
f&8r the badges and identification cards, which he needed to pull
a shakedown job of his own. SOWERS told him that he could
not give him these badges and identification cards because
GEORGE TROPIANO had already taken them back. ~

" From NAGI, SOWERS also got the impression that he, NAGI,
had been in touch wit¥ JOE The Fed, because NAGI told him that he
would have to go see JOE The Fed in Boston, Massachusetts.
SOWERS was not told why NAGI would have to contact JOE The Fed
at Boston, Massachusetts. '

et et

From his conversations with TROPIANO'and NAGI, SOWERS
learned that beginning in 1973, NAGI had been designated to
pay off law enforcement officials who were cooperating with and i
furnishing information to CUTOLO and TROPIANO. NAGI told §
SOWERS that he tape recorded a number of these pay-offs and -
was using the recordings & a blackmail tool against the police !
official who was being paid off. SOWERS was also told by CUTOLO gl
that JOE The Fed or JOE STUBS was being paid one to five
thousand dollars per month depending upon the quality and amount
of information he furnished. o ]
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MW 68262 Docld:32983576 Page 90




w2

Rt [

On June 15, 1974, a short time after NAGI had been o , !
arrested by the Nadjari Commission, TROPIANO came into the Burger i
Prince and told CUTOLO and SOWERS that he had just received a :
telephone call from one of his connections. This individual H
told him that NAGI had made a deal with NADJARI and was going to -
reveal all ofstheir law enforcement connections to NADJARI.
TROPIANO also told them that they could not afford to let this
happen and that he had recelved a green llght to kill NAGI

at once. - o

After NA&I had been killed, SOWERS asked TROPIANO why
he had acted so hastily without ever giving NAGI a chance to
square himself. TROPIANO told SOWERS that it just had to be
done in this way. At this time TROPIANO also told SOWERS that
* he would have to call JOE in Boston and tell him that everything
was alright.

After the NADJARI incident, CUTOLO and TROPIANO told SOWERS
that they had been called on the carpet for allowing NAGI to meet
and_pay their law enforcement connections. Now all the law
erforcement connections, as well as the blackmail efforts
against them, was to be handled by an attorney ALBERT ARRONE.

During the year 1974, CUTOLO engaged in -a number of
conversations in which CUTOLO freely talked about his connection
JOE The Fed. In one conversation, he said that JOE was taken
out of town and couldw't be contacted here anymore. However,
JOE would now be working with Whitey Tropiano's men in Bridge-
port and New Haven. CUTOLO also told SOWERS that JOE STUBS or
JOE The Fed was originally a connection for GREG SCARPA, JOE LANE
and an individual known as DUTCHIE. In July 1974, SOWERS was
.present when TROPIANO held a meeting with’ CHARLIE "MOOSE"
PANARELLA at the Sheepshead Bay Athletic Club. CHARLIE wanted
' to have some information about a bug that he suspected had
been planted either at his house or some place that he frequented.
TROPIANO told PANARELLA that he could check this out with s
friend JOE. . “
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On another occasion in 1974, CUTOLO and TROPIANO, as well e
- as SOWERS were in the Red Manor at 60th and 11lth Avenue} Brocklyn,
New York. CUTOLO began talking about a JOE with TROPIANO,
when TROPIANO asked him which JOE he was talking about. CUTQLO
then told TROPIANO, "You know, our friend Joe The Fed, Joe Stubs®.

<
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the name/JOSEPH STAMBILE ox STABILE) The only name they used

- to describe their Federal law enforcement connection was JOE #
JOE The Fed, or JOE STUBS. Other than the above 3 individuals,
no one ever discussgd JOE The Fed, or JOE STUBS with SOWERS.

|
. : ; .
1 e SOW?%ﬁ does not récall CUTOLO,, TROPIANO or NAGI ever using
| J
\
|

¢ SOWERS originally furnished the information regarding JOE
The Fed to Dejective NULTY of the New York City Police Department
but -he does not recall if NULTY made a record of having been
furnished this information. :

SOWERS was given a napkin and black felt tipped pen by
‘Special AgenttRohr and asked to write the -name that he had
seen WILLIAM CUTOLO write on a napkin .for JAMES NAGI in 1972.

. SOWERS then wrote the name (JOSEPH STABILE, JOSEPH S’I‘AMBILg'and ;

- JOSEPH STATILE on a paper napkin. To the best of his recollection,

4+ SOWERS stated that the name (JOSEPH STAMBILE)is what he actually
saw CUTOLO write on the napkin.

15 -

. . : . 5t
L*MW'-@&Eﬁ%"'Dﬁcld:Sisﬁgﬁ'?ﬁ Page92 - - et v T - N K - =% !




S o i U
FD-302 (REV. 11-27-70) ! . ‘ (\‘
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Date of transcription

: Oon May' 14, 1975, GUILLERMO SOWERS was shown a spread of
photographs from leit to right in the following sequence by
Sgperv1sor J. Robert Pearce and Special Agent Klaus C. Rohr:

- AUGUST J. MICEK
JOHN J. AHERNE
JACK H. LUPTON
{OBERT J. LA VERE
. ANTHONY R. VILLANO)
(‘JOSEPH_STABILE
NORTON &. LEE
- : “°  ERNEST A. HARIDOPOLOS
~ LOUIS R. HAHN
NORMAN A. NMURRAY
R. S. MC ALLISTER, JR.
DENNIS LACINA p

SOWERS, after careful study of these photographs, advised
that,he could not identify any of these people as persons known
tMhim or persons he has seen previously. SOWERS said that he
considered himself "good" in selecting photographs of people he
has identified. .

SOWERS was next shown photographs of eleven 1nd1v1duals
identified as follows&

THOMAS DI BELLA
CARMINE PERSICO, JR.
GEORGE TROPIANO
CHARL.ES PANARELLA
-VINCENT ALOI
JOSEPH BRANCATO
ANTHONY ABBATEMARCO
JOSEPH YACOVELLI

. . NICHOLAS J. FORLANO

) GREGORY SCARPA

WILLIAM CUTOLO

o

<

Interviewed t:m 5 /1 4/75 at New York File # 58~1854

.

Superv1sor J. Robert Pearceg” ;- ‘
w___and Special Agent Klaus 'C. Rohr A% oue deraed_ 5/16/75

‘-Thu document contains. neither recommendations ncr conclusions of the FBL It is the property of the FB! and is loaned to your agency;

N and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Of -these 11 photdgraphs he selected the following
iddividuals as persons that he knew:
VINCENT ALOI
. THOMAS DI BELLA
CARMINE PERSICO, JR. L
GEORGE TROPIANO
¢  CHARLES PANARELLA . .

£r

© WILLIAM CUTOLO -

He.was asked if he knew an individual named GREGG or

* GREGORY and thereafter pointed to a photograph of GREGORY
SCARPA and identified this photograph as GREGG SCARPA.

He did not identify photographs of JOSEPH BRANCATO, ANTHONY
ABBATEMARCO, JOSEPH YACOVELLI and NICHQOLAS J. FORLANO,

ﬁ'w:
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. During the perlod of time GUILLERMO SOWERS
was /present on the premises of the New York Office of the FBI,

4201 East 69th Street, New York, New York, he was requested to

listen to a°®magnetic voice recording tape, bearing the label,
"Nagra Tape Copy, Det. Nulty - Bartels, Sour Supermarket,
10/17-18/74, 2245-0100 hrs.-#2". Specifically, he was requested
to listen to a portion of the recorded conversation between
Detective JQHN NULTY and himself, SOWERS, which specific portion
of the conversation is set forth on page. three of the conversa-
tion transcript, bearing the caption "Nagra #2, 10/17/74 - 2,245
hrs., 10/18/74 - 0100 hrs.", commencing with statement, "No,

I supposed to be with these people over here, if I go along",
through "who do they know in these precincts that you just

mentioned, the 61 and 70"".

Mr. SOWERS was asked if the transcript porton, which
states "uh, organized crime -~ indirectly, directly it will be

Jqseph (1naud ) friends" was correct, and he said that it was not,
“that this portion of the conversation spoken by him, SOWERS, should

read in the transcript, "uh, organlzed crime -- indirectly,
directliy it will be Geoxrge Tropiano'’s friends".

-
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. 5/14/75  New York, New York . NY 58-1854
Interviewed on at ){/ File # . ‘
~ INSPECTOR CLARK F. BROWN and ‘. _
SUPERVISOR EDWARD D. HEGARTY - EDH/igh 5/15/75
R o Date dictated -
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. ~ Dato of transaription 5 / 16/ 75

Mr. GUILLERMO SOWERS was interviewed at the New York Offife
of the Federal Bureau of Investigation, 201 East 69th Street,
New York, N. Y. 10021. At the time of his- interview he furnished
the following informdtion.

In 1974, SOWERS was associated with two individuals known
as WILLIAM CUTOLO and GEORGE TROPIANO. In conjunction with these
two men, SOWERS engaged in a cigarette and liquor smuggling opera-
tion in which they smuggled cigarettes, as well as liquor,
from North Carolina to New York and Bridgeport, Connecticut. .
SOWERS often acted as the driver of the panel truck used to bring
the cigarettes from either Raleigh or Durham, N.C. to New York.
Upon arriving in New York, the truck was parked in a parking lot
at Pennsylvania and Flatland Avenue, where it was then picked up

» and brought to another location by other individuals, not known
t0o SOWERS.

From CUTOLO and TROPIANQO, SOWERS learned that the cigarettes

were then stamped with the New York Tax Stamp and sold through a
- vending machine company in New York.

~ .

CUTOLO also told SOWERS that they had a law enforcement
connection in the Treasury and Tax Department named STEVE ADAMS,
who™ told them what route they should use when rxeturning with the
cigarettes in order to avoid New York' State Tax Agents. CUTOLO
also told SOWERS that ADAMS was paid regularly for this informa-~

tion, which was a greaty help to them in their secret smuggling
operation.

5/15/75 . New York . e 58-1854

Interviewed on

Super&isér'J. Robert Pearceigy Ze
Rohrﬁvﬂb/

b, and Special Agent Klaus C Date dictated - 5/16/75

KCR:DJG
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is the property of the FB! and is loaned to your agency;
it and its contents are not to be distributed outside your agencv '
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) . ) Dale of transcription

Lo .
- Deputy Inspector John Nevins, Brooklyn District Atterney's Squad,

was contacted at Borough+Hall, Brooklyn, New York, by Edward D, He crarty and

Claxk F. Brown who 1dentlf1ed themselves as representatlves of the FBI -

Inspection Division, Washington, D, C, :

Inspector Nevins was asked if he, as a result of his contacts with
. Guillermo Sowers or with officers in his command familiar with Sowers had
ohtained any information indicating corruption on the part of any employee of
the ¥BI and he said he has not, He was asked if he knows if there are any
indications of Federal law enforcement corruption on the tape recordings
“made by Sowers and he said that he has not received any indication of thls

+from his’ men, .

On May 2, 1975, Inspector Nevins. made available for review
miscellanéous papers and address books given to the District Attorney’s Office by
Mrs, Linda Nagi, These documents were reviewed and Xerox copies were made
of mpst of the material, A photocopy of a whife, lined piece of paper 8" x 10 1/a"

bearing, in part, written inscription "'5635-7700," was made,

- .

. .
r
Interviewed on May lL 2, 197}:—5 ot Broo}»{lyn, NBW York File #
Inspector Clark F, Byown and e ‘
v_Supervisor Bdward I, Hegarty:wmj Date dictated May 5, 1975
This document contoins neither recommendotions nor conclusions‘ of the FB), ! 1s the property of the FBI and is looned to your agency;

it and ils contents ore-not fo be distributed oulside your agency.
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FEL=KAL BUREAU OF INVESTIGATION

-

. May 12, 1975

-y,

Date of tronscription

! : "
Detective JOHN W. NULTY, Senior Special Investigator,
State of New York, Pepartment of Law, Special Prosecutor for Health

and Social Service, was interviewed on the S5th Floor of Borough Hall,

Brooklyn, New York. Prior to the interview EDWARD D. HEGARTY and
CLARK F. BROWN identified themselves as representatives of the
FBI Inspection Division, Washington, D. C.

. Detective NULTY advised, in vesponse to a direct
question, thaf at no time while he was working as a New York City
Police Department detective, a551gned to the Brooklyn District
Attorney's Office, did he ever receive any indication whatsoever

- from GUILLERMO SOWERS that SOWERS had in his possession information
» @alleging improper conduct or unlawful activity on the part of any
member of any Federal Law Enforcement Agency, including the FBI.

Detective NULTY was referred to a transcrlpt prepared
by the Brooklyn .District Attorney s office setting out in verbatim
a dialogue which, in part, is between GUILLERMO SOWERS and Detective
NUL®Y and is based upon conversations recorded by magnetic voice
recording tape on October 17, 1974. The pertinent portions of the
transcrlpt read (contents of conversation relate to proposed robbery
cf a Shop—-Rite Store):

-

"NUETY 0.K., is there anybody else involved in this.
. ‘ . b
SOWERS . Far as my knowledge, he will be a couple of
detectives from Robbery Squad, Brooklyn South,
Robbery Squad will handle it, how its gonna be

handled it was:-then, its gonna be actually through
., the top. o,

NULTY Who will make the arrangements on this?

SOWERS I assume this arrangement are gonna be by uh, made.
. ‘ by George Tropiano. ‘ C .

NULTY :But you really don't know?

SOWERS Uh, I have my wordithey will be rearranged Saturaa§.

Interviewed on

5/12/75 ot A Brooklyn, New York File # _NY 58-1854

INSPECTOR CLARK F- IyROWN and - . :
SUPERVISOR EDWARD p. JHEEARTY - EDH/Mgh  pue dictared — 5/12/75

#

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its’ contents are not to be distributed outside your agency.
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All right.
And uh

Is there anythlng else you want to say
about that.

Yeah uh, I assume the uh part of a conversatloq

as its transcribed today, this afternoon,
previous conversation that I'was in (inaud.)
and have control of Precinct 61, Precinct 70.

Who has control of the 61 and 70.

Uh, organizéd crime -~ indirectly, directly
it will be Joseph (inaud.) friends.

Who do they know in these precincts that you
just mentioned, the 61 and the 70.

Captains 61 and Captain.70, (inaud.) 70 and
61 (inaud.) Captain. Sergeants of a Precinct
6l. How deeply involved they will get they
will get I don't know, but maybe as a special
favor they will ask em to send patrols to
different directions (inaud) patrol at the

time of the robbery to certain other directions,i

also a party - . -
Who told you this.

Uh, I was told by uh, by the higher echelon
of my --

Who's the higher echelon

The higher echelon in this particular case
is Tropiano (inaud.) and Cutola.

OOK'. : ’ . - ’ : ' "

<

) NULTY advised that during the morning of May 12, 1975,
he saw SOWERS and SOWERS said with respect to the transcript that
the above "JOSEPH (inaud.) friends" is a reference to "the Fed" who

22
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+ . .
wag working with BILLY CUTOLO. NULTY then played back the pertinent
portion of the_magnetic voice recording tape containing the above
conversation and after listening carefully he concluded that the .
portion "JOSEPH (inaud.) friends" should correclty have been trans-
cribed as "GEORGE TROPIANO:s friends". Detective NULTY said that
subsequent to the discovery of the remains of JAMES NAGI on
June 25, 1974, ¢he became involved in the investigation into NAGI's
death. He, NULTY, worked with Detective GEORGE COUSTAKIS, First
‘ Homicide Zone, Manhattan South, telephone 741-5877. The homicide
investigation was originally assigned to Detective COUSTAKIS. On
»+ September 17, 1974, which date Detective NULTY recalled by referring

to a diary maintained on his person, COUSTAKIS and NULTY picked up
GUILLERMO SOWERS for questioning regarding the NAGI murder. Sub-
sequently, on September 18, 1974, SOWERS initiated contact with the

ensuing months, NULTY worked closely with GUILLERMO SOWERS in their
ingedtigation of the NAGI murder and other criminal activity.

Detective NULTY was asked if he was personally acquainted
or had ever heard of the former Wew York City Police Department

Officers, JOSEPH SCHIFFINO or EUGENE.STATILE, and he replied no.

b

o)
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Dote of tronscription May 20, 1375 7

.

. Mrs. GUILLERMO SOWERS was interviewed in her
apartment, Apartment 5A, 514 Ocean Parkway, Brooklyn, New York,
telbphone number 436-7925. Prior to the interview, EDWARD D. HEGARTY
and CLARK F. BR&WN identified themselves as representatives of the
FBI Inspection Division, Washington, D. C. SA FORD W. COLE was known
~to Mrs. SOWERS as a Special Agent of the FBI as a result of a prlor
 interview. - : {

) Mrs® SOWERS was told the purpose of the interview
. was to determine if she was ever told or received any indication £from

, Law Enforcement Agency, including the FBI, was conducting himself in
*an improper or in an unlawful manner. She said that her husband
rarely ever discussed his activities cr his associates with her, and
that he definitely never did indicate to her or tell her that he had in
his possession any information indicating improper or unlawful conduct
on the part of any Federal Law Enforcement Officer.
»

<« - Mrs. SOWERS spontaneously injected that she met her
husband in 1971 while he was working at a supermarket. She, at that
time, was a divorcee and began dating GUILLERMO SOWERS. He told her
that he was Italian, having been born at Milan, Italy. Subsequentiy,
she entertained GUILLERMO SOWERS at her home and introduced SOWERS

he told each of them tPet he was Italian and was born in Milan, Italy.
When they applied for a marriage license, he stated on the application
that ‘he was born in Milan, Italy.

. Subsequent to her marriage, she learned that he. was not
Italian and was not born in Milan, Italy, but is a Cuban, having been
born in Havana, Cuba. She stated that she told this to her mother,
who is very dissatisfied with her husband GUILLERMO, because he lied
to her, Mrs. SOWERS and to members of Mrs. SOWERS' immediate family.
She was asked if her husband gave her any other indications of deceit-
fulness and she said that occasionally she has suspected that he was
withholding money from her and on some occasions she was of the belief
that he was somewhat "sheaky." She said that her husband had no
close associates, although he was frequently contacted by BILLY CUTOLO
telephonically. .

5/16/75  _ Brooklyn, New York ' ca. s Ny 58-1854

Interviewed on

INSPECTOR CLZ—iéK F. BROWN, SUPERVISOR
EDWARD D. HLGA%W & SA FORD W. COLE o . 5/19/75

Yy luh/mgn M Date dictatgd

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBIL. It is th i
1 2 ations n . e property of the FBI and
~ your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency. perty is loaned to
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FE,C‘L BUREAU OF INVESTIGATIOL. '

May 20, 1975

Date of transcription )

Ny,

. i
i ) : Transcripts of conversations recorded on
magnetic voice retording tape by members of the Brooklyn
¢ Prosecutor's Office, on occasions when GUILLERMO SOWERS was

wearing a cgncealed recorder were reviewed. There are no
statements or indications in these transcripts to the effect
that (SA JOSEPH STABILE)or any other employee of the FBI

has comported himself in either an improper or unlawful

mnanner.
Q -
.
t
« .
“
r
5/19/75 * g New York, New York . 3  NY 58-1854
Interviewed on at 10 : File #
" INSPECTOR CLARK . BROWN and <
SUPERVISOR EDWARD Dy HEGARTY - EDH/mgh 5/19/75
’(' Date dictated

by - /

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is lo’med to
your agency; it and its conLents are not to be distributed outsxdc your agency.
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May 13, 1975

Dote of transcription

p
: " WILLIAM I. ARONWALD, Strike Force, Southern District

of New_ York, was contacted at his office, Manhattan, New York.
Prior to the interview, EDWARD D. HEGARTY and CLARK F. BROWN
identified themselves as representatives of the FBI Inspection
Division, Washington, D.C. Present at the time of contact were
Strike Force Attorney MICHAEL EBERHARDT, Special Agent in Charge
THOMAS J. EMERY, New York Office and Special Agent FORD W. COLE.

Mr. ARONWALD was furnished for his review a copy

of a statement reported on an FD 302 reflecting interview of GUILLERMO

. SOWERS on April 30, 1975. .
T ' It was explained to Mr. ARONWALD that the FBI was

considering affording a polygraph examination to GUILLERMO SOWERS
and he interposed no objection.

»
[ 4
® .
5/9/75 N New York, New York . NY 58-1854
Intesrviewed on 7y at Fite # :
INSPECTOR CLARKYF. BROWN and ’
SUPERVISOR EDWARD D. HEGARTY -EDH/mgh’ - 5/13/75 .

by

&}‘F’% Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI, It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be dlstnbuted outside your agency.
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FEDEQL BUREAU OF INVESTIGATION .

Rt 1

May 13, 1975

Date of transcription

'«

¢ Mr. BARRY FRIEDMAN, Chief of Rackets Bureau, Kings
County District Attorpey's Office, Brooklyrn, New York, was contacted

in his office, Borough Hall, Brooklyn, New York. Prior to the inter-

view EDWARD D. HEGARTY and CLARK F. BROWN identified themselves as
representatives®of the FBI Inspection Division, Washington, D. C.

Mr. FRIEDMAN was adv1sed that the FBI was considering

Aconauctlng a polygraph examination of GUILLERMO SOWERS. Mr. FRIEDMAN
said that he had no objection to the FBI furnishing such an examination

to Mr. SOWERS.

-  Mr. FRIEDMAN was asked if he had any objection to the

., FBI reviewing the polygraph tracings obtained during a previous poly-

graph examination afforded to SOWERS by DICK ARTHUR, New York, MNew York,

on behalf of the Kings County Prosecutor's Office and he said he had no

objectlon to such a review by the FBI.

& "-
%
14
Interviewed on 5/9/25 ot _ Brooklyn, New York File # _NY _58-1854
INSPECTOR CLARK F¥ BROWN and . .
, SUPERVISOR EDWARD D. HEGARTY = FDH/mgh Date dictated —5/13 /75

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its.contents are not to be distributed outside your agency.
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) . ' QEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

- " 5/12/75

Date of transcription

*

: - : o g
On 5/12/75, I telephonically contacted RICHARD ARTHUR,
Director, National Tsaining Center for Polygraph Sciences,
1199 Medical Arts Building, 57 West 57th Street, New York, N. Y.
10019, PL 5-5241, to arrange for a review of polygraph charts
. of GUILLERMO SOWERS.

I informed Mr. ARTHUR, who is acqualnted with Spec1al
Agent Pearce, that the New York Office of the FBI had obtained -
the approval of, BARRY FRIEDMAN, Chief, Rackets Division,
Brooklyn, N. Y., District Attorney's Oﬂice, for the FBI to review
these c¢harts. Mr. ARTHUR was also advised that the FBI was not
- 1nvest1gat1ng the murder case involving SCOWERS.

ARTHUR volunteered that he was furnishing information
"from memory", and believed that the polygraph examination of
SOWERS that he conducted was about 4 months ago. He said that
he had run SOWERS a second time because the Brooklyn District
Attorney's Office was so convinced that SOWERS was "telling the
truth'. ARTHUR was informed that information received by the
FBf‘was to the effect that SOWERS was telling the truth when he
placed himself in a confession at the scene of a murder.
ARTHUR indicated that his recollection was that the polygraph
" . examination indicated that SOWERS did more than place himself
at the scene. He said he never "liked the story" that SOWERS
confessed to. SOWERS, according to ARTHUR, claimed that he came
through a doorway, hea®d a shot, saw the victim fall, but would
not say that he saw the guy fire the gun. :

ARTHUR, early in the conversation, volunteered that it
was his opinion that SOWERS &tempted to beat the polygraph.
His recollection was that SOWERS attempted’ to do this by altering
his normal breathing pattern, to show a breathing pattern of
approximately ten breaths a minute. Arrangements were made for
a physical review of these charts in question on 5/13/75 through
contact of ARTHUR's associate, GENE SAUDAZZ, as ARTHUR will be
absent from his office.

-
-

P v

B e VO A S YU Uy POUPIL S SRS, T

Interviewed on 5/12/75 at New York File # 587854
..
by SI.]LDPT'V'i sor J. Roberxrt Pearce c\ Date dictated j/‘l 7/7‘;
JRP:DJG ’ he

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency
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Date of transcription /15/75

C On May 13, 1975, through arrangements made w1th
" RICHARD ARTHUR, Director, National Training Center for
" Polygraph 601énces, 1109 Medical Arts Building y 57 VWest
L 57th Street, New York, NWew York 10019, I was given the file
ggﬁEﬁgv;ew involving polygraph examinations of GUILLERIO
R |

. There were two reports in letter form of approximately
one and one-half page indicating that SOWERS had been afforded :
an original polygraph examination on December 31, 1974 and .
had been re~examined on January 9, 1975. -

s aemn

- " Both reports indicated that the main issue under
e " consideration in the polygraph examination was the truth
telling involving SOWERS when he made certaln claims regarding
the murder of JAMES NAGL..

e e bt v et A

~ The December 31, 1974 report indicated that facts
of the murder and SOWERS participation had been provided -
~ to the polygraph examiners by ANGELO TONA and WILLIAM WAJESKI
of the Kings County Disbrict Attorney's Office. Further,

that these 1nd1v1duals were present during the inbterview,
wvolygreph examiners were RICHARD O. ARTHUR and DORT J.

M
.LJ—L\, MY J.Jbuu.‘v)a.a. 3!

PEARL. T .

On Dece berlai, 1974 reports indicated that SOWERS
had lied bto the” following questions: ‘

1. "Did you shoot JII NAGI?"

R T L e SV

- Answer: '"No." )

2. "Did you see GEORGE TROPIANO shoot JIIM NAGI?H

ot

Ansver: "Yes. " .

o A sl in sotn rdet e stban 12

The exact phrasing of the polygraph examination
opinion read, "It is the opinion of the polygraphist based i
upon the examinafion of Mr. SOWERS that he has not prosably i
“t0ld: the entire truth of the above listed questions.” '

Interviewed on 5/ 13/ 75 at New Ygg‘k, New York File" # NY 58-1854-

I . [ -
Supervisor J. ROBERT PEARCE, U . 5/13/75

by : Date dictated

4 ek am memviaeh | Wb d b amsmascan

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is the property of the FBl and is loaned to your agency;

it and its contents are not fo be distributed outside your agency.

29 ’ . ol
MW 68262 Docld: 37983576 Page 106 T g at




Rt
.

2 : C _
. NY 58-1854 . o !

1 4

Additionally, the report 1ndlcated "sllght" indications
of truth telllng to the following questlons.

1. '"Did you see JIMIY NAGI get shot?"

¢ Answer: "Yes," .

2. '"Did you see BILLY CUTOLO shoot JIMMY NAGI?"

Answer: "Yes."

" The report advised that it was the opinion of
the pol ygraphlst based upon the pol}granh charts, that
Mr, BOWERS, in regards to the above quest lons, was telling
the truth. It went on and stated that this opinion nusi be
o v "restricted (limited) in that lMr. SOWERS was trying to
distort the polygraph readings." It was also indicated
" that this distortion greatly “interferes with the correct

B /\f\ﬁ\ﬂo

diagnosis and chart analysis of the polygrash rocords.

The report of the Y“re-examination" of GUILLERMO
SOWERS in 1975 indicates again that ANGELO TONA and
WILLIAM W&J“S {I, XKings County District Attorney s Office,
Brooklyn, New York, were the examiners. The same questions
were used in this re-examination and the report reads,
"There were indications of lying when SOWERS was asked the

following pertinent questions:

1. "Did you shoot JIM NAGI?Y

Answer: "No.™" ” B
,‘20. "Did you see -GEORGE TROPIANO shoot JIM NAGI?H

_ Answer: "Yes.!

' It was the polygraphistfs opinion that SOWERS has
probably not told the entire truth to the above questlons.

¥
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® Again it was reported there were '"slight indications
of truthfulness when SOUERD was asked the following
questions®:

., 1. "Did you see JIM NAGI get shot?"
. Answer: '"Yes.m! i _
. : 2. "Did you see BILL GUTOLO shoot JIM NAGI?"

Answer: "Yes.®

Thereafter follows a paragraph indicating that the
polygraphist's opinion, based on a re~examination, was tnhat
o v SOWERS was telling the truth to the above guestions. d
Again it was indicated that both polygraph examina-

tions were conductaed by RICHARD Q. ARTHUR and DORL J. PEARL.

Tt was also indicatéd that SOWERS had voluntarily. -
signed a waiveaﬁto take both the original and re-examination.

A review of the charts in question showed that in
the fourth series, December, 1974, of questions SOWERS
deliberately attempted bto alter his normal breathing pattern
by deliverately breathing at a reduced rate. The efforts to
alter the polygraph charts are readily recognized. This slowed
rate of breathing was not present in any of the other polygraph
tharts, and partioularly it was noted it was not present during
the period when the polygraph examination s being initiated.
. Subject at the time of instrument adjustment remalns stlll
and no questioans are being asked. .

08 4 b Bk e Ve ae

-, - - .
%~ . . . .
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: FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
5/21/75

- Date of transcription

R

ANGELO TONA, Special Prosecutor, New York State Nursing and
Social Services, Investigations Unit, Room 973, Ellicott Square.
Bglldlng, Buffalo, New York, advised that whlle serving as an
Assistant District Attorney for Kings County, Brooklyn, N. Y.,
he had handled the homicide investigation of JAMES NAGI. He
‘stated in connection with this investigation, PETE SOWERS had
been developed as a possible, suspect due to his close relation-
ship with NAGI but that initial interviews with SOWERS had been
completely negative. He said, however, that one Saturday morning
SOWERS came to him saying he wanted to cooperate since he felt
he was going to be arrested for NAGI's murder and also that

- he thought there was a contract out for him. : .

He said over a period of time from that day, SOWERS furnished
voluminous information concerning various planned crimes and
cooperated by meeting with various individuals connected with
these crimes while wearing a body recorder. He said it was
some time before SOWERS discussed the NAGI homicide but eventually
dld\furnlsh them with sufficient information to place charges
agalnst GEORGE TROPIANO and BILLY CUTOLO. He -described SOWERS
as being the type of individual who had a great wealth of
information concerning ariminal activities of all sorts and
that this information would be furnished by him piecemeal over
an extended period of time. He said that during the entire
relationship with SOWERS he had no reason to question his
credibility, stating In many instances they had been able to
completely verify information furnished by SOWERS concerning
criminal activities of various individuals.

He said one problem, however, he did encounter in dealing
-with SOWERS was the fact that he tended tb arrive at conclusions
from certain information in his possession, which conclusions
were not based on fact. He also stated that in evaluating
SOWERS information one had to always assess the source of the
information SOWERS was privy to and that a lot of such information
was "street talk" which always wasn't factual. He did verify
that SOWERS was recently arrested by the Rock¥ille Centre,
L.I., Police Department, on a gun charge, whichias subsequently
dismissed.

Interviewed on

5/19/75 «_ Bffalo, N, ¥. Fie‘ % 58-1854

..

y__Supervisor Donald E. Hartnett?QqA Date dictateds__5/21/75
DEH:DJG \ :
. This document contains .neither recommendstions nor concluslons of .the FBL 1t is the property of the B! and is loaned to your agency;
i and its contents are not to be distributed outside your agency. ’
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He said a great deal of information furnished by SOWERS
had in fact been verified in situations where SOWERS wearing g
a bodj recorder had. engaged individuals in conversation and
the information he had prevmouslj furnished had béen verified
in these taped canversations. He advised that at no time had
SOWERS ever mehtioned to him having any contacts within the
FBI and that 4f he had he, TONA, would have felt obligategd .

- to imme dlately bring this *to the-attention of .thé Nadjari . . = -

Commission. He did recall that S50¥EZRS had mentioned-at
one time-that one of the individuals engaged ih the plannlng

of a’¢rime was’ a persén pamed ‘NORECOZF (phonetlc), ‘whom

SOWERS believed had a son in the FBI but that SOWERS was not
persoially acqualnbed with the son. He said on one occasion

o
TS

_SOWERS had.told him about.a.corrupt, pollcemar in.-the New York

City Police Department and that this information Had immedia ely
been furnished to the New York City Police Department.

TONA said one of the reasons NAGI had been murdered UDVOS°le
¥as that it became known on the street that he was cooperating
with the Nadjari Commission. ‘He also described BILLY CUTOLO -
as. belng a braggart, who fancied himself as a.big-time hoodlum.

Ha %aid an example of.this was the fact that they had been able
to establish that anytime CUTOLO was golng out on a score,, he

v =

- would dress corn-c;ely in plack with a white tie, trying bu 9*4;“

the "GanaLhe“" type image. _ ‘ -

He described GEORGE TRO PsANO as an 1nd1v1dual who unbosedly'
had a reputation of beging "well connected" in organlzed c**lna but
that he personally doubted this since during the courss of their
1nvesn1gatlon they learned of an incident whereby TROPIANC went
to ah illegal gaﬂbllng game to collect a shylock loan and had
been thrown out of the place by the manager of the game. He said
that if in fact TROPIANO had been well connected this never

"would have happened. He stated he had no knowledge of any informa-

tion, which reflected possible connections between CUTOLO or

TROPTANO with any Federal agencye. He doubued that theéy would have,
-any such conncctlons. . .

‘He stated that the name@ABILE)@ RESCQ)or STATILE were
un?nown to hlm . ' I
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FED::&L BUREAU OF INVESTIGATION .

: May 21, 1975

Date of transcription

R

. SA ARTHUR H. RUFFELS, JR. was interviewed on the premises-
of the New York FBI Office, 201 East 69th Street, New York City,
{New York. Prior to the interview EDWARD D. HEGARTY identified
himself as @ representative of the FBI Inspection Division at
.. Washington, D. C.

SA RUFFELS was asked- how many times he had occasion to
personally converse with GUILLERMO SOWERS. RUFFELS replied that
from six toteight occasions he observed SOWERS on the premises
of Kings County Prosecutor's Office, Borough Hall, Brcoklyn, New
York, ardthat on two of these occasions he spoke with SOWERS;
once he was in the company of SA FORD W. COLE and on the second
+ occasion Deputy Inspector JAMES NEVINS, Brooklyn Prosecutor's

Office was present. On neither of these two occasions, when he
spoke with SOWERS, was there any discussion indicating SOWERS
was in possession of information or direct knowledge indicating
corruption on the part of any employee of the Federal:Bureau of
- Investigation. At no time during either of these two conversations
«w¥s there any mention of /A JOSEPH STABILE)

Interviewed on — 5/21/75 ot _New York, New Yoxrk e # _NY 58-1854

SUPERVISOR EDWARD D. l\%E(GARTY/mgh e 5/22/75

Date dictated

by G

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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BACKGROUND MATERIAL REGARDING GUILLERMO SOWERS
& ""
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« By communication dated April 25, 1975, the
St. Louls Division of the FBI, advised as follows: s'

A review on April 25, 1975, of the Military Recoxds
on file at the National Personnel Records Center -~ Military, St.
Louis, Missouki, indicated the following information concerning
GUILLERMO SOWERS, USMC Service Number 500-02-06:

Name GUILLERMO SOWERS

Also Known As Willy

Date of Birth January 20, 1942

Place of Birth Havana, Cuba

SSAN [UFK Act 5 (g) (2} (D)] _
Mother AIDA R. JACIENTO, date of birth
~ unknown

<« - Father GUILLERMO SOWERS, date of birth,

January 19, 1909
Becth regiding at 411 N.E. 20th 8
Miami, Florida, as of March, 196
Other Relatives JORGE SOWERS, date of birth,
relationship August 27, 1945
not Kmown 411 N.E. 29th Street, Miami,Florida,
as of September; 1961
MARTA SOWERS, dte of birth 1945,
residing Havana, Cuba, as of
September 1961.
Allen Registration 12193169

3

. Number . ) .
Education Nov. 1960 to June 1961 - Gilford
College, location not shown, and
. Richard J. Reynold High School,
location not shown )
% Character BERNARDO CANTORNA, residing 142 N.D.
References Street, Dalton, Illinois :

BERTA FERNANDEZ, 715 Watson - Avenue,
Winston-Salem, North Carolina

CUCA GATO, New York, New York

All references noted as of
September, 1961

<
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Former addresses

—

Military Service

. \
Disciplinary action

Languages

’ Charactér and

efficiency ratings
Psychiatric

. Race

Height
Weight
Hair

- Byes

Scars
Photograph

L NVi-68262-Docld:32989516. Page 114

January 1943 = January 1958 |
Havana, Cuba .
January 1958 - November 1960

23rxrd & Biscayne, Miami, Florida

Nov. 1960 - August 1961

715 Watson Avenue

Winston~Salem, North Carolina

June 1961 - Sept. 1961,

1421 Collins Ave., Miami, Florida
Overlap in former addresses is
noted.

September 1961, 411 N.E. 29th Street,
Miami, Florida, address at time of
release from active duty in 1963,
411 N.E. 29th Street, Miami, Florida
Service Number 500 02 06

Entered active duty 11/16/61, at -
Miami,Florida, honorably released
from active duty Nov. 15, 1982, at
Quantico, Virginia. Inactive duty
Nov. 16, 1963 to Nov. 15, 1967,

when honorably discharged
Non-judicial punishment

May 13, 1963, for disobedience

of order. Received 20 days restriction.
Non-judicial punishment

Sept. 16, 1963, for failuré to obey
lawful order (to remove privately
owned vehicle). Received 14 days
extra duty.

Speaks, reads and writes Spanish;
French, Italian and Portuguese

Passing to very good
No record of emotional instability or

" psychiatric evaluation

White

' 6|lll '

‘175

Brown

Brown

5% scar forearm
Available

> -
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BY /)

* By communication dated April 25 1975, the
Mlaml Office of the FBI advised that the records of Immigration
and Naturalization Service, Miami, Florida, were caused to be

‘checked on April 24, 1975, and contained no information identifiable

with GUILLERMQ SOWERS JACINTO, INS #Al2- 193 -169.

The records of the Dade County Public Safety

. Department were caused to be checked on April 24, 1975, regardlng

GUILLERMO SOWERS JACINTO, their number 107195, FBI #945 238 D.

"These records reflect that GUILLERMO SOWERS is a white male, born

January 20,-1942, in Cuba, a naturalized American, 6'2", 175 pounds,
brown hair, brown eyes, 3-inch scar left forearm, residence 100
N.E. 193rd Street, occupation driver. He was arrested on

July 31, 1967, based on a complaint sworn out by JOAN SOWERS. He
wasvarrested for non-support. This charge was dismissed on
October 2, 1967. On October 3, 1967, he was again arrested and
charged with assault to commit murder. The charge was dismissed
because of lack of prosecutive merit. The details of ihe arrest
were that subject was involved in a domestic: fight with his wife
at residence and shot her with a .38 caliber revolver. His
father is GUILLERMO QPWERS and mother AIDA JACINTO.

’

%
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v ‘
’ May 6, 1975.

Date of transcription

1

‘.i . ) F
' Miss VALERIE GREASON, Special Clerk, Federal Bureau ‘
of Investlgatlon New York Office, checked the records of the
Imhigration and Naturalization Service, 20 West Broadway, New York
City, and obtained the following information:

GUILLERMO SOWERS, INS File Al12-193-169

Name y GUILLERMO SOWERS '
Born . JACINTO GUILLERMO SOWERS
Race White
- . . Sex L Male
Date of Birth January 1, 1942
¢ Place of Birth Havana, Cuba
s . Height ’ 6'2%
Weight 165 1lbs.
Hair Brown
Eyes Brown .
<™ Social Security b ree 5 9120 0]
Received Information Unit: September 13, 1972
Received Citizenship Bureau: November 24, 1872
Address at time of Appllcatlon« 1283 Newklrk Avenue
Brooklyn, New York
StatedYthat he could read, write'and speak English.
Employment | '
May 1972 - November 1972
4
Operations Manager, Pergaments Stores,
. 2169 Ralph Avenue, Brooklyn, New York
. March 1972 - May 1972 . - .

fAssistant Manger; Riverway Coop Corporation

Bartow Avenue, Bronx, New York -,

Interviewed on 5/6/7 5 at New York s New York File # ‘NY 58-1854
SPECIAL CLERK VALERIE GREA%QN/mgh e ' 5/6/75
by I Date dic'u:ed

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not {o be distributed outside your agency.
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‘

" July 1971 - March 1972

R0

¥

Manager, Associated Supermarkets
R1226 Liberty Avenue, Brooklyn, New York

November 1968 - July 1971

Mangager, Bohack Corporation

,
'

(Metropolitan Avenue, New York City

Januvary 1967 - November 1968

Front End Manager, Great Eastern Mills
Elmont, Long Island, New York

Criminal Record

processing.

LULA MOTLEY, Correspondence Clerk, Immigration and Naturaliza-
tion Service, 20 West Broadway, New York, New York, advised that
letters had been mailed to SOWERS, calling him in for citizenship
On December 1, 1972, a letter was sent to 1283 New York
Avenue, Brooklyn, New York, calling him to appear on December 29, 1872..
Another letzr was sent on January 17, 3 7
requiring him to appear on January 31, 1973. Since these Xktters
were never delivered to SOWERS, they were returned and are in the
files. SOWERS is still eligible for his citizenship processing.

FRBRI Number 9450238D

6/7/61

8/24/61L
"violation of the Immigration Laws. No

2/31/67:

.10/18/68 WILLIAM SILBESTER SOWERS applied for a permit

-

v MAY-68262 -Dacld: 32989576 Page 117,

Arrested by Winston-Salem, North Carolina,
Police, one WILLIAM SOWERS, JR. #40010,
for auto theft. ©6,/23/61, SOWERS bkcund over
to Superor Court N

INé, Miami, arrested GUILLERMO SOWERS for
disposition

Miami Public Safety Department arrested
GUILLERMO SOWERS for assault with intent to
commit first degree murder. Also charged
with failure to support a minor child. Both
counts dismissed for lack of prosecution.

from the Miami State Beverage Department.

fotoaa.

fae st shgan

»
mirt Aretummbfote s

1973, to 1287 New York Avenue
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' INVESTIGATION CONDUCTED TO DETERMINE
WHETHER OR NOT THE FBI UTILIZED AN
EMERY FREIGHT TRUCK DURING SUMMER OF
‘» .
« - 1972 FOR ANY PURPOSES WHATSOEVER.
.
'
.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
S . H "' ) r

Date of iranscription MaV 6 . 1975

P

) Records maintained by the FBI's Voucher-Statistical Section,
Computer Systems Division, reflecting details of utilization of rental
Lvehicles by the New York FBI Office were reviewed covering a period
from January=6, 1972, to September, 1974,

There is no indication in these récords that a three-quarter
truck, white in color, bearing blue lettering "Emery Air Freight,"
was used by our New York Office. Similarly, there is no record re-
flecting usage of a black telephone company repair truck.,

N

*

b

oterviewed on My 6, 1975 «_ Washington, D. C. File %

-Special Agent Edward D, Hegartybhg May 6, 1975

by Date dictoted _

This ‘document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL. It is the property of the FBl and is loaned to your agency;
it and its conlents are not 1o be distributed outside your agency.
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: ' 5/13/75

Date of transcription

; »
_ ' ALFRED J. LUCCHI, District Manager, Emery Air Freight,
Rennedy -International Airport, Jamaica, New York, advised that

he has been District Manager for Emery Air Freight since 1970.

He stated that d&uring this period, his company had never loaned
any of its trucks to any law enforcement agency for any reason
whatsoever. He said this information definitely would have come
"to his attention in his present position and he assured that

it could not have happened without his knowledge. He advised that
several years ado, his company had been requested to paint numbers
on the top of their trucks by the New York Port Authority Police
2as an aid fof surveillance purposes should any of their trucks
‘become involved in a hijacking situation. LUCCHI advised that
*the company leased their trucks from Hertz Rental, 16301 Rockaway
Boulevard, Jamaica, New York, for a six-months period and that he
has known from past experience, after returning the leased trucks,
Hertz apparently has had occasion shortly thereafter to rent the
trucks still bearing the Emery designation to other customers.

«® "'
»
¢

Interviewed o .3/ 12/75 %5% .+ Jamaica, New York filec#___58=1854

Supervisors DONALD E. HARTNETT i .
o and RICHARD F. KEEFE 7 Dato dictated __5/13/75

"DEH:DJG )
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is !he. property of the FBl and is loaned to your agency;

it and its conlents are not to be distributed outside your agencv
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

. ¥
) . . . Date of transcription 5 / 16 /7 5

JOSEPH LEMMO, District Comptroller for Hertz Corporation,®
163-01" Rockaway Boulevard, Queens, New York, stated he has been
employed in his presgnt capacity for the company for a lengthy
peflod “of time and is responsible for handling the rental
agreement between Emery Air Freight and Hertz Corporation in the
New York City &rea. He stated that Hertz Corporation leases
trucks to Emery Air Freight operating in the City of New York
and after a period of time these trucks are turned back to
Hertz Corporation by Emery Freight under the terms of their agree-
nment. He related that when these trucks are returned by Emery Air
Freight to Hertz Corporation that they are repainted and no .longer

" bear any of.the colors or identification associated with Emery

Air Freight trucks. He advised he is absolutely confident that

no one-in Hertz Corporation temporarily loaned or rented these trucks
at any time to any police agency while these trucks still bore '
the blue and white paint and name of Emery Alxr Freight. He emphasized
this by stating that the leasing agreement between Emery Ailr

. Freight 'and Hertz Corporation is the largest contract held by

Hertz Corporation and under no consideration would Hertz loan

any tyucks bearing the Emery Air Freight deszgnation since this
midht possibly cause the contract to be terminated if any untoward
incident occurred in relation to an Emery Air Freight truck.

-

»
?
Interviewed oh 5/13/75 .« Queens, New York et 958-1854
Supervisors Rlchard F. efe%j .. .
py_ and Donald E. Hartnett.bu% Date dictated  D/16/75

RFK:DJG

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL. Il is the property of the FBI and is foaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency
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INVESTIGATION CONDUCTED IN EFFORT TO |
DETERMINE WHETHER OR NOT THERE WAS ANY
{
'ASSOCIATION WHATSOEVER BETWEEN JAMES 4
\' .
<« NAGI, WHO WAS MURDERED ON JUNE 17, 1974,
ANDC%PECIAL AGENT JOSEPH STABILE) _ ;
: . lY
>
i
L
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¥

Dale of lranscripiion ,Ma'y 59 1?7‘5 .
, N
P 14
4 A review of the notations of names, addresses, telephone numbers

contained in the personal papers of James Nagi which were made available for
review by Deputy Inspector John Nevins disclosed no identifiable references to SA
. Joseph Stabile by name, address or telephone number. (Stabile’s telephone
number 661-3898, 14 Plymouth Street, Cambridge, Massachuseils; Boston Office
felephone number 742-5533; 516-864-1348)changed tq(516-543-5422 in November,
1972, 66 Roxbury Drive, Commack, Long Island, New Yor_lg;}and confidential

_New York Office, telephone numbers were compared to Nagi documents with negative

results,. Telephone number 535-7700 is the published numbser of the Federal

* Bureau of Investigation, U, S. Department of Justice, 201 &, 69th Street, New
York, New York, - Telephone number 535-7700 was found on a piece of white
lined paper 8" x 10 1/2'" and it was photocopied, This piece of paper also bears
the written inscription:

e 17U, S, : Department of Justice
Federal Bureau of Investigation
201 E. €9th st
N.Y.C., NY lo02i" -

To the left of the inscription appears the word “seal, '* The
inscription appears to have been copied from FBI letterhead stationery, which
bears the FBI seal,

)

Interviewed on Ma‘y 2’ 1975?«/)Pn ot Broo.k'lyn} New York File ‘3#
. . l/
Inspector Clark F, Br&wn and ' e
vy Supervisor Edward D, /ﬁegarty: wmj Date dictated._ »May 5, 1975
This document contoins neither recommendalions nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FEIl ond is looned to-your agency,

i and its contents ore not to be distributed outside your ogence
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FEDEK’AL BUREAU OF INVESTIGATION '

W

May 13, 1975

Date of transcription

Detective GEORGE COQUTSAKIS, New York City Police
Department, was interviewed in an office located on the premises of
the  13th Precinct, New York City Police Department, Manhattan, New
York. Prior to the interview EDWARD D. HEGARTY and CLARK F. BROWN
identified themSelves as representatives of the FBI Inspection Division,
Washlngton, D. C.

Detective COULSAKIS was asked if durlng his investiga-
tion of the murder of JAMES NAGI he had received any information
indicating that anyone was in the possession of information alleging
improper conduct and/or unlawful activity on the part of -any member

“of any Federal Law Enforcement Agency, including the FBI, and he
sreplied no. He was asked if during his conversations with GUILLERMO
SOWERS he received any statement or indicaticn from SOWERS alleging
improper conduct and/or unlawful activity on the part of any member

of any Federal Law Enforcemen; Agency, including the FBI, and he
replied no.

e Detective COUTSAKIS said he was a331gped as the
investigating homicide detective when JAMES NAGI's body was recovered
on June 25, 1974. During the course of his investigation he had
occasion to interview a number of NAGI's associates, including GUILLERMO
SOWERS. He spoke with SOWERS on two or three occasions and SOWERS
was uncooperative with him.. Based on his, .-Detective COUTSAKIS', inter-
views of SOWERS, he desgribed SOWERS as a "fantastic liar". He said
that subsequent to his interviews of SOWERS, he learned that SOWERS
has been and is now cooperating with the Prosecutor's Office, Brookliyn,
New .York, regarding the NAGI murder and other matters. During the
early stages of the murder investigation conducted by Detective
COUTSAKIS, Special Agents of the FBI, BRUCE, BROTMAN and JOHN GOOD,-
contacted him and furnished him with information regarding NAGI's
associates. It was his impression that NAGI had been an informant for
the FBI and probably for other law enforcement agencies, federal and
local. He stated he dd not have any definitive information as to what
specific law enforcement personnel were utilizing NAGI as an informant,
but he believes that possibly NAGI was an informant for the Drug
Enforcement Agency (DEA). He could not recall the specifics which led
him to believe that NAGI may have been an Iformant for DEA. He also

believed that NAGI was possibly an informant for Detective PHILIP SHEVLIN

5/12/175 ) New York, New York NY 58-1854
/~ File # <

. Interviewed on

INSPECTOR CLARK F BROWN and -
SUPERVISOR EDWARD D. HEGARTY - EDH/mgh* 5/13/75

by - ESF# Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusiors of the 'BI, It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its ‘contents are not to be distributeq outside your agency.
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Sixth Precinct, New York City Police Department, who at one time had
arrested NAGI in a stolen art case.

During the course of Detective COUTSAKIS' investigation
he learned that New York State Parole Officer RICK GOLDSTEIN, telephone
number 594-5800, Extension 248, -was serving as NAGI's parole officer and
was in frequent contact with NAGI prior to NAGI's death.

¢ ’ -
He was asked if at any time during the course of his
investigation he came across a person named "ADAMS" or "STEVE ADAMS"
and he said he did not.
L - .
: He denied knowing former New York City Police Officers
EUGENE STATILE Or JOSEPH SCHIAFFINO. ‘ .

Detective COUTSAKIS furnished a machine copy of a
New York City Police Department report dated June 25, 1974, which sets
fortheavlisting of notations, consisting of names and telephone numbers,

which were found on the person of JAMES NAGI, deceased, on June 25, 1974.

4]
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Date of transceiplion MaV 6 ) 1975

|
Special Agent John F, Good was interviewed in Room 602, Westbury

. Hotel, 69th Street and Madison Avenue, New York, New York, Prior to

¢ the interview Edward D, Hegarty and Clark F., Brown identified them-
selves as representatives of the I'BI Inspection Division. Special Agent
Good was advised purpose of the interview related to whether or not
Special Agent Joseph Stabile) or any other FBI employee, had violated
the Bribery Statute. He was questioned specifically regarding his associa-
tion with Ahmad Nagi, also James Nagi who was murdered on June 17,
1974, Special Agent Good furnished the following information:

. Good began handling Nagi as a potential criminal informant as a
* result of a contact with Nagi on October 1, 1970, subsequent to Nagi's
arrest August 31, 1970, by the Jersey City Police Department, Nagi
"was cooperative and he furnished information regarding an armed
hijacking which occurred August 31, 1970, As a result of Nagi's coopera-
tion the shipment was recovered and an arrest was made,
<™ . .
Nagi continued to provide information of value on other cases leading
to the recovery of substantial amounts of stolen property and mozre then
ten arrests in Theft from Interstate Shipment cases., Among the persons
arrested were Henry Serrapica, Frank Lisi, Joseph Lisi, Anthony
Annichiarico, Louis Fellce Harry L, Brown, Lennice Delain, Arthur
Hubbard, Johnny Lawrence Charles Whar’con and fugitive Ro,lph Guarino.

. Facts regarding Nagi's cooperatlon were made known to Assistant
District Attorney Barry Freidman in connection with a planned hijacking
in July, 1971, Information furnished by Nagiwas disseminated prior to
the proposed hijacking and subsequently Nagi was arrested, The charges
were dismissed. Subsequently Nagi furnished very little information of
value and he became unreliable and unstable.  Nagi was ''closed' as an
informant in July, 1972. He was later reopened as a potential criminal
informant in January, 1973, until April, 1973, durm(r which period he
furnished no 1nformat10n of value

nterviewed o May 1, 2, 1975 () ._Brooklyn, New York Fileet

7
Inspector Clark F. \""rown and .
“Special Aden’c Edward D. Hegarty:bhg Date dicrated MAY B, 1975

by

o= - s

This documen! conloins neither recommendations nor conclusions of the FBL, 1t is the property of the FBI ond is loaned o your cgency;
it ond its contents ore not to be distribuled ouiside your ogency. :
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Nagi continued to contact SA Good from time to time but did notg
furnish any information of value. He usually called when he had been
arrested by local authorities and was seeking assistance. On these
occasions Good explained to him that there was nothing that the FBI
could do to assist him., He requested assistance in comection with an
arrest for a Supermarket robbery in the Bronx. He explained that the
stick-up had been set up by George Tropiano and Tropiano's asscciates
which included the manager of the supermarket.

On May' 2, 1975, SA Good advised that a short time prior to Nagi's
murder, a three-month period, he contacted SA Good by telephone and
advised that his parole officer was contemplating revocation of his parole
because of arrests. Nagi said he told the parole officer that he had an
incurable disease, and had less than a year to live. The parole officer,
according to Nagi, said he was still going to revoke his parole unless he
received a letter of confirmation from a doctor to the effect that he had
an incurable disease.

™ i |
®  Nagi furtber advised that he had contacted a doctor and had told the
- doctor that he was doing some work for the FBI and had to use the excuse

that he had an incurable disease as a cover story and reguested the

doctor to give him a letter indicating this, Nagi said the doctor refused
to do this unless Le, the doctor, received a letter from the FBI requesting
it. »

Nagi requested a letter ffom SA Good which was denied. Good

“told Nagi he shouldn't have told the doctor that he was doing a job for

the FBI since he, Nagi, knew this not {o be trpe.

SA Good further advised that a few days later Nagi came to the New
York Office to see SA Good who was not in., While in the office he may

have observed a sample of FBI letterhead stationery. Several days later

a.telephone call was received possibly by Complaint Clerk Joan Wild,
from a U. S. Government Agency believed to be GSA, advising that a
person named James Nagi was attempting to pick up some FBI letter-
head stationery.

k4

On May I and 2, 1975, SA Good advised that he never contacted
Nagi in the company of(SA Joseph Stabilg_;) he never discussed Nagi with

.
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Staﬁilehhe-has no reason whatsoever to believe tha’ﬂs Stébil% ever

knew of or was intergsted in Nagi; he never discussed/SA Stabild) with
¢« Nagi; Nagi never indicated to him that he lmew or heatd of(SA Stabile;

and Nadl never. menuoned(SA Stablley at any time. ‘ , ;
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L HW-68261 Diocld: 3259808516 Page 178

o




T FD-302 {REV, 11-27-70} . N ;(\

X - C
. DERAL BU{ZEAU OF INVESTIGATION %

¥

Date of transcriplion Ma'y 5 s 197 5

_ Mrs. Linda Nagi, nee Migliaccio, 140 ILuqueer Street, Broolflyn, New
York, telephone’625-0782, was interviewed on the premises, rear room, of the
James-Lynn Coiffure Shop, 520 Clinton Street, Brooklyn, New York, telephone
numher 852-9619. Prior to the interview Edwald D. Hegarty and Clark F, Brown
identified themsleves as employees of the FBL .
Mrs. Nagi was told the purpose of the interview was to determine
whether or not she has any knowledge indicating that her late husband, James Nagi,
had a corrupt assogiation with any member of a Federal law en_forcement agency.

She said she never had any reason to believe that her husband had a corr-

upt relationship with any law enforcement officer, She recalled that her hushand was
friendly with an FBI Agent named ""John Good.' She did not know if her husband was
acquainted with any other Agents. The only Agent she ever heard her husband
mention was John Good, ’ -

She was asked if she still had any of her husband’s possessions such
" as addr®ss books and notations of names and telephone numbers and she said that she
had turned these over to the Brooklyn District Attorney's Office, She said she had
sorae telenhiong bHills from her apartment which she v ould lo:ate and make available
for review, ;
She advised tl@t while she was married to James Nagi he had a girl
friend for about one year -prior to his death, Susan Friedman, 3004 Avenue V,
Apt. 1 E, Brooklyn, New York telephone number 6485291, Amoncr her husband‘s
best friends she named Anthony Tanani, Junior Calisi and Pete Sowers.

: She recalled that her husband, prior fo his disappearance and death,
had a problem with George Tropiano and Bill Cutolo and on Sunday, June 16,
1974, he told her that he was working with a Mr, White from Nadjari's ofhce and
that he James Nagi, her, Mrs, Nagi, and their five-year-old child were going to
be relocated and given a new identity by Nadjari's office,

- Mrs, Nagi said’that she never heard her husband saying that he had
or wanted to have any FBI or New York City Police Department Detective badges.
She said she never observed articles of this type in her husband's possession,

Interviewed o Mayl 2,. 1875 o Brooklyn, New York fles  NY 58-1854
C/} i <.
Inspector Clark ¥, Brown and e :
bySupervisor Edward D, Hegarty:wmj Dote dicrated___.__May 5, 1975
0 T
This "document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL. 1t is the property of the FBI and is looned to your agancy;
it ond its conlepts are not 1o be distributed outside your agency. 52
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NY 585-1854 S ’ - '
2

. On May 2, 1975, Mrs. Nagi made avallabP for review her tefphone
bills coverirg' the pﬂrlod March , 1873, tc April, 1975, for telephone number
212..625-0782, located at her resz_ctence All of the toll calls were to numbers
familiar to her except one, namely a call on 6/24/74 (after her hushand®s death)
to 516-821-1514 at 11:569 AM, charge $L 52, toll ticket 28RB75508610, This call

appeared on the July, 1974, bill. There Were 8 other toll calls on the July statement

~ to 516-281-1514 which is the telephone number of her mother, Mary Migliaccio,
211 Laurelton Drive, Mastic, New York,
¢
© She saia she had located the foﬁowm@ additional notatlons made
by her husband: :

‘. Eric Crawley . . , Tom or Helan
624-6443 : ' 518-946-2488
i * ' Bob
Frank Del Sole )
Avis Rent A Car John Matos
E 43"8treet - 81 Silver
Meriden, Conn,
8'75-0560 : Tel. 235-7526
McCory's Dept. Store - N
Fulton Street; Brooklyn, N, ¥, Ask for Danny Shep
Ask for Smitty N OR 5-2268
: i . _-Prouenzano
UL 5-6570 ;
Frankie
Harry Baya ' e h
914 -478-0331 L -
381 Broadway
Hastings on Hudson
‘Mike
47'7-1648 =
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May 20, 1975

Date of transcription

|
' - * Mrs. LINDA NAGI, 140 Lugueer Street, Brooklyn,
New York, was telephonically contacted telephone number 625- -0782,
wblch’phone is located at her re51dence.

“Prior to interview, EDWARD D. HEGARTY identified
hlmself as a representatlve of the FBI Inspection Division who had
spoken with her on previous occasion. Mrs. NAGI was asked if she
had any knowledge as to whether or not her late husband JAMES had
.any magnetic V01ce tape recordings of conversations he may have had
with other persons. She said she never knew her husband to have
any tape recordings of any conversations he or other persons had.
~ She furnished the residence telephone of her sister-in-law RAE NAGI
as 241-0655,

« ‘v-
N .
’
- ]

: (Telephonic) :
Interviewed on 5/20/75 at New York, New York File # _NY 58-18%4

SUPERVISOR EDWARD D vHECARTY/mgh e - 5/20/75
by Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Date of franscription J'a'y bl 5
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fs’f

P Mr, Mohanimed Nagi, 60 Woodruff Avenue, Brooklyn, New York,
telejshone number 693-7850, was interviewed on the premises of the Brooklyn
Unicn Gas Companyg, 195 Moqta«rue Avenue, Brooklyn, New York, Prior to the
interview fidward D. Hegarty and Clark F, Brown 1dentﬁ1ed themselves as
employees of the FBI, It was explamed to Mr, Nagi that the FBI was interested
in learning any knowledge he might have regarding whether or not his late brother,
-James Nagi, had apy contag¢ts, corrupt or leo’:ctzmate with members of law .
enforcement agencies,

'

: ~ Mr, Nagi said that his brother had been a "paid informant™ for the

°FBI and was close to an Agent named "'John Good.' He knew of no other FBI employees
or employees of any other Federal law enforcement agency who were associated

with his brother,

He said he never saw in his brother's possession an ¥BI badge
and wa¥ never told by his brother or by anyone else that his brother possessed
such a badge.

LT —

A group of eleven photographs, including-one offSpecial Agent Joseph

Stabil_e) was shown to him and he did not 1dent1Ey any of the photos,
' »
¢
3
= -
7
Interviewed on Mavl 1975 «__Brooklyn, New York Filets
Inspector Clark F, Brown and . C
by Supervisor Edward B, Hegzéty ‘wmj “ " o dictoted____M2Y 5, 1975
This document contgins neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the propeny of the FB! and is loaned to your agency;
it and its contents ore nol to be distributed outside your agency.
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May 5, 1975

[

Date of transcriplion

£
Miss Susan Friedman, Apt, 1E, 3004 Avenue V, Brook}yn, New
York, telephone number 648-5291 was mterv1ewed in her apa rtment Prior to the
interview Edward D, Hegarty and Clark ¥, Brown identified themselves as employeﬁs
of the ¥BI., It was explamed to Miss Friedman that the FBI was interested in learning
any knowledge she might have regarding whether or not James Nagi had any contacts, |
corrupt.or legltunate with members of law enforcement agencies.

She advised that she dated Na01 for about one year prior to his
death in June of 1974, She said she never was given any indication by Nagi that he,
Nagi, had any corrupt or friendly relationships with any member of law enforcemen £ ]

- “She said she did not know if Nagi was acquainted with anyone in the FBI,
+

She denied knowing the names of any of Nagi's friends and denied
that Nagi had ever given her any personal papers to keep for him-such’as address
books or notations of names and telephone numbers.

G‘"

»
? . ‘ {
|
b
- .!E
Do - - ;
. ik
- - : Ii
Iterviewed on. MAY 1, 1975 . o Brooklyn, New York File # Hf
— v i
Inspector Clark F, Brown and ‘ - §
. o . . ,
vy_Supervisor Edward D. Hegartyzwm3 Dote dicoted - MaY 5, 1875 i
= : ‘
This document contoins neither recommendations nor conclusions of the FBIL, "It is the property of the FBI and is loaned to your agency:

il ond its contents ore no! to be distributed outside your agency.
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Date of transcription 5/2 l/75

| i
Miss C, RASEH NAGI, 105-84 Flatland 8th, Brooklyn, New York,
telephone 241-0655, advised that she is the sister of JIMMY NAGI.
She sald she is Supervisor of Health and Drug Education and Health
Sexvices, Community School District 19, 2057 Linden Boulevard, ’
Brooklyn, N. Y. 11207, telephone numbers 257-8619%9 and 257-6900.

Miss NAGI advised that for a period of approximately three
- weeks prior to her brother's murder, he had lived with her, having
separated from his wife. She said her brother had always been very
kind to her buts she felt that he was trying to overcome the other
side of his personality and his involvement with the criminal element.
She said that they had always been very close and he frequently
“confided in her. ‘
) : -
. Approximately three or four .years ago, her brother had
told her that he was working for the FBI and .specifically mentioned
"an agent. by the name of John Good as his contact in the FBI. She
further recalled that on one occasion when her brother had gotten
in trouble he tried to get a statement from his family doctor to
thece¥fect that he had Leukemia and the doctor at the time mentioned
to her that JIMMY had told him how he was working for the FBI and
that she should see if there was any substance to this. She said
the doctor was reluctant to furnish such an untruthrul statement
unless the FBI was willing to substantiate JIMMY's involvement
with the agency. Miss NAGI said she never did contact the FBI
concerning this matter.w

- She further stated that in 1973 JIMMY had served a nine
months sentence for extortion and had asked her to contact Aget Good
to try and get him out of jail. She said she never did contact
Agent Good nor did her brother ever mention’ any other FBI contacts
he might have who would help him in this matter.

She said that in addition to his contact with Agent Good
in the FBI, NAGI used to brag about numerous contacts in the
New York City Police Department and had a tendency to brag about
having inside information. She said frequently her brother would
be reading a newspaper account of a police investigation and would
comment to her that he knew about that matter many months ago
through his contacts in the Police Department. '

-

Interviewed' on 5/20/75 a; BrOOklyn’ N. Y. File # 58-1854

Supervisors Donald E. Hartnett i?w

by and Richard F. Keefe%’ ' Date dictated 5/21/75
DEH:DJG
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. 1t is the property of the FB! and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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he stated that she has never heard of the namesCézé%;;gy )

(MORESCO or STATILE but did recall her brother talking about BILLY
CUTOLO, and possibly GECRGE TROPIANO, although she never met

either .of these lattdr individuals. She also recalled her

bréther mentioning that he used to have license numbers of police

.cars but she never heard him discuss any knowledge he may have
about Emery Air Freight trucks being used by the Police Department.
She also stated she had no.knowledge. whatsoever that her brother
JIMMY ever- had any radios in his possession capable of monitoring
police broadcasts, nor had he ever mentioned this to her. She .
did recall hexr brother coming to her the Saturday before he was
murdered and described him as being very upset. He told her that
he had been picked up by the Nadjari Commission the previous day

‘and had been questioned into the early morning hours of that

# Saturday and had been threatened in an effort to obtain his
cooperation. She said her brother did not tell her whether he

" did in fact cooperate with them or not.

#
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Miss C. RASEH NAGI, 105-84 Flatland 8th, Brooklyn, New York,
teléphgne 241-0655, advised that she is the sister of JIMMY NAGI.
She said she is SuperVisor of Health and Drug Education and Health
- Sertwvices, Community School District 19, 2057 Linden Boulevard,
Brooklyn, N. Y..11207, telephone numbers 257-8619 and 257-6900.

: Miss NAGI made available effects she had in her possession,

- which her brother had left at her house prior to his murder.
These papers contained various telephone numbers and notations
set forth as follows: -

.438-5846
’ . 237-2558
4 . 855-6423 (Lee)
: 438~2032 (Poricho-84 Lawrence Avenue, Brooklyn)
"649-7512 or 13 (Ask for Florence) i
257-8619 ) "l
559-3506 (Mxr. Davis) . . -
531-7674 |
<« 875-8952 - . o
875-1770
852-5189% ) -
497-2724 (2) ' -
- 852-9619 (2) o . L
788-8979 : . . : ) 7
2-839-30G2 ' ’ '
875-3727 (2)
874~8-6863
852~8554
852~4753
855-8483 i -
438-4960 (Bill)
257~8619

101673 MV 78B
UF 61 %
« 5607

E#

76 Pet o - -

Interviewed  on

5/20/75 4+ Brooklyn, N.Y. File #_ 58-1854

*

"Supervisors Donald E. Hartnett E%j

53 e vy st e Gty

by and Richard F. Ke_efe\\l ] Date dictated _ 5/21/75
DEH:DJG S

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL (t is the property of the FBI and is loaned to your agency; ‘;
¢

.t and its contents are- not to be distributed outside your agency. } . i
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Miss NAGI advised that she did not know the significance
of any of these numpers. She also stated, however, that during
he time that her brother JIMMY had frequently stayed at her
apartment her telephone bill took a noticeable increase, which
caused her t& have the phone company check on all outgoing calls

her a list of these calls and advised that three of the calls
madé during that period were to people unknown to her. She
furnished theﬁe numbers from the phone company report as follows:
) . 327-8378 (MORRIS GORDON)
- . 858-4587 (Miss E. HOFF)
251~6752 (IRVING GOTTLIEB)

She said she had no idea whether her brother JIMMY had called
these individuals but had always suspected that he had been
using the phone frequently and not admitting it to her.

dw'

60, - | .
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5/22/75

- e e e “es, .~ 1+ s ,Date of transcription

. .

A review of notations of names, addresses, telephone
numbers, contained in personal papers of JAMES NAGI turned over to
Supervisors Donald E. Hartnett and Richard F. Keefe on May 20, 1975
by Miss C. RASEH NAGI, 105-84 Flatland 8th Brooklyn, New York,
telephone 241-0655, as personal effects of her brother, was made.

No identifiable reference to(@pecial Agent Joscph stabi1é)by name,
address or telephone number - was locakxed. (Stabile's telephone

"number 661=3898, 14 Plymouth Street, Cambridge, Massachusetts;
Boston Office telephone number 742—5533L,516-864—1348)changed to

(§l6-543~5422\in'November, 1972, 66 Roxbury Drive, Commack, Long
Island, New York; and confidential New York Office telephone numbers
were compared to NAGI'S documents with negative results. Telephone
number 535-7700 is the published number of the Federal Bureau of

*Investigation, U. S. Department of Justice, 201 E. 69th Street,

New York, New York. ©None offStabile's)telephone numbers were
found listed in the documents turned over by Miss C. RASEH NAGI.

<«
'0
»
v
»
X .
Interviewed on May 22 r 1975 at New York Fﬂé & 58-1854
. .
pby_ Supervisor J. Robert Pearca& : Date dictated _____5./22 /75
N
JRP:DJG .
Yhis document -contains neither recommendations nor conclusions of the-FBI. It is the property of the FBl and is loaned to your agency;
. it and its contents are not to be distributed outside your agency. 61
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Date of transcription

‘Deputy Inspector JAMES NEVINS, Kings County
Prosecutor's Office, Borough Hall, Brooklyn, New York, made
@vailable xerox copies of personal papers of JAMES A. NAGI.
These papers_had been removed from 105-84 Flatlands Avenue,
‘Brooklyn, New York, on July 4, 1974, by officers of the Kings
County Prosecutor‘s Qffice.

A Y
.
Interviewed on 5/20/75 uéu;jroo}{lyn' New, York . File # I\JY 58-1854 7
SA KLAUS C. ROHR/mgh © 5/21/75
by - - - - - Date dictated

»-

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to

your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Date of transcription 5/13 / 75

ROBERT VILLEROEL, 210 7th Street, Brooklyn, New York, ”
SO 8-9673, advised that he is presently self-employed in the
construction business,

¢ Mr. VILLEROEL said that his son ANTHONY VILLEROEL, date
of birth 12/30/55, was arrested in May, 1972, with PETE SOWERS
and JIM NAGI for an armed holdup of a Cooperative City chain
store in the Bronx, New York. He stated all three were arrested
"~ 7/31/72 by the New York City Police Department and that his son
subsequently p?ed guilty in September 1974, receiving a sentence
of 3% to 10 yeats. He was sent to the State Penitentiary in Elmira,
New York, following which he was -transferred to the Mattewan State
-Hospital, Long Island, New York, then returned to Elmira, and
flnallv in April, 1973, was moved to the State Prison at Comstock,
* New York where he is presently incarcerated.

Mr. VILLEROEL said that his son, who was only 16 years old
at the time of his arrest, had been running around with NAGI and
SOWERS for some time and that he had met both of these individuals
at thg Burger Prince Restaurant, Brooklyn, New York. He recalled -
that SOWERS had visited his apartment on one occasion but that
he was never too friendly with either SOWERS or NAGI but recognized
them as "bad peocple”. He csaid he had warned his son to stay
away from the two of them to no avail. VILLERGEL advised that he
also frequented the Burger Prince Restaurant, which he said was

- owned by BILLY CUTOLO and JOE "MONK", whose last name he did not
know. He also advised that he was acquainted with GEORGE TROPIANO,
~who also hung around the Burger Prince as did FREDDIE LNU, who
VILLEROEL described as an old man. VILLERQOEL said that in connec-
tion with his previous employment for the Elzee Medical Products
Company, 8th Avenue and 39th Street, Brooklyn, New York, where he
had worked for 19% vears prior to his son's’ arrest, that he had
frequent business stops next door to the Burger Prince Restaurant
and as a result used to drop in the restaurant. VILLEROEL stated
that in his acguaintanceship with SOWERS, NAGI, CUTOLO and TROPIANO
which he described as casual in nature, he had never learned of any_
information relative to what they were involved with or any deal-
ings with law enforcement officers. He also denied having any
knowledge of NAGI having been previously arrested or being concerned
about any trouble with the law. VILLEROEL also stated his son
ANTHONY had never discussed with him any problems that NAGI or SOWERS

lntervuewed’ on 5/12/75 a__Brooklvn, N. Y. Fild # 58-1854
Supervisors DONALD E. HARTNETTiyf .
by and RICHARD F. KEEFE_{Z Date dictated 5/13/75
. / d
DEH:DJG ]
%his document contains neither recommendations nof conclusions of the FBL. it is the property of the FB! and is loaned to your agency;
it and its contents are ;mt to be distributed outside your agency.
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had had with law enforcement nor did he ever mention the fact
that they may have any contacts with any law enforcement agency.
. _ ,

& "VILLEROEL stated that he has been a law abiding citizen
all his life, having never been arrested and.once again stated
that he only casually knew the above-named individuals through -
his son's association with SOWERS and MNAGI and his stops at the
Burger Prince Restdaurant. He.stated that he.had only visited
his son ANTHONY at Comstock Prison the day before and felt that
his son would siraighten out and in all likelihood would cooperate
with any law enforcement egency concerning any information he may
have in his possession.

&
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X ‘ o
AL PARRY, Chief Clerk at Great Meadow Prison, Comstock,
New York furnished the following information relating to the
filesmaintained at that institution for ANTHONY VILLEROEL, #331l61:

' VILLEROEL was born 12/30/55 in New York City, is 5'10"

and weighs 160 pounds. He is assigned FBI %877952J7 and New York
. State Identification #3423765M. A reviar of this file revealed

\ _ several probation reports prepared in relation to cases involving
VILLEROEL and adjudicated in New York State Courts. Thesé proba-
tion reports yeferred to VILLEROEL as "given to wverbalizing" and
in essence referring to the inmate as “"egbcentric, immature and
undisciplined individual of impulsive bent".

In August 1972, while incarcerated at Rikers Island, VILLEROEL
attempted suicide by hanging and was determined to have "severe
character disorder with dangercus impulses”, as well as being
referred to as immature, callous and an individual who showed
little remorse or guilt feelings. The file further revealed that
at the age of 16, he had used both Heroin and Cocaine for a
pifipd of several months but was not at the time addicted.

Following is a list of individuals on record at the Great

~ = PP B | S~
Meadew Pricon ag cither €riends or cousins of VILLEROEL, all of

which names were recorxrded on or prigr to May 15, 1975:

o e Ty

Miss Sandy Cingue, 233 Washington Avenue, Brooklyn (friend)

Miss Nancy Corsa? 119 Columbus Drive, Tenafly, New Jersey (friend) !
Joe Cacciatore, 1796 Oakland Avenue, Wantagh, N. Y. (friend) :
Dianna Domino, 434 4th Avenue, Brooklyn (friend)

Miss Marie Cona, 278 7th-Street, Brooklyn (friend)

Miss Carol Petillo, 212 7th Street, Brooklyn (cousin)
Miss Lorraine Minierxo, 212 7th Street, Brooklyn (cousin)
Mr, Toni Stanzione; 1938 82nd Street, Brooklyn (friend)
Paula Flumauno, 321 Smith Street, Brooklyn (girlfriend)
Melissa Acosta, 1316 Halsey Street, Brooklyn (friend)
Miss Cris Daspro,-241 45th Street, Brooklyn (friend) . -

Rose and Chalatta Calese, 70 Lancaster Avenue, Brookiyn (frlends)

g
k2

[y

3

Interviewed on ___ 5 /18 /75 at Comstock, New York File #___58=1854

. ®

Supervisors RICHARD F. KEEFE%%
by and DONALD E. HARTNETT <oy

RFK:DJG

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. it is the property of the FBl and is loaned to your eaency;
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ANTHONY VILLEROEL, #33161, an inmate at the Great Meadow »
Correctional’ Institute, advised that he is presently serving a
prison’ sentence of three and one~half to ten years for an armed
holdup “in Bronx, New York, in 1972. He stated that he was
acquainted with JAMES NAGI for many years and that he and NAGIT
began to pull Scores during the Spring of 1972 and that they
worked together through 1974 until NAGI was murdered. He said
that he and NAGI, as well as another accomplish on these scores,
PETE SOWERS, hung around the Burger Prince Restaurant, 66th
Street and 8th,Avenue, Brooklyn, N. Y., durlng this period.

VILLEROEL recalled that in the Spring of 1972, JIMMY NAGI

- was driving him around in a "hot car" on which NAGI had changed

., the VIN. They were stopped by two police officers, who subsequently

"~ took them to the 66th Precinct, New York City Police Department,
New York, for questioning. He recalled one of the officers
was named BROCKMAN (phonetic). He said when they got to the
precinct, NAGI asked for and was allowed to make a telephone
call and that after talking on the phone for several minutes, he
turned the phone over to one of the police officers, who had
brought them in. Following a short conversation, this police
officer said that they had to meet with someone and would be
back shortly. During their absence, NAGI told VILLERCEL that
he had called his contact in the New York City Police Department,
Detective EDDIE CARROLL, who said he would handle the matter.
Approximately a half hour later the two police officers returned
and said that NAGI was“free to go but that VILLEROEL was being
charged with grand larceny-auto. VILLEROEL said that NAGI had
frequently told him about his contact in the New York Police
Department EDDIE CARROLL, and that NAGI had to make payments to
CARROLL for protection purposes. He said that he himself had
frequently received telephone calls from CARROLL at his residence,
when CARROLL was attempting to locate NAGI., He said that he
knew the caller was CARROLL because the latter had so identified
himself on at least one occasion. VILLEROEL believed that
CARROILL was presently serving as an aide to a Deputy Inspector
in the New York City Police Department, and that NAGI frequently
furnished information concerning various activities of people he
¥new to CARROLL. He said it was common street talk that NAGI was
a police informant. He advised that on several occasions NAGI had’

Interviewed on 5/15 /75 at ‘COIﬁSf’OC‘k, Nesw York Filg # 58"'1854
Supervisors DONALD E. HARTNETT S -+ . .
,, and RICHARD F. KEEFE i Dste dictated 5/16/75
- 7
DEH:DJG . .
This document contains, neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
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warned him after receiving inbrmation from CARROLL that the
Yheat was on" VILLEROEL's house and that he was to be careful®
VILIEROEL advised that CARROLL never trled to put the “"squeeze”
on nlm for informatipn.

' VILLEROEL also volunteered that NAGI frequently mentioned
to him that he®had a contact in the FBI, who was the agent who had
arrested NAGI on a hijack case in New Jersey a few years ago.
He said that NAGI never expressed any concern to him nor did
he seem to worry about any possible charges or trial taking place
in connection with the nljacklng charge aginst him. VILLEROEL
also recalled that in connection with this .hijacking that NAGI
told him he had been caught with the driver of the hljacked

- truck in his 'car. , :

VILLEROEL continued that about January 1973, he and NAGI
opened up a bodv and fendeér shop at 435 2nd Avenue, Brooklyn,
New York, and that they dealt in hot cars. He recalled on one
occasion, while leaving this location two individuvals, who from
appearance were apparently police officers, arrived at the shop
to tqlk with NAGI. He said NAGI later told him that these were
FBT men but did not state whether either nne of them was the
individual NAGI had described as his FBI contact. In this
regard, VILLEROEL said #at he belicves possibly the name of NAGI's
FBI contact had been HOFFMAN but couldn't be sure of this.
VILLEROEL stated that NAGI had a telephone number in his possession
by which he could check out regictration data for license numbers
of suspected police ca¥rs by calling the telephone and pretending
he was a cop. He said also that NAGI had shown him a list of
license numbers, which he said were FBI cars, and that these
numbers had been furnished him by his police contact. VILLEROEL ;
said that he was guite sure that NAGI had told him it was a police ﬂ
contact that had furnished him this list Yather than his FBI
contact. In response o whether VILLEROEL had any other knowledge
of police cars that might be interested in either NAGI or his
activities, he volunteered that it was common knowledge around
the Burger Prince that Dmery Alr Freight trucks were being used - W
by the police. He said this was because the same Emery Air : 3
Freight truck would fraoguently come to the Burger Prince and the ’
two occupants would sit around the Burger Prince for several
hours over one cup of coffee and gave every indication of being '
connected with law enforcement. He recalled asking NAGI one time i
to ask who these people were and NAGI subsequently told. hlm that ‘
they were the FBI.
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VILLEROEL stated that during the Spring of 1973, he recalled
that NAGI had told hlm that he needed $1,9000.00 for his FBI con-~
tact, -who would supply him with crystals for FRI radio frequencies.
He said he told NAGI that this was too much money and never did
know whether MNAGI obtained such crystals. He did say that NAGI
had a radio in his possession, which they used to plug into the
cigarette lighter of NAGI's car, which was capable of monitoring
the various police frequenciés in Brooklyn, and that they would
use this while casing or pulling scores., He also recalled on ‘
one occasion that NAGI asked him for and he gave him a portlon of
one of his scores for the purpose of, according to NAGI, paying
the latter's.FBI contact. He further recalled that NAGI never
mentioned his FBI contact to him after approximately the middle

- of 1973.

VILLEROEL said that in connection with his appeal on the robbery

charges, for which he was incarcerated, he had obtained a copy

of a police report of the investigation, which reflected that an
FBI Agent had apparently also looked into the matter. He said
that -he could not recall the agent's name but that he did have

it in his possession in his cell. At the conclusion of the inter-

_view, VILLEROEL said he would get the name of the agent from the

report and furnish it to one of the guards whe took him to his
cell, whe could then relay it to th€ interviewing agents. The
guard subsequently furnished the name he had obtained from

 VILLEROEL as being HORFMAN.

- VILLEROEL continued that in 1972, he had met PETE SOWERS
through NAGI at the Burger Prince and they had gone on many scores
until VILLEROEL was incarcerated in September 1974, He described
SOWERS as a very stupid indi v1dual, who had been the manager of
the store he and NAGI held up in the Bronx, for which he, VILLEROEL,
was presently in jail. He said SOWERS had actually set up the
score for them and was charged with the crime. He said that
NAGI and SOWERS, as well as himself, were acquainted with BILLY
CUTOLO and GEORGE TROPIANO. VILLEROEL pointed out that he was
employed at the Burger Prince during this period of. time by
CUTOLO. He said NAGI and SOWERS both told him that CUTOLO and
TROPIANO were very important guys but that neither of them had
ever confided in him about whatever they were doing. He did
recall that CUTOLO used to warn him by saying that he should stay
away from NAGI and SOWERS because they were "bad news". He
pointed out that neither CUTOLO nor TROPIANO had ever told him
of any contacts they had with law enforcement nor had he ever
heard any street talk that they had such contacts. He further
advised that he really did not know any close contacts other than’
himself of NAGI or SOWERS and that he did not think that these
two individuals were very close to CUTOLO or TROPIANO. He said

W
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.the street talk was that NAGI was killed over a million doliaf

art score of a doctor's apartment at the Golden Gate Hotel. 'He

j could-’ furnish no fuwsther details in this regard. VILLEROEL

! d$nied ever hearing of JOE STOPS .or STABBS or the names(ﬁiﬂﬁlLE)
STATILE, (MORESCO )or SCHIAFFINO. VILLEROEL further denied ever

‘ having been cdntacted by or having had any association with FBI

‘ Agents. He said in connection with his incarceration he had been

. originally sent to Elmira Reformatory, where he got the reputaton

i of beihg a wise guy and that he had been examined by a doctor

there, who said he was crazy, because he gave "“goofy answers".

He said he was subsequently transferred to-Mattewan State Hospital

for psychiatric examination, where he stayed for a short period,

and then was sent back to Elmira and subsequently to Great Meadow.

He advised that he would be willing to subject himself to a lie

detector test concerning the above facts but would only do so

with the consent of his attorney JOHN DOCKERY, 26 Court Street,

Brooklyn, New York. ’
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FEL @)L BUREAU OF INVESTIGATION ‘ o l

May 22, 1975

“eys

Date of transcription

* |
SA HOMER P. HOFFMAN was interviewed' ‘on the premises
o'f the New York FBI Office, 201 East 69th Street, New York City,
New York. Prior tb the interview EDWARD D. HEGARTY identified
himself as a representative of the FBI Inspection Division,
- Washington, B. C. )
SA HOFFMAN was asked if the names of JAMES AHMED NAGI
or GUILLERMO SOWERS were known to him and he replied that they
were not. Background information regarding Mr. NAGI was furnished
to him for ptrposes of refreshing his recollection and he
categorically denied ever having met or having any knowledge of
such a person. An FD 302 reporting an interview with ANTHONY
VILLEROEL May 15, 1975, was shown to SA HOFFMAN and he read the
* Interview Report, which makes reference to an FBI agent named
HOFFMAN. After reviewing the Interview Report, he said he hever
had any contact whatsoever with anyone named JAMES NAGI and he was
. at a complete loss to explain how VILLEROEL could be of the belief
~that NAGI had been in contact with him, SA HOFFMAN.
< SA HOFFMAN advised that he has been assigned to the New
York FBI Office for the past six years and his primary investigative
assignments relate Lo bank robbery investigaticns. He speculated
that it is quite possible a New York City pelice officer may have
made inquiry of him, some time in the past, regarding VILLEROEL,
and that he may have told him that he knew nothing about VILLEROEL,
which might haveresudted in a notatlon being placed in a police
flle indicating contact with him.

#

5/21/75 " New York, New York . NY 58-1854
Interviewed on at i i File #
<
SUPERVISOR EDWARD D. HEGARTY/mgh 5/22/75
by ‘%\\:“," L Date dictated

-~

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI "nd is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FD-302 (REV, 11-27-70) i . )
- ( . B !

FEDEEZA!. BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 5/ 15/ 35

Mr. ROBEPT JAMEb MARTIN, inmate at the Atlantic Avenue
Jall, Brooklyn, New York, was interviewed on these premises.
Mr., MARTIK advVised that he is currently serving a one-~year sentence
. for Conspiracy to Commit Armed Robbexry. He also advised that he is
in Jjail under Prison 7#/75-484.- ’

-

Priqr to being arrested Mr, MARTIN adv1sed he resided at
27 Lloyd Street, Brooklyn, New York. -

< At this time SA ROHR told Mr. MARTIN that the Agents

+ desired to inberview him regarding his possible association with
JAMES NAGI, WILLIAM CUTOCLO and GEORGE TROPIANO. SA ROHR alsoc told
MARTIN that -he did not have to talk to the Agents, ‘and that anythiag
he does say could and would be used against him later in a court
of law. Further, that he has a right to consult with his attorney,

" and should he be unable to afford an attorney, one would be

agstgned to him free of charge by the United States District Couxrt
Judge. MARTIN advised that he understood his rights as explained
to him by SA ROHR. He also advised that he would like Yo speak %o
the Agents at this time becauce since being incarcerated he has
re«dlscoveved the religious upbringing of hlS youbh and intends
in the future to devote his time as’ a mlnlster, guiding other
people in trouble,

MARTIN sald that from 1969 to 1973 he was on a voluntary
basis doing makeup work for officers of the New York City Police
Department Tactical Patrol Force. Additionally, he advised he was:

p a Sergeant in the Auxiliary Police of the 12th Division, New York

' - City Police Department, from 1965 to 1974, Prior to his
incarceration, he was also employed as the Manager of the
Caribbean Foom at 1082 Rogers Avenue, Brooklyn, New York.

. MARTIN advised that he first met JAMES NAGI through

his brother-in-~law, LESLIE GATHERER, of Columbia Place, Brooklyn.
Heights, New York. GATHERER, he stated had orought NAGL and his
girl friend SUSAN to his house in the first week of February, 1974.
Subsequently, MARTIN advised GATHERER also brought one of HAGI's
associates and introduced him. This individual, he stated, was
named MICHAEL JOVINE. He was told by NAGI, GATHE?ER and IOVINE
that they could use him to do a couple of omall jobs. WNAGI in

WMWWMMMQ_#

lntervnewed on 5/12/‘75 ';/&_‘,.A at BI'OOx{lyIl, lgew York File # NY 58*1854
, SA EKTAUS C. ROHR and .
by Supervisor J. ROBERT PEARCqﬁmnﬁz bate dictated D/ L3/75
N
This c!ocumenr contains neither recommendations nor_conclusions of the FBl. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and its contents are not fo be cisiribuled outside your tgency. )
— b E 20 A=l d: 3 30805.06_Bage 148 721

Uo
U

-

1

4




-~

-2- SRR -
NY 58-1854 ,.

-

& - .
~ Bayridge narfed BILLY and GEORGE, and that he did trailer Jobs
" for them. NWAGIL also asked him if he could provide him with

makeup for some of his other jobs. -

Later in February, 1974 MARTIN steted GATHERER took
him %o the I'ranklin Arms Hotel in Few York and introduced him
to two black men named STANLEY SIIFONS 2ka Fly and P*“VI
BARNES ska-Cisco. These mca were operating a prostitution ring
inside the hotel at thistime. After the flrst introduction, cotu
FLY and CISCO, he stated, began coming to the Carivbean Room Bar
where he, 1ART11 was working at the tlme.

At the Caribbcan Bar FLY and CISCO met with NAGI and
IOVINE, as well as GATHERER and himscif, MARTIN advised.
Tagether they talked about various Jobs that they could pull.
‘Dne of the Jjobs that they dlscuusea, he advised, was a Jjewel
robbery which was to be arranged by a jeweler named BILL.

CISCO and FLY also told thom that. they had a connectiovwn
in the Bronx who could provide thém with New York City detective
and police badges, as well as arrest and search warrants. CISCO
and FLY intended towuse this paraphernalia o rob independent
numbers operators, loansharks and narcotics pushers. MARTTIH

..said that CISCO requested he go along on these Jjobs and provide

them with makeup so that the victims would not be able to identify

them later.

MARTLN said that sometine in the spring of 1972 he
CISCO, and a Spanish American named SPEEDY went to a rc;tauranu
in bne Bronx near Yankee Stadium. There they met with two
unknown Negro males, who drove them bto a very wealthy-looking
neighborhood in Manhattan. The two unknovm Negro males then
showed them an apartment house and gave them the apartment
number of a numbers operator who was living on the premises.
MARTIN advised that they were all given New York City dcsective.
badges, .38 calibre pistols, and an arrest warrant for the
numbers operator. With this paraphernalia they entered the
apartment house, went to the designated apartment, and identifici
themselves as police officers. MAATIN advised that a woman
answered the doorbell and told them that the numbers operator who

.
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they were looking for no longer resided at this address. B 4is a
result of this, all of the men left the building and returned
¢  the police paraphernalia to the two unknown Negro males.

o

= !
' MARTIN advised that shortly after this incident he
participated in a similar operatien with CISCO and FLY. This
robbery, he stated, took place in Harlem and again they were all
armed with New York detective badges, pistols and an arresv '
warrant. *The victim at this time was 8 black female narcotics
pusher, who was supposed to have $40,000.00 on her person. At
the time. of the roovbery, however, MARTIN stated she only had
$600.,00, which they took.

~ MARTIN advised that NAGT did not participate in any of

these robberies although he was aware from conversations the grouv .
had with him about the methods with which they were committing thess
robberies. The only criminal dealing that they had with NAGI
during the spring of 1974, MARTIN advised, was in trying to sell

« “Some stolen art objects in the possession of JANMES NAGI. 4s far
as he recalled MARTIN advised that some people working for NAGL
had gtolen thase art objiects valuad alh §250,000.00 from a
Dr. SALERNO of New York City. NAGI, he advised, complained
that too many people knew about ‘the burglary and then asked hinm,
MARTIN, if he could find a buyer for the art objects, MNARTIN
advised that he then got in touch with a SIDNEY SCHIMALCWITZ, a
Jjeweler who specialized also in stolen Jjewelry and other ard

_ robjects, OCHNMALOWITZ, MARTIN advised, was able to find a ouyer

. but by this time KNAGI had.told him that his people, BILL and
GEORGE, had taken bthe art objects from him and he could not geb
them back. At this time MARTIN advised he found oub.aboubt all
the problems that NAGI was having with his people in Beyridge.

MARTIN said that he had been told by one of NAGI's
other associates, ANTHONY, whose last name he did not recall,
that somebtime in 1972 or 1973 HAGI, on the orders of his people
in Brooklyn, had pulled a supermarket rodbbery in Co-op City,
New Yorkx. This robbery, he was told, netted NAGI $100,000.00.

. »
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lLater, though, NAGI was arrested for this robbery because the
assistant manger of The supermarket, who was also involved

in this robbery, h&d confessed to the police. Prior to his
arrest, though, NAGI had kept a good part of the money he netted
in this _rodbgry instead of ‘urning it all over to BILL and
GEORGE in Brooklyn. In addition to this particular incident,
MARTIN stated he found out from NAGI and others that NAGI was
holding back goods that he obtained through hlJaCklng Jjobs thet
he wes @01ng for BILL and GEORGE in Brooklyn. #s a resultb,
BILL and GEORGE put a lot of pressure on NAGY for their money.
MARTIN advised it got so bad “hat during a period of about one
nmonth he gave NAGI about $700.00 to repay BILL and GEORGE.

Beginning approximately May, 1974, FLY, CISCO, NAGI
ane, possibly IOVINE, as well as he, MARTIN, discussed a robbery in
fhich they were to rob a New York City Water Devartment official,
who allegedly had one-half million dollars hidden in the basemenvy

of his homc. Tnc robbery was to be corried oub DJ two Tew .fCI‘.:{

City policemen, who had been regularly shaking dovn CISCO and FLY
on their prostitution operation. LALI, early in the planning of
this robbery, told them that he did not want any part of it,
although he did continue to participate in the planning of the
robbery.

On June 8, 1974, MARTIN stated CISCO and FLY told him
that the following Monday they would be bringing the two -policenen
over to him so he could make them up with a suitablg disguise for
the upcoming robbery. VWhen CISCO brought the two policenmen %o
his house he recognlzed one of the policemen as VINCENT RIZZO.

The other policcmen's name he stated was DINERO. The two policemen
asked him about his mekeup work, and then he actually mede up one
of the policcmen, 4s they had planned, the two policemen were to
return to his-house on Thursday, in order to be made up for the
robbery, which was to take place that rrldayo AfTtcx the two
policemcn had left, FLY and CISCO told him, MARTIN, that this
rovbery was tO ve a frame Job on the two 0071ce“vn, that is that
when the two policemen were in the house conducting the robbery,

' CISCO and FLY would contact the Police Department and tell them
that two men were robbing this particular City official. CISCO and
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FLY said they wanted to do this in order to get rid of the
two policemen because they .were shaking them down for too nmuch
money on their prostitution operation.

¢
MARTIN advised that on the morihing of the rocbbery
which he recalls was Friday, :June-14, 1974, he went to the
Garlbbean ?oom, where he met JAMES NAGI and MIKE IQVINE, He
ked both of them to return to his house with him, where they
spent most of the day. Vhile in the apartment, MARTIW a2dvised,
. officers atbtached to the WAJART Commission executed a warrant on
“the place and arrested everyone there, MARTIN was told that he
was being arrested for homicide on a police officer while NAGI _
and IOVINE were picked up simply because they were on the premises.
JERTIN elso advised that the officers found a number of guns in
his apaxrtmént, all of which belonged to him. Additionally, they
found several badges, one of which was an ambulance driversbadge
that he used when he had been driving an ambulance, and the oihew
was an old auxiliary police badge. T

MARTIN adyised that as far as he has been told the two
police officers thatl were to do the robbery were actually working
in an undercover capacibty and he was later charged with
‘conspiracy to commit armed 7*obbery. After hav1n5 pleaded guilty
to this charge, MARTIN stated he was sentenced to .one year in
prison, and is currently serving this sgntepce.

MARTIN advised that since having met NAGI early in 1974
until NAGI's death in June of that year, he had a number of
"discussions with NAGI and his associabtes. 4t no time did NAGI
ever tell him that he had a source or a friend in any part of the
Federal Law Enforcement Establishment. The only connections
NAGI ever bragged about were his people in Bayridge, BILL and
GEORGE, whose last names MARTIN could not recall., MARTIN also
stated that the only police badges that he had ever had in his
possession were those furnished him by the two Negro men uorkldo
with CISCO and FLY., As he stated bvefore, the badges found by ©Ths
police officers in his spartment were an ambulance driver's badge
and an auxiliary police badge, which were never used in any

]
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- criminal acﬁivityo Mr. MARTIN was now shown a Federal Bureau
of Investigation badge. After viewing this badge, he stated
that neither NAGI nor C1SCO, and FLY'S associates in the Bronx,
had ever shown him a badge s;mllar to the Federsl Bureau of
Investigetion badge hg had just viewed. MARTIN again reiterated
that he had never been told by HAGI or any of his associates
about any possible connection that NAGI or his two people, BILL

- and GEORGE, in Brooklyn, had with any officer ox Agcnt of the

e  Peddral Law Enforceﬂent Establishment.
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FED:!AL BUREAU OF INVESTIGATIO! .

W,

May 21, 1975

Date of transcription

o
Mr. LESLIE E. CATHERER, 51 Columbia Place, Brooklyn, New
York, telephone 858-5528, was interviewed at this location.
Nr. GATHERER advised that he has known JAMES NAGI very well since
1968 or 1969, Beginning in early 1974, he stated, he, NAGI, his
brother-in-law ROBERT MARTIN, as well as two other individuals
named STANLEY SIMMONS and MELVIN BARNES, started to meet regularly
at the Caribbean Room, a Cocktail Lounge,managed by MARTIN. It
was during these meetings that NAGI involved them all in the sale
of some paintings which he and others apparently had stolen earlier.
NAGI tried to sell the paintings through ROBERT MARTIN, but was
unable to do so because he had given some of the paintings to
WILLIAM CUTOLO and GEORGE TROPIANO, who usually could be fournd at
4 . the Burger Prince Restaurant, 65th Street and Eighth Avenue, -
Brooklyn, New York. According to GATHERER, CUTOLO and TROPIANO
‘kept the paintings because NAGI owed them a great deal of money.
Up until the time NAGI was killed in June, 1974, he advised he
kept hearing from NAGI and others that he.was very deeply in debt
to CUTQOLO and TROPIANO. .

«
Durlng the time he was a55001ated w1ch NAGI, GATFERER

in Federal Law Enforcement. GATHERER said that NAG 1 knew a lot

of people and talked freely about them to him, but he never told him
about any FBI agent or any other individual representing law
enforcement on a locgl level. NAGI at no time ever told him that

he was paying any law enforcement official for help and/oxr
information.

Mr. GATHERER also advised that he had never heard any
discussion to the effect that NAGI was aeting as an informant for

" the FBI. ,
5/20/75 Brooklyn, New York NY 58-1854
Interviewed on at 2 File # 4
SAS XKLAUS -C. ROHR and FORD W. COLE - 5/21/75
by KCR /mrv'h — Date dictated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its -contents are not to be distributed outside your agency.
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FEL.RAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription __MayY 13, 1975

i |

SA BRUCE, J. BROTMAN was interviewed in Room 1209,
Westbury Hotel, 69th Street and Madison Avenue, New York,
New York. Prior to the interview, EDWARD D. HEGARTY identi-
fied himsel¥ as a representative of the FBI Inspection Division,
Washington, D. C.

i

SA BROTMAN advised he entered on duty as a Special
Agent of the Federal Bureau of Investigation, December 1, 1969,
and has served in the New York Field Office during the past
four and one-half years. : ‘

. ) SA BROTMAN was told the purpose of the interview

was to determine if he -has any knowledge of any unlawful conduct
on the part of(@pecial‘Agent JOSEPH STABILﬁ)or any other Special
Agent or employee of the Federal Bureau of Investigation, or
knowledge of unlawful conduct on the part of any member of any
Federal Law Enforcement Agency. He advised that he is not
personally acquainted with(?A.STABILE and never had occasion to
work with(éA STABILE} He said that he has no knowledge whatsoever
.which would indicate” or suggest that(SA STABILE)or any other
employee of the FBI h~as engaged in any form of unlawful conduct.

SA BROTMAN was asked if he had furnished the New York
City Police Department with informatbn regarding one ROBERT MARTIN,
27 Lloyd Street, Brooklyn, New York. He replied that he developed
an informant in January, 1974, and subsequently received from
-this informant information regarding the activities of ROBERT
MARTIN, JAMES NAGI, MIKE IOVINE, LESLIE GATHERER and other persons
involved in robbery and burglary activities. :

) Information obtained from the informant was passed
along to interested New York City Police Department officials.

* At no time did SA BROTMAN's informant ever state or
indicate that he had any knowledge in his possession indicating
that any federal employee had comported himself in an unlawful
manner. He said that ROBERT MARTIN was alleged to have had all
types of disguises and make-up equipment, including police badges.
However, at no time did the informant state that MARTIN lmd

Interviewed on 5/9/75 ot NEW Yor,k' New York File # NY 58-1854

S : .
SUPERVISOR EDWARD D. HEGARTY/mgh -* - 5/12/75

. by — i - Date dictat*ed‘
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available any FBI-badges.
’ {

' SA BROTMAN furnished Supervisor HEGARTY for i
" review the FBI “case file on his informant, described above, and
the entire file was read. . \

There is no statement or indication whatsoever in
SA BROTMAN's informant file indicating improper or unlawful conduct
on the part of any member of any Federal Law Enforcement Agency,
including the F¥BI.

%
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Date of transcription

Detective Edmund Carroll, 103rd Precinct, New York City
Police Department, advised that he had worked on the .hijacking :
squad from 1967 until the latter part of 1972, at which time he
trgnsferred to his present assignment. He said that during the
course of his work with the hijacking squad he became acquainted
with JIMMY NAGI, who at the time was deallng in hot cars, mainly
Cadillacs. Durlng this same period, Carroll stated that he
. worked closely with various FBI Agents, including John Good, and
that both he and Good had been using NAGI as an informant. He
described NAGI as being a braggart, who frequented both the 6lst
and 62nd Precincts, New York City Police Department, located
in the Brooklyn area. He said NAGI was always telling people
about his inside contacts with the Police Department and how he
could dget things taken care of. In aflition, he said NAGI talked
about having contacts in the Safe and Loft Sguad and used to
carry a 1list of license numbers, which he said were cars used
by the local precincts. Carroll said he never heard NAGI discuss
any contacts he had with FBI Agents, other than John Good, but
he did recall on two oxr three occasions seeing NAGI with(Tonyg
Vil;aﬁo:)whom he knew to be an FBI Agent. and with whom he had worked

frequently. He recalled on one occasion that NAGI had called him = ..

and asked_him tqQ meet in a restaurant. When he arrived,

NAGI and(Villano)were together at the restaurant. He said he
could nof furnish any further details. concerning the relationship
-between{Villano )and NAGI, other than they were acquainted.
Carroll said to” the begt of his knowledge it w sometime prioxr
to the latter part of 1372, when he saw(?illangfwith NAGI, but
could not pinpoint the time more specifically.

He further described NAGI as the type of individual who
would tell his friends about his contacts in the Police Department
and to prove this would call a police officer on the telephone to
set up a meeting, while at the same time letting one of his friends
listen to the call to prove that he had such contacts. He said a
~good example was several years ago during the course of an investiga-
tion they utilized a telephone intercept in which NAGI was overheard
telling a friend of his how he could get a case fixed because of his
acquaintanceship with a gertain New York City Pollce Officer.

Interviewed .on 5/20/75 at blew York File # 58—1854

Superv1sors Donald E. Hartnett ..

py_ and Richard F. Keefel Date dictated 5/421./75

i >
" DEH:DJG
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He said several months later NAGI was brought in for questiohipg

and unbéknown to him, this.so-called contact '~ of his in the New
Yori City Police Department was present during the interview.

Duriag -the course of 'guestioning, NAGI was asked about his
rekstionship with this so-called contact in the Police Depart-

ment -and NAGI said they were good friends. He was then conironted
with the fact that this so-called contact of his was in his presencs
at the interview and he had to admit that he had lied.

.

ET IR

Detective CARROLL advised that his unit working hijacking
matters had rever utilized any Emery Alr Freight Trucks but knew
that the Safe and Loft Squad frequently borrowed vehicles .for their
work but that.he did not know whether they in fact had ever used
Emery BAir Freight trucks. He advised that the rmme JOE STABBS. or
STOPS sowehow rang a bell with him but he could not elaborate cn.
this. He said he had never heard the names(MORESCOYor STATILE
before but did know a TOMMY STABILE, who was a hood, and had a
brother "JOE. He also -advised that during his dealings with NAGI.
e had never known NAGI to have any crystals or radio sets capable
of mqgitoring police radics. ‘ ” '

@ . . . )

_ Detective CARROLL reiterated the only two FBI Acgents he had
ever kncwn to associate with NAGI was John Good and (fony villan6)
and had ne information that either of these -had ever been furuisb-
ing HAGI with any confidential infozmation concerning FBI investiga-
tions. Je.said there .was no doubt in his mind, however, that NAGI
had contacts in the New York City Police Department, especially
in the Safe and Loft Squad in the Brooklyn ‘area,.and could well
have been receiving infoimation from certain police officers '
assigned to this squad. - '

ty
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May 22, 1975

AWy

Date of tronscription

. . | d
- ANTHONY VILLANO, former FBI Special Agent,; Retired,

:was}interviewed in Room 1511, Westbury Hotel, East 69th Street,

and .Madison Avenu€d, New York, New York. Prior to interview

\EDWARD D. HEGARTY identified himself as a representative of the

. Inspection DRivision, Washington, D. C., and SA J. ROBERT PEARCE
identified himgelf as an FBI Supervisor, who was prevmously known
to Nr.(VILLANO)as an FBI Supervisor.

Mr .(VILLANO)was exhibited a photograph of JAMES NAGI,
Jersey City Police Department No. 32899,-and he was asked if
he was ever in contact with this person and he was asked to
furnish any information that he might have concerning this
person. Mr.(VILLANO)said that he has no recollection whatsoever
ever having met or besen in the company of JAMES NAGI and was at

a complete loss to explain how anyone could say they observed him:

on two or three occasions in the company of Mr. NAGI. He was
then -exhibited a photograph of GUILLERMO SOWERS, New York City
Police Department Number 3466574 and he said that he has no
recollection of having ever met the person depicted in the

@ﬁB ograph. He said that the name GUILLERMO SOWERS or alias PETE
SOWERS were not meaningful to him in any manner.

»
4
Interviewed on 5 /21 /75 ot _New York, New Vm'-k File # _NVY_58-1854
SURERVISOR EDWARD D. HEGARTY@—M « ,
SUPERVISOR J. ROBERT PEARCE 5/22/75
by EDH/mgh V) /‘ ! Date dictated
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v ' May 13, 1975

Date of transcription

|
Mr.' FREDRIC GOLDSTEIN, New York State Parole Officer,
was interviewed in his office, 314 West 40th Street, New York, New
Yor Prior to interview EDWARD D. HEGARTY and CLARK F. BROWN
1dentlf1ed themselves as representatives of the FBI Inspection
Division, Washifgton, D. C.

. It was explained to Mr. GOLDSTEIN that the purpose of

the interview was to determine whether or not JAMES NAGI had ever

stated or indicgted to Mr. GOLDSTEIN that he had knowledge of

1mproper conduct or unlawful activity on the. part of any member of

any Federal Law Enforcement Agency, including the FBI. Mr. .
“GOLDSTEIN immediately replied that he does not recall NAGI ever scatﬁng

«Or indicating that he had such 1nformatlon or knowledge in his ﬁosse551on.

Mr. GOLDSTEIN then reviewed his agency's records relating to JAMES NAGI
and he did not locate any references in the agency's records indicatin
NAGI had, furnished any information regarding improper or unlawful
conduct on the part of any member of any Federal Law Enforcement Agency.

~ Mr. GOLDSTEIN said Mr. NAGI was on parole status since
hisrelease from Rikers Island, July, 1973, where he was confined in
March, 1973. Mr. GOLDSTEIN's £1rst contact with him was on July 19,
1873, and continuous contact was maintained with MAGI by him up until
his, NAGI's, death. Mr. GOLDSTEIN said that an approximate estimate
of the number of times that he spoke, personally or telephonically,
with NAGI would be 200 times. He reiterated that during the course
of these many contacts fie never received any indication whatever that
NAGI had in his possession information alleging dmproper conduct or
uhlawful activity on the part of any member of any Federal Law Enforce-
ment Agency, including the FBI.-

Mr. GOLDSTEIN recalled and he xeffeshed his recollection
from a review of his agency's records that NAGI furnished organized
crime type intelligence information to him regarding GEORGE TROPIANO,
WILLIAM CUTOLO and others and he, Mr. GOLDSTEIN, in turn brought this

- information to the attention of Senior Parole Officer New York State
. JOHN E. EVERSLEY who, he believed, passed the information on to the
New York City Police Department.

5/13/75, o New York, New York File # _NY 58-1854
I,

INSPECTOR CLARK I‘j BROWN and e

SUPERVISOR EDWARD D..HEGARTY - EDH/mgh Date dictaredl 13/ 75

Interviewed on

by
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Mr. GOLDSTEIN, in the presence of Special Agents BROWN

and HEGARTY, inquired of Mr. EVERSLEY, who was informed of the FBI's
interest in what he did with the information he obtained from NAGI,
and he repdied that he furnished the information to New York City
Police Department Lieutenant WHITE at Brooklyn, New York. At first,
Mr. EVERSLEY stated he did not believe he told Lieutenant WHITE that
the information came from JAMES NAGI, but upon further reflection

he thought that possibly he did advise Lieutenant WHITE that the source,

of the information was JAMES NAGI.

Mr. COLDSTEIN advised that he was informed by NAGI on
April 9, 1974, that he, NAGI, had been threatened by WILLIAM CUTCLO.
He said-.that about this time, believed to be April 12, 1974, NAGI
complained that he was suffering from leukemia. Shortly thereafter,
Mr. GOLDSTEIN contacted Dr. NICHOLAS LEONIA, who is associated with
the fong Island College Hospital,.and learned frcm Dr. LEONIA that
NAGI was being treated by him for the disease leukemia. He recalled
further that NAGI, subsequent to his arrest on or about March 27, 1974,
was concerned that his parole mightl be revoked.

%
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"In February, 1974, he was assigned an investigation involving an

FEDLRAL BUREAU OF INVESTIGATION ' - o

i

Date of transcription Mavy 21 ? 197 5

B Detective PHILIP SHEVLIN, Sixth Precinct,
nvestigation Division, New York City Police Department, advised
hat in 1974, he was a detective assigned to the above Precinct.

art theft that had occurred in the Greenwich Village Section of
Manhattan, New York. AS a result of his investigation, SHEVLIN
stated, he recovered approximately $150,000 worth of stolen art
and arrested, among others JAMES A. NAGI. After having taken NAGI
into custody, SHEVLIN stated, he was told by NAGI that he, NAGI,
had been an informant for the FBI and that he had furnished the
FBI with information on hijacking cases. NAGI offered to furnish
good information to Detective SHEEVLIN if SHEVLIN would inform the
BrooPlyn District Attorney's Office about his cooperation. .

In early June, 1974, SEEVLIN said he received a
call from NAGI who told him that he, NAGI, and several others were
going to rob a prominent politician. NAGI told him that they had "
guns and badges for this job and that they were going to have the
assistance of two crooked policemen on this particular robbery.
Later SHEVLIN learned that the two policemen were undercover police-
men working for ithe NADJART Commission and NAGI was actually arrested i
for his role in the robbery. . -

SHEVLIN advised that he talked to NAGI for quite
sometime and intended to use him further as an informant. At no
time during his conversations SHEVLIN advised did NAGI ever tell
him that he was paying off police officers or members of the
Federal Law Enforcement establishment. The only mention of Federal
Law Enforcement Office that NAGI ever made, according to” SHEVLIN,
was his statement that he was and had been furnishing good.hijacking

information to the FBI in New Xork
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Mr. MICHAEL F. IOVINE, 142 Luguer Street, Brooklyn,
New York, telephone 8y5-0153, was interviewed at hlS residence.
Mr. IOVINE advised that he is currently unemployved but that he is
a nbmber of Local 46, Wire and Reinforced Concrete Setters Union,
AFL~CIO. Mr. IOVINE stated@ that he has known JAMES NAGI, who
once lived next to him on Luguer Street, since 1970. Since that

_tlme, he advised, he and NAGI have spent a good deal of time in

each others company, even to the point of having been in jail
together.

]

On June 14, 1974, IOVINE stated he and NAGI had gone

" .to the apartment of BOBBY MARTIN, at 427 Lloyd Street, Brooklyn,

New York in order to visit with MARTIN According to IOVINE,

*there were several other people in the apartment, most of whom he
did not know. . While heé was in the apartment, officers working

for the Spe01al Prosecutor MAURICE NADJARI entered the premises
with an arrest warrant for MARTIN. As far as he recalled, IOVINE
stated all of the people in the apartment, including hlmself and
NAGI, ,were arrested and taken to NADJARI's office. NADJARI's people,
he stated kept them there for 14 hours during which time NAGI

was questioned frequently. Prior to getting out of the custody

of NADJARI's office, IOVINE advised NAGI had told him not to worry
dout this arrest because he's going tg be able to get them both out.

IOVINE stated he did not know what NAGI had done
to get them out of jailYbut stated it was.his opinion that NAGI
probably agreed to help NADJARI's investigators. IOVINE went
furthér to say that it was known to him and his associates that
NAGI  had in the past been an informer for various law enforcement
agencies. IOVINE also stated that NAGI was prone to brag about
his connections but that he never bragged aBout having a connec-

tion or friend within the FBI or any other branch of the Federal
Law Enforcement. .

. IOVINE advised he recalls that NAGI had told him that
he and ANTHONY TONANI were arrested in New Jersey for hijacking
some time in 1970. As far as he could recall, IOVINE said this
arrest did not particularly disturb NAGI and he did not act at all-
worried about the disposition, if any,of this case. The only case,
according to IOVINE, that NAGI worried about was an arrest for using

-
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<
Interviewed .on 5/9/75 at BrOKO}iILlVH . N. Y. File #__58-~1854
' _ . ¢ . _ »

‘ Special Agent KLAUS C. ROHR and . ' _

by Supervisor J. -ROBERT PEARCFEwifl_ Date. dictated. 5/12 /75
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a fraudulent credit dardin 1974. In this case, he said
NAGI was identified by at least one of the victims and he
was very worried about being convicted in that case.

;o IOVINE also advised that he is 'familiar with two of
NAGI's associates »WILLIAM CUTOLO and GEORGE TROPIANO. NAGI
&wouid usually meet with CUTOLO and TROPIANO at the Burger’
Prince located at 65th Street and 8th Avenue, Brooklyn, New
York. IOVINE also stated that he was never allowed to go
into this place.

r

»

Mr. IOVINE again was asked if he had ever been told by
NAGI that he knew someone within the FBI.or any other branch
of Federal Law Enforcement, who was going to assist him in any
of his problems with the law. IOVINE answered that at nc
- time did NAGI ever refer to any individual who might be a member
. of the FBI or Federal Law Enforcement in general. IOVINE was
also asked if he had ever heard of or been associated with a
New York City Police Officer named EUGENE STATILE. IOVINE 4
stated he never heard of or been an associate with STATILE. :

Mr. IOVINE stated that when he was arrested in 1974,
at,.the apartment of BOEBY MARTIN, he was aware of the fact
<hat the police officers seized a number of guns, as well as .
New York P.D. and Security Police ivne badgas. As far.as
he could recall Mr. IOVINE stated there were no FBI Badges
in the apartment, nor had he ever ,seen any ¥BI badges in
MARTIN's possession. As to BOBBY MARTIN, IOVINE stated he is
currently incarceraEgd at the Atlantic Avenue Jail in Brooklyn.

) IOVINE also stated he had been introduced to a man
named PETE or BILL SOWERS by NAGI. However, their introduc-
tion and association was limited and he, IOVINE, never gotto
know SOWERS very well.

¢

Mr., IOVINE advised that during the time that he knew
. NAGI he was married to a woman named LINDA NAGI, who resided
‘next deoxr to him on Luquer Street, Brooklyn, New York. In
| addition, NAGI spent a good deal of time with a . girlfriend .
named SUSAN FRIEDMAN, who resides at Sheepshead Bay, Brooklyn,
N. Y., telephone 645~5292. He also advised that NAGI was
extremely close to a sister RESA, who resides at 108th and
Flatlands Avenue, Brooklyn, N. Y. According to IOVINE, NAGI

spent a good bit of time with these two women and most likely
would have confided in them.
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NICHOLAS M. CAPUTO advised he resides at 88-85 19th #
Avenue, Brooklyn, New York, with lis father and has recently become
the owner of a dairy prcducts store, known as Milk and Honey
Farms; 4th Avenue and 9%92nd Street, Broocklyn, N. ¥. Prior to this,
C%PUTO was delivering pies in the Wall Street area of Manhattan
in 1973 and 1874 for the Mrs. Smith's Pies Cecrporation. He said
he did not work durlng 1971 and 1972 due to ill health assoc1ated .
with Hepdtltls.

CARPUTO stated he was born on June 12, 1938 in ﬁew York City,
and he furnislted the following lnformatlon.reiatlng to his associa-
tion with JAMES NAGI and others:

CAPUTO knew JAMES NAGI for many years inasmuch as they had
* grown up in the same neighborhood in Brooklyn. He was called
before "the Kings County Grand Jury in relation. to the murdex of
NAGI, which occurred in June 1974, but was unable to identify
any of-the individuals allegedly associated with JAMES NAGI.
CAPUTO stated that he has no recollection of any individuals named
GEORGE TROPIANO, PETE SOWERS or WILLIAM CUTOLO but advised he
mygb% recognize them if he were to see a photo of them. He denied
frequentlng the Burger Prince Restaurant in the recent past and
stated he had only been in the establishment two or three times
and not at any time in the last year or year and one-half.

He related that he récently learned of the indictment of
individuals named TRORIANO and CUTOLO for the murder of JAMES
NAGI but does not recall ever having heard of them. CAPUTO
did‘ occasionally speak to JAMES NAGI in the past several years but
had no social or criminal contact with him and claims to have
actually disliked NAGI since he felt that NAGI was contlnually
_atLemptlng to encourage associates to bec6me involved in criminal
activities.

) Numerous times during the interview CAPUTO emphatically
denied knowing SOWERS, TROPIANO or CUTOLO and stated he has
never been involved in criminal activities and avoids any
association with individuals who are known or considered to
be hoodlums: He did state that in 1956 or 1957, he was charged
‘with rape at the age of 18 but the charge was subsequepbly
dismissed. He reTated when NAGI was killed, he did attend the
wake for NAGI but only because he had known him for years and not

Interviewed on 5/14/75 at BIOOleL N.Y. fild #._58-1854
Supervisors Richard F. Keefe? ’
and Donald E. Hartnett %T
5 . 7 "\

b Date didateni 5/ 16 / 75

RFK:DJG J
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because of any close association between them. -

CAPUTO was querfe&‘as to whether he would agree to submitting
tola polygraph examination but emphatically replied that wder
no consideratien would he subject himself to a polygraph examina-
tion. He stated that he had read enough about polygraph examina-
tions to know that the facts can be twisted in such a fashion
that an innocent individual can become suspect in matters of
which he was not actually involved. Additionally, CAPUTO confided
that everythindg he had discussed during this interview was in
agreement with testimony he had provided to the Kings County
Grand Jury during the inguiry into the murder of JAMES NAGI.
He emphasized that during the limited contacts he had with
NAGI, no reference was ever made by NAGI to NAGI having a source
in any law enforcement agency who gave him access to confidential
police information.

}

.
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NICEOLAS CAPUTO, 8885 19th Avenue, Brookiyn, New York,
was questioned regarding his alleged acquaintanceship with GEORGE
TROPIANQ, BILLY CUTOLO and PETE SOWERS. He repeatedly denied
beifg acquaintd with any of these three individuals, stating that
if he did know them he had no reason tc deny it. A photograph
of GEORGE TROPIANO was exhibited to CAPUTO and he again denied
“knowing the name or recognizing the individual. It was explained
to CAPUTO that a number of individuals have stated he is acquainted
with the above three individuals but CAPUTO stated this is not
true and he canilot 1maglne why anyone would .make such an allegation.

g

-«
.
4
' terviewed on_5/20/75 #_Brooklyn, N. ¥, Fils #__58=1854
Supervisors Richard F. Keefe{§ ' . .
b and Donald E. Hartnett §y¢?‘ Daie dictated 2/ 21/75
RFK:DJG
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Ii\]VESTIGATION CONDUCTED TO DETERMINE
WHETHER OR NOT({SPECIAL AGENT JOSEPH,
STABILE)WAS' INVOLVED IN ANY MANNER
WHATSOEVER WITH REGARDS TO FBI CASE
"PHILLIP LEVINE; JAMES AHMAD NAGI AND
OTHERS; THEFT FROM INTERS:I‘ATE SHIPMENT;
ARMED HIJAC;KING, KIDNAPING" OR NEW

JERSEY STATE INVESTIGATIONS RELATING

TO THIS FBI CASE
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Detective JOHN M. TOMASZEWSXI, Jersey'City, N. J.,
Police Department, was interviewed at the 2nd Precinct, Jersey
City. Police Departhent. TOMASZEWSKI advised that he was
currently assigned teo the Homicide Unit but that in 1970,
he was working as a detective in the 2nd Precinct. When
asked if he recalled a hijacking case involving JAMES NAGI
arrested by Jersey City .Police #n 1970, TOMASZEWSKI stated that
he vaguely could recall such a case. TOMASZEWSKI then ‘
reviewed the arrest record of his department and
.located a fide number for this arrest, which took place
August 31, 1970. The Jersey City Police-Department file
number for this case is 121437. TOMASZEWSKI advised that .
. he would obtain the complete file and reiresh his memory
* with that file and then make a copy of it available to
‘ the FBI. | 4

o

et s

Interviewed on 5ﬁ/7/75 ‘p-L__at Jersey ("]'_i‘y' N, T, Fil; #_58-1854 . ‘
e:\ - - i

..

SA KLAUS C. ROHR%and . .
by Supervisor J. ROBERT PEARCE.QN Date dictated ___5/12 /75 £

KCR:DJG

This document contains: neither recommendaticns nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

|

it and its contents are not to be distributed outside your agencv.
f

__NW 68262 Docld:32989576. Page 169 . . 9% . | _ L




FD-302 (REV. 11-27-70) . e —
, e J @

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
¥

Al

Date of 1ranscrlptien 5/1 2/75

|
Mr. EDWARD B. ROSSITER, Deputy Chief, Hudson County

Prosecutor's Office, made available a copy of the. Hudson County
rosecutor's file #70-1528, State of New Jersey vs. JAMES A.
AGI, ANTHONY PETER TONANI. A review of this file fails to

reflect any mention of FBI contact with anybody in regard

to either NAGI or TONANI. The only reference to the FBI in

the file is the notation made on August 31, 1970, that FBI

Agent Charles Vaughan assisted in the 1nterv1ew of JAMES NAGT

and ANTHONY TONANI. Also on that same date, there is a

notation that FBI Agent Clark of the Newark Office was

notified as to the arrest of NAGI and TONANI by offlcers of the

- Jersey City Police Department

«
»
¢
. . (
Interviewed on ___ 5/7/75 ___p at Jdersey City, N.J. File # 58-1854
. ¢ P
~ "SA KLAUS C. ROHRY( and : '
by Supervisor J. ROBERT PEARCEA% Date dictafed __9/12/75

KCR:DJG ‘§§
This dacument contains neither recommendations nor conclusions & the FBI. It is the properly of the FBI and is loaned to your agenqy;

it and its contents are not to be distribuied outside your aae~-
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W,

Mr. EDWARD D. ROSSITER, Deputy Chief,

TN
N

i

i

5/12/75

Data of transcription

Hudson County’ #

Prosecutor's Office, made available Hudson County Prosecutor's

Office File 70~1528, Btate of New Jersey vS.
The file reflects
by officers of the Jersey City Police

ANT¢IONY P. TONANI.
arrested August_ 31, 1970,

JAMES A. NAGI and
NAGI and TONANI were

Department and were then charged with armed robbery, assault,
kidnaping, threatening life, receiving stolen goods and possession

The file .further reflects that no action was

taken in this matter until 3/5/75 when the case was presented

te:a Hudson County Grand Jury and an indictment was returned

charging NAGI and TONANI with violating the "above Statutes.
_On 4/3/75, TONANI entered a plea of not guilty to the charges.

Mr.
case and advised the delay between
what irregular. He did state that
someone ‘had pulled the file out of
tive handling and it was not until
Yocated again. He stated he could
actéom. He did, however, say that

ROSSITER advised that he is not familiar with te

arrest and indictment is some-

it appears to him as though

the mainstream of the administra-~
recently that the file had been
not explain the reason for this
as far as he knows neither

NAGI nor TONANI were ever used as informants by the Hudson

County Prosecutor's Office.

He further advised that he does

not recell any member of the FBI inquiring akout NAGI or

TONANI.

He did state he has not been in the Hudson County

Prosecutor's Office for too long and that it would be better to
contact the First Asssggnt Prosecutor, Mr. MEGILL, who had been
with the office about seven or elght years.

%

Interviewed on 5 / 7 / 75 at Jerse -

File #.08~1854

Sa KLAUS cC. ROHR1¥%*:

5/12/75

o, & SUPERVISOR J. ROBERT PEARCE‘(\ N Date dictated
™
KCR:DJG ‘\ .
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL. It is the properiy of the FBl and is loaned to your agency; .

it and its contents are not fo be distributed outside your agency.
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5/12/75

Date of transcription

|

. Mr. EDWARD C. MEGILL, First A351stant Prosecutor,
Hudson County Prose¢utor s Office, advised that he has been
with the Prosecutor's Office for the past seven years. During
that time he has always served as one of the prosecuting
attorneys. M#. MEGILL then reviewed the Hudson County
Prosecutor's file on the case of the State of New Jersey vs.
JAMES A. NAGI and ANTHONY P. TONANI. After reviewing the file,
Mr. MEGILL stated that this case was not familiar to him and
that he was surprr3°d at the length of time between the arrest
in 1970 and the indictment in 1975. Mr. MEGILL stated that
this is unusual because the Statuyte of Limitations had almost
- run in this case. Mr. MEGILL stated that he was unable
to explain this delay other than to say that the file had been
pulled from their mainstream administrative handling for some
reason, which was not noted in the file. The only reason he
could think of, Mr. MEGILL advised, was that one of the
.individuals charged, either NAGI or TONANI, might have been
cooperating with some law enforcement agency and, therefore,
chaxges against them were held in abeyance. From the file
a¥one, however, he could not determine this with any amount of
certainty. He further advised that the only two people in the
vroseautor’s office that might have scme knowledge as to
whether TONANI or NAGI gave information would be THOMAS ST.
PIERRE and MARTIN GREENBERG, who aré now working for other
law enforcement agencies.

»
¢
- .
Interviewed ‘on 5/7/75 at Jersev Cl't‘y rfe #_58-1854
Special Agent KLAUS ‘C. ROHR nd -* _ |
by Supervisor J. ROBERT PEAPCF% _.Date dictated 5 /]2 /75
KCR:DJG
This document contains neither recommendations ner conclusions of the FBL It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
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5/2/75

Date of trenscription

ﬁ.

: . On May 8, 1975, Field Supervisor JOHN A, LELWICA
telephonically communicated with Major- WILLIAM BAUM, Chief

of -the Criminal Bivision, New Jersey State Police,” Trenton,

\ New Jersey, HMajor BAUM was supplied with the name of JAMES

AUMAD NAGIz white, male, born December 1, 1849 at Brooklyn,

New York, Jersey City, New Jersey, Police Department Kumber
328998; FBI Number 584276 ¥, and asked whether or not this
persenr had ever been operated in an informant capacity by

any officer in the Hew Jersey State Police, :

fiter consulting with his record burecau and inter-

‘3”,9

. viewing the officers involved in the criminal investigation
of \JAMES AMMAD NAGI in 1870, Major BAUM stated that RAGI never
* served in an informant capacity with the New Jersey State Police,
| Hajor BAUN identified the two officers invelved in this investiw

gation by the State Police in 1970 as cne A, BUCHANAN, who is

& detective assigned to the Turnpike Patrol of the Kew Jersey
State Police and is stationed at the Newark Barracks, and HENRY
WALKOWSXI, who works the Organized Crime Section ocut of the

«L%ttle Falls Barracks of the New Jersey State Police,

MHajor. BAUM gdded that although prosecution is stiil
pending in the matter, the entire case is qow being hanalea by
the locals, that is the Hudscn Cdunty Prosecutor's Office,

Major BAUM indicated he would make either cof the above described
officers availablewfor interview at any time desired.

,

L
Interviewed on 5/8/75 «_Newark, New Jersey mle £ newark
b, Field Supervisor JOHN A, LELWICA / miKpee ditered 5/2/75

-

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL. It is the property of the FB! and is loaned to your agency;
it and its conlents are not to be distributed outside your agencv
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Date of trenscription

Detective JOHN M. TOMASZEWSKI, Homicide Unit, Jersey »
City Police Department, furnished a copy of Jersey City

Police Department file $£121437, reflecting the arrest of JAMBES
NAGE and ANTHONY TONANI on 8/31/70. Detective TOMASZEWSKI
badvised that since reviewing this file, he has been able to
recall this garticular case, which he investigated while a
detective in the 2nd Precinct. He stated that the investigation
in this case was conducted with a Newark FBI Agent named
CHARLES® VAUGHAN, who regularly worked hijacking cases in

Jersey City, N. J. Other than this agent, TOMASZEWSKI advised
he did not recall ever speaking to any other FBI Agent regarding
this particular case.

TOMASZEWSKI advised that both NAGI and TONANI confessed

* to the hijacking and furnished additional information about
other hijackings after their arrest; however, neither

NAGI nor TONANI ever acted as informants for the Jersey City
Police Department.

w
' -
. Interviewed on . 5/8/75 Z?‘“ Jersey City, N. J. ffe # 58-1854
U
SA KLAUS C. ROHRygnd .. . .
by Supervisor J. ROBERY PEARCE@&; Date dictated __ 2/ 12/ 75
RCR:DJC B W ®

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is the propesty. of the FBl and is loaned 1o your agency;
it and its contents are nat lo be distributed ocutside your agency
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Data of transcription 7 5/12/75

On 5/9/75, I reviewed the file captioned, PHILLIP L

"LEVINE, JAMES AHMAD NAGI etal; TFIS, Armed Hijacking,
Ridnaping, Newark *15~35089, New York 15-57839. The closed
Afilé in Newark showed the case agent was CHARLES VAUGHAN.
Further, that Newark had requestea that New York be
de51gnatea as office of origin. This file review was to |
ascertain if the case was handled in other than routine '
fashion and specifically if the file 1ndlcatedfége01al
Agent JOSEPH STABILE )had indicated any interest in this
investigatien. Theré was no indication that this matter
had been handled other than in routine fashion. All copies
. of reports were designated for the New York Office. There
was no notation or memorandum indicating any interest in
. this matter by (Special Agent JOSEPH ST§E££?§ ‘

i

4

5/9/75 at Newark, N. J, Fite #_58-1854

hiterviewed on

5/12 /75

Sunerv1sor J. ROBERT PFARCBAQL Déte dictated __
JRP:DJG "

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is the properly of the F3{ and Is loaned to your agency;
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it and its contents are not to ke distributed outside your agency.
o8

k4

— HW 68262 Docld: 32985576 Page-1i5

-

et Vs NS St SRV




FD-302 (REV. 11-27-70) : ["‘ SN

' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

5/12/75

Dats of franscription

g

~ Mr." MARTIN GREENBERG, Director of Police, State of New .
Jersey, Department of,Highar Education, Kean State College,
Unipn County, New Jersey, advised that he had been Chief of
Detectives for the Hudson County Prosecutor's Office, from
September, 19707to December, 1974. While he was in this position,
the Hudson County Prosecutor was GEOFFREY GAULKXINS. Mr. GREENBERG

. advised that he had never heard of an individual named ADMAD or

JAMES NAGI arrested in 1970 by the Jersey City Police Department
for hijacking apd kidnaping. Further, he stated he does not
remember his office doing any type of investigation in this
matter. He also stated that as far as he can recall nobody by
-the name of AHMAD or JAMES NAGI ever acted as an informant for

. the Hudson County Prosecutor's Office, while he was working there.

Mr. -GREENBERG advised that normally the local Municipal
Magistrates in Hudson County would forward criminal cases to the
prosecutor's office where they would be assigned to a prosecuting
attorney for an opinion. If the case warranted prosecution it
was bxpught before the Grand Jury for an indictment. He did state
that the volume of cases referred to the prosecutor's office is
so great that the resulting backlog sometimes caused cases to
be delayed for years before being brought to the Grand Jury.

Mr. GREENBERG advised that THOMAS ST. PIERCE joined
the prosecutor's office in /February 1972 and then quit
approximately a year later. GREENBERG advised that ST. PIERRE
would have had no reason to deal with the case involving JAMES
NAGI since this was not the type of work he handled.

¢

LY

mwmﬂudg 5/9/75 ; .+ Newark, New Jersey fle #_ 58-1854
w____ SA KLAUS C. ROHR\z Date dictatedo____5/12/75
KCR:DJG

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FB! and is loansd to your agency;
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Date of transcription

Mr. Thomas V. St. Pierre, Investigator for the U. S. r
Department of Agriculture, New York Region, advised that he was
an investigator & the Hudson County, New Jersey, Prosecutor's
Office from October 1971 to May 1973. During this time, he
irvestigated two hijacking cases, among other cases assigned |
to him. Neither of these cases concerned themselves with a
JAMES NAGI or ANTHONY TONANI. St. Pierre advised that he had
never heard of either of these persons and is positive that
neither TONANI nor NAGI ever-'acted as informants for the Hudson
County, Mew Jersey, Prosecutoxr's Office.

!
|
|
|
Z
3
|
}

] -
P
A S
¢
- ' - 58-1854
Interviewed on 5/ 1 6/ 75 at New Jel; sey Fife #
' Special Agent Xlau h KR ‘ :
pecial Agent Klaus C, Rohr
by . . Date dictated 5/16/75
KCR:DJG < i .

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL. It is the property of the FBl and is loaned fo your agency;
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e,

Date of transcription

”. .
* RICHARD A. NACHMAN. Attorney, Manhattan Bureau
Chief; Nadjari Commission, was interviewed in his office, #2 World
Trade Center, 57th Floor, in the presence of Nadjari Commission
Sdpervisory Investigator JOSEPH TANGEL. Prior to the interview

EDWARD HEGARTY and CLARK F. BRCWN identified themselves as representa-

tives of the FBI Inspection Division, Washington, D. C.

Mr. NACHMAN was asked if during the Nadjari Commission
investigation of New York City Police Officer EUGENE STATILE he had

occasion to speak with Mr. STATILE or STATILE's attorney. He replied

that Mr. STATILE is awaiting trial on charges of extortion and other
- related charges concerning STATILE's alleged shakedown of peddlers
in Marhattan, New York, and that he has spoken concerning the
STATILE prosecution with both the defendant, Mr. STATILE, and his
attorney. Mr. NACHMAN was asked if, at any time, Mr. STATILE
directly or indirectly or through his attorney said or indicated

that he, Mr. STATILE, was in the possession of any information alleging

improper or unlawful conduct on the part of any member of any
Fggesal Law Enforcement Agency, including the FBI, and Mr. NACHMAN
sald no such statements or indications were made to him or to anyone
associated with the STATILE investigaticn by either Mr. STATILE or
his, STATILE's, attorney.

-~

5/8/75 . New York, New York e # __NY 58-1854

Intecviewed on

INSPECTOR CLARK F.YBROWN and ' :
SUPERVISOR EDWARD P. HEGARTY - EDH/mMEh ... gicrared . 5/12/75
+ X

e .

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Date of transcription .-

Py
MARK FEDBRMAN, Special Assistant Attorney General, .
State of New York, Nadjarl Commission, 57th Floor, #2 World Trade
Conter, was 1nterv1ewed in the presence of Nadjari Commission
Supervisory Imvestigator JOSEPH TANGEL. Prior to interview,
EDWARD D. HEGARTY and CLARK F. BROWN identified themselves as
representatives of the FBI Inspection Division, Washington, D. C.

Mr. FEDERMAN was requested to furnish to the FBI
any informatidn he had in his possession regarding statements possibly
made by JAMES NAGI alleging improper cor unlawful conduct on the part
. » of any member of any Federal Law Enforcement Agency, including the
FBI.

. Mr. FEDERMAN said he was in charge of the inguiry
made concerning one ROBERT MARTIN, who was arrested by New York
City PoOlice Department officéers under the command of FRANK SMITH,
Deputy Inspector, New York City Police Department. Incidental to the
arrgst of MARTIN, several other persons were held for questioning,
1ﬁb1ud1ng JAMES NAGI. Some of the information which led to MARTIN's
arrest was furnished to the New York City Police Department by FBI
Special Agent BRUCE BROTMAN who obtained the 1nt01matlon from an
informant.

*

Mr. FEDERMAN said that at no time during the period
JAMES NAGI was questlbned on June 14th and 15, 1974, did Mr. NAGI
\} state or indicdte in any way that he had knowledge of improper or
unlawful activity on the part of any member of any Federal Law
Enforcement Agency, including the FBI.

. Mr. FEDERMAN was asked if thére were any written
reports covering the time NAGI was questioned, including the details
of what Mr. NAGI said, and he, Mr. FEDERMAN, replied that there are
no such reports in existence and there never have been.

>

4

5/8/75 New York, New York File # NY 58-1854

Interviewed on at p
. e
INSPECTOR CLARK F.QEROWN and i
by SUPERVISOR EDWARD BEGARTY -~ 'F‘.DT—T,/'mg'h Date dictafed — ‘3’/12'/7‘3

S

This document contains neither recommendetions nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
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Date of transcription

. . Deputy Inspector FRANK SMITH, New'York City Poligé
Department, was interviewed in his office, 12th Floor, 1 Police
Plaza, New York, New York, in the presence of Sergeant HEMRY FLINTER,
New &¥»rK City Police Department. Prior to the interview, EDWARD D.
HEGARTY and CLARK F. BROWN identified themselves as representatlves
of the FBI Inspection Division, Washington, D. C.

Deputy Inspector SMITH was asked if he had in his
possession any address books or miscellaneous written notations, which
were removed from or copied from the person of JAMES NAGI during the
time he was being questioned by the New York City Police Department

and the Nadjari Commission on June 12 and 15, 1974. He turned over.
For review xerox copies of notations said to have been in an address
ook and on miscellaneous pieces of paper found on the person of

JAMES NAGI. These documents were copied at the time NAGI was
questioned. Deputy Inspector SMITH caused a machine copy to be made _
of his machine copy which he turned over to the FBI for permanent i
retention. z

Jreee

>

« © Deputy Inspector SMITH was asked if he has any knowledge
regarding whether or not JAMES NAGI indicated or stated that he, NAGI,
had any information alleging improper conduct or unlawful conduct on
the part of any employee of any Federal Law Enforcement Agency,
including the FBI, and he replied that he has no knowledge either direct
or indirect of any such statements or indications madé at any time !

~by JAMES NAGI. . :

’ He said the New York City Police Department arrested
ROBERT MARTIN, date of birth October 21, 1944, NYSI&IS #1613974L, at
427 Lloyd Street, Brooklyn, New York, Top Floor, possibly Apartment
#8, on June 14, 1974. On the occasion of MARTIN's arrest, the New
York City Police Department unexpectedly encountered MICHAEL IOVINE,
142 Iugueer Street, Brooklyn, New York, date of birth June 27, 1853,
and JAMES NAGI. The New York City Police Department believes that on
this occa51on IOVINE and NAGI were returning to MARTIN's apartment, f
after having committed an armed robkery. Neithér ICVINE nor NAGI !
has been charged -with the armed robbery it is believed they committed
on June 14, 1974. ©NAGI, when interviewed, indicated a willingness
to cooperate but he prov1ded no lnformatlon regarding corruption on .the pa:
of any employee of any Federal Law Enforcement Agency, including the FBI.

o

o rhtrte s

¥

anseer e 4 x

5/8/75 ° New York, New York NY 58-1854
lnfcrvxewcd on at o File # :
<
i
INSPECTOR CLARK F. BROWN and 5/12/75 ]
S[JE[}RVIQOR EDWARD D FIT(‘ Z\P‘T‘V = _FEDH /mcrh Date dictated
This document contains neither recommendations nor conclu»mns of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to :
your sgency; it and its cont(.nts are not to be distributed outside your agency. H

104 . ' : i

o - onb an
kel e

GCHWW 68262 Docld:32985576 Page 181 L e




A,

NY 58-1854 »

Deputy Inspector SMITH further advised thet during
the séarch of MARTIN's apartment, number of law enforcement type
bgdges were found, but none of tlhfese were FBI badges. Inspector
SMITH stated if he or any of his men ever uncover an FBI badge,
they would immediately notify the New York Office of the FBI.

. _ Deputy Inspector SMITH said that some of the information
in his files regarding BOBRY MARTIN and MARTIN's associates was
furnished to the New York City Police Department by SA BRUCE
BROTMAN of the FBI. - T

)
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' ®
+ Sergeant HEMRY FLlNTER, New York City Police

Department, was 1nte1v1€wed in the office of his superior, Deputy
Inspector FRANK SMITH, New York City Police Department, in the
pitesence of Deputy Inspector SMITH, 12th Floor, 1 Police Plaza,
New York, New ork. Prior to the interview,-EDWARD D. HEGARTY and
CLARK F. BROWN identified themselves as representatives of the
FBI Inspection Staff, Washington, b. C.

Sergeant FLINTER was asked if at any time on June
l4th and 15, 1974, when he, Sergeant FLINTER, was involved in the
guestioning of JAMES NAGI, he received any indication whatsoever

.~ that JAMES NAGI had information indicating improper or unlawful

, conduct on the part of any member of any Federal Law Enforcement
Agency, including the FBI. Sergeant FLINTER replied that he did
not receive any such indication nor was he, Sergeant FLINTER,
ever told by anyone that NAGI had stated or had indicated he
possessed this type of knowledge.

.
4
= )
5/8/75 _. {% New York, New York . NY 58-1854

Interviewed on : File #

INSPECTOR CLARK F. WBR@AZN and

SUPERVISOR EDWARD D’/HEGAR‘I‘Y -EDH/mgh 5/12/75
by . &S}’Q’_ Date dictated

-~
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Mr. RICHARD SHANLEY, Assistant Chief Attorney, Easter®
District of New York Strike Force, U. 5. Department of Justice,
advised-that the indicges of his office reflect that in October,
1972, a “file was opened on the arrest of four individuals for
vioRation of Title 18, U.S. Code, Section 472, 371 and 372, Counterfe1L1 ng s
The four defendeamts in this case are listed as VINCENT SINATRA,
PAUL DE PALO, JOSEPH VICTOR MELE and CHARLES ZUMO. All of the
above defendants were arraigned before U. S. Magistrdte CATOGGIO
‘on October 7, 1972. The Special Strike Force Attorney handling
this case was DAyID RITCHIE. The case wasclosed on 3/14/73.

Mr. SHANLEY advised that he has no personal knowledge
as to the facts in this case because the case was handled by
anoLher autornev, DAVID RITCHIE. He did, however, make available
at this time a copy of the entire Strike Force file in thls natter.

Mr. SHANLEY advised that as far as furtherxr xeeords
at the Strike Force reflect, PAUL DE PALO was never used as
an informant by the Strike Force. Addlulonally, he has no
1nfommahlon that another individual by theé name of AHMAD NAGI also
knowsi &s JAMES NAGI had ever been an informant of the Brooklyn, New
York, Strike Force.

etk

lnferv;ewed on 5/8/75 at BrOOklyn’ N Y . File # 5 8""185 4

&

by _SA . KLAUS C, ROHR&& J. ROBERT PEARCE, -’ Date dictated ___5/12/75

S et - um rrmarnsmbesmrinbn § sk tedimmie va o S makis

KCR:DJG . Supervisor %.\@ R
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|
. A review of the Eastern District of New York Strike:
Force flle in the case of U. S. vs. PAUL DE PALO and JOSEPH
VICTOR -MELE reflects 'that there were no notations or written
doduments relating to any contact between, any Strike Force
Attorney and (Special Agent JOSEPH STnBILE) Federal Bureau of
Investlgatlon, New York.

T s .

,/ -
P
&
.
¢
lnter\newed on 5/8/75 at Brooklvn, New York File #_H88~-1854
)
SA KLAUS C. ROHRh ’% .
by___ SUPERVISOR J, ROBERT pmnrmf. Deie dictated ___5 /12./75
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Mr. JOHN DE PALO was interviewed at his home 970 E. £31g
Street, Brooklyn, New York. Mr. DE PALO advised that he is the
father .of PAUL DE PALQ, who resides at 1125 63rd Street, Brooklyn,
New York, Apartment A9. Mr. DE PALO stated that his son PAUL-
livks on 63rxrd Street with his wife BARBARA, whom he married in
September 1974,= after his divorce from his first wife YVONNE
DE LOUISE. His sons two children, PAUL and ROBERT, currently
stay with him, Mr. DE PALO stated.

Mr. DE PALO advised that at the present time he did
not know where liis son was but that he would relay a message
to him and have him call the New York Office of the Federal Bureau
-0of Investigation (FBI). Mr. DE PALO also stated that his telephone
‘number at 970 E. 43xrd Street is 252-9369.

H

Interviewed on 5/8/75 st Brooklvn, New York File # 58-1854

ek y

by SA- KLAUS C. ROHR & SUPERVTSOR 0 Date dictated 5/12/75

J. ROBERT PEARCE QUG .
KCR:DJG _
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Date of franscription 5/ 12/75

Mr. DAVID J. RITCHIE, Attorney for the Eastern Distrigt
of New York Strike Force, U. S. Department of Justice, advised
that he .was thé attorney assigned to the case entitled, U. S. vs.
PAUL DE PALO, JOSEPH VICTOR MELE, in which DE PALO and MELE were
charyed with viclation of Title 18, U. S. Code, Sections 472,

371 and 372. Aceoxrding to RITCHIE, four people were arrested in
this case but two of the individuals VINCENT SINATRA and CHARLES
ZUMO were actually Secret Service undercover agents. Mr. RITCHIE
advised further that the Secret Service Agent handling this case
was Special Agent ALBERT P. ANGELCNE. The arrest stemmed out of
a buy made by ANGEZLONE and Special Agent LOUIS J. TRAVAGLINO in
October, 1972, at the TWA Terminal, JFK Airport, New York. The
agents at that .time bought almost $500,000.00 worth of counter-
feit curyxency from DE PALO and MELE.

4

RITCHIE advised that the U. S. Grand Jury in the Eastern
District of New York listened to evidence furnished by the Secret
Service Agents in regard to this case on 10/25/72. Subseguently,
he stated in a letter dated February 7, 1973, addressed to KURT
MUELLENBERG, Deputy Chief, Organized Crime Section, U.S. Depart-
menteo?LJustice, he, RITCHIE, recommended that DE PALO and MELE
be prosecuted for violation of Title 18, U.S. Code, Sections 472,
371 and 372. Subseguent to sending this letter, RITCHIE stated
he was approached by the Secret Service andasked not to pursuve this
case any further because prosecution of DE PALO and MELE would
endanger a very important informant working for the Federal Bureau
of Investigation. As a yesult of this request, which he recalls
was made by Secret Service Agent ANGELONE he, RITCHIE, closed the
file on 3/14/73, without ever prosecuting DE PALO or MELE.

.
e

Mr. RITCHIE advised that early in 1973, he was contacted
by two agents of the FBI, who asked if he had any objections to their
speaking to Mr. DE PALO in order to obtain information on criminal
activities in the New York area from him. RITCHIE advised that he
does not recall who the two agents were. He did say he told them
to go ahead and talk to DE PALO since it did not appear that the
case would be prosecuted. Other than the two agents who requested
to speak with DE PALO in 1973, no other representative of the Federal
Bureau of Investigation ever contacted him regarding the case on PAUL
DE PATLO.

R T B O VPOV EVORE T -~ 3

o t—

Interviewed .on 5/8/? 5 . {2‘ at Brooklym, N, ¥V, File #__58-~1854 5
. SA KLAUS C. ROHR'and .

,, SUPERVISOR J. ROBERT PEARCE:Q‘@ bate dictated | 3/12/75 ‘
. {}j - ?
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On'May 8, 1975, Mr. Richard Shanley, Assistant Chief
Attorney, Eastern District of New York Strike Force,
\ Volunteered that he personally would make inquiry among
other government agencies to ascertain if AHMAD oxr JAMES NAGI
had been used as a confidential source of information by
any other government agency. ’
On May 12, 1975, Shanley stated that he had ascertained
from DEA and IRS that they had no indication that NAGI
had been a source of information for their agencies. He
was told by U. S. Customs that they could not ascertain from
- their records if NAGI had been a source of information to
their agency. He also volunteered that he had not asked
Immigration and Naturalization Service because he did not
feel it warranted and did not ask-. U.S. Secret Sexvice if
they used NAGI as a source of information.

s s ses

PO FOUR

a °
»
¢
Interviewed, on __ 5/8/75 - ot__Brooklyvn, N, ¥, : Fi‘;e # 58~1854
by__Supervisor J. Robert Pearces Q& Dare dictated __5/32/75
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Mr. PAUL DE PALO was interviewed at the home of his
parents, 970 East 43rd Street, Brooklyn, New York.- Mr. DE PALO
advised that his current residence is 1125 63rd Street, Apt. A9,
Hrooklyn, New York. He further advised that his telephone number
at this address is 837-1862. Mr,DE PALO stated he lives at 1125
63rd Street with his wife BARBARA DE PALO, nee CUTOLO. His two
children ROBERT and PAUL DE PALO, however, reside with his parents
JOHMN and TERESA DE PALO. This is due to the fact that his wife
BARBARA is emotlonale disturbed and not able to handle the
children at this time. DE PALO advised that both of the children
were from his previous marriage, which had been to YVONNE DE LOUISE
» He did not marry his present wife until September, 1974, DE PALO
said that he was introduced tc his current wife by her brother
WILLIAM CUTOLO, whom he has known since 1970 to 1971. At the
time that he first met CUTOLO, he said he also met CUTCLO's
associate, GEORGE TRCOPIANO.

At this time SA ROHR told Myr. DE PALO that the purpose
of the interview was to determine the extent of his association
wE€th' CUTOLO and TROPIANO, as well as some information relating
to his arrest for possession of counterfeit money in 1972, SA ROHR

also told DE PALO that- the agents wished o know if eliiher
CUTOLO or TROPIANO had a source within the Federal Government
law enforcement establishment and, if so, did this source furnish

him any information mgarding his counterfeiting case.
.

Before receiving an answer SA ROHR told Mr. DE PALO
that he did not have to talk to the agents at this time and that
he had a right to remain silent; however, if he did talk to
the agents, anything he said could and would be used against
.him in a court of law. He was also told %that he could consult
with an attorney of his choice and that if he could not afford
an attorney one would be appointed for him, £free of charge, by
& judge of the U. S. District Court. Mr. DE PALO stated that
he has an attorney, Mr. Albert C. Aronne, Suite 1010, 186
Joralemon Street, Brooklyn, New York, telephone IR 5-1903.

Mr. DE PALO stated that he would at thls time answer as many
questions as he could.

Interviewed on 5/9/75 at___PBrooklyn, New York Filze # 58f1854

\{OEL

by

SAs KLAUS C. ROHR & J. ROBERT PEARCE%QQ Dote dictated ___5/12/75

Supervisor“ -
KCR:DJG
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After his arrest by the Secret Sexrwvice in October 1978
he, DE PALC, did discuss this arrest with WILLIAM CUTOLO.
CUTOLO, however, dig not give him any help or advice on the case.
IE was CUTOLO's sister, BARBARA, who directed him to his present
attorney, Mr. ALBERT ARRONE. After he had engaged ARRONE as
his attorney, DE PALO stated he dealt only with him on all
matters relating to his counterfeit case. DE PALO stated at
no time did CUTOLO or his asgociate GEORGE TROPIANO ever furnish
him with any inside information regarding the counterfeit money
case. Furthey, neither CUTOLO nor TROPIANO ever told him or
in any way indicated that they had a source within the Federal
Law Enforcement Establishment. At this time, SA PEARCE asked
Mr. DE PALO ‘that as a supposition, if CUTCLO had a source within
Federal Law Enforcement and had told him, DE PALO, about it,
would be now furnish this information to the Federal Bureau of
Investigation (FRI). Mr. DE PALO advised that he could not be
sure if he would furnish such information, but that the whole
guestion and supposition is irrelevant because CUTOLO never
told him about any source he had in the Federal Law Enforcement
Egtgblishment.

DE. PALO advised that when he first met CUTOLO in 1970
or 1871 they were just close sonial acguaintances kit that since
he, DE PALO, had married CUTOLO's sister they have beccme much
closer to one another. As to GEORGE TROPIANO, CUTOLO's associate,
DE PALO stated he had less contact with him and had seldom ever
spoken to him because he described TROPIANO as a very taciturn
individual. DE PALO was now asked if he knew a New York City
Policeman named STATILE, and he advised that he did not.

DE PALO stated that he met DENIS DILLON, the Government

- Attorney prosecuting his counterfeit casé only once, when he

was arrested in October, 1972. Since then he has never again
had a meeting with DILLON. DE PALO stated that since his arrest
he has had no contact with the U. S. Department of Justice Office
prosecuting his case and that any and all contacts there have
been handled by his lawyer.

DE PALO stated that his only other contact with Federal
law enforcement officials was early in 1973 when two agents
of the Federal Bureau of Investigation (FBI) came to see him
at his amrtment on 63rd Street, Brooklyn, N. Y. The two agents

.at that time asked if he could furnish the FBI with information

on criminal activities in the Brooklyn area. DE PALO stated
that he could not furnish such information and the agenis never
again contacted him. DE PALO also stated that he cannot recall
the names of the two agents who contacted him.

[
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DE PALO now furnished the folthlng baczground on hiﬁéelf:

Name ’

. Date of Birth
Place of Birth
Residence

Employment

- ‘ Military Serxrvice-

Education

Wife
Former wife

-, CHILDREN

¥
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‘ l
.

PAUL DE PALO

11/16/39

Brocklyn, N. Y.

1125 63rd Street, Apt. A9
Brooklyn, N. Y.

Independent routeman for
Fran Tone Cleaners,

72nd Street and Fort Hamilton
Parkway, Brooklyn, N. Y.
680~7272 .
U. S. Marine Coxrps, 1957-59
11% vears,; School of
Industrial Arts,

Manhattan, New York

BARBARA DE PALC, nee CUTOLO
YVONNE DE LOUISE, current
address unknown

ROBERT DE PALO, and

PAUL DE PALO, JR.
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Special Agent Raymond J. Tallia was interviewed at the
New York Office of the Federal Bureau of Investigation, 201
East 69th Street, Ney Yoxk, N. Y. 10021. -Tallia advised that in
October of 1972, a confidential informant told him that -two
Brboklyn men JOSEPH MELE and PAUL (last name unknown) were in
possession of a large gquantity of counterfeit $20 bills for
which they were hoping to find a buver. Special Agent Tallia
stated that he disseminated this information to Special Agent
Albert Andgellone of the Secret Service, 2Additionally, Tallia
said he 1nuloduced Angellone to the informant and then arranged
for the informdnt to introduce Angellone to the two men in
possession of the counterfeit money. Tallia said that this was
- his only involvement in this case, which later resulted in the
arrest. of the two subjects, as well as a recovery of one-half
million dollars worth of counterfeit $20 bills.

Special Agent Tallia advised that prior to introducing
Special’ Agent Angellone to the informant, Angellone had told
him that the informant would never be needed to testify in this
case, abd that the Secret Service would meke several buys and
1nﬁloauce someone else into the picture in orxder to completely
sever the informant from the case. As best as he can recall,
Tallia adviced the cage against the fwo sublects in this case
has never been prosecuted by the Brooklyn Strike Force because
to do so would endanger the identity’'of the informant.

“

11.'?

5/13/75 New York ' ) 58-1854

Interviewed on at File

ek .

‘Special Agent Klaus C. Rohr

oY Date dictated 5/16/75
-KCR:DJG
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’ On May 9, 1975, during interview of PAUL DE PATO
by SAS J. ROBERT PLAROU and KLALD C. hOHR, DE PATO was

¢ &asked if he would consent to an interview using the Polygraph.
He was advised by the inuerviewing Agents that the Polygreph
examination would desl specifically with whether or not he
-had knowledge of his brother-in-law, BILLY CUTOLO, having an
alleged contact in the Federal Govermment. DE PALO adV1sed
that he would consult with his abttorney and would furnish an
ansver ab the beginning of the next week, On May 14, 1975
DE PALO atteupted to telephonically contact SA ROHR, 1;th
negative results. On May 14, 1975, S4 ROHR telephonlcaLly
left a nessage at both PAUL DE PALO's residence and at the

* residence of his father, JOHN DE PATO, requesting that

PAUL Db P2I0 cowbact: the New York Offn.ce°

On the mornlng of May 15, 1975 PAUL DE P&LO
telephonlcally advised Si PEARCE of the following:

\

e, Slnce the previous interview he has leflt a message
with his attorney to ask his abttorneyfs opinion of DE PALQ
consenbin ng to a Polygraoh examinaticn. His attorney has not
returned the call. He said since the previous telk with the

: Agents on his own without COBoUltl-S his attorney he had

i decided against the Polygraph exomination. He said his

decision wes due_to the fact that the request in itself was

"against the integrity" of DE PALO. He said also that it is

a machine, and the results could work ageinst him. He sbtabted

that he did not make a hasty decision and had thought it

over and had finally made up his mind that he would say 'no'
on the previous day, lMay 14, 1975. He said the request in

a sense was insulting.

o~

SA PEARCE told him that in the previous interview
he had indicated that he was nct certain that he would admit
*whether or not his brother-in-~law had a .connection in the
Federal Government or in the Federal Bureau of Investigabion
if he knew this to be a fact. Further, that he did not have
to make this decision because he, DE PALO, did not know if
his brother—in-law had any such connection. SA PEARCE told -

, ] 5/15/75 New York, New York e NY 58-1854
nterviewed on i at o ilg
. £ .
Supervisor J. ROBERT PEARCE/fh, 5/15/75
by i ) Date dictated

[N
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DE PATQ because of his cxpressed uncerbtainty as to
vhether he would infoxzon this specific matter if he

had kno»leag of it created an area of doubt, and it was
for this reason that the Polygraph was considered. DE PALO
was advised that the Polygrcnn would in no way aeowarduve
his casge. “urthor, that his case was not even within the
Jurisdiction of the Tederal Bureau of Investigation as it
involved a cownterfeit mabtber. DE PALO szid he realized .
g i this situation, but was still of the opinion That the

+ © Polygraph exsmination may hurt hin, and also he sHill
considerzd it insulting. He stated that what ne had told
the Ageqts previously was "the truth'.

DE PATO indicated that he had ho free time for the
balance of the week, bub would consent to an additional
| ~ interview at the first part of the next week and arrangements
‘ could be made by corcacting his residence telephonically.

3

\ ! : '
MW 88262 Docld:32983576 Page 135 - Tt

e et rasrmrra Ammas cvoment ek,

et B g msennmgm phei by e s oma

P

Yri S cawyeast gor mebo & 12 foni gormm 5 @ mesis Sen cinde ot u




.,

4
- |
14
4
INVESTIGATION CONDUCTED TO DETERMINE
WHETHER OR NOT THERE EXISTED A CORRUPT
- ASSOCIATION BETWEEN JOSEPH GENTILE AND
A .

(g?ECIAL-AGENT JOSEPH STABIL;)

*

119
NWY 68262 Docld:32989576 Page 196

AT o

-



FD-302 (Rev, 11-27-70)

» P
(@ P '

FEDYRAL BUREAU OF INVESTIGATION=

il May 14, 1975

Dote of transcription

A reqlew of the New York FBI Office case file
captlonea JOSEPH GENTILE, and others; Illegal Gambling Business,
iMdicates this_investigative matter was never assigned to(}g;
JOSEPH_STABILE.) i |

An 1nvest1gat1ve report dated June 1, 1973,

prepared by SA RICHARD A. GBNOVA, captioned JOSEPH GENTILE, and

others, Illegal Gambling Business, reflects that on May 23, 1973,

Special Attorrey FRED BARLOW, Strike Fox ce, Eastern District of

New York, furnished advice to the FBI to the effect that sealed
-~ indictments had been handed down by the Federal Grand Jury sitting
in the Eastern District of New York, charging numerous subjects,
including JOSEPH GENTILE, with violations of Title 18, Sect&ons 1855,
371 and 2. .

Page 9 of SA GENOVA's report, cited above, sets forth
information regarding the arrest of JOSEPH GENTILE on May 25, 1973,
by Sg&S JAMES T. MAHER and THOMAS A. VINTON.
- : )

A review of evidence maintained with the GENTILE
case file reflects that on October 17, 1972, a search warrant, issued
in the Eastern District of New York, for the pergcon of JOSEPH GEWRTILE,
was executed by SAS THOMAS A. VINTON and R. LINDLEY DE VECCHIO on
October 17, 1972. Anong the iems seized, pursuant to the authority
of the search warrant) was an address book which contains numerous
names and telephone numbers. On.-May 14, 1975, the address book was
reviewed by Supervisor HEGARTY and there are no indications that
the name (JOSEPH STABILE, QWAR;LE's)1e31dence telephone number, the
New York FBI Office published telephone number or the New York FBI
-Office confidential telephone numberswerefcontained therein.

#
.

5/14/75 New York, New York Ny 58-1854

Interviewed an at File #

SUPERVISOR EDWARD D HEGARTY/mgh ’ ' ‘ . 5/14/75

by @@ Date dictated
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May 15, 1975

Date of transcription

* On May 14, 1975, Supervisor EDWARD D. :
HEGARTY reviewed sa transcript of a conversation recorded pursuant
to Grinibus Crime Control & Safe Streets Act of 1968 authorized
Title III, designated as EDNY 147, for September 19, 1%72. A
reading of this transcript reflects that the neme (JOSEPH STABILE)
or any name phonetically similar toé?OSEPH STABILE Jdoes not
appear. in the transcript.. In addition, a duplicate copy of the
original tape recording labelled, "EDNY 147, 9/19/72, Reel #1,
duplicate" was listened to and the name (JOSEPH STABILE )or any
name phonetically similar tonOSEPH STABILEis not contained
among the magnetic voice recoxrdings of convérsations between
- ERNIE LA PONZINA and JOSEPH GENTILE, also known as JOE LANE.

: In addition, a filter copy of the above-
described magnetic voice recording tape was listened to and the
name (JOSEPH STABILE )or anxjname bearing phonetic similarity

to the name (JOSEPH STABILE)is not contained in the magnetic voice
. recording. )

~, . )
| = There is absolutely nothing whatscever in the
| transcript above or in the magnetic voice recording tapes, cited
above, by which Supervisor HEGARTY could reasopably infer that
LA PONZINA or GENTILE are making reference to(SA JOSEPH STABILE')
or any other employee of the Federal Bureau of Investigation.

b

7}

5/14/75‘ . New York, New York

NY 58-1854
Interviewed on - a ﬂ i Eile # < .

' . .. 5/15/75
. SUPERVISOR EDWARD D. HEGARTY/mgh

by

Date dicfated
.
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Date of transcription

e
. SA RICHARD A. GENOVA was 1nterv1ewe& on the
premlses of the FBI ,0ffice, 201 East 69th Street, New York, New
Y rk.” Supervisor HEGARTY was previously known to SA GEWOVA as o
' FBI Supervisor assigned to FBIHQ Staff. SA GENOVA was advised .

that an alleg&tion had been received indicating the possibility
that (6A JOSEPH STABILE )had an improper relationship with JOSEPH
GENTILE, also known as”JOE LANE, and possxbiy was furnishing him
1nformatlon in &n unauthorized manner.

In response to specific questions, SA GENOVA

advised that he was the case agent of the FBI investigation CapthDeu,
- "JOSEPH GENTILE and others, ILLEGAL GAMBLING BUSINESS", and that he,
SA GENOVA, had developed excellent informant sources privy to the
activities of JOSEPH GENWILE and others allied with GENTILE's un-
*lawful activities. None of these sources ever furnished SA GENOVA
any information whatsocever indicating or suggesting that there was
any relatlonsh*g whatsoever between (SA STABILE Yand JOSEPH GENTILE
or any improper relationship whatsoever between JOSEPH GENTILE and
ae¥~émployee of the Federal Bureau of Investigation.

SA GENOVA advised that during the course of his
investigation of JOSFPH GENTILE, the following electronic surveillance
coverage of GENTILE's activities togk place, as indicated by the
following schema, and all of this coverage was pursuant to authority
of the Omnibus Crime Eontrol & Safe Streets Act of 1968:

INSTALLATION

rbas o eaon b

EDNY COURT ORDER TERMINATION
‘ 127 5/2/72 5/3/72 5/7/72
| 128 5/2/72 5/3/72 ( 5/18/72
| 129 5/2/72 5/5/72 5/18/72
, 138 7/7/72 7/7/72 7/13/72
139 777772 777772 8/5/72 a
| 139 8/31/72 8/31/72 9/6/72 "
140 - 7/7/72 7/1/72 8/5/72
| 141 7/7/72 7/8/72 7/22/72
| 142 © 8/31/72 ] 8/31/72 9/12/72
| 143 8/31/72 8/31/72 9/12/72
144 8/31/72 8/31/72 9/6/72
| . R
f 5/15/75 New York, New York NY 58-1854
! Interviewed on Fite # i i
) (\}}}4 :
( SUPERVISOR EDWARD Dh\HEGARmY/mch .

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBIL.
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146 <9/8/72 9/8/72 9/12/72
147 9/19/72 . 9/19/72 . 10/19/72

SA GENOVA said’ that he reviewed all of the trans-
cripts associated with the above-described electronic surveillance
‘coverage and, 'in addition, he personally listened to a significantly
large sampling of conversations recorded during the course of the
above surveillanceson magnetic voice recording tape. SA GENOVA
reviewed and exhibited to Supervisor HEGARTY administrative reccrds
reflecting the assignment of personnel invcolved in the monitoring

f the aboye electronic surveillances and there was no indication
SA STABILE jJwas directly involved. He recalled, however, that during
the course”of some of the abcve electronic surveillances directed
against JOSEPH GENTILE, an unrelated electronic surveillance, EDNY
145, was monitored in the same room, as were the GENTILE case
eYectronic surveillances. EDNY 145 resulted from the FBI's investi-
gation of the case captioned "WORKMEN's MOBILE LUNCH ASSOCIATION,
INC.; PHILIP? RASTELLI; and others: ANTI-RACKETEERING - HOR2S ALCT;
RACKETEER INVLUENCED & CORRUPT ORGANIZATIONS,~ CONSPIRACY", and
ran from August 31, 1972, until September 14, 1972. SA GENOVA re-
called that(%é_ﬁiABlLE.vaé present during some of the monitoring
connected with the GENI'ILE case. SA GENOVA exhibited FBI records
relating to the monitoring of EDNY 145, which records indicated

that (JOSEPH STABILE Jwas present in the Monitoring Room on September 8th,

Septenmber 11, 12, d September 13, 1972.

SA GENOVA said that the eleétronic surveillance coverage

in the GENTILE case was highly successful, particularly the micro-
phone coverage afforded GENTILE's residence, in terms of the amount
of significant evidence accumulated. As a result of the GENTILE
investigation, an indictment was returned on May 23, 1973, which
charged JOSEPH GENTILE and numerous other persons with violations
of Title 18, United States Code, Sections 1955, 371 and 2.

On January 18, 1974, Attorney-In-Charge DENIS E.
DILLON, Eastern District of New York Strike Force, Brooklyn, New
York, advised that the indictment returned on May 23, 1973, against
all subjects of the GENTILE investigation would -be dismissed. The
reason for the dismissal, according to Strike Force Attorney DILLON,
as narrated by SA GENOVA, was that there was a fatal flaw in the

.
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harkiling of the magnetic voice recording tapes obtained during the
above~described. electronic surveillances. DILLON advised that Strike
Force Attorney FRED BARLOW had failed to cause the sealing of the
tapes by a United States District Court Judge pursuant to the

" provisions-of Title III, and that the tapes had rémained in Strike
Force BAttorney BARLOW's office for nine months. On January 18, 1974, -

Attorney-in-Charge DILLON advised that after consultation with

the Acting United States Attorney, for the Eastern District of Hew
York, and his.Department of Justice superiors, the indictments would
be dismissed because the provisions of the Statute had not been
complied with. '

SA GENOVA said he personally reviewed the bhysical

evidence seized at various times, as a result of investigative activity

in the GENTILE case, and that from his review of the material seized,
he is confident there are no indications whatsoever of any connection
whetsbever between(SA _STABILE Jand " JOSEPH GENTILE. :

S GENOVA said that &A JOSEPH STARTIE had &sclutely
nothing to do with the Strike Force's failure to insure compliance
with the provisions of Title III. ‘

)
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Dote of transcription

. |
P ) Mr. ALFRED SALVIDEO was interviewed at his

residénce, Second Floor, 1274 Tabor Court, Brooklyn, New York.

My,. SALVIDEO advised he is currently very ill and he does not get

out of the house very much. He stated his usual routine is to

leave his home for a walk about 9:30 in the morning and return by

early afternoon in order to rest. He did say that in the past,

he had been a close friend of CARMINE CUTOLO, who died about ten

years ago. He also stated that he has been a very close frIend of

GEORGE TROPIAND who was recently arrested fix murder. Mr. SALVIDEO

went on to say that he was also friendly with CARMINE CUTOLO's son,

WILLIAM CUTOLO, but he has not seen either WILLIAM CUTQLO or GEORGE
“, TROPIANO for the past fifteen months. The last time he saw these
s two individuals was at the Burger Prince Restaurant, 65th Street

and Eighth Avenue, Brooklyn, New York.

Mr. SALVIDEO stated that he had never heard eithe
TROPIANO or CUTOLO mention to him or anyone else that they had a
contact within the Federal Law Enforcement establishment. SALVIDEQ
adyifeed that he has been around long enough that if such a conversa-
tion did take place, he would walk away, because he learned from
experience not to listen to such conversations.

SALVIDEO stated that in the past he had been arrested
for bookmaking and operating a numbers office. His last arrest, he
stated was aporox1mathy31ve or six years ago when he worked in a
Brooklyn numbers office with two. other men.

1"',

5/20/75 Broo?lyn New York NY 58--1854

Interviewed on at A File # -
SAS KLAUS C. ROHRt/ and FORD W. COLE Lu(/ _
KCR/mgh 5/21/75

Date Sﬁcfofed
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FE! .L BUREAU OF INVESTIGATION .

May 21, 1975

» Dote of transcription
o

Mr. WILLIAM CUTOLO was interviewed at a picnic

table sitting under an awning in front of the Burger Prince Retaurant,
6521 Eighth Avenue, Brooklyn, New York. At the outset of the inter-
view, SAS KLAUS C. RQHR and FORD W. COLE identified themselves to
CUTOLO by displayving their eredentials. Subsequent to this, SA ROHR
told Mr. CUTOLO that he wished to interview him regarding CUTOLO's
possible conneltion with some member of the Federal Law Enforcement
establishment. SA ROHR also told CUTOLO that this interview had
nothing to do with his involvement with local authorities. At this
time, SA ROHR furnished CUTOLO with an "Interrogation; Advice of
Rights" form and asked him to read same. Mr. CUTOLO read this form
! and stated that he understood his rights, as set out therein. He

advised that he did not want to sign this form, but would answer
- questions asked of him.

[

SA ROHR then asked CUTOLO if he had ever told anyone
that he had a contact within the Federal Law Enforcement establishment,
including the FBI. Mr. CUTOLO advised that he definitely did not
have any contact with anyone in the Federal Law Enforcement establish-
ment. SA ROHR then asked CUTOLO if he had ever paid money to any
menbey of the Federal Law Enforcement establishment for information
or “help in any enterprise in which he, CUTOLO, may have been engaged.
CUTOLO again emphatically denied ever having done such a thing.

Mr. CUTOLO was next asked if he ever received any informoticn from

anyone in Federal Law Enforcement, including the FBI, relating to

1 the arrest of his brother-in-law PAUL DE PALO for possession of

‘ counterfeit money in 1972. Mr. CUTOLO answered that he had never
received any informatid®n from anyone connected with Federal Law

: Enforcement regarding this case. ‘The only connection he had withthe

| case, CUTOLO stated, was that he assisted DE PALO in obtaining an

- attorney to represent him in that case. The attorney he recommended,

CUTOLO stated, was ALBERT ARRONE, who is currently representing him, j

CUTOLO. ‘

S b s m e Kaisimewr v res  sremtcieen b s ln it e = 4

Mr. CUTOLO advised that questions asked of him by
SA ROHR did not come as a surprise because he had been told by his
brother-in-law, PAUL DE PALO, as well as his cousin, MARK PALUMBO, that
the FBI had been to see them asking similar questions.

¥

It was also noted that PAUL DE PALO was on the premises
of Burger Prince working behind the counter at the time of interview.

-

hmwhwdon~_5L2QL15___%%}Br00k1yn; New York File # _NY 58-1854
i .

<

. ]
SAS KLAUS C. ROHR and FORD W. COLE %”"(‘/ )
by KCR/mgll - : . Date dictated 5/21/15

-
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On May 20,. 1975, SAS KLAUS C. ROHR and FORD W.

COLE went .to the home of WILLIAM CUTOLO at 1584 East 48th Street,
Brooklyn, New York. After knocking at the door of this residence,
the door was answered by a white female, who identified herself
as Mrs. CUTOLO. SA ROHR asked her if her husband, WILLIAM CUTOLO,
was home. Mrs. CUTOLO advised that he was not home and she did not
know where she could reach him at this time. SA ROHR then left a
* written message with her requesting that Mr. CUTOLO contact him at

the New York Office of the FBI as soon as possible.

. At 12:38 p.m., Mr. CUTOLO called the New York Office
of the FBI and spoke to SA J. ROBERT PEARCE. At this time, CUTOLO
told SA PEARCE that he had received a message to call SA ROHR and
if~S% ROHR wanted to speak to him, ROHR could contact him at 745-9300,
where he would be until 2:00 p.m.

SA PEARCE related this messayge to 5A ROIR and €A
ROHR then called CUTOLO at 745-9300.¢ CUTOLO advised that he was
presently at the Burger Prince Restaurant, 6521 Eighth Avenue, .
Brooklyn, New York, ang that he would be glad to talk to Agent ROHR
and would wait for him at the Burger Prince. ‘

3

128

MW 68267 Docld: 32889576 Page 205 T

.

s
154525 et Atk r Skt 304 2 4 12 Tt s e o anre 7

Sosnens ar ms e ey et

—i

oo i B




FD-202 (REV, 11-27.70) P ‘ ) N
. x:. . | 7 . -
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

% : |

<

5/16/75
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i JOSEPH 'SANDBERG, age 70, Apartment 15, 35 Seacoast Terrace,
BrcokIyn, New York, advised he is part owner of the Burger Prince
Regtaurant, 66th Street and 8th Avenue, Brocklyn, New York, and
furnished the follow1ng information:

Date ,of transcription

SANDBERG has owned the Burger Prince Restaurant for twenty years,
originally in partnership with CARMINE CUTOLO. CARMINE CUTOLO
died approximately three years ago and his interest in the
restaurant was, inherited by CARMINE CUTOLO's son WILLIAM CUTOLO.
WILLIAM CUTOLO actually works at the restaurant each day with
SANDBERG and has frequented the place often for a number of years
< prior to the 'time of his father's deat ’

Over the past few years SANDBERG has observed that WILLIAM
CUTOLC was very closely asscciated with GEORGE TROPIANO, JIMMY
NAGI. and an individual named PETE, who occasionally drives a
taxi. SANDBERG believes that this individual is identical with
PETE SOWERS. SANDRERG referred to all of these individuals as
being "bad guys" but stated he has no information as to any
criminal activities they may have been engaged in although he is
aware that TROPIANO and WILLIAM CUTOLO have recently been indicted
for the murder of JIMMY HAGI, which ocourved in June, 1574.

SANDBERG stated that he testified before a County Grand
Jury in Kings County regarding the alleged murder of JIMMY NAGI
by TROPIANO and CUTOLC' and was only able to state that a day or
two before NAGI's body was discovered, SANDBERG had dﬁparted from
the Burger Prince and when he returned the following day,
determined that the glass in the front door had been smashed
through and there was indication that this possibly related to
the incident 1nvoli}ng the killing of NAGY.

He reiterated a number of times that the above-hamed
individuals never confided in him and were particularly careful
to aveid saylng anything within earshot that might relate to
criminal activities. He did advise that ANTHONY VILLEROLEL was a
teen-aged youngster, who hung out in the Burger Prince and also
worked there at times.. He said this individual was acquainted
with all of the abcve individuals but never discussed any of his
possible criminal activities with SANDBERG, although SANDBERG is

-

!nfei:;iewed'on 5/14/75 at BrOOlenJ N. Y. Fi‘l’e # 58-~1854
 ‘Bupervisors RICHARD F. KEEFE’ﬁ 7 .

by and DONALD B, HADRTNETT C:rfv""‘\ Dote dictatad ___5 /16, /75

" RFK:DJG
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now aware that VILLEROEL
Prison. SANDBERG stated
or' implied by any of the

is incarcerated in a New York State
that at no time did He hear it stated
above-mentioned individuals that they

had any contacts within any law enforcement agencies, whewhy
they could obtain confidential police information.
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‘Date of transcription

Mr. MARK A. PALUMBO was interviewed on the pati¥o
at the rear of his residence, 176 Avburn Avenue, Staten Island, New
York. .Mr. PALUMBO advised that he is the son-in-law of GEORGE
TROPZANO and that he has been married to Mr. TROPIANO's daughter
CARDL for fifteen years. Mr. PALUMBO also stated that during this
time he has visdted an establishment known as the Burger Prince
in Brooklyn, New York, on several occasions, and has talked to both
his father+in-law GEORGE TROPIANO and one of his father-in-law's
" associates; WILLIAM CUTOLO. During all conversations he has had
with his father-in-law, Mr. TROPIAMO, as well as Mr. CUTOLO, he
advised that nelither one ever told him that.they had a connection
in Federal Law Enforcement. As a matter of fact, PALUMBO stated,
.neither mgn talked much about tleir business and they never mentioned
any connection that they might have with any person involved in
* law enforcement, either local or federal. '
r

: Mr. PALUMBO advised that he is currently part owner
of the Fireplace Store, 2655 Richmond Avenue, Staten Island, New York.
He advised that this store sells fireplace accessories. Prior to
operating a fireplace store, which he has done for at least four years,
he ®as employed as a sales representative for RCA Global Communications.
Mr. PALUMBO stated that he held this position for thirteen years.
PALUMRO also advisaed +hai -he hag never resided in Brooklyn, New York
and that he is originally from New Jersey. - .

At the time of interview, Mr.PALUMBO's wife CAROL
was also present. Mrsd PALUMBO advised that her father had been a-
gambler all his life and he had never told her that he had any
connection or source in any branch of law enforcement.

¥

- 5/19/75 Staten Island, New York NY 58-1854
lnff:rviewed on ?2% File #
SAS KLAUS C. ROHR and RICHLARD E,.KEEFE —~ 5/21/75
by KCR/mgh — Dote dictated

»
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Date of transcription

GEORGE ,TROPIANO, 8 Tuttle Street, -Staten Island New Yorf‘
was 'read an Advice of Rights form but declined to sign this form.
However, he stated he® had no objection to being interviewed.

& ' ,
TROPIANO stated he was acquainted with BILLY CUTOLO and PE(E
SOWERS, however, he stated he was not well acquainted with JIMMY
NAGI and personally disliked this individual. TROPIANO related
that he did occasionally freguent the Burger Prince Restaurant,
66th Street and 8th Avenue, Brooklyn, N. Y., where he associated

with the above~named 1nd1v1duals.

-

. TROPIANQ related that although he frequently met and spoke
with CUTCLO and SOWERS he was certain that neither of these

+ individuals nor any of their associates, who were occasionally

present during conversations, ever made any direct or implied
reference to having "a connection" with any Federal law enforcement
officer, which allowed for the obt aining of confidential information.
He empAa 1cally stated on several occasions that he has never

heard of such "a comnection" being referred to by any individuals
with whom he has associated. TROPIANC also stated that he never
heard - any of the abcve individuals or their associates make any
reference to having made a pay~off to any Federal law enforcement

officer for information o aSSlb,aﬂuu.

-

<

TROPIANO advised he has never seen any of the above individuals
in possession of a list of vehicles used by law enforcement
officers, nor has he ever heard any of these individuals discuss
having access to any such information. He also denied ever
hearing any discussion or reference to an attempt by any of the
above individuals or their associates to obtain radio crystals
to arrange for monitoring of radio fcequenc1es utilized by any
law enforcement agency.

353

lntervicweci on __ 5/20/75 Staten Tsland N Y Fxle # 58-1854 .

Supervisors Rlchard F. Keefe -
py ond Donald E. Hartnett Q%Mf, o bete dictased 9/ 21/75
RFK:DJG
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Dete of trenscrlption 5/ 21/ 75

: | 4
CHARLES PANARELLA, who is also known as "The Moose', was
contacted in a co‘fee hack at Gate 4 of the Castagna Construction
'Company' Richmond Terrace, Staten Island, New York, but refused
"to be interviewed, stating that should we have any questions
to ask of him tkey should be directed to his lawyer. He refused
to have any further conversation and the interview was terminated

.

» I

t

5/20/75 «__ Staten Island, N.¥. g 4 58-1854

Interviewed on

Superviéors Richard -F. Keefijz .
and Donald E. Hartnett ... ' Date dictated D/ 21/ 75

by

RFK:DJG
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INTERVIEW OF ANTHONY TUZIO, ALSO KNOWN AS
DUTCHY, AN ALLEGED CORRUPT ASSOCIATE OF

-@PECIAL AGENT JOSEPH STABILEB
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Date of tronscription _________Ma.y__ZL__li'Z_S___

. Mr., ANTHONY TUZIO, 1778 79th Street, Blookiyn,'
New. York, was interviewed at his place of business, 6602 1l4th Avenue, .
Brooklyn, New York. ‘At the outset of the interview SA XLAaUS C. ROLR
and SA° FORD W. COLE identified themselves as Special ‘Agents of the
FBI.  SA ROIR told Mr. TUZIO that he had several guestions he wished
to ask him at this time. #r. TUZIO told the agents that he is very
hard of hearing and that he is afraid to answer questions because
he may not understand the questions that were asked of him. &A ROHR
then told Mr. TUZIO that he would make the que ftions as clear as
possible. At this time, -SA ROHR also furnished Mr. TUZIO with an
"Interrogation; Advice of Rights" form and a°<ed him to read same.
After having read this form, Mr. TUZIO advised that he understocd his
- rights, as set out in the form, but that he did not want to sign
* thisform. At this tlne, Mr. TUZIO again stated that he was very haxd
of hearing and was atfraid that any oral guestions would confuse hin
and the then asked the agents to submit thelr questions to him in
writing: . -

Actlng on this request, SA ROHR wrote out the
fokﬁohlng question - for Mr. TUZIO. ,

Pid you ever pay any money to any police officer,’
federal agent or any other member -ot the rederal Government foi any
information or help from such a persén? Mr. TUZIO read the gquestion
dnd then stated emphatlcally that he had never done any such thing.
He also said that in tsn years he has spoken to one FBI agent, whose

contacted about ten times by local enforcement officers. for various
reasons. At no time, Mr. TUZIO repeated, did he ever receive any
help oxr 1nformatlon from any law enforcemerit officers who contacted
him. . ’

Mr. TUZIO also told the agents that he was quite 111
- at thls time and that he was experiencing.a lot of paln as a result
of an automobile accident six months ago.
Subsequent to this ¢onversation, the interview was
terminated and the agents left the premises.

5/20/75 Brooklyn, New York -  gu.#  NY 58-1854

!Metvi ewed or‘a i of
)\

SAS KLAUS C. POHRiand ) | -

: 5/21/75

by Date-dictated

[

FORD W. COLE - KCR/mgh
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INVESTIGATION CONDUCTED REGARDING
ALLEGED ASSOCIATE OF GUILLERMO SOWERS
" -
~ KNOWN AS "ROBERT NORDORFF"
A
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On March 11, 1975, SA FORD W. COLE was furnished
the following information by GUILLERMO SOWERS regarding one "ROBERT
NORDORFF": :
L4
. SOWERS advised.that NORDORFF is head of security

. for all of the Shop-Rite Stores and stated that he was a retired

R Special Agent of the FBI. While SOWERS was employed by Shop-Rite,

* NORDORFF advised him that if SOWERS did not pay NORDORFF $5,000.00,
he would have SOWERS fired. SOWERS had lied in his application for
employment that he had never been arrested, but he had. NORDORFF
found this out, and threatened to have SOWERS fired for this if he
did not pay. ‘

-

~ Shortly after this, SOWERS was contacted by a CHARLIE
(LNU), and "T.T. (LNU)", who advised him that they would kill him
if SOWERS did not pay the money to NORDORFF. SOWERS went to TROPIANO
and GEORGE TROPIANO, BILL CUTOLO and SOWERS had a "sitdown" in
Astoria, Queens, with "CHARLIE" and "T.T.". TROPIANO advised these
two individuals that SOWERS worked for him, and got things cleared
up. Since that time, SOWERS has determined that NORDORFF was involved |
in numerous transactions with TROPIANO and is closely associated
with organized crime figures.

SOWERS further advised that NORDORFF had advised him
that his son was also presently employed by the FBI.

_ _ 139,
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May 20, 1975
’ ) ﬁ'
. Superv1sor JOHN A, LELWICA was telephonically
contacted by Superv1sor EDWARD D. HEGARTY and was regquested
to determine through inguiry or some other means whether or
¢ not any person named "ROBERT NORDORFF' was -employved as a
Security Agent, possibly Head Security Agent, by Shop-Rite
Supermarkets Executive OfflCﬂs, telephone 201-462-4700.

Date of transcription

Supervisor JOHN CONNORS, Newark Division,
subsequently telephonically advised Inspector BROWN and
Supervisor HEGARTY that Shop-Rite Supermarkets has in their
employ in their Security Department one ROBERT NOTHDURET, who

. is said to have a son employed as a Special Agent for the
FBI at FBIEQ. NOTHDUFT is said to be employed by Shop-Rite
Supermarkets in the Long Island, New York, area.

.
4
(Telephonic) )
5/20/75 ﬂNew York, New York " NY 58-1854
Interviewed on _ ot 1 File # <
IN?PECTOR CLARK I’ BROWN and
- SUPERVISOR EDWARD D. f EG RTY -~ EDH/mgh . . 5/20/75
B)' ‘Date dlctated

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the Bl and is loaned to
your agency; it and its contents arc unot to be distribuled outside * agency.
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FE .L BUREAU OF lNVESTlGATlO .

May 20, 1975

Date of transcription

3

N , e

P ' A review of FBI Headquarters Telephone
Dirfectory, dated April 8, 1975, reflects one ROBERT H.
4 NOTHDURFT is employed in the Laboratory DlVlSlon, Extension

3303, Room 7101. . o _ :
' [
'(%
! H
¢
‘ - {
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Interviewed on 5/20/75 o New York, New York File # NY( 58-1854
SUPERVISOR EDWARD >< HEGARTY/mgh 5/2 0/7 5.
., *
by ‘Qr\\\r - Date dictated
'S - |
"Phis decument contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is louned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
o 1
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'5 May 21, 1975

Date of transcription

. [ 4

‘ROBERT NOTHDURFT, SR. was interviewed in the parking
lot .at the Shop- thu Supermarket, 3100 Ocean Avenue, Brooklyn,
New ¥ork. NOTHDURFT advised that his son was an agent stationed
Yn Washington, D. C., however he was not aware of what his son
did. He advssed that his son worked in Top Secret work and was
extremely close mouthed. He .said his son never told him about the
nature of his work. .

At the outset of the interview, NOTHDURFT volunteered
that we probably wanted to talk to him about WILLIAM SOWERS. When
asked why, he said because he was the worst apple he knew. He

- advised that BILL SOWERS had worked for him as Night Manager cf
a Shop-Rite store. but did not know where he could be found now.
He said SOWERS had resided at one time at 175 Webster and at
another time somewhere on Newkirk Avenue, both in Brooklyn, New
York. He advised that SOWERS had a brother PETE SOWERS and would
often’ use his name. He advised that PETE" SOWERS worked in the
Bronx in a supermarket, but he did not know where he lived or
exactly where he worked. He advised that CHARLIE SPEROZA was an
#issociate of BILL SOWERS and that an attorney by the name of LEONE
(phonetic), telephone 544-8484, 125-10 Queens Boulevard, Queens,
MNew York, wouid know how to get in touch with EPEROCZA.

NOTHDURFT advised that when SOWERS worked for him he had
stolen $3,000.00. He said that in an effort to collect¢¥3 000 for
the company he had threatened to have a guy work SOWERS over. He
commented "anything for the company - you know"™. Following this,
he said that SOWERS came by with two other people. FHe described
one of them as an older man with wavy grey hair, whom he described
as the brains. He described the other as a young man whe was cocky.
He said that they threatened him if he d49dn't stop trying to collect-
the $3,000.00. PFollowing this confrontation, he said he drove ofif
and had gone only a short distance when he had to stop and he
vomited. He said he knew then that they had gotten to him. He
never collected the $3,000.00. X

NOTHDURFT advised that he did not know BILLY CUTOLO or
GEORGE TROPIANO. He failed to identify a photograph of either CUTOLO
or TROPIANC at first, however later on he asked to lock at the photo-

Brooklyn, New York NY 58-1854

5/21/75
fnterviewed on at /%"’ File #
Inspector CLARK F¢ BROWN and ‘ _
Supervisor RICHARD F. KEEFE '- CFB/mgh 5/22/75
by - - 7} . Date dictated

-

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBIL. It is the property of the FBI and is loanved to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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'y .
graph of CUTOL® again, at which time he identified it as the
younger of the two people who had come with SOWERS to threaten him.
He again reiterated that this was the only time he had ever met
CUTOQOLO. ‘ .

. NOTHDURFT advised that he had never told SOWERS ox

the two, mentioned above, that he had any connections whatsoever
. with the FBI. He said however, that when the three of them.confronted’
him they knew his son was in the FB1 and that they accused him of
being a retired FBI agent. He denied that he had ever indicated to
anyone that he could obtain FBI information and, in fact, he cculd
not obtain FBI information. He stated that he was willing to take
a polygraph examination concerning this or any other information
he had provided.

)
~ " He advised that he had recently received a telephone
call from the police concerning SOWERS being involved in a murder.
He did not know the name of the victim or the other subjects involved.
He advised tLhe name NAGI meant nothing to him-anc denied that he

knew him.

NOTHDURFT gtated that other than his son he did not know
any FBI agents and in his work as. Chief of Security he did not come
in.contact with FBI agents. He advised what limited contacts he
had with law enforcement were with the officers at the 61lst Precinct.
He denied knowing anyone by the name oi(STABILﬁ3or having ever heard
the name. . ’

NOTHDURFT stated he is aware that some years ago Hill
Brothers Stores in Brooklyn, New York, made a deal with some highly placed
hqodlums, whereby burglaries of these stores would cease for a speci- )
fied payoff. NOTHDURFT was not aware of the amount of money these’
hoodlums received from Hill Brcthers Stores, but understands it was
a substantial amount. In addition, he advised that Hill Brothers
Stores were not burglarized for a five-year period, which he, '
NQTHDURFT,understands was the agreed upon number of years during which
time the store would suffer no burglaries.

143

oy ot 48

Luw 68262 Docld:32989576 Page 220 S




. [ ! :
} ‘ *\' i ‘
¥ X o
‘1 !: !
|
i
! L]
3 \
R ;
¢
¢
o~ .
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On May 16, 1975, Supervisor FREDERICK LONERGAN,
Albany Division, Federal Bureau of Investigation, caused a check
to be made of the New York State Department of Audits, in an
effort to detetmine if New York State has an employee named STEVE
ADAMS working in the New York City area. It was determined no
. one named "ADAMS" is employed by the State of New York in New York
City. .

Supervisor EDWARD D. HEGARTY caused inquiries to be
made through FBIHQ Liaison Personnel of the United States Secret
Service, Alcohol Tobacco & Firearms Bureau, United States Customs .
Service and the Internal Revenue Service, in an effort to determine
if any of these four agencies have an employee named STEVE ADAMS
in~tie New York City area. It was determined that none of these
agencies have an employee assigned to the New York City area named
STEVE ADAMS.

| .
| : . 145
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' Supervisor Edward D. Hegarty caused a search
to bé made of FBI Headquarters records in an effort to
determine whether or not there is an employee of the New York
Office by the name of "ADAMS" and whether or not there has
been any FBI employee at New York City by the name of ADAMS
since January 1, 1970. FBI Headquarters records reflect
that there is currently no employee of the New York Office
by the name of ADAMS. Since January 1, 1970 through date
of record review April 29, 1975, there were two persons
bearing the surname "ADAMS" employed in the New York Division,
namely:

JOYCE E. ADAMS:

Miss ADAMS was born January 26, 1952, at Newark,
New Jersey. She entered on duty at New York as a clerk-typist
July 6, 1970, and was promoted to clerk-stenographer November 28,
1971, at New York. On March 20, 1972, she was transferred from
the-New York Office to the Newark Offlce from where she
re31gned on August 18, 1872. Her reason for leaving was to
obtain employment w1th an employer located closer to her
residence. A review of Miss ADAMS personnel records reflects
she was a satisfactory employee. .

DONALD HALL ADAMS:

Mr. ADAMS was born December 11, 1913, at Johnstown,
Pennsylvanla, and was graduated from Penn State, State College,
Pennsylvania, in 1938. He entered on duty as an FBI employee
April 26, 1943, and was assigned to the New York Division on
- August 9, 1945, where he remained until his retirement on
June 30, 1972. A review of his personnel records indicates
he was-almost exclusively assigned to non-criminal type
investigations. There is no indication in his personnel records
that.he was ever involved in investigations relating to
organized crime figures.

*
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The following information is contained on FBI
Identification Division Record #524276F, dated May 5, 1975,

L v

regarding JAMES NAGI:

\ »-
| .
‘Contributor of Name gnd Arrested or
Finge:?rints Number Received Charge Disposition
PD NY NY =James Nagi 12/19/65 GL & false
#B630702 police report
PD NY NY James Ahmed 2/16/66 GL auto
Nagi .
"#630702
PD NY NY James A. Nagi 3/3%/66 GL auto
. #630702 unlic opr
PD NY NY James Ahmed Nagi 4/9/66 GL auto’
#630702 ,
Crim Crt James Nagi 4/28/66 ‘(3). .8
City of NY #1172 & 1571 . '
NY Ny -~ " & 2667 Kings
Elmira Rec Center James Nagi 5/%/66 PL % cts 3-0-0 ea. ct.
Elmira NY #53236 ) ” . Conc JT: 34
. das
PD NY NY James Nagi 2/16/70 Pl 155.3%30-5 E'F
#630702 . CL
PL, 165.50 D F
Crim post stln
. . prop ‘
PD Jefsey City James Ahmed Nagi 8/30/70 Poss Dang Weapons
NT #328991 (guns)
SPol Brunswick James Ahmed Nagi 8/3%1/70 rob 2A:141 1:NJS
New Brunswick #D0370259-1 aslt 24:90 3 NJS
NdJ kid 24:118 1 NJS
‘ 1438
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Cc ntributor of

_ ingerprints

So Jersey City NJ

PD NY NY

Suffolk Co ¥D
Hauppauge NY

NYC Recep &
Class Ctr
East Elmhurst

Name and
Number .

James Nagi

#67819

il

James Nagi‘

#630702

James Nagi

#630702

James Nagi '
#630702°
SID 11697300

James Nagi

#630702
SID 1169730Q

James Ahmed
Nagi
#30%06

James Nagi

775 954

MWW 68262 Docld:37983576 Page 226

(Arrested or

Received

9/2/70

7/15/75

2/16/72

4/15/72
7/30/72 .

7/30/72

3/21/7%

Charge

|
|
|
1

Disposition -

- Robbery
kidnapping [
' Aslt.with Dang
Weapon
Rec Stln Motor
Vehicle
Carry Firearms,
In Motor Veh

1. P1 105.10 00
EF O Consp to C
Com Hi Jack 2nd
2. PL 160.15 02
B F A Att Rob
1st

5. PL 155.35 00
BF A At Gr
Larc 2nd

4, PL 120,10 01
CEFF A Att Fel
Asslt P-o-l1lst
Arrest # 1544
68 Pct

Warrant

PL 155.%5-00 D
fel GLA

PL 165.00 A mis
misapp prop

160.15 PL Robb
265.05 PL Poss
Weap

155.35 PL JL

robbery lst
degree

PL

‘9 mo

v aavemms < e Ay s




Contributor of
Fingerprints

PD b
NY NY .

issing Persons
nit PD NY NY

H]

3

Name and Arrested or
Number Received
James Nagi  12/14/73
630702 .

SID 1169730Q

James Nagi  12/19/73
630702

SID 1169730Q

James Nagi  3/26/74
630702

SID 1169730Q

James Nagi. DECEASED
NY 175% 6/25/74
Irndex 6-581 .
Compt 116 ME '

MW 68262 Docld:32983576 Page 227

Gﬂarge

Digposition

. PL 165.40 2nd

degree crim
poss stln
credit card
PL 155.25 00
PI,

" PL 165.15-01

theft of
sexrvices ”

1-P1170.10-04~
2nd degree forg
2-P1155.25-00~
petit larc

PL 165.50 CPSP
1st degree

PL 265.05
Loaded Revolver
PL 170.70
AMtered vin #
2nd _degree




FD-302 (REV. 11-2770) * | .

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATICH

o

Date of franscription

°

Records of the Fmployment Division,
. City Police Department,; reflect that Sergeant
L during his career in the New York City Police
was never assigned to a Brooklyn Command.

3

]

5/14/75 .

‘:.

New York

RFUGENE STAT

Bepartment,
i

|

All of Sergeant STATILE's assignments were Qltnmr

in the Boroubh of hanhattan or Staten Iulando

PIL,

+ .
Ly TP Ty S PR T v v

4

|
o ",
A
Chd """ f
S

| .
|
| ’ '

lnkerviewedri.;n 5/12/75 at New- YOI‘}{, New .YOI‘:K Filg o NY 58-1854‘

am n ’ . : .
by SA AUG/ ,7%/’3.‘)"?'}410}:2{/11& Date dictated 5/14/73

Svag|

- ' This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL It is the property of the FBI and is loaned 1o your sgency;

it and its contents are riot to be distributed outside your agency.
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“{Mount Clipping in Space Below)
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) ‘.‘.’ASHINGTON (AP) — A
Justicé Deparinveni official
*denied a published report
. Friday night that FBI -
Direcior Clarcnce M. Kelley
had iried to stop an
investigation into the - -
~ . alleged bribing of aw FBI. 7/
- agent by a repuled member . .
of the Mafia. oo
The Washinpion Post
reported that Kelicy twice
made unsuccessiul att empts
to siop the Justice
Department probe.  The - 1
newspaper said ihe depart- - ’
ment’s  investigatlon  had
heen started afier an initial .
. , FBI inquiry inta the bribe -
) allegation turned up no 77
evidence against New York n
FRIlagent Jox;.p.l Stabile.
- However Justice -
. Department snokesman L
- Roberl Havel szid he had -
examined official® mem- )
. oranda between Keiley and .
Justice officials on the case
.and said: 1 just can't
. . inferpret them as an '
attempt by Kelley to try to .
turn off this investigation.” N
. Havel added that in tite ex- - .
. change -of memoranda last i
December, Kelley said that
whatever-the FBI might do-
‘ . administratively in the case :
. . should have no influence on - .
! the subsequent investigation
by the Criminal Division of
Justice.
w The Justice spokesman®
‘ said Stabile is still with the
FBI and currently assigned - :
to the bureau’s Boston
office.
Gra———r—rn

" . gy
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{Indicate page, name of

‘newspaper, city and state.)

The Journal News
— Page 8-A
(Suffern, N.Y.)

T Saturda;{
Date: - March 29, 1975

Edition: 72
Author:
Editor:
mimte: "Halt of FBI
. 1"
Probe Denied
Character: -
~or

Clasgsificction:
Submitting Ofitce:

D Being Investigated
<




UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer to - - New York, N. Y. .
File No. . : May 22, 1975

John' Caputo and others;
Bribery; Perjury

On May 20, 1975, Confidential Informant No. 1,
who is a member of the La Cosa Nostra (LCN) Family
identified as the Joseph Colombo "family" was gquestioned
regarding any information he might have indicative of
corruption on the part of any employee of the Federal
Bureau of Investigation (FBI). He advised that he has
no specific information whatsoever indicative of bribery
activity on the part of any FBI employee.

Confidential Informant No. 2, who had provided
‘information in 1972, which resulted in the arrest of Paul
De Palo and others by the U. S. Secret Service on counter-
feiting charges, was questioned as to whether he has any
' information or knowledge indicative of corruption on the
part of any FBI employee, on May 19, 1975, axd he had none.
He did say, however, that George TrOPTanO has always
claimed to have a connectiocn "with the Feds"™. This source
- had no.additional information regarding Tropiano's claim.

Confidential Informant No. 3.,_who is -not a
member of LCN.but is a close asscciate of certain members
of the Joseph Colombo LCN "familv", was guesticned on
May 20, 1975, regarding whether or not he has anv informa-
tion or reason to believe that Gecrge Tropiano; William
Cutclo, Gregory Scarpa, Joseph Gentile, Anthony Tuzio
or James Nagi had an improper or corrupt relationship with
any member of any Federal law enforcement agency, 1nclud1ng

~FBT, and he advised that he does not.

~
N

6 XC. /J /b/bf MADE Fok 25»4( ons OF P:_?/.U//C Y
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Confidential Informant No.

4 was interviewed on

May 20,

1975,

"o

T

and this informant is a member of the

Joseph .

amily",

He-advised that he never heard of

..+ Colombo LCN
- . ~any of his associates having a contact with any FBI employee
He said-that among La Cosa Nostra members, contacts are not
generally disclosed by name. LCN mémber contacts are known

by description as a person who could handle a specific .

request.

This informant stated that if

there was a

contact with any.FBI employee,

it would -be known only

to the boss or underboss

in the LCN family.

‘He said that

LCN members would -spend any amount of- money to. eseabllsh

a contact within the FBI but

anyone did in fact have an FBI contact.

that he never heard tha
This informant

said if there was such a contact he believes

he would know

of it, if it exists now, or if it existed back in 1972.

Confldenulal In_ormant No.

5,

a member of the

Joseph Colombo "family" LCN was interviewéd on Mav 9,
1975, and again on May12 1875, regarding whether oxr hnot
‘he has any knowledge or has received any inhdication that
there is a leak in the Wew York Office of the FBI or else-
where in the FBI and he said he has no cuch information or
knowledge.

Confidential Informant No.

6, who is not a member
r

of LCN, advised on May 20,

1975,

that he spoke with an

+hig

L L)

associate of WILLIAM CUTOLO on May 17, 1975; and that
associate of CUTOLC said, "Billy said he has a guy in the
FBI who said he (Billy) is being watched and they have a

beeper on his car
source said he w

The FBI is now on the case.”

This

as not present when Billy allegedly made

this statement but he,

the confidential informant, believes

his associate received this information from Billy. Cutolo.
.This confidential informant said that he never received’

any indication prior to this one case 1vd1catlng that anyone
had a source: within the FBI. e

~ 2 ) T
WY 68262 Docld:3298957T6 Page 231




“ o, - L . . .
. " .. . . .\

UI\‘ITFD STATES DBPARTMENT OF JUSTICE

"*‘EDLRAL BUREAU OF iNv ES'FIGATION

‘th@b,mmeqwm ‘ s New York, New York
File No. UL May 19, 1975
John Capufos;
Et-41-

. Bribery; .Perjury . o
New York File 58-1854 S SR

On May 14, and Mey 15, 1975, Guillermo Sowers,
who is-also .known by ‘other names, after voluntarily signing
a walver consenting to a Polygreph examination, was afforded
a Polygraph examination in the New York Office by Superv1sor
J ?obevt Peawce, and assisted by Special Agent. Klaus C. Rohr.

o The purpose ofi the Polygranh examination of

- Guillermo Sowers, also known as, was to debermine the truth-
fulness :of his statements he had made to +the Fedcral Bureau

.of - InVeqtigation in which allegations were nade that Biily
Cutolo, George Troviano and James Nagi, from 1972 until Nagl'c-
murder -in 1974, at certain periods. of time dir ecnly Gold .
Sowers or that Sowens was Dart of a conversation in which
these three individuals alleﬁea that tgeJ had a connectian
within the Federal Ccvernment Sowers claimed, among ovher
‘hings, That this-alleged contact was paid money in return

for information. ~The contact was called "Joe the Fed, CTur
Friend; The Fed, Joe Stubs (per Sowers !'like a theatre tickst
stub! )" ‘That on one ogcasion Cubolo in Sowers presence in
1972 gave  Jimmy Nagi a slip of papeL ‘with the name(ﬁgg_ﬁngglé}
or“a similar-sounding name on it as 2 person who would help
Nagi with a case Nagi had at that Uvme in the State of

New Jersey. - Sowers believed, he stated, that this neme
was-the contact. Another point made by Sowers was that
Cutolo, in 1974, aad indicated a desire bto travel to ‘
Connecticut with Sowers as Cutolc was geing to visit . "Joe
the Fed", who was. then in Boston, Massachusetts.

This document contains nelther recommendations nor conclusions

of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be disbtributed

outside your agencye.
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, Interpretatlon of chartered resnon es in the )
Pblygrapn examination take into consideration the facts
dlsclosed by bowers, sucn as:

‘ 1.. Sowers has had aonrox1mqtely flftcen POIVgraph
1nterv1ews and has no belle; in them.

. 2. ' One commercial Polvgrapn oxam1nat1on of hlm
in connectlon with employment, accoralng to Sowers, showed
he was telling the truth when he iied and, showed hc was lying
when he was telllng ‘the truth.

5. Sowers, even though fluent in English, stated
he. "thinks in Spanish", thereby causing. delays in answers,
and which in itself registers on the rolygr¢ph chart and
makes chart. 1nteroreuatlop accoralngy more difficult.

. . 4., Sowers at the present time is furnishing 1nforma~
tion 1nvolv1ng glleged murders, including the murder of Jimmy .
Nagi, and the-subject matter at hand creates a situabion in

‘which it is- alfflcult to place Sowers under the proper amoupf
of stress. i

A comnlete set of questlons, 1Pclud.ng relevant,
1rrelevadt, control or guilt complex. questions, are 1Lciuded
as an addendum to tnls memorandam, _ .

Sowers, in pre and nOSU—Polygranh interviews -
furnished no addltlonal information. He enlarged on previous
1n;ormatlon provided the Federal Bureau of Inves tigation. -He
indicated he hHad mno present health problems, no high or low
.blood pressuré, no respiration problems, was not on medication
.and clalmed that he was restedo,

The . first series of questions, May 14, 1975,
ohowed routine nervousness. at thé beginning of examinations
and questions 1 and 2. At the first relevant guestion,

. Question #3, "Have Jou deliberately given the FBI any false
information about Joe the Fed, ansver Nof’sqowed a slight

-emotional response chartered in an increased blood pressure,

.followed by a relief combined with a change of breathing
pattérn. .It is pointed out that chartered reactions at the

" first relevant question -aré not unusual but are indicative

" of -stress and not necessarily a response shovwing deception,
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The strongest emotional response in Series I
was to Question #7, "During the summer of 1972 did you
see -Bill Cutolo give Nagl a slip of;aper wwth the name

Stabl 5)on it?", answer “Yes"' :

Aadltlonally, thore is &n enotlonal resnonse to an
over-all verification question, #10, "Have you lied to ab
least one question in this test?", answer "No". In the chart
interpretation comparison was made to the responses charftered
to a control question, "Did you ever deliberately frame )
‘someone?", answer "No", and to a guilt complex question,
Question #9, ."Were you in any way 1nvolved in the Lopensin
murder?", answer "MNo

In the control type questlonb and gullt complex
gquestion, emotional responses were less than the pertinent
question, #/, and particularly to.a lesser degree question,

73

. In an effort to place Sowers at the prooer stress
level and to chart responses to a known lie, he was requested
to choose a number bebtween %.and 8, and thereafter, in ‘Yeries
2, when asked to answer No to such guesbtiens, i.e., *Did you
choose #l; Did you choose #2", etc.

The known lie was recordaed at Quevtlon #5, and
shows changing in breathing pattern, a readily noticeable
- . rise in the Galvonic skin response, with a slight increase
in blood pressure, followed by a more .routine rhythmatic
breathing pattern, and less body movement or deep sighs being
noticeable. .

Immediately at obe completlor of Serles 2,
Sowers was advised that the exact same questions asked in -
Series 1 be repeated in the order they were asked.in Scyies 1.

The chartered r85ponses in Series 3% were again of
similar severity with the most noticeable being a response to
Question #7, dealing with an alleged slip of paper with the .
‘name fJoe Stabi on it, and to a lesser degree Ouestion #5,
directed bowards ascertaining if Sowcrs had deliberately given
the Federal Bureau of Investlgatlon false information about

"Joe the Fed'.
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o It 1s the- opinion 6f the Polygranh operator
that Sowers. has furnished some false information o thes
Fedéeral Bureau of Ipvest1gat10n (Question #3) and has
not told: the complote truth in response to Question #7.
- At this point Sowers -was quesflonea in regards to the
emotlonal responses chartered and made uhe oint that he
did not know if there.was such a person as(dJ Scablleb,
believed only one-half of what Billy Cutolo told him,
.reiterated that most of the information he know came
from Cutolo in regards to "Joe the-IFed". . Sowers conbinued
to maintain that he was being btrubhful, as to what he had
been told personally, but made the p01nt that ‘he had caught
Cutolo in several lies. He coiitinued to maintain, however,
that he believed some of the information that Cutolo had —
told him about "Joe the ¥ ed" because of the .facts of the
situation involved, such as being given a list o automobiles
and trucks by .description and license numbers allegedly being
. used by -the Federal Bureau of Investigation Agents in 1972.

. , Ty
. In Series 4, Question #3, dealing with a list of
cars -given Sowers. by Cutolo shows no emotional responscs .
indicative of deception, nor is there an. emobional response
to Question #5, dealing with the point whether or not Cut olo,
in Sowers presence, gave Nagi instructions to seb up an

eppointment with "Joe Stubs". There-is a chartered response
to control Question #5, "Have you ever commitfted a crime
you have not confossed’ to?", answer "Yes". There is a

greater response to Question ~*9, "Did you hear Cutolo say he
paid ¢5 OOO 00 for good information?", -answer "Yesh,

It is the opinion of-the PoTygranh examiner’ tn“b
'Sowers has not told the complete truth in regards to this
parvicular point. It is noted nowever, the response could
possibly ‘be one of confusion as Sowers had told varying
accounts of this, and at first indicated that this conversa-
tion pertained to another "Fed", DOSSlbly named Adams., ~ The
point .of Adams was cleared up during interview and it is
‘probable that if there was an additional contact named
Adams, the contact was with the New York State authorities
‘investigating liquor and cigarette tax matters as Adams .
allegedly furnished information in regards to these activities.

-,
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Quest;on number 7 deullng with the statement that
Sowers -saw an -Emery Aip- Prelght truck on nmumerous occasions
in the v131n10y of tae Burger Frince, was repeated twice.
"An Emery Air Freighi tvuck was alleged to be on the list
of cars being used ov Federal Bureau of Investigation agents in
1972, The resvonpes do not necesuarlly 1nalcate deception. '

Serles 5 was at the end of the day and -because of the
¢at1gue factor, no ;nuernreﬁatloq is being made of any of the
questions involved. P-rtinent points of relevant quesulons
vere repeaued on . May lb, 3.9’75._= :

; There were no szgnl;lcant emotlonal resnonbes
- ; chartered 1n Series 7. . C s '

Tn Series 8 the most r@acblan was %o. Question #9,

" an irrelevant question, "Were you in the Marines?” Answepr —
"Yes", which indicabes that Sowers probably has nob +told the
-comnlete truth about his service in the United States Marines.
The 09581b111ty ex1sts that the response may have been in

connection with activity legal or illegal while Sowcrs was
in the ﬁurlneso. To £he control guestion,"Have you evor smoked
pot in your life?" Answer - "Yes", there is also a-significant

emotional response. These Tesponses were greater than to any
of the relevant questions. Thére was a slightly severe response
to Question %8, answer "No", "Do you believe you will be
rewarded -for te€lling the FBI about Joe the Fed?" It was

noted that Scwers smiled when being asked this outhlon, and
muscular movement of the smile was chartered and it is noted
in“pointing out that the response is probably not one of
'deceptlop. . .

: Sarﬂes #5 shows a notloeable reqponse to Question #4,
"Dld you lie to any of my questions yesterday? Answer - "No'.
To conbtrol Question #5, "Dig you ever commit a crime in
Florida you have not coniessed to?" shows a less severe
‘emotional response. Sowers said-the crime was failure to pay
alimony. .~ :

Series #I0 shows no severe emoctional responses.

=5 ‘

NW 68262 Docld:32989576 Page 236




\ . .

Series #ll, almost direct interrogation, was
directed towards ascertaining if Sowers was truth telling
when = stated that "Joe the Fed! originally was a contact
for Joe Gentile, also known as Joe Lane, "Greg" (Gregory
Scarpa) and Dutchy, whosc¢ complete identity is unknown to
Sowers. Addltlonally, efforts were made to ascertain if
Sowers knew any of scveral other people. There was no '
strong emotional- response indicated to any of the guestions.
There- was, however, beginning at Question #6, charfered
reactions caused by Sowers swallowing. There Wwas no conclusion
that there was a deceptive answer to any of these questions.,

The final series was a repeat of Series #l. There
was similar chartered .reactions to both Question #3 and .
Question #7 of this series, which agaln indicates that Sowc¥s
is not telling the.complete truth to the Federal Bureau of-
Investigation and has not told the complete truth in regards
to his.statement that he has seen the name(ﬁbse h_Stabi
or a similar sounaﬂng name on a blece of paper in 1972.

In the post—Eblygruoq 1ntervwew, Sowers was ouestioned
_as to how he could recall a name on a piece of paper in 1972
and had never had the name repeated to him since thabt date.
He said he had a photographic memoxry. t is indicated that-

" thepossibility exists that Sowers did see a name being written
on a piece of paper, but is at this date reluctent to change
his story and perhaps admit that he cannot recall speci 1ca71y
what the name is on tne paper.

The CODConlODS made by Polygraon examiner are made
with limitations and considerations as seu,*orth above,
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GUILLERMO SOWERS
NY 58-1854
May 14, 1975

J. ROBERT PEARCE
POLYGRAPH EXAMINER '

SERIES I

1. TIs your last name SOWERS. Answer - Yes.
2. Are you called PETE, Answer -~ Yes.

3. Have you dellbarately given the FBI any false :mfo rmation
about JOE the FED. Answer - _No.

oA Do*you drive a car. Answer - Yes.
- .
5. Did anyone ever instruct you to: g:z.va false :Lnfcmatlon
to the E‘BL Answer - No. .

6. . Did you ever deliberately lie to frame somecone. Answer - No.

. 7. During the summer 1972 did you see BILL CUTOLO gi%re
. 'NAGI a slip.of paper with the name (JOE STABIIE)on it. Aus. Yes.

8. Did you ever do anything you are asharaed of. Answer - Yes.
8. .Were you in any way :mvolved in T:he LO:'ENSE\T murder. Ans, - No.

10. Have you lled to- at least one question in this test. Ans, - No.
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1. Did
2. Diad
5. Did
4, Did

5. .Did
6. Did
7. Dia
8. Did
9. " Did
iO. Are

'GUILLERMO SOWERS
NY 58-1854
May 14, 1975

J. ROBERT FEARCE
POLYGRAPH EXAMINER

SERTES TIT

you choose number ls Answer - No.
you choose number 2. Answer - No.

you choose number 3. Answer - NO.

you choose number. 4. Answer — No.

you choose number 5. Aiswer - No.
you Qhédse mumber 6. - Answer - No.
you choose number 7. .Answer - No.
you cﬁoose number 8., Answer - No.
you choose number 9. Answer - No.
you sitting on number 5. Answer

- .
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. lo_
2.

3.
L}'G
50
6.
9
8.
9.

10. -

GUILLERMO SOWERS
 NY 58-1854 -
MAY 14, 1975

J. ROBERT PEARCE
POLYGRAPH EXAMTINER -

SERIES III
Is your last name SOWE S, Answer - Ies..
Are you called PETE. Answer - Yes. . -

Have you deliberately given the FBI any false information .
about JOE the FED. Answer -~ No.

Do you drive a car.. Answer - Yes.

Did anyone ever instruct you to give . Ialse information
to the FBI. angyer - No. [ ,
Did you ever deliberately lie to frame someone. Answer - No. -

During the summer 1972 did you see BILL CUTOLO give
NAGI a slip of paper with the name(ﬁﬁb_ﬁﬂﬂBqu%OA it. Ans. Ye

Did you ever do anything you are ashamed 01. Answer - Yes,
Were you in any .way 1nvolved in the LOFENSIN murder. Ans. -~ 5

Have you lied to at least one question in this test. Ans. - X
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Have you ever committed a crime you have .not confessed. ;pg. ..
‘Did you ik to.- read. Answer -~ No.

‘Did you answer questions in tais .test .truthfully. Ans. ~ Ye

" GUILLERMO SOWERS
WY, 58-1854
MAY 1%, 1975

J. ROBERT PEARCE = - . ‘ :
POLYGRAPH EXAMINER ' . -

' SERIES IV .

Were you born in Cuba. =~ Answer - Yes.
Were you born in January. Answer - Yes.

In the summer of 1972 did CUTOLO tell.you he got a
list of cars from "his friend the Fed." . Answer -.Yes.

Are you married. -~ Answer - No.

In 1972 did you hear CUTOLO tell JIMMY NAGI to set up
an appointment with "JOE STUBS'. Answer ~ Yes. .

Did ‘you ever see any Emery Air Freigh$ truck at the o
Burger Prince. Answer - Yes.

Did you hear CUTOLO say he paid JOE the Fed up to
#$5,000.00 for good information, .Answer -. Yes.,




. GUILLERMO SOWERS -
.- NY 58-1854
MAY 14, 1975

. J. ROBERT PEARCE
POLYGRAPF LXAYLNER

SE?IMS V

-l Do yéﬁ'Watch TV. . Answer ~ Yes.
2e Are ‘you wearlng a blue shirt. . Answer - Yes. ‘

Se ;In L974 dia GUTOLO tell you that JO& the Fed was in
- Boston. . Answer - Tes.

4,  Are you also known as BILL. Answer - Yes.

" 5. Has anyone other than CUTOLO, GEORGE and JAMES NAGI
' ever told. you aboutv "JOE STUBS" Answer - No.

6. Other. than your w1fe, did you ever shoot anyone during
© ‘the commission of a crime. Answer - No,

e Did . you eﬁer tell us (FBI) a 1ie'about JOE thé Fed. fns. - No.

8. In 1974 did GUTOLO tell you "JOE STUBS" was going to
o work for. WHITEY TQOPIANO'S men, * Answer - Yés, .

9. Did’ you ever live in Florlda. . Answer - Yes.

10J1.D1d~you,answer all the questlons in this test
- truthfully.  Answer - Yes. : :

* Question 8 was admitted. At #3 the question ;asked
was, - "Dld you answer thdt last question truthfully.®
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GUILIERMO SOWERS
NY 58-1854 ‘
MAY 14, 1975

J. ROBERT PEARCE
. POLYGRAPH EXAMINER -

SWRIE” V I

1. Are you called PETE,  Answer - Yes.

" 2. Did you ever meet "JOE STUBS". Answer ~ NO.

5. Are ;you:b' eyes brown. Answer - Yes.:
4, Did you ever bribe a cop. Answer - No.
5. Are your shoes black. nswer ~ Yes.

6. Did the badges you saw have United States Departmenu

of Justlce on then. ‘Answer -~ 'Yes.

7 ,D:Ld_ you lie about not recognizing any person in the
photographs I showed you today, inswer ~ No.

8. Are you married. . Answer - Yes.

9. 'Did you lie to any.of my questions in this
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" GUILLERMO SOWERS . :
NY File. 58-1854 - . S .
MAY 15, 1975 - . ' T

J. .ROBERT PEARCE
POLYGRAPH EXAMINER

" SERIES 7'
1. Were you born in Cuba. Answer - Yes. '
2. Do you live in the USA. ._ Answer - Yes.

'3. Did you hear anyone other than CUTOLO -say JOE the
Fed was in Boston, Massachusetts. Answer - No.

4, Do you.like sports. Answer - No, . ,
5. Did you ever read the .'name@OE STABILE )in the newspapers. Ans,

) - - L - No.
6.. Did you ever pull the btrigger during a holdup. Answer - No.

7. From 1971 until today, has anyone told you about reading

the name GB’OE STABILEWNIn the newspapers. ! Answer — No.
8. Are your eyes brown. fnswer - Yes.
9. .Have you lied to any questions in this test. Answer ~ No.
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GUILLERMO SOWERS -
NY File 58-1854
MAY 15, 1975

- Jd. ROBERT PEARCE
POLYGRAPH EXAMINER.

SERIES 8

Are yoﬁr shoes black. - Answer - Yes.

Are you now in New York.City.: Answér.— Yes.,

Were you born in Cuba.  Answer - Yes.

Did NAGT ever tell you he was an informant for the

FBI LY Arls.l\rer .- I\TO e

Is your shirt blue. Answer - Yes.

Did you ever. meet a friend of GEEGQBX's calledaNINO° Ans, |

Have you ever smoked 'pot in your life.,  Answer - Yes.

Do you believe you will be rewarded feor tellingithe
FBI about -JOE the Fed. Answer -~ No.

»

Were you in the Marines.  Answer - Yes..

Did NAGI ever tell you the name of any FBI Agent he

" knew. = Answer - No.

Did you answer all the questions in this test truthfully.
Answer ~ Yes. : .
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10..

11.°

jDo you speak Snanlsh. Answer -_Yes;

. GUILLERMO SOWERS - . .
- WY File 58-1854. - . .7
- May -153 1975 - B - . - L. .- . .

. .J. ROBERT PEARCE
PQLICRAPH EXAMINER

SERIES O =
Do you.like TV.  Answer - Tes.’
Are vou marrled Answer - Yesm '

Did you lie %o any-of my questions yesterday.  Answer - No. -

Did you ever commit a crime in Florida you have not .-

oonLessed Fo. . Answer - Yes.

Dld N&CI ever tell you he got a list of FBT cars from

& eobe Answer ~ No. o : R

. Are you in Rew York. Answér-— Yes.

-

Did you ever hear anyone say thev wa“z & to frame an
FBI Agent. Answer - No. :

Is your halr browno Answe; - Yes.

Do you know for sure if VILLEQOEL knew about JOE .the

uFed . Answer -~ No.

_Have you lled to any questlons in tlls test. Answer';_No,f-
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" the name JOE STABILE with you... Answer - No.

. GUILLERMO SOWERS
" NY File 58-1854
May 15, 1975

J. ROBERT PEARCE
POLYGRAPH EXAMINER

SERIES 10

Are you in New York.  Answer — Yes.

Have you ever been in Canada,  inswer.— Mo  ?§“‘" .
Did PAUL DE PALO ever tell you he knew aboubt JOi  tde Fed. ;. _

.. . ' : N R ’ x ’ l‘i‘&.
Is your shirt blue. Answer - Yes. :

Did you ever hear VILLEROEL say he knew JOE the Fed. mms. — X

. ; : , .
Are you afreaid Lo admit toc any crimes you committed while
in the lMarines. Answer - No.

Did ANGELO TONO ever discuss the name JQE STABiLE‘With
you. Answer - No. ' -

Are your eyes brown.  Answer --7Yes.

Before this week did Detective JACK NULTY ever discuss -

Did you lie %o at least one question in this test. 4ns. - No.
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| GUILLERMO SOWERS .. S o
WY File 58-1854 .. . . e
May.15,°1975 L .. ..

.- J. ROBERT PEARCE N

. POLYGRAFH EXAMINER

| SERIES 11 -

Did you go to college. . . A_I.}'SW'E::.'";.:'YPS.
In tho Marines, were you 'in Camn LeJune. Answer - Yeg., -
Dld BILL CUTOLD ever tell: you JOE ’che Fed was a - : -
: 'connecvslon f‘or JOE LAN‘E. Answer =~ fes. T -
"'tre ‘you-in ‘the ‘USA. . inswer - Yes.

Did BILEL CUTOLO or CEO 2GE tell you JOE the Fed was

-3 contac,“c of GREG . Answer -~ Yes. SRR

Dld you ever steal morey from a friend nnswe“g ~ Yes.

D:Ld BILL CDTO,uO tell you JOE T:he Fed was a contacL,

‘of - DUTChY Answer - les., I

: Are you 1n I\:ew .Lork : Answer - Yés. - ) _

Do ;you know anyone. named wx A:aswer - No,

s Do you knpw anyone 1*1 New York rwamed GEN"? S"‘A ILE, Answer - No .
_ Do you kr'lox;v_a detective named: CABROM,. Answer - No.

‘Do you know anyone named JOSEPH SCHIAFFINA.  Answer - No.

Do you know anyone named GENE ST;LTILE. Ansizer_.— No.
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. GUILLERMO SOWERS.
.- NY Pile 58-1854
- May 155 1975

'J,.ROBmRT PRARCE
. POLXGEAEH.EXAMINER

SERTES 12

3

Serﬂes 12 was a re-run. o the 1dent10al QdeSulODS

used in Serlcs 3 on May 14, 1975.

Answers-same as Series 1 and Series 2..
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